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V č e m byl p r o b l é m ? Tracey a já j s m e si řekli „ano" v roce 

1986 v naději, že náš život bude p ř í b ě h e m o „štěstí na věky 

věků". Za šest m ě s í c ů se Tracey často z n i č e h o n i c rozplakala, 

cpala se čokoládovými s u š e n k a m i a schovávala se v ložnici , 

kde se vždycky zamkla. Přestože vím, že život se m n o u by n ě c o 

p o d o b n é h o dokázal udělat s kýmkol i na této planetě, h o d n ě mě 

to znepokojovalo . Dř ív se nic takového nedělo a T r a c e y zjevně 

netušila, j a k á j e př íč ina j e j í h o smutku, s a m o z ř e j m ě k r o m ě toho, 

že se za mě provdala. Brzy j s m e zjistili, že Tracey trpí k l in ickou 

depresí a že t o m u tak bylo nejspíš po celý je j í dosavadní život. 

Ukáza lo se, že deprese a úzkostné stavy se v je j í r o d i n ě v inou 

tak výrazně j a k o cest ička, j a k o u zanechá v rek lamě sekačka 

ve v y s o k é m trávníku. Za pos ledních tř icet let d o k o n c e pár lidí 

z je j í rodiny spáchalo sebevraždu. 

Z O U F A L É V O L Á N Í 0 P O M O C 

Vyzkoušeli j s m e v š e c h n o : poradenství , terapii, vitamíny, m i n e 

rály, bylinky, modlitby, a l ternativní t e c h n i k y uvolňující e m o 

c i o n á l n í stres... prostě úplně v š e c h n o ! Tracey v té d o b ě čet la 

spoustu kn ih z oblast i psychologie, s a m o l é č b y a duchovna. Už 

ani nevím, kol ik peněz j s m e za těch dvanáct let pátrání utrati

li - když j s e m to naposledy sečetl, dospěl j s e m k dese t i t i s ícům 

dolarů. N ě c o z toho, co j s m e vyzkoušeli, j s o u skvělé praktiky 

a stále je provádíme a některé opravdu pomohly, ale Tracey pře

sto dál trpěla depresemi. 

Napadlo nás, že by řešením m o h l a být antidepresiva. Živě 

s i vybavuji, j a k mě j e d n o u v n o c i probudi lo j e č e n í Tracey. Roz

svítil j s e m a s hrůzou j s e m zjistil, že T r a c e y sedí v kaluži krve. 

M ě l a ji na těle a na županu a prostěradlo bylo celé zakrváce

né. Ječela a zároveň plakala. Popadl j s e m telefon, abych zavolal 

záchranku v d o m n ě n í , že Tracey vn i t řně krvácí. Říkal j s e m si, 
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zda to bude s c h o p n a zvládnout, a p o k u d ne, j a k budu vychová

vat n a š e h o šest i letého syna. A v tu chvíli j s e m si uvědomil, co se 

stalo - T r a c e y se ve spánku škrábala nehty na n o h o u s takovou 

silou, že si rozdrápala kůži a začala krvácet . Antidepresiva měla 

spoustu dalších vedlejš ích účinků, ale tenhle byl nejs trašnějš í . 

A ješ tě horš í byly s a m o t n é s y m p t o m y deprese. J e d n o u si 

Tracey udělala test o depresích, který našla na k o n c i j e d n é kni

hy, a vyšlo j í , že trpí velmi závažnými depresemi. Začal j s e m ten 

test pročítat , abych zjistil, j a k odpovídala, a doslova mě šokova

lo, když j s e m uviděl, že odpověděla „ano" na otázku, zda mívá 

po větš inu času poci t , že by chtěla zemří t . Řek la mi, že je příliš 

zbabělá, aby n ě c o takového udělala, ale že j i často napadne, j a k 

by bylo krásné namíř i t si to ze s i lnice rovnou do b e t o n o v é zdi 

a zbavit se veškeré bolest i . 

Deprese měly negativní vliv na všechny aspekty n a š e h o 

r o d i n n é h o života. M o c k r á t se stalo, že naše zoufalství dosáhlo 

vrcholu. Po t řech letech manželství j s m e se já i T r a c e y chtě

li rozejít . Jediné, co n á m v t o m bráni lo, byla víra, že B ů h t ím 

určitě sleduje ně jaký vyšší záměr. A tak j s m e se rozhodl i , že se 

neroze jdeme, a obnovi l i j s m e společný slib - že spolu b u d e m e 

opravdu v „ d o b r é m i zlém". 

Jediné, co j s e m nikdy neztrati l , byla naděje a právě díky ní 

j s e m byl s c h o p e n dál bojovat a hledat další m o ž n o s t i , j a k by 

se dalo Tracey p o m o c t . Prošel j s e m s tudiem dvou doktorských 

programů, b e z p o č t e m s e m i n á ř ů a kurzů a přečet l j s e m stohy 

knih o řešení t o h o t o problému. Ale nic z t o h o mi neposkyt lo 

odpověď, kterou j s e m hledal. Byla to pro mě lekce? To každo

pádně. Dozrá l j s e m t ím? To si pište. Věři l j s e m , že tu odpověď 

najdu? Neustále . 

A pak se to stalo. Trvalo to tři hodiny. Byl j s e m jed iný člověk 

na planetě Z e m ě , přestože všude k o l e m mě byla spousta lidí... 
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P R O G R A M L É Č B Y 

Byl j s e m v Los Angeles na seminář i o a l ternat ivních psycholo

gických m e t o d á c h a seděl j s e m na letišti a čekal, až budu m o c t 

nastoupit do letadla a odletět d o m ů . Náhle mi zazvonil mobi l , 

a když j s e m ho vzal, uslyšel j s e m : „Ahoj" . A v tu chvíli mě zamra

zilo po c e l é m těle. Tracey byla v těžké depresi. Plakala a pak mi 

řekla, že náš syn Harry (k terému bylo tehdy šest) nechápe, že 

může být tak n e m o c n á . Kdybych byl doma, odstrani l bych ty 

symptomy p o m o c í technik, které j s e m už znal. Ale byl j s e m tři 

t is íce mil od ní a cítil j s e m se naprosto b e z m o c n ě . Mluvi l j s e m 

s ní a společně j s m e se modl i l i do chvíle, kdy mě letuška požáda

la, abych vypnul mobi l . A tak j s e m začal dělat to, co j s e m před

c h o z í c h dvanáct let dělal každý den - modli l j s e m se za Tracey. 

To, co se pak stalo, bylo důvodem, proč j s e m napsal tuto 

knihu. Nej lépe bych to vyjádřil takto: B ů h vložil do mé mysli 

a do m é h o srdce to, č e m u teď ř í k á m Léčebné kódy®} 

Nechápe j te mě špatně... za o k ý n k e m letadla se nezjevil i 

žádní andělé. K o l e m trupu se neobjev i la žádná m l h a či opar. 

Neslyšel j s e m hrát n e b e s k o u hudbu. Ale to, co j s e m prožíval, 

bylo cosi úplně j i n é h o než vše, č í m j s e m kdy předt ím prošel, 

a bylo mi zcela j a sné , že je to odpověď na dvanáct let každo

d e n n í c h modl i teb . Viděl j s e m tu odpověď zrakem své mysli, tak 

j a k o j s e m předt ím vídal m n o h o různých představ - a přesto to 

nebylo totéž. Sami určitě víte, o č e m mluvím, p o k u d vás někdy 

n ě c o napadlo a v duchu j s te si řekli: „To je skvělý n á p a d ! " Tak 

přesně tak to bylo, j e n j s e m měl poci t , j a k o by to byl skvělý 

nápad někoho jiného a do mé hlavy ho kdosi vložil. By lo to 

ste jné, j a k o bych to sledoval v televizi. Bylo to v mé mysli, ale 

nebylo to ode mne. „Čet l" j s e m p r o g r a m l é č e b n é h o systému, 

V anglickém originále The Healing Codes. Nazývá se tak celý léčebný systém 
dr. Loyda; viz www.thehealingcodes.com. (Pozn. překl.) 
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který j s e m nikdy nestudoval . Byl mi tak odha len objev týkající 

se fyzického m e c h a n i s m u těla, j e n ž dokáže léčit duši - a mylné 

názory. Byl mi ukázán systém objasňuj íc í , j a k je m o ž n o navázat 

kontakt s pravým zdro jem veškerých věcí v životě j e n t ím, že 

provádíme cvičení , při n i c h ž použ íváme ruce. No a tak... j s e m si 

to zapisoval a zapisoval a zapisoval, až j s e m dostal křeč do ruky 

a nahlas j s e m si řekl (pamatuj i si to, protože j s e m se rozpači tě 

rozhlédl, abych zjistil, zda mě někdo neslyšel) : „Bože, b u ď zpo

mal, n e b o mi to zopakuj; j á n e u m í m psát tak rychle ! " 

Když j s e m se vrátil domů, řídil j s e m se p r o g r a m e m , který 

mi seslal Bůh, a prob lém, j e n ž ovládal můj život více než deset 

let, zmizel . Za 45 m i n u t byly k l in ické deprese mé manže lky ty 

tam. Už j s e m tu uvedl, že se to stalo před více než o s m i lety 

a T r a c e y si od té doby nikdy nevzala žádný lék a každý den se 

cít í skvěle. Po o n ě c h 45 m i n u t á c h se sice deprese znovu vráti

ly, ale následující tři týdny j s m e se řídili sy s témem „léčebných 

k ó d ů " a Traceyiny deprese navždycky zmizely. Po těch dlou

hých letech b o l e s t n é h o a zoufalého hledání n ě č e h o - č e h o k o l i 

- co by do n a š e h o života vneslo klid a mír, bylo velmi těžké 

vyjádřit slovy radost a úlevu, j e ž to př ines lo m n ě , mé m a n ž e l c e 

a m ý m synům ( tehdy už j s m e měli dva). V r o c e 2 0 0 6 si T r a c e y 

of ic iá lně změni la j m é n o na Hope, Naděje . Po dlouhých letech 

depres ivních stavů, kdy cíti la napros tou beznadě j , byla náhle 

úplně j i n ý m člověkem. Teď byla Nadějí . 

Po o n é osudové noc i , kdy j s e m objevi l to, co j s m e pozděj i 

nazvali L é č e b n é kódy, j s e m se v ponděl í ráno celý nadšený vydal 

do své s o u k r o m é o r d i n a c e s r o z h o d n u t í m začlenit t ento nový 

systém do práce s m n o h a l idmi, kteří l íčili svůj život p o d o b n ý m 

z p ů s o b e m j a k o j á . Byla to spousta bolest i , spousta zatěžkaných 

srdcí, spousta lidí h ledaj íc ích odpovědi . Jakmi le j s e m svým kli

e n t ů m předložil systém léčebných kódů, stalo se přesně to, co 
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se podle mě m ě l o stát: deprese zmizely, úzkost nahradi l pokl id, 

prob lémy se vztahy přestaly existovat. A v m n o h a př ípadech se 

zcela zjevně, pos tupně, předvídatelně a m n o h e m rychlej i léčily 

i závažné duševní a e m o c i o n á l n í problémy. 

L É Č E B N Ý K R U H S E Z V Ě T Š U J E 

Po šesti týdnech se však stalo něco, co j s e m opravdu nečekal . 

Jedna má vážená kl ientka m n e požádala, zda by s i se m n o u 

m o h l a chvíli s o u k r o m ě promluvit . Ve tváři měla nej is tý výraz, 

jaký j s e m u ní nikdy neviděl, a prohlási la, že si nevzpomíná, že 

by mi někdy řekla, že má roztroušenou sklerózu. M u s í m přiznat, 

že j s e m se okamži tě bleskově navrátil do doktorandského studia 

psychologie na přednášky o p r o b l é m e c h etiky a práva a pocít i l 

j s e m obavu, zda se na mě nechystá nějaká soudní pře. Z n a č n ě 

rozpačitě a nervózně j s e m prošel je j í s ložku a př i tom j s e m tvrdil, 

že si to také nevybavuji, ale že se přesto podívám, a v t o m j s e m si 

uvědomil, že to n e n í pravý důvod, proč mi tuto otázku položila. 

S p o c i t e m soucí tění a lásky j s e m zaklapl je j í složku, odloži l 

j i s t ranou, upřeně j s e m se j í zahleděl do oč í a řekl: „Ani já si 

na to n e v z p o m í n á m . P r o č se p tá te?" V tu chvíli se přestala ovlá

dat a propukla v usedavý pláč. Když se uklidnila, vysvětlila mi , 

že ke m n ě přišla rovnou z Vanderbi l tovy n e m o c n i c e v Nashvil-

lu, kde se dozvěděla, že už žádnou r o z t r o u š e n o u sklerózu n e m á . 

Ta s i tuace m n e dojala tak h l u b o c e , že j s e m se také rozplakal. 

Pak se slzy z m ě n i l y v s m í c h a o b a j s e m se začali smát. Zeptal 

j s e m se j í : „Jak j s te to dokázala? P r o s í m , povězte mi to, abych 

m o h l svým k l i e n t ů m říct, co mají dělat. Je to báječné. . . m á m 

z t o h o obrovskou radost ." 

A pak to přišlo: Prohlásila, že za její vyléčení může systém 

léčebných kódů, který j s e m s ní dělal posledních šest týdnů. Muse

lo to tak být - byla to jediná změna, kterou v té době provedla. 
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Tehdy j sem si pomyslel , že je to zvláštní případ. Výj imka. 

Neobvyklá j e d n o r á z o v á reakce. Ale o pár týdnů pozděj i j s e m 

slyšel p o d o b n ý př íběh týkající se rakoviny. Z a n e d l o u h o poté 

i cukrovky. A pak migrény. Raných stádií Park insonovy c h o r o 

by. A tak to p o k r a č o v a l o dál a dál. 

V té době mi už bylo jasné, že to, co j s e m dostal tehdy 

vysoko nad zemí, bylo m n o h e m víc, než v co j s e m vůbec dou

fal a za co j s e m se modl i l . Uvědomi l j s e m si, j a k úžasný vliv 

by to m o h l o mít na zdraví lidí na t o m t o světě, ale věděl j s e m , 

že mi n ikdo nebude věřit j e n proto, že n ě c o takového ř íkám. 

Větš ina lidí by nevěři la ani těm úžasným p ř í b ě h ů m o vyléčení 

různých n e m o c í . Zně ly příliš neuvěřitelně.. . příliš fantasticky... 

příliš senzačně. Každý den j s m e doslova b o m b a r d o v á n i n ě č í m 

„senzačním", ale když to použi jeme ve v las tn ím životě a situaci, 

býváme h o d n ě zk lamáni . 

H L E D Á N Í D Ů K A Z U 

Abych m o h l n ě c o t a k o v é h o ukázat světu, pot řebova l j s e m 

přesvědči t v lastní mysl a s rdce o dvou v ě c e c h . Za prvé j s e m 

muse l mít j i s to tu, že se to shoduje s m ý m i d u c h o v n í m i pos to j i . 

Na dva či tři týdny j s e m „vypnul" a udělal si čas na m o d l e 

ní, h o v o r y s m ý m p a s t o r e m a d u c h o v n í m u č i t e l e m a p r o č í t a l 

j s e m P í s m o svaté, abych zjistil, zda je to vše v souladu s biblí . 

Na k o n c i o n o h o o b d o b í j s e m byl přesvědčen, že tato l é č e b n á 

m e t o d a je ve vě t š ím souladu s biblí než m n o h é j i n é t r a d i č n í 

i a l ternat ivní l é č e b n é postupy. Léčí p ř e s n ě to, na co bible k lade 

takový důraz, a č in í to v pods ta tě z p ů s o b e m , jakým B ů h stvo

řil v e s m í r a naše těla. 

Za d r u h é j s e m se musel přesvědčit , že se l é č e b n é k ó d y dají 

prověř i t a potvrdi t z v ě d e c k é h o a l é k a ř s k é h o hlediska. B y l o to 

n a p r o s t o nezbytné, p r o t o ž e mi z a č í n a l o d o c h á z e t , že j e- l i to 
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tak dobré , j a k s i m y s l í m , m u s í m provést urč i té zásadní z m ě n y 

ve svém životě, abych o t o m v š e m m o h l světu ř íc t . V p o d s t a t ě 

t o z n a m e n a l o u k o n č i t dosavadní s o u k r o m o u praxi . U v ě d o m t e 

si, že j s e m pět let s tudoval m e d i c í n u , abych získal t i tul, a byly 

to h o d n ě n á r o č n é roky. N e s o u v i s e l o to j e n s T r a c e y i n ý m i 

d e p r e s e m i , ale m ě l j s e m dvě z a m ě s t n á n í , c h o d i l prav ide lně 

do školy, platil š k o l n é a p o d p o r o v a l j s e m rozrůsta j íc í se rodi

nu (v té d o b ě se narodi l můj druhý syn) . M o c k r á t j s m e měli 

k večeř i j e n a r a š í d o v o u p o m a z á n k u n e b o rýži a fazole. Když 

j s e m získal t i tul, měl j s e m do roka s e z n a m k l ientů č e k a j í c í c h 

na při jet í i šest m ě s í c ů . P r a c o v a l j s e m j a k o terapeut a má sou

k r o m á praxe p r o s p e r o v a l a a k o n e č n ě j s m e začal i skl ízet p lody 

naší us i lovné p r á c e . 

Přestože j s e m viděl, j a k se T r a c e y a další kl ienti díky léčeb

ným k ó d ů m uzdravili, musel j s e m mít naprostou j i s totu, že je 

tato m e t o d a skutečně tak dobrá, j a k vypadá. Potřeboval j s e m 

důkaz. 

B ě h e m nás leduj íc ího pů ldruhého roku j s e m sám sobě doka

zoval, že tento systém je opravdu m n o h e m lepší než cokol i j i n é 

ho. Použil j s e m test používaný pro h o d n o c e n í variabil i ty srdeč

ní frekvence ( H R V ) , ověřený s tandardní lékařský test k m ě ř e n í 

hladiny stresu v a u t o n o m n í m n e r v o v é m systému. Provedl j s e m 

rozsáhlý výzkum a dospěl k závěru, že každý p r o b l é m , jaký si 

dokážete představit, má občas v určité formě svůj zdroj ve stre

su. Věřil j s e m , že - jest l iže l éčebné kódy dokážou vyléčit t é m ě ř 

cokol i takovým z p ů s o b e m , j a k to vypadalo - tento systém zjev

ně odstraňuje z těla stres, protože ve větš ině případů byly vylé

čeny n e m o c i , které nebyly h lavním o b j e k t e m léčby. Ve skuteč

nost i j s o u všechny problémy, na něž se léčebné k ó d y zaměři ly 

v minulost i , p ř í t o m n o s t i i b u d o u c n o s t i , duchovní záležitosti 

týkající se srdce. 
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Ú Ž A S N É V Ý S L E D K Y 

R o k a půl j s e m prováděl testy variabil i ty srdeční frekvence 

a výsledky byly m n o h e m lepší, než j s e m vůbec doufal. Jeden 

lékař mi řekl, že takové výsledky, j aké j s e m získal já , ne j sou zná

my v celých dě j inách medicíny. Jaké to byly výsledky? Šlo prostě 

j e n o to, že l éčebné kódy odstraní stres z nevyváženého auto

n o m n í h o nervového systému, j e n ž se díky t o m u b ě h e m dvace

ti m i n u t a někdy i dříve opět dostane do rovnováhy a většina 

lidí ( 7 7 p r o c e n t ) je v t o m t o stavu i po čtyř iadvacet i h o d i n á c h , 

kdy se provádějí další testy. Dr. R o g e r Cal lahan ve své knize 

Stopping the Nightmares oj Trauma ( Jak skoncovat s n o č n í m i 

m ů r a m i vyvolanými t r a u m a t e m ) uvádí, že v dostupné litera

tuře, j e ž vyšla za pos ledních tř icet let, se říká, že stres se dá 

z těla odstrani t nejdříve za šest týdnů. Když si to v š e c h n o spojí

te dohromady, ukazuje se, že l éčebné kódy dokážou do dvaceti 

m i n u t i dříve odstrani t z těla přesně to, co je zdro jem t é m ě ř 

všech naš ich prob lémů. 

Výsledky testů, které j s e m provedl, nebyly sice př í sně vědec

ké, ale úplně stačily k tomu, abych m o h l v n í m a v ý m l idem uká

zat, že existuje naděje na řešení j e j i ch prob lémů. Věděl j s e m , 

že j s e m našel, co j s e m hledal a co větš ina lidí považuje za cosi 

zcela n e m o ž n é h o : našel j s e m to, co léči lo p ř í m o zdroj, nikoli 

pouze s y m p t o m y - a natrvalo. Měl j s e m vše, co j s e m pot řebo

val, abych m o h l opustit svou s o u k r o m o u praxi a položit zákla

dy organizace zvané L é č e b n é kódy, a to bez rek lamní kampa

ně a t é m ě ř bez peněz. Měl j s e m poci t , že m á m zodpovědnost 

za druhé a že m u s í m p o m á h a t všem, kteří trpí tak, j a k o j s m e 

my s T r a c e y trpěli celých dvanáct let. J s e m n e s m í r n ě šťastný, 

že vám m o h u nabídnout tento dar, j e h o ž se mi v květnu 2 0 0 1 

dostalo od B o h a , abyste m o h l i vyléčit svůj život tak, j a k ho vylé

či lo m n o h o lidí na c e l é m světě. 
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S t ím vším se ztotožňuji i já ( B e n ) . J e d n í m z důvodů, proč 

j s e m se připoji l k týmu organizace L é č e b n é kódy" a proč š í ř ím 

dál j e j í úžasné výsledky, je fakt, že j s e m to sám vyzkoušel 

a nás ledně pozoroval, co prožívají mí pacient i používaj ící tento 

m e c h a n i s m u s . P r o t o vám chci vyprávět následující př íběh. 

B E N Ů V P Ř Í B Ě H 

V r o c e 1 9 9 6 by se dalo říct, že v C o l o r a d o Springs „vedu spoko

j e n ý život". M ě l j s e m skvěle fungující lékařskou praxi, bá ječné 

pacienty a úspěšně se rozvíjelo i mé p o d n i k á n í s real i tami. Měl 

j s e m radost ze své rodiny a h o d n ě času j s e m věnoval lovu, ryba

ření a lyžování. Život byl úžasný! 

V té době prodělal můj otec operac i srdce, při níž mu lékaři 

voperoval i troj i tý bypass, a poté bylo t řeba pročist i t mu karo-

t ickou tepnu, protože tepny n o h o u byly výrazně zúženy. O t e c se 

mě vyptával na určité a l ternativní terapie, které nebyly schvá

leny F D A 3 . Postupně se zotavoval a j e h o tepny se pročišťovaly 

a mě celá ta věc víc a víc zajímala. Z k o u m a l j s e m byliny a doplň

ky výživy, ste jně j a k o použit í látek, které získaly souhlas F D A , 

k j i n ý m úče lům, než pro které byly schváleny, a bylo mi stále 

jasnějš í , že j s e m léčil pouze symptomy, což n e u m o ž ň o v a l o , aby 

se n e m o c z m ě n i l a ve zdraví. 

Postupně j s e m byl č í m dál víc skept ický vůči lékům m a j í c í m 

n e s p o č e t vedlejš ích účinků. A př i tom existoval rozsáhlý svět 

úč inných terapií, o n ichž b ě h e m m é h o studia m e d i c í n y nikdy 

n ikdo nemluvi l . Věděl j s e m , že se o n i c h m u s í m dozvědět víc. 

A to byl začátek m é h o dobrodružství . 

' FDA (Food and Drug Administration) je vládní Agentura pro kontrolu 
potravin a léčiv USA, která podléhá resortu zdravotnictví. Je zodpovědná 
za kontrolu a regulaci potravin a léků, kosmetických přípravků a lékařských 
přístrojů a má pravomoci ve vytváření zákonů, zejména zákona o službě 
veřejného zdraví. (Pozn. překl.) 
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Vrátil j s e m se do svého r o d n é h o státu Georg ia , kde j s e m se 

ponoř i l do veškerého dos tupného mater iá lu o byl inkách, doplň

c ích výživy, h o m e o p a t i i a dalších a l ternat ivních lékařských tera

pi ích. Bylo to, j a k o kdybych znovu chodi l na lékařskou fakultu! 

A n a k o n e c j s e m se rozhodl, že těch i n f o r m a c í je tolik, že je tře

ba začít je pořádně studovat. Vrátil j s e m se zpátky a získal j s e m 

lékařský titul v oblast i naturopat ie ( N M D ) . 

Od té doby se snažím nabízet svým p a c i e n t ů m to nejlepší 

z o b o u světů. Spojuji běžné lékařské postupy s v h o d n ý m i alter

nat ivními terapiemi a vytvářím pro své pacienty ty ne júč inně j š í 

l éčebné programy. D í k y t o m u se mi podař i lo dosáhnout m n o 

h e m větších úspěchů při léčbě chronických degenerat ivních 

o n e m o c n ě n í včetně rakoviny - což je oblast, na niž j s e m se začal 

specializovat - než když j s e m předt ím využíval pouze běžné 

lékařské postupy. Přestože je tento způsob léčby m n o h e m úspěš

nější, stává se mi, tak j a k o všem lékařům, že se setkávám s pří

pady, kdy pacient bez ohledu na používané m e t o d y prostě nerea

guje. A právě tyto případy mě vedou k hledání léčebných metod, 

j ež by m o h l y působit na každého člověka a v každé situaci. 

N E M O C N E N Í J E N F Y Z I C K Á Z Á L E Ž I T O S T 

J e d n o u z největš ích překážek, j a k ý m j s e m j a k o lékař využívají

cí o b a přístupy a special izovaný na léčbu rakoviny musel čelit, 

byly e m o c i o n á l n í a duševní problémy, s n i m i ž se mí pacient i 

musel i vypořádat, protože j e n tak se m o h l i uzdravit. Stalo se mi, 

že pacient i zemřel i poté, co se zbavili rakoviny, a to j e n proto, že 

nedokázal i překonat zlost, s trach a poci t , že je n e m á n ikdo rád, 

a nedokázal i odpouštět a zbavit se p o d o b n ý c h p r o b l é m ů vysky

tuj íc ích se v j e j i ch životě. Ve snaze p o m o c t p a c i e n t ů m ú č i n n ě j i 

řešit nezvládnuté e m o c i o n á l n í a duševní záležitosti j s e m zkou

mal a prakt icky prováděl různé terapie včetně t r a d i č n í h o pora-
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denství, terapie myš lenkového pole ( T F T ) , techniky e m o c i o n á l 

n í h o osvobození ( E F T ) , léčivých dotyků, akupresurní t e c h n i k y 

tapas ( T A T ) , kvantové techniky a m n o h ý c h dalších. 4 Některé 

z těchto m e t o d do určité m í r y p o m o h l y a některé byly účinnějš í 

než ostatní . Ale nedalo se ř íct, že by některá z n i c h zabírala vždy 

a ve všech př ípadech. 

Je pravda, že se j e n vý j imečně se tkáme se skutečně novou 

terapií, j e ž by dokázala výrazně změni t s o u č a s n o u p o d o b u 

medicíny. Zkuste si představit svět bez Prozacu, Lipitoru, inzu

línu n e b o antihypertenziv. Jest l iže se nachází te v s i tuaci, kdy se 

vás to o s o b n ě týká, je to opravdu úžasná představa. Tehdy j s e m 

to ješ tě netušil, ale tou novou terapií, kterou j s e m hledal, j s o u 

léčebné k ó d y 3 ob jevené Alexem L o y d e m , j e h o ž m á m t o potěše

ní nazývat svým př í te lem a p a r t n e r e m . 

Na mé k l in ice v Atlante l é č í m e rakovinu ve lmi progresiv

n í m způsobem. Zj i šťujeme různé př íč iny této n e m o c i a snaží

me se vytvořit pro každého speciá lní terapii. J s e m přesvěd

čen, že p ř í č i n o u rakoviny je tato k o m b i n a c e : těžké kovy, viry, 

nedosta tek kyslíku v buňkách, m e t a b o l i c k á ac idóza a e m o c i 

onáln í a duševní problémy. Těžké kovy se dají c e l k e m snad

no zvládat p o m o c í různých n i t rož i ln ích a orá ln ích látek. Viry 

a j i n é p o d o b n é čás t ice se zvládají obt ížněj i , ale dají se odstra

nit p o m o c í ant iv i rá lních přípravků a dalš ích prostředků, které 

nebyly schváleny F D A . P o m a l e j š í m p r o c e s e m je léčba nedo-

Mnohé z těchto metod jsou spojeny s určitými duchovními přístupy. Ani 
já, ani Alex nejsme jejich vyznavači, ale využíváme ty, které mají vědecký 
základ, a to pouze ke zlepšení fyzického stavu pacientů. 

Léčebný kód, o němž se mluví v této knize, je základem systému zvaného The 
Healing Codes" (Léčebné kódyk) objeveného Alexem Loydem v roce 2001. 
Proto je zde použit plurál, ale jde o tentýž systém. Univerzální léčebný kód, 
o němž je tato kniha, je výsledkem mnohaletého testování klientů z 50 států 
USA a 90 zemí. Zjistili jsme, že tento kód funguje vždy a u každého člověka. 
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statku kyslíku v b u ň k á c h (za důkaz, že nedostatek kyslíku je 

důležitou p ř í č i n o u vzniku rakoviny, dostal O t t o Warburg v roce 

1932 Nobelovu c e n u ) . Existuj í ni t roži lní látky, které dokážou 

p o s u n o u t d i soc iační křivku h e m o g l o b i n u . S t ím je úzce spo jena 

m e t a b o l i c k á acidóza a nás ledná z m ě n a stravy, j ež je naprosto 

nezbytná. V š e c h n y tyto postupy ne jsou sice nijak j e d n o d u c h é , 

ale j s o u zvládnutelné. Hlavní překážkou zlepšení stavu mých 

pacientů však byly e m o c i o n á l n í a duševní problémy. S postu

p e m své lékařské praxe j s e m zjišťoval, že řešení právě těchto 

p r o b l é m ů je pro m n e stále důležitější. 

M Á S M R T E L N Á D I A G N Ó Z A 

Z a t í m c o j s e m se snažil najít řešení p o m á h a j í c í m ý m p a c i e n t ů m , 

začal j s e m mít j i s té fyzické p r o b l é m y a trpěl j s e m předevš ím 

únavou a svalovou fascikulací ( c o ž j s o u s a m o v o l n é záškuby 

č i stahy svalových v láken) . Z p o č á t k u j s e m t o m u nevěnoval 

p o z o r n o s t a přičítal to zranění páteře, které j s e m utrpěl v r o c e 

1 9 9 6 . Můj stav se ale stále zhoršoval. Cukaly mi lýtkové sva

ly a zároveň j s e m cítil křeč v zádech n e b o paži. Kdybyste mě 

tehdy pozoroval i , viděli byste, j a k mi svaly pod kůží poskakují 

n a h o r u a dolů. Navíc j s e m býval h o d n ě unavený, i když j s e m 

třeba vyběhl nízké schody, a slábl mi hlas. R o z h o d l j s e m se, že 

navštívím o r t o p e d i c k é h o chirurga, který byl můj d o b r ý přítel. 

Vyšetřil mě a z n a č n ě zdráhavě mi sdělil, že podle něj t rp ím 

amyotrof ickou laterální sklerózou ( A L S ) , běžně z n á m o u j a k o 

Lou G e h r i g o v a c h o r o b a . Ta diagnóza mě ni jak nepotěš i la, a tak 

j s e m se okamži tě rozhodl zajít za dalš ím př í te lem lékařem, 

abych slyšel j e h o názor. Ale i on stanovil s te jnou diagnózu. 

Sel j s e m d o m ů a t a m j s e m se ponoř i l do svých lékařských 

knih. To, co j s e m zjistil, nebylo příliš radostné. O s m d e s á t pro

cent lidí s Lou G e h r i g o v o u c h o r o b o u u m í r á do pěti let poté, co 
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se dostaví první příznaky, které j s e m já m ě l n e j m é n ě j e d e n rok! 

Podle statist ik týkaj íc ích se této n e m o c i j s e m tedy prožil 25 až 

50 p r o c e n t zbytku svého života. M n o z í mí pacient i t rpící rako

v inou měli lepší p rognózu než j á . 

Krá tce po s tanovení d iagnózy j s e m navštívil seminář, 

na n ě m ž j s e m slyšel dr. Alexe Loyda mluvit o j e h o nové práci -

o léčebných k ó d e c h . N e s m í r n ě mě zaujalo, když začal pracovat 

se svými klienty, kteří se díky t o m u léčil i ne jen po s t ránce fyzic

ké, ale i psychické. Bylo to cosi zcela n e č e k a n é h o , ale ukázalo 

se, že je to pravda, protože bylo zjevné, že č í m dál víc pacientů 

se léčí i fyzicky. Se svou d iagnózou v ruce j s e m se dvo jnásob 

usi lovně pustil do z k o u m á n í objevu dr. Loyda. 

Z K O U M Á N Í F I L O Z O F I C K É H O Z Á K L A D U 

Filozof ický základ byl pro mě důležitý, protože kdyby byla špat

ná filozofie, bylo by i dílo špatné. V této knize bude p o d r o b n ě 

vysvětleno, že v j e d n o m ze zák ladních k o n c e p t ů m e t o d y léčeb

ných kódů se říká, že všechny v z p o m í n k y j s o u uloženy v podo

bě obrazů, j e ž m o h o u být nesprávné, n e b o d o k o n c e zcela mylné, 

což má za nás ledek vznik e m o c i o n á l n í c h a duševních c h o r o b . 

Se v z p o m í n k a m i u loženými v p o d o b ě obrazů j s e m n e m ě l žád

ný prob lém, protože m o z e k funguje p o d o b n ě j a k o obrovský 

p o č í t a č . Představa o nesprávných či mylných o b r a z e c h pro 

mě nebyla n i č í m novým, ale zjevně to v š e c h n o dávalo smysl. 

V š i c h n i , před F r e u d e m i po n ě m , tvrdili, že v raných stádi ích 

života z a č í n á m e blokovat proudění energie, což má pozděj i 

za nás ledek n e s c h o p n o s t řešit životní problémy. Na t o m t o kon

ceptu však bylo nové to, že dané událost i nebol i obrazy ne jsou 

pravdivé. Jestl iže má například n ě k d o pocit , že ho n e m á nikdo 

rád, je skutečně pravda, že si nezaslouží lásku? S a m o z ř e j m ě , že 

n e n í ! Když j s m e někdy měl i poci t , že n ě c o n e d o k á ž e m e , zna-
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m e n a l o to snad, že to tělo a mysl opravdu nezvládnou? N e m u s í 

to tak být. Spíš j s m e si j e n mysleli, že to nejde. Takže koncept 

o víře v nepravdy mi nečini l žádné problémy. Ale j a k ho převést 

do oblast i n e m o c í ? 

Zkoušel j s e m to přirovnat k p o č í t a č o v é m u modelu, je jž bych 

byl s c h o p e n pochopi t . J s m e utvářeni urč i tými programy. Jed

n í m z n ich je p r o g r a m „samoléčby". Pokud věř íme v nepravdy, 

složky t o h o t o programu se poškodí, a nás ledkem t o h o program 

funguje stále pomale j i , až n a k o n e c úplně selže. Stačí zjistit, co 

je t řeba udělat pro to, aby se složky nepoškodily.. . a je to ! Tělo 

je B o h e m stvořeno tak, aby se dokázalo s a m o léčit, a t í m t o způ

s o b e m se ona s c h o p n o s t zase obnoví ! Z hlediska p o č í t a č o v é h o 

m o d e l u to znělo naprosto logicky a s te jně reálné to je i z lidské

ho hlediska. 

Jak je ale m o ž n é odstrani t nesprávná data a nahradi t je 

správnými? To je podle mě záležitostí fyziky, protože všechno, 

včetně digi tá lních informací , m á j e d n o h o s p o l e č n é h o j m e n o 

vatele: energi i s odpovída j íc ími v i b r a č n í m i f rekvencemi. Každá 

frekvence se dá změni t , tedy pokud v í m e j a k na to. 

R O Z H O D N U T Í 

Vědecké i f i lozofické pojet í léčebných kódů mi zcela vyhovova

lo. Bylo načase pořádně se do t o h o ponoř i t , a tak j s e m se při

hlásil na vzdělávací seminář . Vedení bylo dobré a já se začal 

učit některé j e d n o d u c h é t e c h n i k y používané t renéry ze systému 

L é č e b n é kódy". A také j s e m se rozhodl zaplatit si hodiny osob

n í h o poradenstv í u dr. Loyda. 

Na dvou věcech j s e m chtěl zapracovat okamžitě . Za prvé to 

byla o n a diagnóza Lou Gehr igovy choroby. Navíc mě už d louho 

trápila nespavost a zhorš i lo se to natolik, že j s e m už m n o h o 

let nebyl s c h o p e n usnout bez prášků na spaní. Na nespavost 
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j s e m dostal kód, který j s e m měl používat tř ikrát denně. Poté, co 

j s e m to udělal poprvé, j s e m si šel l ehnout a spal j s e m ce lou n o c . 

Následuj íc ích pět týdnů j s e m si nevzal j ed iný prášek na spaní. 

Netvrdím, že j s e m pak už nikdy nic takového nepouži l , protože 

j s e m h o d n ě cestoval a spal v c iz ích poste l ích a k o l e m mě byly 

nezvyklé zvuky, což mě často ruši lo ze spánku. N i c m é n ě můj 

spánek se výrazně zlepšil a j e n vý j imečně j s e m si vzal nějaký 

prostředek na usnutí . 

Pokud j d e o záškuby svalů, únavu a další s y m p t o m y L o u 

G e h r i g o v y c h o r o b y - to v š e c h n o zmizelo. Po pouhých třech 

týdnech provádění léčebných kódů j s e m zašel za ch i rurgem, 

který mě tehdy diagnost ikoval . Udělal test na L o u Gehr igovu 

c h o r o b u ( E M G ) a zjistil, že je s t o p r o c e n t n ě pryč. Od března 

2 0 0 4 už žádné př íznaky n e m á m . A pro ty, kteří to nevědí -

na L o u G e h r i g o v u c h o r o b u dosud n e n í žádný lék. 

Když j s e m na vlastní kůži poznal úč inky t e c h n i k y léčebných 

kódů, rozhodl j s e m se p r o z k o u m a t je je š tě důkladněj i . Zasvětil 

j s e m do této m e t o d y i z a m ě s t n a n c e své kl iniky v Atlante, aby 

z t o h o t o úžasného objevu měl i užitek i mí pacient i . Z výsledků, 

které m á m já i os tatní pracovníc i , je mi j a sné , že j s e m nalezl 

l é č e b n o u metodu, kterou j s e m hledal. N e z n á m nic, co by bylo 

tak působivé a léči lo tak ú č i n n ě a dokona le j a k e m o c i o n á l n í , tak 

fyzické problémy. 

N e d á v n o j s e m n e m ě l j e d n o h o p á t e č n í h o večera n ic n a prá

ci, a tak j s m e se s dě tmi rozhodl i , že se p o d í v á m e na nějaký 

f i lm. N e c h t ě l o se mi j í t do videopůjčovny, protože venku byla 

z ima, a děti začaly probírat filmy, které j s m e měli d o m a . Ob je

vily kazetu s Vesmírnou odyseou z roku 2 0 0 1 a chtěly vědět, 

o č e m to j e , protože ten film nikdy neviděly. Když j s e m tak 

přemýšlel o t é m a t u f i lmu - o t o m , j a k se l idstvo o c i t n e na samé 

h r a n i c i dalš ího e v o l u č n í h o skoku - zamyslel j s e m se n a d expo-
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n e n c i á l n í m n á r ů s t e m poznatků a v ě d o m o s t í ve všech oblas tech 

života. A to platí i o m e d i c í n ě . Už d l o u h o j s e m byl přesvědčen, 

že j s m e připraveni p o s u n o u t se na novou úroveň l é č e b n é h o 

paradigmatu. 

V druhé kapitole, obsahuj íc í s t r u č n é děj iny m e d i c í n y 

a léčitelství, je j a s n ě ukázáno, proč věř ím, že se l é č e b n é kódy 

staly hrdým s k o k e m k nové p o d o b ě l é č e b n é h o paradigmatu. 

Vyhnuly se myst ice, j e ž bývá vě t š inou s p o d o b n ý m i te rap iemi 

spojována. Z f i lozof ického a v ě d e c k é h o hlediska ne j sou n i č í m 

zatíženy. Nemluvě o t o m , že vážně fungují! Já j s e m t o h o živou

c í m d ů k a z e m ! 

A než pů jdeme dál, j e š tě pos lední slovo o vědecké podstatě 

l é č e b n é h o kódu. Ačkol i j s o u testy velmi přesvědčivé, kr i t ic i se 

s a m o z ř e j m ě vždycky najdou. A budou mluvit o p o t e n c i á l n í m 

problému, j e n ž se b ě ž n ě objevuje při všech testech: Výsled

ky m o h o u být ovl ivněny p lacebo efektem (je to j e n ve vaší 

hlavě). Takže chtějí-l i konzervat ivní vědci tvrdit, že „to není 

prokázáno", tak kl idně m o h o u . M á m d o b r é h o přítele pracu

j í c í h o v oblasti př í rodní léčby a ten má přesně takové zkuše

nost i s úžasným produktem, j e n ž byl při nezávis lém testová

ní na šes tnáct i univerzi tách shledán velmi ú č i n n ý m . Hádáte 

správně - j e h o konkurent i ten úspěch neoceni l i . Čas to se stává, 

že když při jdete na k loub tomu, kdo čeř í vodu, je v t o m nějaký 

o s o b n í zájem a větš inou vůbec nejde o vědeckou záležitost. 

J e d n o u z ne júžasnějš ích a n e j m é n ě očekávaných věcí, j a k é se 

po pů ldruhém r o c e n a š e h o testování objevily, byla o n a příslo

večná „třešnička na dortu", j ež je odpovědí na př ípadnou kri

tiku. Ú č i n k y léčby se totiž nejrychle j i a nejvýrazněj i projevily 

u zvířat a ko jenců. T í m ř í k á m toto: NA Z V Í Ř A T A A K O J E N C E 

P L A C E B O N E P Ů S O B Í ! Je naprosto vy loučeno, aby výsledky, 

které m á m e , byly způsobeny p lacebo efektem. Jde o skutečný 
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a opravdový léčivý zdroj. N e s m í r n ě si vážíme všech s tatečných, 

nepředpojatých a prvotř ídních vědců a lékařů, kteří podpo

řili a přijali l éčebný kód. Musel i za to snášet kri t iku od svých 

kolegů, ale j s o u o c h o t n i s odvahou vykroči t tam, k a m směřuj í 

výzkumy a výsledky testů, i kdyby to z n a m e n a l o vyboči t z tra

d i č n í c h vědeckých kolej í . B R A V O ! 

Z Á K L A D Y 
(To n e p ř e s k o č t e ! ) 

V novinařině se říkává, že hlavní je nepohřbít úvod. 

Tato kapitola je úvod. Pokud ji pochopíte, pochopíte všechno ostatní. 

Tak jdeme na to... 

TŘI „ U R Č I T É V Ě C I " 

Zvláštní nadpis, viďte? P o k u s í m e se to vysvětlit. 

V osobi tém filmu City Slickers6 s Bil lym Crystalem v hlavní 

roli je postava j m é n e m Curly, kterou hraje Jack Palance, ztvárňu

j íc í drsného a těžkopádného starého kovboje, j e n ž téměř nikdy 

nemluví. Ale Billy Crystal pod j e h o tvrdou slupkou objeví moud

rost věků. V tomto prapodivném a u p ř í m n é m vztahu sdělí Curly 

Bil lymu tajemství života. Ř e k n e mu, že tajemstvím života je urči

tá věc. Když na něj Billy naléhá, aby mluvil konkrétněji , Curly 

odmítne prozradit, o co jde. A dodá, že Billy si musí najít tu urči

tou věc sám. Je pravda, že každý si ji musí najít sám. 

6 U nás byl tento film uveden pod názvem Dobrodruzi z velkoměsta. (Pozn. překl.) 
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Tahle „určitá věc" dokáže dělat divy. Stalo se vám někdy, že 

jste se s někým bavili o j e h o životě a dotyčný se najednou začal 

chovat úplně j inak? V určitou chvíli se j e h o oči zatřpytily, když 

mluvil o určitém člověku, určitém okamžiku, určité události, urči

tých otevřených dveřích, určitém průlomu... O U R Č I T É V Ě C I . 

Rádi b y c h o m vám teď nabídl i tři „určité věci". J s m e pře

svědčeni, že právě tyto tři věci j s o u pro váš život, zdraví a pro

speritu n e s m í r n ě důležité. A ne jenže vám ř e k n e m e , o co jde, 

ale dáme v á m i pádné důkazy a předlož íme takový nový objev, 

že když si na to později v z p o m e n e t e , zatřpytí se vám v o č í m 

j i skř ičky nadšení . 

Jestl iže budete mít poci t , že j s m e neudělali, co j s m e vám tu 

právě teď slíbili, pak nás k l idně požádejte, ať vám vrá t íme pení

ze, které j s te utratil i za tuto knihu. 

T Ř I U R Č I T É V Ě C I 

1 . u r č i t á v ě c : Na planetě Z e m ě je určitá věc, jež d o k á ž e vyléčit jakýkol i 

p r o b l é m ve vašem ž i v o t ě . 

2. urč i tá v ě c : Na planetě Z e m ě je určitá věc, jež dokáže vyrušit 1. určitou věc. 

3. urč i tá v ě c : Na planetě Země je určitá věc, jež dokáže obnovit 1. určitou věc. 

1 . U R Č I T Á V Ě C 

Na planetě Z e m ě je určitá věc, j e ž dokáže vyléčit jakýkol i pro

b lém ve vašem životě. 

A co je to? I m u n i t n í a léčivé systémy těla. 

Vybavte si dva tři problémy, které se vyskytují ve vašem živo

tě, a př ípadně si je zapište. M o h o u to být problémy se zdravím, 

z a m ě s t n á n í m , vztahy či f i n a n c e m i - to je úplně j e d n o . Předpo

kládám, že pokud ten problém nevznikl právě v této chvíli, už 

j s te se ho snažil i urč i tým z p ů s o b e m ( n e b o více způsoby) ně jak 

4 0 

L É Č E B N Ý K Ó D 

řešit n e b o zmírni t . Pokud ne, je to v pořádku. H n e d teď můžete 

začít dělat to, co ho skutečně odstraní . A pokud j s te zkoušeli 

různé věci, pak věř íme, že je vaše hledání u k o n c e . H n e d to 

vysvětl ím. Představte si na okamžik, že j s te v ně jaké složité situ

aci a B ů h sestoupí dolů a podá vám ně jakou úžasnou přírod

ní pilulku či nápoj n e b o vám sdělí ta jemství a dá vám mapu 

vedoucí k pokladu... j i n a k řečeno, ně jaké řešení, j ež n e p o c h á 

zí z t o h o t o světa a zaručeně funguje. Páni, to by bylo b á j e č n é ! 

A víte co? Vy už to máte ! 

Každý člověk má ve svém těle zázračný léčebný systém a ten 

dokáže vyléčit v šechny fyzické i os tatní problémy, j a k é m o h o u 

lidi potkat . Říká se t o m u i m u n i t n í systém. M á m e v sobě vrozený 

s a m o l é č e b n ý program, j e n ž je sestaven tak, že dokáže odstranit 

j a k o u k o l i záležitost dřív, než se z ní s tane prob lém. A pokud se 

z ní s tane prob lém, pak je to také v pořádku. O n e n program ho 

dokáže vyřešit ve chvíli, kdy vznikne. 

Před nedávnou d o b o u mě začal zlobit p o č í t a č . M o c se 

v těchto věcech n e v y z n á m a zoufale j s e m se snažil n ě c o s t ím 

udělat. N a k o n e c j s e m zavolal svého d o b r é h o přítele, který je 

nadšený o d b o r n í k přes poč í tače . Položi l j s e m mu pár j e d n o 

duchých otázek a on rezolutně prohlási l, že m u s í m svůj p o č í t a č 

defragmentovat . Nikdy j s e m to slovo neslyšel a měl j s e m obrov

skou radost, když j s e m zjistil, že stačí párkrát ťuknout na klá

vesnici . Když j s e m to udělal, fungoval můj počí tač , j a k o by byl 

úplně nový. Nadchlo mě, že se v n ě m skrývá tak úžasná funkce, 

o níž j s e m dosud neměl n e j m e n š í tušení. 

Ste jně j a k o je v poč í tač i program na defragmentaci , je i váš 

i m u n i t n í systém s c h o p e n vyléčit všechny obtíže n e s m í r n ě rych

le a ú č i n n ě . Já ( B e n ) vám ř íkám, že kdybyste j a k é m u k o l i dokto

rovi n e b o člověku zabývaj ícímu se l é č e n í m položil i j e d n u zcela 

zásadní otázku a on by k vám byl naprosto upřímný, musel by 
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na ni odpovědět „ne". Jak zní ta otázka? „Je nějaká n e m o c , kte

rou by o p t i m á l n ě fungující i m u n i t n í systém nedokázal vyléči t?" 

O d p o v ě ď zní: Ne. Pravdou je , že m n o z í o d b o r n í c i j s o u pře

svědčeni (a já s n i m i s o u h l a s í m ) , že zdravotní p r o b l é m y se dají 

odstrani t j e n a pouze díky i m u n i t n í m u systému. 

M o ž n á si v duchu říkáte: „Ale jak se to dá využít v problémech 

se vztahy nebo financemi nebo zaměstnáním nebo j inými věc

mi, s nimiž se ve svém životě potýkám?" V další části této knihy 

a hlavně v 3. tajemství (ale teď tam nekoukejte!) se dozvíte, že ty 

nejlepší a nejuznávanější lékařské školy učinily objevy potvrzující, 

že zdroj n e m o c í a chorob je zároveň zdrojem všech dalších problé

mů v životě. My j s m e o tom také přesvědčeni a předložíme vám 

důkazy o tom, že j s m e skutečně objevili onu část léčebného sys

tému těla, o níž lidé dosud nevěděli. A věříme, že poznání tohoto 

nového léčebného systému a všech j e h o funkcí se stane onou urči

tou věcí, jež odstraní překážky, s n imiž se ve svém životě potýkáte. 

Jste-li r o z u m n í a intel igentní a ně jakou dobu o t o m budete 

přemýšlet, nejspíš dojdete k otázce : „Jestl iže ten léčebný systém 

dokáže opravdu vyléčit vše a nacház í se uvnitř m é h o těla, tak 

proč m á m všechny ty problémy? P r o č už je nevyléči l n e b o neza

bráni l , aby se n ě c o takového v ů b e c s ta lo?" 

J s m e rádi, že j s te se na to zeptali . T í m se totiž dostáváme 

k 2. urči té věci. 

2 . U R Č I T Á V Ě C 

Na planetě Z e m ě je urči tá věc, j ež dokáže vyrušit 1. urč i tou věc. 

A co že to j e ? Stres. (Ale nejspíš to není to, co si představíte, 

když se mluví o stresu.) 

Jestliže i m u n i t n í a léčebné systémy těla dokážou odstrani t 

v šechny vaše problémy, pak to, co je vyřazuje z provozu, je prá

vě o n o u p ř í č i n o u všech n e m o c í a dalš ích problémů. Je to tak. 
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Na lékařské fakultě Stanfordské univerzity provedl v r o c e 1998 

dr. B r u č e Lipton, vysoce uznávaný biolog zabývající se buň

kami, rozsáhlý výzkum, při n ě m ž dospěl k závěru, že stres je 

p ř í č i n o u n e j m é n ě 95 p r o c e n t všech n e m o c í a c h o r o b . Dr. Lip

ton uvádí, že zbývajících 5 procent je dáno geneticky, protože 

kdosi z předků prožíval, j a k správně tušíte, také určitý stres. 

A d o k o n c e i na oficiální webové s t ránce a m e r i c k é h o vládní

ho C e n t r a pro kontrolu a prevenci n e m o c í ( C D C ) se píše, že 

90 p r o c e n t všech n e m o c í a c h o r o b je spo jeno se s t resem. A zde 

je pár dalších autor i tat ivních zdrojů, které s t ímto n á z o r e m sou

hlasí - Harvard, Yale, Vanderbi l tova univerzita, k l in ika M a y o 

a tak b y c h o m m o h l i pokračovat dál a dál. 

Obzvláště zajímavá j s o u fakta uvedená na webové s t ránce 

Harvardské lékařské fakulty. „Příl iš velký a d l o u h o d o b ý stres 

vyvolává to, co je z n á m o j a k o .chronický stres', j e n ž je spojen 

se s r d e č n í m i obt ížemi, infarkty a může být i p ř í č i n o u vzni

ku rakoviny a c h r o n i c k ý c h dýchac ích obtíží . N e m o c je pouhý 

vrchol ledovce. Stres vás ovlivňuje i e m o c i o n á l n ě a dokáže zni

čit radost, j a k o u vám může dát život a vaši drazí." 7 

Jinak řečeno, když máte prob lém, ať už je jakýkol i , j e h o 

p ř í č i n o u je velmi pravděpodobně stres. D o p o s u d j s m e přesně 

nevěděli, co s t ím m á m e dělat, protože to, co je ú č i n n é v pří

padě urč i tého p r o b l é m u a urč i tého člověka, nemusí být účin

né v případě j i n é h o p r o b l é m u a j i n é h o člověka. Tento smutný 

závěr je znám už po celá desetiletí . C h c e m e - l i najít způsob, j a k 

se dají n e m o c i a ostatní prob lémy léčit p ř í m o v je j ich zdroji, je 

t řeba objevit způsob, j a k se dá důsledně a v ě d o m ě léčit stres. 

„Stress Management: Approaches for Preventing and Reducíng Stress" 
(Management stresu: Postupy pro prevenci a omezeni stresu), Harvard 
Health Publications, Harvard Medical School, http://ww\v.health.harvard. 
edul'speciálJ\ealth_reportsi'stress_C.ontrol.htm. 
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Ve zprávě Harvardské lékařské fakulty se říká, že n e m o c je 

p o u h ý m projevem stresu. Jestl iže se c h c e m e zbavit i os ta tn ích 

p r o b l é m ů - ve vztazích a v j e d n á n í , tedy p r o b l é m ů ovlivňují

cích úspěch - m u s í m e se zabývat p ř í m o je j ich zdro jem. A brzy 

vám dokážeme, že stres je i zdro jem všech těchto problémů, 

protože existují důkazy potvrzující, že když lidé vyléčil i zdroj 

svého stresu, zlepšily se j e j i ch vztahy, výrazně se zvýšily j e j i ch 

pří jmy a j e j i ch život byl naprosto spokojený. 

Je důležité p o z n a m e n a t , že stres, o n ě m ž tvrdíme, že způ

sobuje n e m o c i , n e n í založený na o k o l n o s t e c h , které byste rádi 

změni l i . Je to h l u b o c e usazený stres, j e n ž žije ve vašem ni t ru 

a není ani t r o c h u závislý na t o m , co právě prožíváte. To, že změ

níte svou stávající s i tuaci o d s t r a n ě n í m věcí, které vás zjevně 

stresují, bude mít zcela nepatrný dopad na tento druh stresu, 

j e n ž dokáže vypnout váš imuni tn í systém. Výsledky naš ich testů 

ukázaly, že 90 p r o c e n t lidí, kteří před provedením testu na stres 

tvrdí, že ne jsou ve stresu, ve skutečnost i prožívají psychický 

stres. A m n o h é z výzkumů prováděných na lékařských fakul

tách říkají totéž - co stresuje j e d n o h o člověka, nemusí stresovat 

druhého. Záleží to na vašem v n i t ř n í m naprogramování . 

Z C E L A Z Á S A D N Í O T Á Z K A 

Takže první otázka, j a k o u byste si měl i položit, kdykoli se obje

ví nějaký prob lém, j e n ž vám připadá neřešitelný, zní: „Jaký 

stres brání m é m u i m u n i t n í m u systému v léčení a j a k je m o ž n é 

to napravi t?" Tento typ stresu však n e n í snadné objevit, pro

tože nejspíš ani netušíte, že n ě c o takového existuje, a pokud ho 

najdete, zjistíte, že je doslova c h r á n ě n před t ím, abyste se ho 

zbavili (o t o m v š e m se víc dozvíte v další části k n i h y ) . 

Na druhé s traně m o ž n á ani nevíte, že je to v lastně dob

rá zpráva. P r o č to ř íkám? Protože to není vaše vina. P r o b l é m 
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a j e h o řešení není věc spojená s úsi l ím a tento typ stresu má 

úplně každý, bez ohledu na to, zda byl, n e b o nebyl h o d n ý h o c h 

či h o d n á dívka. A tak se uvolněte a odpusťte sami sobě. N e m u 

síte být dokonal í . My m á m e to, co hledáte. A co pro vás m á m e ? 

Je to... 

3 . U R Č I T Á V Ě C 

Na planetě Z e m ě je určitá věc, j ež dokáže obnovi t 1. urči tou věc. 

A co to je? L é č e n í p r o b l é m ů srdce! 

U d ě l á m e si krátké shrnutí . Fungují-l i imuni tn í a l éčebné 

systémy člověka správně, j s o u určeny k léčení naprosto všech 

p r o b l é m ů - a j s o u t o h o schopny. Ale j i s tý typ stresu dokáže 

i m u n i t n í a l éčebné systémy vypnout n e b o je a lespoň pot lači t 

natol ik, že se v těle projeví zdravotní a j i n é problémy. 

L é č e b n ý kód je s c h o p e n i m u n i t n í a l éčebné systémy o b n o 

vit, protože léčí „problémy d u c h o v n í h o srdce". M e t o d a léčeb

ných kódů spočívá v ob jevení systému, j e n ž je v těle od s a m é h o 

p o č á t k u lidstva. Jak v íme, že se l éčebný k ó d dá opět obnovi t? 

Protože používáme osvědčený lékařský test, který ani v j e d n o m 

procentu nereaguje na p lacebo efekt, což je v dě j inách medic íny 

naprosto nevídaná věc. 

A j a k é j s o u výsledky naš ich testů? Je-li v těle aktivován sys

tém l é č e b n é h o kódu, fyzický stres zmizí, a to buď úplně, n e b o 

p ř i n e j m e n š í m do z n a č n é míry. Při t roše logiky je tedy j a sné, že 

jest l iže je d o n u c e n a zmizet ona určitá věc na planetě Z e m ě , j ež 

vypíná imuni tn í a l éčebné systémy, o b n o v í se t ím je j ich funkce. 

A přesně to s velkou radostí p o z o r u j e m e od jara 2 0 0 1 u m n o h a 

lidí na c e l é m světě. M e c h a n i s m u s l é č e b n é h o kódu je ne jen pře

vratný objev, ale lidé n á m d o k o n c e říkají, že j e j i ch život výrazně 

ovlivnila i teorie, j e ž je s n í m spojena. My tuto teori i nazýváme 

„sedm tajemství". 
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Úžasné na t o m všem je , že léčebný kód nikdy „nevyléči l" 

žádný zdravotní prob lém. L é č e b n é kódy působí na „záležitosti 

srdce", o n i c h ž psal Š a l a m o u n už před více než t řemi t i s íc i le t ími 

v Přísloví 4 : 2 3 , kde říká: „Předevš ím střež a c h r a ň své srdce, 

vždyť z n ě h o vychází život." V š i m n ě t e si, že říká, že život vychá

zí ze srdce. Proto tol ik lidí uvádí, že se díky l é č e b n é m u kódu 

zbavili všech zdravotních prob lémů, j a k é si dokážete představit. 

N E Ž P Ů J D E M E D Á L . . . 

Nejspíš j s te už zvědaví a chtěli byste se dozvědět, co to vlastně 

je ten léčebný kód. To je v pořádku - stačí přejít k druhé části 

k n i h y a tam najdete veškeré detaily týkající se l é č e b n é h o kódu 

a j e h o používání . Ale nejprve c h c e m e , abyste poznal i sedm 

tajemství obsažených v první část i knihy. Chcete- l i mít z léčeb

ného kódu co největší užitek, musí te pochopi t , j a k problémy 

vznikají a co můžete udělat pro to, abyste se vyléčili a po zbytek 

života vás už nic netrápi lo, a to díky tomu, že poznáte zdroj 

svých problémů. 

S e d m tajemství obsažených v první části knihy je stejně 

převratný objev j a k o samotný léčebný kód, protože tato teorie 

se nezabývá pouze symptomy, j a k o t o m u bývá v případě všech 

ostatních samoléčebných systémů. V š e c h n y ostatní systémy se 

zaměřují na některou z pěti oblastí, j i m i ž j s o u e m o c e , myšlenky, 

v ě d o m é názory, č innos t i a chování a fyziologie těla. Jak už j s m e 

tu uvedli, náš výzkum nás dovedl k přesvědčení, že těchto pět 

věcí j s o u pouhé symptomy. Teorie l éčebného kódu a je j í praktic

ké využívání se zaměřuje na samotný zdroj, nikoli na příznaky. 

První část této k n i h y o b s a h u j e s t r u č n é dě j iny zdravotní 

p é č e a s e d m ta jemství života, zdraví a prosperi ty. P ř e d l o ž í m e 

a o b j a s n í m e v á m tuto teori i a výzkum, j e n ž odhal i l zdroj ne jen 
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všech zdravotních, ale i všech o s t a t n í c h p r o b l é m ů . V í m e , že 

j e to velký úkol, ale j s m e o c h o t n i předloži t v á m d o s t a t e č n é 

důkazy! 

D r u h á část se zabývá výsledky. Někteř í lidé rádi č t o u knihy, 

v n i c h ž se dozví, proč je j e j i c h život vzhůru n o h a m a , ale pokud 

to t ím skončí, trápí se dál a ste jně se n e d o k á ž o u svých problé

mů zbavit. Tato k n i h a vás v p o d o b n ě b e z n a d ě j n é situaci určitě 

n e n e c h á . D r u h á část vám poskytne i n f o r m a c e , které potřebuje

te k léčení zdroje svých prob lémů a toho, co vám brání v reali

zaci tužeb a snů. A j a k o bonus vám d á m e deset iminutové cvi

čení z a m ě ř e n é na zvládání b ě ž n é h o stresu, s n í m ž se setkáváte 

každý den. D r u h á část vám tedy ukáže cestu k léčení stresu, 

který vš ichni velmi dobře v n í m á m e , a zároveň i n e v ě d o m é h o 

stresu, j e n ž je pravou a skrytou p ř í č i n o u všech vašich dalších 

prob lémů. 

M o ž n á teď m á t e chuť knihu odložit . Proč? V minulos t i 

j s te vyslechli příliš m n o h o př íběhů o „ z á z r a č n é m uzdravení". 

Slyšeli j s te sliby o zásadním prů lomu, z m ě n ě života, zázracích 

a tak dále. To my taky! N i c m é n ě pravdou j e , že všechny obje

vy a vhledy a příběhy, které j sou v této knize, j s o u j a k o h r n e c 

zlata na konci duhy m é h o ž ivotního h ledání j e d n é j e d i n é léčeb

né metody, j ež by fungovala a dala se předávat dál a vedla nás 

ke zdroji vy léčení B e n a t rp íc ího Lou G e h r i g o v o u c h o r o b o u 

( A L S ) . A ty i n f o r m a c e prostě si nemůžeme nechat pro sebe ! 

N e ž á d á m e vás, abyste to h n e d přijali za pravdu. C h c e m e 

j e n , abyste pokračoval i dál a přečet l i si ce lou knihu, než se roz

h o d n e t e . Je to naše výzva určená vám. Můžete t ím j e n „ztrat i t " 

pár hodin.. . ale m o ž n á získat desítky let p o h o d o v é h o života. 

Teď, když znáte ony tři určité věci a máte základ, na n ě m ž 

můžete pracovat, pře jdeme k s r d e č n í m záleži tostem. M á t e -

l i získat, co chcete , musíte p o c h o p i t to, č e m u ř í k á m „sedm 
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tajemství života, zdraví a prosperity". Jakmi le p o c h o p í t e těch

to sedm základních věcí, zjistíte, j a k vaše prob lémy vznikají, 

odkud pocháze j í , co je tvoří, proč tak odolávají léčbě, a nako

nec poznáte j e d n o d u c h ý m e c h a n i s m u s , který dokáže rozmotat 

předivo všeho, co v životě n e c h c e t e . 

Než se k t o m u d o s t a n e m e , rádi b y c h o m vyslovili j e d n o vel

mi vážné a u p ř í m n ě myšlené varování. 

I n f o r m a c e obsažené v této knize mají takovou sílu, že 

dokážou vyléčit váš život. M e c h a n i s m u s , který nazýváme léči

vý kód, může odstrani t stres a p ř i m ě t váš i m u n n í systém, aby 

fungoval tak, j a k to zamýšlel B ů h . A výs ledkem b u d o u úžasné 

změny, které z a č n o u probíhat ve vašem životě. 

Každé t rápení má však svůj účel, duchovní účel, a pokud 

vám léčebné kódy p o m o h o u odstrani t bolest, ale nedojdete až 

k j e j í m u zdroji, pak j s m e vám vlastně poskytli medvědí službu. 

Víte, vš ichni lidé na Z e m i potřebuj í vyléčit do hloubky, 

nikoli fyzicky n e b o e m o c i o n á l n ě , ale duševně, a to z n a m e n á 

i obnovi t narušený vztah s mi lu j íc ím B o h e m . Urč i té věci zvlád

ne pouze Bůh. Je to j e n mezi vámi a B o h e m . 

Lidé n á m často říkají, že j i m léčebný k ó d p o m o h l vyléčit 

problémy, j ež j i m bráni ly ve víře v mi lu j íc ího B o h a . Jeden č lo

věk n á m řekl: „Cít ím, j a k o bych se zbavil veškerého o d p o r u 

a k o n e č n ě j s e m s c h o p e n slyšet zprávy od B o h a , j e n ž mi říká, 

j aký skutečně je , a nevidím už ten zkreslený obraz vytvořený 

p r o b l é m y srdce." 

Z á m ě r e m této k n i h y není říkat vám, j a k máte věřit. 8 U p ř í m 

ně však doufáme a m o d l í m e se, abyste poznal i Toho, kdo stvořil 

8 My sami jsme následovníci Ježíše. Když jsem já (Alex) objevil systém léčeb
ných kódů, byl to pro mě proces, během něhož jsem se musel ujistit, že je 
tato věc v souladu s mými názory, jak jsem o tom už mluvil v úvodu knihy. 
Další informace o naší filozofii a názorech najdete v části nazvané „Pár slov 
o nás a o naší filozofii". 
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l idské tělo a energi i a vše, co umožňuje l é č e b n é m u kódu fungo

vat tak, j a k funguje. To je to nejdůležitějš í léčení vůbec a léčeb

ný kód t o m u t o procesu n a p o m á h á coby určitý prostředek, ale 

n e m ů ž e udělat v š e c h n o za vás. Je to úžasný nástro j . A vy už teď 

j e n musíte najít ruku, která by se ho chopi la . 
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v dě j inách dospěli, a také to vysvětlovalo, proč léčebné kódy 

n e m o h l y být objeveny dříve. 

P Ě T E P O C H L É Č E N Í 

Teď tu bude řeč o pěti hlavních epochách. První z nich je spojena 

s modl i tbou. Než člověk poznal a pochopi l základní otázky výživy 

a různých druhů léků, mohl se j e n o m modlit . M o ž n á vypadá dost 

divně, že zač ínáme dějiny medic íny zrovna takhle, ale zamysleme 

se t rochu nad č lověkem na s a m é m počátku. Když se lidé necíti

li dobře, nezbývalo j i m nic j i n é h o než požádat o vyléčení bohy. 

V děj inách se to doslova hemží m n o h a různými modlami, ná

boženskými praktikami a obřady zaměřenými na léčení. V řecké 

mytologii je Apollón považován za hlavní zdroj léčení a uvádí se, 

že tyto schopnost i předal svému synu Asklépiovi, j e n ž zachra

ňoval lidi před smrtí a některé d o k o n c e oživil. V severním Peru 

dodnes provádějí léčebné obřady ženy, kterým se říká curande-

ros. Používají modl i tbu a posvátné předměty, očišťují pacientovo 

tělo svěcenou vodou a vzývají duchovní sílu, ať j i m pomůže najít 

příčinu n e m o c i a pročistit a uzdravit j i . 

I dnes se m n o h é kultury, náboženstv í a j e d i n c i obrace

jí k B o h u j a k o k j e d i n é m u léčivému zdroji. V průběhu věků 

někteř í lidé věřili, že síla modl i tby spočívá v s a m o t n é m m o d 

lení, z a t í m c o j i n í byli přesvědčeni, že zdro jem této síly je 

nadpř i rozený zásah jakés i vyšší m o c i . Nedávno j i s té vědecké 

studie naznačily, j a k ú č i n n á m ů ž e být m o d l i t b a při uzdravo

vání. Dr. Larry Dossey, M D , napsal o síle modl i tby při léčení 

někol ik knih, například Healing Words: The Power of Prayer in 

the Practice of Medicíně (Léčivá slova: Síla modl i tby v lékařské 

praxi) , Miracles of the Mind: Exploring Nonlocal Consciousness 

and Spirituál Healing (Zázraky mysli: Z k o u m á n i n e l o k á l n í h o 

v ě d o m í a spirituální léčba) a Reinventing Medicíně: Beyond the 
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Mind-Body to a New Era of Healing ( Z n o v u o b j e v o v á n í medi

cíny: Od těla a mysli do nové éry l é č e n í ) . Na D u k e Univers i ty 

(Horr igan, 1 9 9 9 ) byl proveden výzkum nazvaný „The M a n t r a 

Study P r o j e c t " 9 a vědci zjistili, že p a c i e n t ů m t rp íc ím ang ínou 

o h r o m n ě prospívá, když při j ímají m o d l i t b y Lidé se celé věky 

modli l i , protože věřili v jakous i vyšší sílu. Dalš í teorie říká, že 

léčení p r a m e n í z víry v samu léčbu. Věda prokázala, že s a m o t n á 

víra je ve lmi m o c n ý léčitel. M e d i c í n a to však nepři jala, a dokon

ce p ř í m o zavrhla a nazvala to „placebo efekt". N i c m é n ě účinky 

j s o u velmi reálné a není dobré j e j i ch h o d n o t u snižovat. 

Z fyzického hlediska l idem netrvalo dlouho, než zjistili, že 

určité listy, větve, kořeny či kůry s t romů j sou při léčení velmi 

cenné. V průběhu dvacátého století to ale v západní civilizaci 

ztratilo na vážnosti a tyto prostředky se příliš nepoužívaly. D n e s 

se však opět vracejí. Když jdete ul icemi, vidíte velmi často o b c h o 

dy s byl inkami a zdravou výživou. Pořádáme přednášky po ce lém 

světě, a když cestujeme, všude s lýcháme, j a k se lidé baví o vita

m í n e c h , minerá ln ích látkách a byl inné alternativní léčbě. Vzkří

šení těchto m e t o d je velmi významné, protože nejde o nějaké 

nevzdělané burany, ale o sofistikované intelektuály, kteří dospěli 

v oblasti bylinkářství a zdravé výživy ke stejným závěrům j a k o ti, 

j ež je před n imi používali celá staletí. V Č í n ě se bylinky používají 

od nepamět i - tak dlouho, co existují dě j inné záznamy. 

Západní civilizace vsadila na čínskou medicínu a zdokonali

la ji t ím, že se snaží vytvářet koncentráty bylinné stravy, což vede 

k rozkvětu průmyslu vyrábějícího vitamíny a doplňky výživy. 

Knihkupectví j sou plná knih líčících objevy zázračných účinků 

různých rostlin. V obchodech se zdravou výživou j sou stovky pro

duktů, které výrazně napomáhají k léčení v podstatě všech nemocí . 

9 Projekt zaměřený na zkoumání účinků mantry. (Pozn. překl.) 
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Sl ibně se to rozjelo, ale už brzy zaskř ípou brzdy. Byl totiž 

přijat nový z á k o n í k nazvaný C O D E X 1 " , na j e h o ž přípravě se 

podí le la Světová zdravotnická o r g a n i z a c e ( W H O ) . T e n t o záko

ník reguluje k o n c e n t r a c i v i tamínů, m i n e r á l n í c h látek, a m i n o 

kysel in a e s e n c i á l n í c h olejů takovým z p ů s o b e m , že větš inou 

už nemaj í účinky, na které j s m e už d l o u h o zvyklí. Navíc je 

bude muset předpisovat lékař a b u d o u se prodávat za m n o h e m 

vyšší ceny. M o ž n á si myslíte, že m l u v í m o t o m , co se bude dít 

ve vzdálené b u d o u c n o s t i , ale t í m t o n a ř í z e n í m by se m ě l a řídit 

každá země, která toto r o z h o d n u t í W H O přijala. Spadají sem 

d o k o n c e i S p o j e n é státy se svou p r o p r a c o v a n o u ústavou, pro

tože závazky vyplývající z m e z i n á r o d n í c h smluv m o h o u pře

vážit nad ús tavními zákony. Na základě t o h o t o n a ř í z e n í byly 

v r o c e 2 0 0 5 v Ř í m ě přijaty požadavky f a r m a c e u t i c k é h o prů

myslu s tanovu j íc ího s tandardy v d o k u m e n t u n a z v a n é m „ S m ě r 

nice o v i t a m í n e c h a m i n e r á l n í c h látkách". V dnešn í d o b ě už 

platí v N ě m e c k u , kde d o s t a n e t e větší dávky v i t a m í n ů pouze 

na lékařský předpis. A já předpovídám, že m n o h é vlády z a č n o u 

tento průmysl regulovat pos tupně, aby se vyhnuly p r o t e s t ů m 

ze s trany veře jnost i . O s o b n ě si mys l ím, že budou k l idem při

stupovat j a k o k př í s lovečné žábě v h r n c i , která netuší, že voda 

začne brzy vřít. A tato s i tuace je obzvláště znepokoju j íc í , podí-

váme-l i se na ni z hlediska n e b e z p e č n ě j š í c h f a r m a c e u t i c k ý c h 

léků - hlavně těch, které se prodávají bez předpisu - protože 

po při jetí t a k o v é h o nař ízení bude m n o h e m snazší dostat tyto 

léky nežli v i tamíny. 

Člověk příliš nechápe, proč vláda přijala zákon, který ne

u m o ž ň u j e volný prodej v i tamínů, m i n e r á l n í c h látek a dalších 

doplňků výživy, ale na druhé s traně nijak n e o m e z u j e m n o h e m 

"' Celý název zní Codex Alimentarius, což je přeloženo z latiny „potravinář
ský zákoník". (Pozn. překl.) 
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škodlivější fa rmaceut ické výrobky. F a r m a c e u t i c k ý průmysl 

neprofituje na zdravých l idech; zisk má j e n z toho, že č lověk 

m n o h o m ě s í c ů n e b o let léčí př íznaky n e m o c í . 

A t ím se dostáváme do d r u h é h o o b d o b í medicíny, do éry 

c h e m i c k ý c h léků. P r o č je nazývám c h e m i c k é ? Protože takové 

prostě j sou. Větš ina léků vzniká tak, že se najde byl ina maj ící 

požadované účinky. Pak se provede je j í analýza, aby se našly 

„akt ivní" složky. Ale to se ješ tě nedá patentovat. A bez exkluzi

vity není žádný profit. Takže dalš ím k r o k e m v procesu výroby 

léku je z m ě n a „akt ivní" složky v m é n ě př i rozenou látku. 

A už je tu chemikál ie . M o ž n á si říkáte, že to n e n í až tak 

zlé, ale pochopte , že organický systém těla je uzpůsoben pou

ze ke zpracovávání organických látek. A náhle je tu určitá lát

ka, určitý lék, s n í m ž si tělo prostě neví rady. Této látce se říká 

toxin. Existuje celý průmysl, j e h o ž základem je výroba toxinů, 

a př i tom b y c h o m m o h l i používat př í rodní organické látky, které 

na fyziologii těla působí m n o h e m účinněj i , protože j s o u to pří

rodní složky a pocházej í z původních organických látek nebol i 

rostl in. Uvedu příklad: Mezi nej lépe prodávané léky v dě j inách 

patří Valium. Získává se z kořene kozlíku lékařského. Tento 

kořen patří mezi nejlepší př í rodní ukl idňující a antidepresivní 

látky. Nikdy v děj inách se neobjevil j ed iný případ, že by si někdo 

vytvořil závislost na t o m t o kořeni. Je to př í rodní bylina rostou

cí v přírodě. Syntézou kořene kozlíku lékařského vznikl značně 

silný lék, j e n ž byl patentován a má za následek, že na k l in ikách 

na ce lém světě je spousta lidí, kteří Val ium nutně potřebují . 

P o k r a č u j m e v naší cestě a z a m ě ř m e se na chirurgi i . Lidstvo 

se touto věcí zabývá už celá staletí. Až do objevení anestet ik 

však stále nepronika lo do dos ta tečné hloubky. Předt ím m o h l 

lékař vykonat určitý zákrok j e n v případě, že č lověk snesl znač

n o u bolest n e b o bylo k o l e m dost lidí, kteří by ho drželi. O b č a s se 
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j a k o anes te t ikum používal a lkohol . Ú č e l e m a smys lem chirurgie 

je ods t ranění n ě č e h o , co ohrožuje život. Například když někdo 

měl sněť v noze, chirurg měl p o m o c n í k a , který pacienta držel, 

a lékař popadl pilku a n o h u prostě uřízl. M í s t o kauter izace se 

použil oheň. N e t ř e b a říkat, že pokud j d e o chi rurg ické techniky, 

ušli j s m e h o d n ě d louhou cestu. D n e s se chirurgie nepoužívá j e n 

v případě vážného ohrožení života, ale běžné j s o u i k o s m e t i c k é 

zákroky, což je ovšem z n a č n ě lehkovážné využívání chirurgie, 

n i c m é n ě tato oblast stále víc prosperuje. Statist iky ukazují, že se 

provádí spousta zákroků, které ne j sou nezbytné, ale celkově je 

t řeba říct, že t r a u m a t i c k á chirurgie je obrovský dar naší civili

zaci a v d ě č í m e jí za záchranu b e z p o č t u životů. 

K O N E Č N Á H R A N I C E 

A teď už j s m e se dostali k tomu, na co čekáte: k zlaté bráně. Koneč

ně bylo objeveno, potvrzeno a zpřístupněno široké veřejnosti to, co 

předvídali největší vědecké mozky naší doby, počínaje Albertem 

Einsteinem. Mluvili o tom mnozí slavní vědci, ale my si to nechá

me až do druhého tajemství nacházejícího se v další části této kni

hy. Pro začátek uvedu citát j e d n o h o velmi moudrého člověka: 

„Budoucnost medicíny je založena na ovládání energie proudící 

v těle." 

Profesor Wi l l iam Tiller, Stanfordská univerzita 

Přesně tak - energie je tou k o n e č n o u hranic í . Je to nejvyš-

ší forma léčení . M e d i c í n a s ní koketuje už velmi d l o u h o a byla 

do t o h o zatažena v podstatě n e d o b r o v o l n ě , ale prostě už n e m o h 

la dál klást odpor. Ne vždy bylo z n á m o , že S lunce má léčivé 

účinky. M a d a m e C u r i e n á m p o m o h l a vstoupit do této éry obje

vem radia a rentgenových paprsků. A také zjistila, že energie 
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m ů ž e být velmi ničivá. V nás leduj íc ích kapitolách se dozvíte víc 

o t o m , co je „energ ie" a j a k n e s m í r n ě ničivé, či léčivé j s o u je j í 

účinky. A také pochopí te , proč je to b u d o u c n o s t léčení a zdraví. 

P Ř E K O N Á N Í P Ř Í Z N A K O V É H O K O M P L E X U 

Způsob, j akým j s o u dnes t é m ě ř všechny zdravotní problémy 

diagnost ikovány a léčeny, je založený na tom, č e m u se ř íká „pří

znakový komplex". Ten se nevyužívá pouze v m e d i c í n ě , ale také 

v a l ternativní léčbě a používá se celá staletí. 

F u n k c e př íznakového k o m p l e x u vyplývá už z j e h o názvu. 

D o k t o r č i j i n ý zdravotní pracovník, p o r a d c e n e b o j e h o p o m o c 

ník z a z n a m e n á v š e c h n y symptomy, které dotyčný má. Jakmi le 

j s o u určeny příznaky, poradí se s o d b o r n o u k n i h o u či grafem, 

př ípadně na základě v las tních zkušenost í určí, co z daných pří

znaků vyplývá. Když určí, o jaký prob lém nejspíš jde - tohle 

je to, č e m u se říká diagnóza - tak přistoupí k léčbě a zeptá se: 

„Jakým způsobem bude nejlepší léčit tuto n e m o c v r á m c i stan

dardní praxe?" Léčba bývá v převážné část i založena na m e t o 

dologii toho, kdo j i provádí. Tradiční lékaři používají chirurgi i 

a léky - prostě klas ické prostředky. Alternat ivní léčba využí

vá bylinky, m i n e r á l n í látky a vitamíny, ovšem nikoli k léčení 

n e m o c i , ale k p o d p o ř e zdraví. Poradci a terapeuti učí a obhajují 

j i n ý přístup k prob lému a využívají behaviorá lní t e c h n i k y n e b o 

prostě č lověka j e n se zá jmem vys lechnou. 

Př íznakový k o m p l e x má tedy v podstatě tato tři stádia: 

1. Prezentace př íznaků. 

2. D i a g n ó z a založená na prezentaci př íznaků a vycházej ící 

ze zkušenost í , vzdělání n e b o o d b o r n ý c h knih. 

3. K o n k r é t n í zákrok, terapie n e b o léčba p r o b l é m u vyplý

vaj ícího z diagnózy. 
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Každé z těchto tří stádii m ů ž e mít doslova t is íce různých 

variant. Když je řeč o zdravotním stavu, z n a m e n á to j a k fyzic

ké, tak duševní zdraví. Dalš í oblast í j s o u p r o b l é m y se vztahy, 

z a m ě s t n á n í m a vrcholovými výkony (např ík lad u sportovců, 

podnikate lů, řečníků a p r o d e j c ů ) . Každá tato oblast skrývá růz

né m o ž n o s t i a vždy záleží na t o m , j a k ý m p r o b l é m e m se zabývá

te a j a k o u m e t o d u používá ten, kdo léčí. J inak ř e č e n o , tento pro

ces může být n e s m í r n ě kompl ikovaný a d o k o n c e i kontroverzní , 

protože o d b o r n í c i se nemusí s h o d n o u t na diagnóze, př ípadně 

na tom, j aký má být proveden zákrok a j a k á by měla být použita 

terapie či léčba. 

Chcete- l i získat lepší představu o tom, j a k může být tato 

záležitost frustrující, zapněte si internet a ve vyhledávači si 

najděte cokoli týkající se zdravotního stavu. Je úplně j e d n o , co 

to bude - vyberte si nějakou n e m o c , duševní poruchu, bolest 

hlavy, prostě cokol i chcete . Nejspíš tam najdete spoustu infor

mací , ale zároveň objevíte m n o h o rozporuplných názorů, a to 

nejen na příčinu problému, ale hlavně na j e h o řešení. Když si 

uvědomíte, j a k odl išné názory o d b o r n í c i mají, budete značně 

rozčarovaní. Jestliže se ani oni n e s h o d n o u , j a k se s t ím má vypo

řádat člověk, který není odborník , má nějaký prob lém a neví, 

co by měl dělat, aby to nebylo j e n plýtvání času a peněz, n e b o 

v h o r š í m případě to neohrozi lo j e h o život, a to vše j e n proto, že 

někdo prosazuje řešení, které pro daného j e d i n c e není to pravé? 

Z a m ě ř m e se teď na otázku plýtvání časem a penězi . Ř e k n ě 

me, že j s te si prošli internet a zjistili j s te, že existuje deset růz

ných m o ž n o s t í , j a k se můžete vypořádat se svým p r o b l é m e m . 

A ř e k n ě m e , že j s te šest z nich vyzkoušeli a až to pos lední pro vás 

bylo to nejlepší. V t o m případě j s te nejspíš utratili h o d n ě peněz 

a promarni l i spoustu času na pět prvních možnost í , které vám 

s ř e š e r í m vašeho p r o b l é m u ni jak nepomohly . 
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Nebylo by úžasné, kdyby existoval j e d e n jed iný zdroj všech 

prob lémů? Kdyby byl j e n jeden zdroj, m o h l i byste se na něj 

zaměři t a vyřešit tak jakýkol i p rob lém. M ě l o by to někol ik 

výhod. Neplýtvali byste č a s e m a penězi, protože byste pracoval i 

j e n na j e d n é věci ! Jestl iže je j e d e n zdroj problémů, pak je to 

zároveň zdroj vašich p r o b l é m ů a vy máte j i s totu, že p o k u d ho 

vyléčíte, nas tane zlepšení ve všech oblas tech. A d o k o n c e můžete 

zajít tak daleko, že si řeknete: „Pokud vy léč ím j e d e n zdroj, pak 

vím, že dělám přesně to, co vyřeší můj p r o b l é m t ím ne j lepš ím 

z p ů s o b e m . " 

Byli byste úplně v klidu, protože byste věděli, že děláte to 

nej lepší - pracujete na j e d n o m zdroji. Byli byste úplně v klidu, 

protože byste věděli, že t ím ušetříte spoustu peněz. Byli bys

te úplně v klidu, protože byste věděli, že neplýtváte vzácným 

č a s e m a energi í a m í s t o t o h o se zaměřujete p ř í m o na o n e n 

j e d e n zdroj. 

Toto k o n e č n é řešení je vůbec to nej lepší . Takže kdyby exis

toval j e d e n zdroj všech p r o b l é m ů a vy j s te měli deset problé

mů, zbavili byste se všech na jednou, protože všechny pocháze j í 

z j e d i n é h o zdroje. Jestl iže ten zdroj vyléčíte, vyléčíte v lastně 

všech deset nejzávažnějš ích prob lémů, které vám brání prožívat 

život podle vašich představ, mít vztahy, j aké byste chtěl i mít, 

a d o s á h n o u t klidu, prosper i ty a úspěchů, po n i c h ž toužíte. S t ím 

vším byste se vypořádal i na jednou a nemuse l i byste řešit j ed

notl ivé prob lémy postupně a procházet př íznakovým komple

x e m a používat různé zákroky, tak j a k o j s te to dělali dřív. 

E x i s t e n c e j e d n o h o j e d i n é h o zdroje všech zdravotních pro

b l é m ů by tedy měla m n o h o výhod. 

A teď se připravte na oslavy, protože to jediné, na č e m se 

v oblasti zdraví většina lidí shodne, j e , že existuje j e d e n zdroj 

t é m ě ř všech zdravotních problémů. A to je naše první tajemství ! 
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1 . T A J E M S T V Í : E X I S T U J E P O U Z E J E D E N Z D R O J N E M O C Í 

Vraťme se teď k příkladu s vyh ledáním nějaké webové stránky 

týkající se urč i tého zdravotního problému. V z p o m í n á t e si na ten 

pocit frustrace vyvolaný skutečnost í , že se o d b o r n í c i neshoduj í 

na j e h o řešení? Ale na j e d n o m se přeci j e n vš ichni shodnou, a to 

na faktu, že t é m ě ř všechny zdravotní problémy p r a m e n í z j e d i n é 

věci, a tou je - S T R E S ! Za pos ledních deset až patnáct let je to 

tak v š e o b e c n ě př i j ímaná skutečnost, že to musely připustit i ofi

ciální zdroje federální vlády Spojených států. 

Už j s m e tu uvedli, že C e n t r u m pro kontrolu a preven

ci n e m o c í ( D C D ) sídlící v Atlante uvádí, že 90 p r o c e n t všech 

zdravotních p r o b l é m ů je spo jeno se s t resem. Dr. B r u č e Lipton 

ve svém výzkum zveře jněném v r o c e 1998 lékařskou fakultou 

Stanfordské univerzity s t ímto tv rzením nesouhlas í . Na základě 

své laboratorní č i n n o s t i dospěl k závěru, že se s t resem je spoje

no více než 95 p r o c e n t n e m o c í a c h o r o b . 

Této otázce se pravidelně věnují i přední média. D e n í k New 

York Times má webovou stránku nazvanou Zdravotní průvodce, 

kde se doslova říká, že „stres může pramenit z jakékoli situace 

nebo myšlenky vyvolávající pocit frustrace, zlosti či úzkosti. Co je 

stresující pro j ednoho, nemusí být nutně stresující pro druhého." 

V září 2 0 0 4 věnoval Newsweek této záležitosti t i tulní stra

nu a hlavní č lánek měl název „Nová věda o mysli a těle". Člán

ky se zabývaly t é m a t y „Odpuštění a zdraví", „Stres a neplod

nost", „Kl íče k s r d e č n í m c h o r o b á m " a m n o h a dalš ími. K otázce 

„Odpuštění a zdraví" se v rá t íme později . 

Dalš í vlivný časopis, Time, na t itulní s traně napsal, že krev

ní t lak je „tajný zabiják", j e n ž se vymkl kontrole . Stres bývá stále 

častěj i o z n a č o v á n za hlavní př íč inu vysokého k r e v n í h o tlaku. 

M á m k dispozici spoustu stran s výzkumy ukazuj íc ími, že 

stres je zdro jem n e m o c í . Č l á n e k v USA Today z 30 . května 2 0 0 4 
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nazvaný „Zvládnut ím stresu zvládnete n e m o c " citoval zdro

je z Harvardu, Ar izonské státní univerzity, Univerzi ty Severní 

Karoliny, institutů Nat ional Heart a Lung and B l o o d Inst i tute, 

z M i c h i g a n s k é t e c h n i c k é univerzity, A m e r i c k é lékařské asocia

ce ( A M A ) , univerzity v Tulane, z C e n t r a pro výzkum rakoviny 

na univerzitě v I n d i á n e a z minis ters tva zdravotnictví a soci

á ln ího zabezpečení . Dalš í studie pocháze j í z k l iniky Mayo, 

Vanderbi l tovy univerzity, C e n t r a pro výzkum stresu v Yale, 

Harvardské lékařské katedry, C D C , z A n d e r s o n o v a cent ra pro 

výzkum rakoviny, N á r o d n í a k a d e m i e věd, z B o s t o n s k é univer

zity - a ten seznam pokraču je dál a dál a každý týden se k n ě m u 

přidávají nové a nové výzkumy. 

Takže co to celé z n a m e n á ? Z n a m e n á to, že zák ladní otáz

ka, j a k o u b y c h o m s i na základě n e j n o v ě j š í c h výzkumů m ě l i 

položi t , zní: „Co je stres, j e n ž to to vše způsobuje, a j a k ho 

m o h u o d s t r a n i t ? " 

Než si tu otázku zodpovíme, m u s í m e najít odpověď na další 

dotaz zněj íc í „Co přesně je stres v tě le?" 

F Y Z I O L O G I E S T R E S U 

Co je v lastně stres? J sou to s loženky a účty, které objevíte v poš

tě? Jsou to hádky se sousedem? N e b o věci, které ne jdou přesně 

tak, j a k j s te si je naplánoval i? J sou to obavy o zdraví? Když si to 

v š e c h n o vyjmenujete, urči tě to je stresující. N i c m é n ě existuje 

zásadní rozdíl mezi s i tuacemi, které b ě ž n ě považujeme za stre

sující, a fyziologickým stresem, j e n ž se nás ledně projeví j a k o 

urči tá n e m o c . 

S t r u č n ě ř e č e n o , fyz io logický stres je stav, kdy náš n e r v o v ý 

sys tém n e n í v rovnováze . Př i p o p i s u c e n t r á l n í h o n e r v o v é h o 

sys tému se dá použí t a n a l o g i e s a u t o m o b i l e m . P o k u d n e u s t á l e 

š lapete na plyn, ne j sp í š se n ě c o p o r o u c h á . A s te jně t a k když 
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dupete na brzdy, n ě c o se v autě pokaz í . Auto je s e s t r o j e n o tak, 

aby plyn i b r z d a fungovaly v n a p r o s t é m souladu. A to též se 

dá ř íc t o c e n t r á l n í m n e r v o v é m sys tému. T e n t o s y s t é m má dvě 

část i , tak j a k o auto má plyn a brzdy. P lynu se p o d o b á sympa

t ický n e r v o v ý sys tém ( jenž věc i u r y c h l u j e ) , z a t í m c o p a r a s y m -

pat ický n e r v o v ý s y s t é m funguje p o d o b n ě j a k o brzdy ( z p o m a 

luje v ě c i ) . N e j m o d e r n ě j š í lékařský test použ ívaný ke z m ě ř e n í 

f y z i o l o g i c k é h o s t resu se nazývá „test pro h o d n o c e n í var iabi

l i ty s r d e č n í f r e k v e n c e " ( H R V ) a s tanovu je vyváženost , n e b o 

n e d o s t a t e k vyváženos t i v t o m t o sys tému. O t o m t o tes tu si 

p r o m l u v í m e pozdě j i . 

Větší část nervového systému se nazývá a u t o n o m n í nervový 

systém ( A N S ) . „ A u t o n o m n í " z n a m e n á „automatický", protože 

o j e h o č i n n o s t i n e m u s í m e vůbec přemýšlet. Funguje automa

ticky. Pravdou j e , že 9 9 , 9 9 p r o c e n t všeho, co se v těle v d a n é m 

okamžiku děje, j e ovládáno a u t o n o m n í m nervovým sys témem. 

Každou vteř inu př ichází do m o z k u asi pět mi l iard bitů informa

cí. Ale v n í m á m e j e n k o l e m deseti t isíc bitů. 

Například když j í te oběd, nepřemýšl í te o t o m , že tenké 

střevo musí zpracovat potravu. Nemysl í te na to, že j íd lo musí 

postoupit do další část i střev. Nemysl í te na to, že máte přidat 

amylázu, aby došlo ke štěpení prote inů. N e b o o lipáze, j ež štěpí 

tuky. Nemusí te myslet na to, že vaše ledviny se musí zbavit pře

b y t e č n é h o sodíku, protože j s te s i h o d n ě osoli l i j íd lo. Nemysl í te 

na to, že je třeba, aby vaše já t ra detoxikovala pest ic idy o b s a ž e n é 

v zelenině, ani na to, že váš i m u n i t n í systém musí bojovat s bak

ter iemi, které v j íd le při j ímáte. A tak b y c h o m m o h l i pokračovat 

dál a dál, ale vy už určitě víte, o č e m je řeč. T é m ě ř všechno, co 

se děje ve vašem těle, včetně růstu vlasů, se děje automaticky. 

Nemusí te na to myslet. Není to úžasné? Kdybyste na tyto věci 

musel i neustále myslet, n e m ě l by den dost h o d i n ! 
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Z Á K L A D E M J E V Y V Á Ž E N O S T 

A u t o n o m n í nervový systém ( A N S ) má dvě části a opět je zde 

základem vyváženost. Parasympat ický nervový systém ( P N S ) 

se stará o růst, l éčení a udržování těla. Provádí většinu automa

t ických funkcí, o n i c h ž j s m e tu právě mluvili . 

D á l e je tu sympat ický nervový systém ( S N S ) . N e n í využíván 

tak často j a k o ten předchozí , n i c m é n ě v otázce zdraví a n e m o c í 

hraje v ý z n a m n o u roli. S N S je to, č e m u se ř íká systém „útok, 

n e b o útěk". Je to požární hlásič. J e h o ú č e l e m je zachraňovat 

n á m život a opět se dá využít p ř í m ě r s j í zdou autem po dálnici . 

Vět š inou používáte plyn, ale brzdy v á m m o h o u v d a n é m oka

mžiku zachráni t život. 

Když se rozhodnete , zda zvolíte útok, n e b o útěk, začne se 

dít m n o h o různých věcí. Úplně se z m ě n í proudění krve. Krev 

už neproudí do žaludku, aby usnadni la zpracovávání potravy. 

Neproudí do přední část i mozku, aby usnadňovala kreativní 

myšlení . Neproudí do ledvin a jater. Proudí převážně do sva

lů, protože vaše tělo ví, že ho n ě c o ohrožuje, a vy musí te b u d 

urputně bojovat, n e b o rychle utéct. P r o t o v tu chvíli n e m u s í t e 

zpracovávat potravu ve střevech n e b o se zbavovat tox inů z ja ter 

n e b o vyvažovat h ladinu elektrolytů v ledvinách n e b o kreat ivně 

uvažovat, protože pokud nepřeži jete pár nás leduj íc ích minut, 

pak už na n ě č e m t a k o v é m nezáleží. A to v š e c h n o se opět děje 

zcela automaticky. 

Z Á K L A D N Í B U N Ě Č N Á Ú R O V E Ň S T R E S U 

Ú č e l e m těchto z m ě n je záchrana života, ale jste-l i vystaveni neu

s tá lému stresu, m o h o u poškodi t orgány a hlavně p ř í m o působit 

na i m u n i t n í systém. Toto vše probíhá na úrovni orgánů. A nyní 

se chvíli z a m ě ř í m e na to, co se děje na b u n ě č n é úrovni. M á m 

j e d n u d o b r o u z n á m o u , j ež je specia l i s tkou na výživu a pracu-
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je j a k o lékařka v oblast i naturopat ie . Nedokáže pochopi t , proč 

se lidé necí t í dobře a zdravě, když j i m dává v h o d n é výživné 

a m i n e r á l n í látky a v i t a m í n y A aby nedoš lo k mýlce, ona j i m 

dává opravdu to pravé. Je to ve lmi dobrá doktorka. N i c m é n ě 

dosud n e p o c h o p i l a účinky stresu na b u n ě č n é úrovni. 

V n á m o ř n i c t v í platí, že je- l i loď n a p a d e n a , u s t a n o u všech

ny b ě ž n é aktivity, j a k o je údržba a opravy. D o k o n c e i t i č le

nové posádky, kteř í spí n e b o jed í , mus í „ z a u j m o u t b i tevní 

pozice" . J a k m i l e spustí p o ž á r n í h lás ič ( S N S ) , p ř e s t a n o u naše 

b u ň k y růst a n e p r o b í h á léčení ani b ě ž n á údržba. P r o č ? Ú č e 

l e m p o ž á r n í h o h l á s i č e je ohlás i t n o u z o v o u s i tuaci a v š e c h n y 

tyto č i n n o s t i m o h o u pár m i n u t p o č k a t , p ro tože b u ď u t í k á m e , 

n e b o b o j u j e m e o z á c h r a n u života. B u ň k y se dos lova uzavřou, 

s te jně j a k o l o ď ve chvíl i ú toku uzavře v š e c h n y poklopy. N i k d o 

n e m ů ž e dovni t ř ani ven. B ě h e m bitvy n ikdy nevidí te, že by 

u lodi bylo j i n é plavidlo př iváže j íc í potrav iny n e b o odváže j íc í 

odpadky. S te jně t a k naše b u ň k y ve s tresové s i tuaci n e d o s t á 

vají výživu, kyslík, m i n e r á l n í látky, e s e n c i á l n í m a s t n é kyse

l iny ( E F A ) a další látky, ani se nezbavuj í p ř e b y t e č n ý c h látek 

a tox inů . V š e c h n o mus í ustat, k r o m ě t o h o , co je n e z b y t n é 

k přežit í . V b u ň c e se t a k vytvoří pros t ředí , j ež je t o x i c k é a neu

m o ž ň u j e růst a ú d r ž b u těla. Dr. B r u č e Lipton ř íká, že přesně 

to je p ř í č i n o u vzniku g e n e t i c k ý c h n e m o c í a c h o r o b . Tentýž 

v ý z k u m provedený ve Stanfordu naprot i t o m u doše l k závě

ru, že b u ň k y v r ů s t o v é m a l é č e b n é m stavu j s o u o d o l n é vůči 

n e m o c e m . D o v o l t e , abych t o j e š t ě j e d n o u zopakoval , p ro tože 

toh le je to n e j p o d s t a t n ě j š í tvrzení, j a k é j s e m v oblas t i m e d i 

c í n y za p o s l e d n í d o b u slyšel. „ B u ň k y v růs tovém a l é č e b n é m 

stavu j s o u o d o l n é vůči n e m o c e m . " To j e skvělé! 

Jak sami vidíte, postup „útok, n e b o útěk" je při záchraně 

života zcela p ř i r o z e n o u reakcí, ale tato situace by n e m ě l a trvat 
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příliš d louho. P r o b l é m e m je , že lidé v ní bývají po většinu času. 

A to mívá j e d e n jasný a zcela nevyhnute lný následek. C o s i se 

p o š k o d í a projeví se to v p o d o b ě urč i tého symptomu. Je-li pří

znaků více, ř í k á m e t o m u n e m o c . N e m o c je v podstatě porušení 

s labého článku řetězu pod t lakem nazývaným stres. 

J A K P L N Ý J E V Á Š S T R E S O V Ý B A R E L ? 

D o k t o r k u D o r i s R a p p o v o u považuje m n o h o lidí za přední svě

tovou a lergo ložku. Napsa la spoustu k n i h , p ř e d e v š í m o alergi

ích u dětí . Dr. R a p p o v á vymysle la teor i i , k terou nazvala „s tre

sový barel". Tato t e o r i e ř íká, že v š i c h n i m á m e svůj v n i t ř n í 

bare l o b s a h u j í c í u r č i t o u porc i s tresu, s níž se v y r o v n á v á m e , 

než n a s t a n e n ě j a k á kr izová s i tuace . D o k u d bare l n e n í plný, 

m o h o u d o n a š e h o ž ivota n e b o d o n a š e h o těla p ř i c h á z e t nové 

p o d n ě t y z p ů s o b u j í c í s tres a my je zv ládáme, takže na nás 

n e m a j í negat ivní účinky. J a k m i l e však bare l p ř e t e č e , p o r u š í se 

ten ne j s labš í č l á n e k . 

Když spustí požární hlásič, m o z e k okamži tě vyšle zprávu 

i m u n i t n í m u systému pros t řednic tv ím buněk, j ež j s o u p ř í m o 

spojeny se z a k o n č e n í m i nervů. Tyto krátké výběžky se nazývají 

dendrity. Když j s e m studoval medic ínu, učili j s m e se, že právě 

tohle j s o u i m u n i t n í buňky. A skutečně je to tak. Pak si na ně 

začali č ini t nárok neurologové, protože vydávají nervové signá

ly, které využívají nervové buňky. Proto se j i m dnes ř íká „ imu

nitní a nervové buňky", protože oboj í je pravda. Jsou část í ner

vového systému a mají p ř í m é spojení s i m u n i t n í m sys témem. 

Jej ich zpráva zní „ticho", „už dost". 

O D M L K A I M U N I T N Í H O S Y S T É M U 

P r o č m o z e k posí lá i m u n i t n í m u systému právě takovou zprávu? 

Tak se nad t ím zamyslete. Co je úče lem S N S ? Je to z á c h r a n a 
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života. A co i m u n i t n í systém? Jaký je j e h o účel? Bojovat s bak

ter iemi, viry, p l í sněmi, obnovovat a ničit a b n o r m á l n í (rakovin

né) buňky. Musí se n ě c o z t o h o nutně stát b ě h e m příšt ích pěti 

minut? S a m o z ř e j m ě že ne. I m u n i t n í systém zároveň využívá 

obrovské množs tv í energie. U v ě d o m t e si, že pro každého člově

ka je nezbytné, aby veškerá energie a všechny je j í zdroje sloužily 

v někol ika nás leduj íc ích m i n u t á c h j e d n o m u j e d i n é m u účelu 

- záchraně života! A proto musí vše, co není zcela podstatné, 

na pár m i n u t ustat. 

Je tedy v pořádku, že i m u n i t n í systém pět m i n u t neboju je 

s b a k t e r i e m i n e b o pl í sněmi, a je v pořádku, že dalš ích pět m i n u t 

střeva nezpracovávaj í potravu. P r o b l é m dnešní doby spočívá 

v t o m , že v m ó d u zvaném „útok, n e b o útěk" ži jeme neustále. 

Když j s m e cestoval i po světě a prováděli test variabil i ty s rdeční 

frekvence, objevil i j s m e úžasný jev, j e n ž je s t ím velmi úzce spo

j e n . B ě h e m testu j s m e v š e m položil i j e d n u otázku: „ M á t e dnes 

poci t , že j s te ve s t resu?" K o l e m padesáti procent lidí odpovědělo 

„ano" a asi padesát p r o c e n t „ne". Když j s m e u těch, kteři tvrdili, 

že ve stresu nejsou, provedli test HRV, ukázalo se, že devadesát 

p r o c e n t z n i c h má fyziologický stres - o n e n fyziologický stres, 

j e n ž může vést ke vzniku n e m o c í a c h o r o b . 

Nedávno j s e m viděl na z a d n í m nárazníku j e d n o h o auta 

nálepku. Bylo na ní napsáno „Vše, co máte, dodal kamion". 

Nesnáš ím kamiony. Podle mě j s o u na dálnici velkou hrozbou. 

Tedy alespoň mě dostávají do stavu typu útok, n e b o útěk. Pod

le mě by se m ě l o zboží převážet po železnici . A přesto m u s í m 

uznat, že vše, co m á m doma, přivezl ně jaký k a m i o n - včet

ně m é h o d o m u ! Je to j e d e n velký monol i t , který přivezl velký 

náklaďák, a pak byl usazen na p o z e m e k . Máte-l i ně jaký zdra

votní problém, p r a m e n í z fyziologického stresu - a to platí vždy 

a týká se to všech zdravotních prob lémů. 
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Nedávno n á m zavolal j e d e n pán, který se zúčastni l našeho 

semináře . Chtěl n á m říct, že se poté, co na seminář i vyslechl 

naše in formace, odebra l d o m ů a na internetu si napsal heslo 

„stres". Vyskoči lo mu více než 67 m i l i o n ů webových stránek, 

na n i c h ž se v ně jaké souvislosti objevuje slovo „stres". Když si 

ty stránky projdete, nejspíš dojdete k závěru, že máte-li ně jaký 

zdravotní problém, pocház í ze stresu. C o ž je pravda a pokaž

dé, když máte r ý m u n e b o vás n ě c o bol í n e b o vám doktor řekne 

to děsivé slovo rakovina, prostě vždy, když se ze zdravotního 

hlediska děje n ě c o negat ivního, měl i byste se sami sebe zeptat: 

„Jaký stres to způsobil a j a k ho m o h u o d s t r a n i t ? " 

P r o č si tedy n e k l a d e m e tuto otázku? Protože až do dnešní 

doby j s m e neznal i kons i s tentní , spolehl ivý a funkční způsob 

ods t raňování stresu. Jedna věc vyhovuje urči tým l idem a pro

b l é m ů m a j i n ý m l idem a j i n ý m p r o b l é m ů m vyhovuje zase druhá 

věc. D ů v o d e m je , že v této sk ládance j e d e n dílek chybí. A právě 

to je o n o 3. tajemství, které už brzy poznáte. 

V A Š E C E N T R U M K O N T R O L Y S T R E S U 

Stres j e ovládán c e n t r á l n í m nervovým sys témem. Předevš ím 

fyziologický stres vzniká pros t řednic tv ím H P A nebol i osy hypo-

thalamus-hypofýza-nadledviny. H y p o t h a l a m u s a hypofýza byly 

vždy považovány za to, co ovládá žlázy. Hypofýza je ve spojení 

s krví a umožňuje , aby se do krevního o b ě h u m o h l y vylučovat 

h o r m o n y . H y p o t h a l a m u s slouží j a k o centrá ln í j e d n o t k a zpraco

vávající data pro celý m o z e k . Je ve spojení se všemi č á s t m i l im-

b i c k é h o systému - tedy s e m o č n í m i c e n t r y mozku. V podstatě 

má nervová propojení s každou částí m o z k u a se zbytkem těla 

je spo jena pros t řednic tv ím h o r m o n ů , které vytváří a vylučuje 

p o m o c í hypofýzy. Z d e je s t ručný s e z n a m některých funkcí, j ež 

hypothalamus ovládá: 
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1. T e p e n n ý krevní t lak 

2. Tělesná teplota 

3. Regulace vody v těle p o m o c í žízně a funkce ledvin 

4. Stažitelnost dělohy 

5. M l é k o v prsou 

6 . E m o c i o n á l n í p o h n u t k y 

7. Růstové h o r m o n y 

8. Nadledvinka 

9. T h y r o x i n 

10. F u n k c e pohlavních orgánů 

Z fyziologického hlediska vyvolává stres změny ve všech výše 

uvedených orgánech, a to především pokud jde o vylučování 

adrenalinu, kortizolu, glukózy, inzulínu a růstových h o r m o n ů . 

Jak se dá změři t stres v těle? Je m o ž n é změři t úroveň všech 

těchto látek. S t a n d a r d e m pro m ě ř e n í fyziologického stresu se 

stal test variabil i ty s rdeční frekvence ( H R V ) . Je to n e s m í r n ě 

c e n n á m e t o d a , protože ukazuje vyváženost v a u t o n o m n í m ner

vovém systému. V m e d i c í n ě bývají ty nejlepší testy velmi jed

n o d u c h é , spolehlivé a s n a d n o proveditelné a přesně z h o d n o t í 

to, co se snažíte testovat. Test H R V je t o h o skvělým př ík ladem. 

Je sestaven tak, aby změři l vzestup a pokles (variabi l i tu) s rdeční 

frekvence ve vztahu k dechové frekvenci. Je tak spolehlivý, že 

se dá označi t za „zlatý standard". A navíc je to nej lepší lékařský 

test na m ě ř e n í a u t o n o m n í h o nervového systému. 

Vyváženost A N S z n a m e n á zdraví a léčení napomáha j í 

cí zdraví, z a t í m c o nevyváženost n e b o stres v t o m t o systému 

vede ke vzniku n e m o c í a špatného zdravotního stavu. Tuto 

vyváženost j s m e s c h o p n i ovlivnit a vědecky změř i t p o m o c í 

léčebných kódů, j e j i c h ž úč inky j s o u trvalé. P r o g r a m na určová

ní HRV, který j s m e si tehdy zakoupil i , byl dost drahý, ale dnes 

7 0 

L É Č E B N Ý K Ó D 

už j s o u k m á n i c e l k e m levné přístroje a programy na testování 

HRV, které za necelých tisíc dolarů můžete používat na svém 

p o č í t a č i a sami si to vše ověřit. 

S Y M P T O M Y : N E J S L A B S I Č L Á N E K P R A S K Á 

Jak dává tělo najevo stres? T í m , co nazýváme n e m o c i n e b o l i 

symptomy. P r o č existuje tol ik různých symptomů, n e m o c í , je-li 

j e d n a j e d i n á př íč ina? Je to prostě t ím, že praskl ten nejs labší člá

nek. M ů ž e to být z p ů s o b e n o genet ickými predi spozicemi n e b o 

škodl ivými látkami, které j s m e přijali do těla, př ípadně to může 

být nás ledek n ě j a k é h o fyzického zranění . 

P r o j d ě m e si to k r o k za k r o k e m . Ř e k n ě m e , že vás trápí 

n e m o c , které se o d b o r n ě ř íká „gastroesofageální reflux". Pro

žíváte stres. Stres zvyšuje napětí svalů ve spodní část i j í c n u , 

protože je k t o m u zapotřebí větš ího množs tv í krve a energie, 

j a k o u používáme v nouzové situaci. Kyselina se ze žaludku zno

vu navrací do j í c n u , č í m ž nič í j e h o výstelku. B u ň k y j s o u neu

stále poškozovány, a to způsobuje bolest a př ípadně vznik vře

dů n e b o rakoviny. D ě j e se to však j e n proto, že b u ň k y ne j sou 

v růstovém, l é č e b n é m a r e g e n e r a č n í m m ó d u , protože se musí 

chráni t před pří l ivem kyseliny. A proto máte problém, k terému 

se b ě ž n ě říká „pálení žáhy". 

M e d i c í n a to řeší p o m o c í purpurově zbarvené pilulky, která 

odstraňuje kyselinu. Je dost účinná, ale problém spočívá v tom, že 

tato kyselina je potřebná ke zpracovávání potravy. A navíc zabíjí 

bakterie, které j s te požili s j íd lem. Maskování symptomu vytváří 

dva nové problémy. Imuni tn í systém je zatížený zbytečnou náloží 

bakterií . Potrava zůstává v žaludku tak dlouho, dokud se nevy

tvoří dost kyseliny k j e j í m u zpracování, ale zároveň je j í c e n déle 

vystaven neblahým úč inkům. A stane se z t o h o bludný kruh. Je 

tedy lepší zabývat se symptomy, n e b o léčit samotný zdroj? 
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S a m o z ř e j m ě b y c h o m radši léčil i zdroj, a j a k tu bylo zcela 

j a s n ě ukázáno, t ím zdro jem je stres. 

J A K P Ů S O B Í L É Č E B N Ý K Ó D N A S T R E S ? 

Už j s m e tu uvedli, že test variabi l i ty s rdeční frekvence je ne j-

lepším z p ů s o b e m m ě ř e n í fyziologického stresu v a u t o n o m n í m 

nervovém systému. V klas ické m e d i c í n ě se používá přes tř icet 

let a patří do téže kategorie j a k o p o č í t a č o v á tomograf ie ( C T ) 

a m a g n e t i c k á r e z o n a n c e ( M R I ) , takže se tu ani v j e d i n é m pro

centu neprojevuje tzv. p lacebo efekt znamenaj íc í , že „všechno 

je j e n v hlavě". 

Když j s e m objevil l éčebné kódy, hledal j s e m způsob, j a k 

bych je otestoval, protože j s e m chtěl mít j i s totu, že právě tohle 

je „to pravé". Zna l j s e m test H R V a používal ho k testování tako

vých jevů, j a k o je například vyváženost čaker a a k u p u n k t u r n í c h 

b o d ů - toho, č e m u se ř íká m e r i d i á n o v ý systém. M n o h ý m l idem 

přinášej í úlevu právě tyto metody, při n i c h ž se poklepávají 

n e b o masíruj í urči té akupunkturní body, mer id iány nebol i čak-

ry, ale z vlastní zkušenost i v íme, že h o d i n u či dvě po terapii se 

vyvážený stav o p ě t n ě naruší ( c o ž je př íznak s tresu). 

Zde j s o u výsledky z pos lední doby. V rozmezí let 1 9 9 8 až 

2 0 0 1 j s e m objevil čtyři různé testy H R V z a m ě ř e n é na využívání 

čaker a a k u p u n k t u r n í c h bodů. Pět až devět z deseti lidí si podle 

H R V po j e d n o m sezení uchovalo tě lesnou vyváženost (vždy to 

záleží na j ednot l ivé skupině) . O v š e m po čtyř iadvacet i h o d i n á c h 

se p o č e t těch, kteří byli ve vyváženém stavu (tedy v n o r m á l n í m 

stavu bez fyziologického stresu), výrazně snížil - už to byli pou

ze dva z deseti . 

Naprot i t o m u když j s m e udělali vstupní test HRV, pak j s m e 

použil i léčebný kód a znovu provedli test, o s m až devět z deseti 

lidí bylo ve vyváženém stavu už po j e d n o m sezení ( t rva j íc ím 
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k o l e m dvaceti m i n u t ) . A po čtyř iadvacet i h o d i n á c h bylo v t o m 

to stavu sedm až o s m z deseti lidí. 

V r o c e 1 9 9 8 vydal dr. R o g e r C a l l a h a n knihu nazvanou 

Stopping the Nightmares oj Trauma ( Jak skonovat s n o č n í m i 

m ů r a m i z p ů s o b e n ý m i t r a u m a t e m ) , v níž podal přehled tř icet i 

let používání testů H R V a uvedl, že v o d b o r n é l i teratuře j s o u 

ci továny pouze dva postupy, které trvale obnovuj í n a r u š e n o u 

vyváženost a u t o n o m n í h o nervového systému. O b ě m a trvá tato 

o b n o v a vyváženého stavu m i n i m á l n ě šest týdnů. První z n i c h 

byl vyzkoušen na l idech a druhý na psech. Je zcela zjevné, že 

a u t o n o m n í nervový systém je velmi o d o l n ý vůči rychlé z m ě n ě . 

P r o t o bývá tak obt ížné změni t m e t a b o l i s m u s n e b o zhubnout . 

Srovnej te to s l idmi, kteří prošli testy s l é č e b n ý m k ó d e m 

a ze stavu „nevyváženost i " přešli do „vyváženého" stavu b ě h e m 

dvaceti i m é n ě m i n u t . Z n a m e n á to, že za tuto dobu se i m u n i t n í 

systém dostane z n e f u n k č n í h o stavu a začne fungovat tak, j a k 

má, tedy n o r m á l n ě , a je s c h o p e n léčit vše, co je t řeba léčit . 

J e d n o u z věcí, které mě ( B e n a ) - a potvrdí to i další léka

ři, s te jně j a k o výrobci testů H R V a o d b o r n í c i na ně - doslo

va ohromily, byl fakt, že naše výsledky j s o u naprosto nový j e v 

v dě j inách medicíny, a k d y b y c h o m je neprováděl i opakovaně, 

považovalo by to m n o h o doktorů za cosi n e m o ž n é h o . 

Přestože v př ípadě výsledků těchto H R V testů nešlo o for

m á l n í vědecký výzkum, který by byl kontro lovaný n e b o pro

vedený m e t o d o u „double b l i n d " " , bezesporu n á m poskytly 

důkaz, který j s m e potřeboval i , a b y c h o m nepředpoja tým l idem 

ukázali, že léčebný kód dokáže odstrani t stres z těla z p ů s o b e m , 

j e n ž je nutný pro d l o u h o d o b é vyléčení a j e h o ž výsledky j s o u 

" Termín „double blind" se používá pro nezaujatý výzkum, který se ve svém 
průběhu snaží eliminovat přímý vliv lidského faktoru na konečný výsledek. 
(Pozn. překl.) 
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n e z m ě r n é . Dr. Cal lahan uvedl, že „výzkumy m e t o d o u double 

b l ind větš inou slouží j a k o důkaz urč i tého vlivu léčby za situace, 

kdy n ikdo není s c h o p e n říct, zda tento vliv má". Je-li zjevné, že 

terapie n e b o léčba urči tý vliv má a n i č e m u neškodí, je pot řeba 

provádění studií double b l ind v ý z n a m n ě os labena. 

Podle dr. Ca l lahana ne jsou výzkumy t o h o t o typu při h o d n o 

c e n í variabil i ty s rdeční frekvence zdaleka tak zásadní, protože 

při H R V ani j e d n o p r o c e n t o účas tn íků n e p o d l é h á tzv. p lacebo 

efektu ř íkaj íc ímu, že „všechno je j e n v hlavě". To je hlavní fak

tor, p roč j s o u výzkumy t o h o t o typu tak potřebné, protože vylu

čují vliv p lacebo efektu. M n o z í o d b o r n í c i se shodují na t o m , že 

používání H R V automat icky vylučuje p ů s o b e n í p lacebo efektu. 

Dalš í důkaz n á m poskytl i naši kl ienti, protože výsledky, 

k n i m ž j s m e s p o l e č n ě došli, j s o u j a k trvalé, tak předvídatelné. 

U v e d e m e zde průběh j e d n é naší konference vyl íčený ředi

telkou celé akce: 

Dr. Alex Loyd a dr. Ben Johnson byli hlavními řečníky 

na poslední mezinárodní konferenci organizace PQI'2 pořádané 

v mexickém městé Ixtapa. Zúčastnily sejí stovky lidí z celého své-

ta. Dr. Loyd tři dny pracoval se 142 lidmi, kteří měli nějaké fyzic

ké i jiné problémy. Každému z nich dal vhodný léčebný kód pro 

buněčné vzpomínky týkající se toho, co ho nejvíce trápilo. Všech 

142 lidí uvedlo, že během několika minut byla jejich vzpomínka 

na nule - takže to byl stoprocentní úspěch! Po celé tři dny se lidé 

smáli, křičeli radostí a čekali v dlouhé frontě před místem, kde 

dr. Loyd dával léčebné kódy. Lidé dokonce líčili zásadní zdravotní 

zlepšení způsobené používáním jednoho léčebného kódu. Nejčas

těji to popisovali slovem zázrak. Jedna paní z kanadského Mon-

12 PQI je zkratka pro mezinárodní marketingovou organizaci nazývanou Pin-
nacle Quest International. (Pozn. překl.) 
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trealu, jež to také označila za zázrak, před prováděním metody 

léčebného kódu prohlásila, že „jestli bude ta vzpomínka oprav

du na nule, dá si plakáty s dr. Loydem do každé místnosti svého 

domu". Takových případů bylo mnoho a lidé si začali povídat, 

že na místě, kde se rozdávají léčebné kódy, je možné prožít něco, 

co úplně změní život. Myslím, že v jednu chvíli bylo na sezna

mu čekatelů na osobní léčebný kód více než sto lidí. Dr. Loyd 

a dr. Johnson zároveň na této konferenci pětkrát přednášeli, 

a jakmile se mezi lidmi roznesla zpráva o účinnosti léčebných 

kódů, museli jsme odmítat další uchazeče o sezení. 

Dr. Ellen Stubenhausová, členka vedení PQI 

Proto m ů ž e m e zodpovědně tvrdit, že se m e t o d a l é č e b n é h o 

kódu zaměřuje p ř í m o na zdroj n e m o c í a všech zdravotních pro

b l é m ů v těle. 

M N O H O P Ř Í Z N A K Ů , J E D N A P Ř Í Č I N A 

Nedávno j s m e dostali zajímavé svědectví od pána, který původ

ně zakoupil l éčebné kódy pro n ě k o h o j i n é h o . Přišel domů, 

pročet l si př í ručku a rozhodl se, že než je předá svému příteli, 

vyzkouší j e j i ch ú č i n e k na v las tním p r o b l é m u . Trápila ho kožní 

léze, kterou měl po c e l é m těle. S lékaři už probral m o ž n o s t chi

rurg ického zákroku a provedení plast ické operace . M ě l kožní 

lézi na čele a na zádech a také na v rcholku hlavy. A tak začal 

provádět l éčebné kódy a za p o m ě r n ě krátkou dobu léze t é m ě ř 

zmizela a po někol ika týdnech, když s n á m i mluvil, j i měl už j e n 

na vrcholku hlavy pod vlasy. Devadesát procent úplně zmizelo 

a pán byl přesvědčen, že zmizí i ten zbytek. 

Jak je m o ž n é , že se fyzický p r o b l é m , j a k ý m je kožní léze, 

za pár týdnů vyléčí? P ř í č i n o u p r o b l é m u je stres a l é č e b n é kódy 

léčí stres. Jakmi le stres zmizí, je i m u n i t n í a léčebný systém 
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s c h o p e n vyléčit cokol i . Když běžně uvažujeme o n ě č e m tako

vém, j a k o j s o u l é č e b n é kódy, m á m e na mysli spíše e m o c i o n á l n í 

problémy, ale stres je k o ř e n e m každého problému, e m o c i o n á l 

n í h o i fyzického. 

P r o s í m , p o c h o p t e tuto důležitou věc: L é č e b n ý kód neléčí 

žádný z fyzických či psychických problémů, o n i c h ž je tu řeč 

- tedy n e m o c i , duševní a e m o c i o n á l n í problémy, boles t hlavy, 

únavu. Nic takového nikdy neléčí . A nic takového nikdy nevy-

léčil ani nevyléčí . L é č e b n ý kód léčí pouze prob lémy srdce, č í m ž 

se zmenšuje n e b o úplně odstraňuje fyziologický stres v těle. 

Toto je 1. tajemství: Jed iným zdro jem n e m o c í a p r o b l é m ů 

v těle je fyziologický stres a l é č e b n é kódy byly objeveny pro

to, aby odstrani ly tento typ stresu z těla způsobem, jaký n e m á 

v dě j inách obdoby. 

L É Č E B N Ý K Ó D 

S V Ě D E C T V Í U Ž I V A T E L Ů L É Č E B N Ý C H K Ó D Ů 
(VÝSLEDKY HRV) 

Dr. Alex Loyd a dr. Ben Johnson byli hlavními řečníky na loň

ském setkání vědců, které pořádáme každý rok. Všem vysvět

lili, co jsou léčebné kódy, před jejich předáním a po něm pro

vedli testy HRV, aby ukázali jejich účinnost, a objasnili všem 

metodu léčebných kódů i na pokročilé úrovni. Z padesáti lidí, 

kteří byli na konferenci, se pouze dva nedostali po jednom 

sezení do stavu tělesné vyváženosti. U šesti účastníků byly 

po čtyřiadvaceti hodinách provedeny testy a všichni se nachá

zeli ve stavu fyzické vyváženosti, aniž by byl proveden jaký

koli další zákrok. Nemyslím si, že by to byla pouhá shoda 

okolností - když byli tito lidé v závěru konference požádá

ni, ať zvednou ruku, pokud mají pocit, že se během víkendu 

díky provádění metody léčebných kódů zlepšil jejich zdravot

ní stav, zvedlo ruku všech padesát lidí. Byli tam lidé trpící 

závažnými chorobami i zdraví lidé a mnozí byli něco mezi 

tím. Ale léčebné kódy zabraly úplně na všechny. 

Bili McGrane, McGrane Institute, Inc. 

Zúčastnila jsem se jednoho z vašich neuvěřitelných seze

ní. Hodnoty mého testu HRV byly velmi nízké a vy jste se mi 

úžasně věnovali. Prováděla jsem poté jen metodu léčebných 

kódů, kterou jste nás tam naučili. Přestala jsem trpět těžkými 

depresemi a cítím se tak v pohodě, že jsem na to všechno už 

zapomněla. Sláva! 

Marilyn 
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V roce 2003jsem se zúčastnila kurzu pro poradce pořáda

ného v Kansas City. Vedoucí kurzu požádali dobrovolníky, ať 

přijdou do přední části sálu, aby ostatní viděli, jak jsou moni

torováni během testu HRV, při kterém měli myslet na něco, co 

v nich vyvolává silné emoce. Přihlásila jsem se, protože jsem 

byla stále víc na pochybách, zda jsem před pár týdny učini

la správné rozhodnutí týkající se jedné obchodní záležitosti. 

V té době jsem byla pod silným finančním tlakem a předsta

va, že dojdu k poštovní schránce a najdu tam hromadu účtů, 

které jsou s takovým podnikáním spojeny, ve mně vyvolávala 

naprostou paniku. 

Nejhorší na tom všem bylo, že než jsem k tomu rozhod

nutí dospěla, provedla jsem všechna opatření v souladu s pra

vidlem náležité opatrnosti a měla jsem z toho dobrý pocit, 

a dokonce jsem své služby nabídla několika klientům. V tom 

jsem byla úplně klidná. Věděla jsem, že svírání žaludku 

a ochromujícístrach neprameníz něčeho, co se dějepravě teď. 

Když jsme se shromáždili v přední části místnosti, posa

dila jsem se na židli. Neviděla jsem na velkou obrazovku, 

ale někteří lidé v sále sledovali výsledky mého testu HRV. 

Dr. Loyd mi řekl, ať zavřu oči a uvolním se, a pak mě začal 

seznamovat s metodou léčebných kódů s cílem vyléčit před

stavy spojené s danou záležitostí. Úplně jsem zapomněla 

na to, co se děje v sále a na obrazovce. Plně jsem se soustředi

la na fyzický pocit úzkosti a byla jsem zvědavá, zda léčebný 

kód bude fungovat i v této situaci. Neustále jsem před sebou 

viděla scénu, jak jdu s pocitem hrůzy k poštovní schránce. 

Snažila jsem se ji potlačit, abych se mohla uvolnit, ale pocit 

děsivé beznaděje převládal. 
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A pak se stalo cosi úžasného. Nevím, jak dlouho to trvalo, 

ale náhle jsem si všimla, že tlak v žaludku postupně mizí. 

Uvědomila jsem si, že mé myšlenky odplouvají ke vzpomín

kám na různé úspěšné akce. Pocítila jsem velkou sebedůvěru. 

Poznání, že jsem podnikla všechny kroky vedoucí k úspěchu, 

vedlo k přesvědčení, že teď už jen stačí pilně pracovat a řídit 

se plánem, který jsem si vytyčila. Panický strach mi najed

nou připadal téměř komický, protože jsem cítila naprostý klid 

a uvědomila si, že jsem panice propadla zcela neopodstatně

ně. O dva dny později jsem při představě, jak jdu k poštov

ní schránce, cítila stále stejnou vyrovnanost a výsledky testu 

HRV byly důkazem, že se v tomto stavu nacházím i nadále. 

Teri, Nashville, Tennessee13 

Další svědectví najdete na www.thehealingcodebook.com. 

http://www.thehealingcodebook.com
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problém"... a třetí den by řekl: „ P r o č to vůbec děláme?".. . a čtvr

tý a šestý a o s m ý den by opakoval : „Tohle n e m á smysl"... a desá

tý den by prohlási l : „Víte, doktore Loyde, ve vašich j á t r e c h j s m e 

objevil i ně jaké a b n o r m á l n í buňky - měl i b y c h o m udělat biopsi i 

a zkontrolovat to . " 

Otázka: Odkud se ty abnormální buňky vzaly? Každý den 

j s m e měři l i v šechny fyzické jevy, j a k é dokáže M R I zachytit. 

O d p o v ě ď zní: Abnormální buňky musely vzniknout mimo fyzic

ké tělo! Ve skutečnost i všechny naše prob lémy p r a m e n í z čehos i 

n e m a t e r i á l n í h o . 

Před r o k e m 1 9 0 5 se věda řídila newtonovskou fyzikou, j ež 

( k r o m ě j i n é h o ) říká, že a tom je tvrdá a pevná h m o t a . D n e s už 

urč i tou dobu v íme, že to nikdy nebyla pravda. Kdybyste se elek

t r o n i c k ý m m i k r o s k o p e m podívali na nějaký a tom a pos tupně se 

k n ě m u stále víc přibližovali, n a k o n e c byste řekli: „ K a m zmizel? 

Co se s n í m s ta lo?" protože č í m j s te a t o m u blíž, t ím víc mizí, až 

n a k o n e c p r o n i k n e t e skrz ně j . Co se t ím snaž ím říct? Že a t o m 

v ů b e c n e n í pevný. Atom je tvořen energií . Ste jně j a k o v š e c h n o 

ostatní na planetě Z e m ě . 

V š e c h n o je energie a veškerá energie má tři s p o l e č n é prvky, 

j i m i ž j sou: 

1. Frekvence 

2. V l n o v á délka 

3. B a r e v n é spekt rum 

Takže j e úp lně j e d n o , zda j e t o stůl n e b o b a n á n n e b o žluč-

n í k n e b o j e d e n z prvků c h e m i c k é tabulky, p r o t o ž e v š e c h n o 

je energ ie . A p o m o c í f rekvencí se dá urči t , o j a k ý typ ener

gie j d e . J a k m i l e to A l b e r t E i n s t e i n m a t e m a t i c k y potvrdi l 

( a m i m o c h o d e m n e d á v n o poda l další důkazy v ý z k u m pro

v á d ě n ý p o m o c í H u b b l e o v a t e l e s k o p u ) , v š e c h n o n a světě s e 

z m ě n i l o . K a ž d é p r ů m y s l o v é odvětví, j a k é vás n a p a d n e , se 
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z a m ě ř i l o na e l e k t r o n i k u a energ i i . A u t o m o b i l o v ý průmysl , 

k o m u n i k a c e , te levize, rozhlas a tak dále. J e d i n é odvětví , k teré 

za t ím vš ím z n a č n ě pokulháva lo, byl lékařský průmys l . Hlav

ně v západní m e d i c í n ě kráče l tento průmys l dál ve s t o p á c h 

n e w t o n o v s k é fyziky z d o b y před r o k e m 1 9 0 5 , n a v z d o r y fak

tu, že při p o p i s o v á n í způsobu, j a k ý m svět funguje, j s o u j e j í 

s c h o p n o s t i z n a č n ě o m e z e n y . 

Když j s e m objevil l éčebné kódy, j e d n a z věcí, které mě pře

svědčily, že je tento systém legi t imní, byl průzkum, při n ě m ž 

j s e m v k n i h á c h vyhledával, co řekly nej lepší mozky naší doby 

o otázkách zdraví. To, co j s e m zjistil, mě doslova o h r o m i l o , pro

tože n ě c o takového j s e m ješ tě neviděl, přestože j s e m strávil šest 

let s tudiem medicíny. 

Zj i s t i l j s e m tot iž , že n ě k t e ř í ne j s lavně j š í vědci a mys l i te

lé naš í d o b y - n o s i t e l é N o b e l o v y ceny, l idé ma j íc í d o k t o r á t y 

v r ů z n ý c h o b l a s t e c h vědy, spisovatelé, vyná lezc i - v souvis

los t i se zdrav ím řekl i , že k o ř e n e m zdraví a n e m o c í je vždy 

tě lesná energ ie . A t a k é řekli, že j e d n o u o b j e v í m e způsob, j a k 

o v l á d n o u t e n e r g e t i c k é problémy, j e ž j s o u z á k l a d e m zdravot

n í h o stavu, a j a k m i l e se to s tane, navždy se z m ě n í zdraví l idí 

na c e l é m světě. 

Z d e je pár příkladů z toho, co j s e m našel: 

„Veškerá hmota je energie." 

Albert Eins te in 

„Všechny živé organismy vyzařují energetické pole." 

S e m j o n Kir l ian 

„Všechno to začíná energetickým polem." 

Prof. Harold Burr, P h D , Yaleova univerzita 
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„Chemické složení těla je ovládáno buněčnými kvantovými poli." 

Prof. Murray G e l l - M a n n , laureát Nobelovy ceny ( 1 9 6 9 ) , 

Stanfordská univerzita 

„Prevenci a diagnózu nemocí je možno provádět pomocí rozboru 

energetického pole." 

G e o r g e Grile, Sr., M D , zakladatel Clevelandské kl iniky 

„Léčení lidí bez znalosti energie je léčení neživé hmoty." 

Albert Szent-Gyorgyi , M D , 

Laureát Nobe lovy ceny ( 1 9 3 7 ) , Maďarsko 

Takže pokud léčíte s a m o t n ý kořen zdravotních problémů, 

musíte léčit i energet ické problémy. Mus í te léčit destruktivní 

frekvence v b u ň k á c h , které identifikuje M R I a lékař je označí 

za potenc iá ln í rakovinné buňky n e b o za Park insonovu n e m o c 

či jakýkol i j iný prob lém. 

E N E R G I E : K V A N T O V Ý S K O K V P O Z N Á N Í N A Š E H O S V Ě T A 

V minulos t i bývaly t é m ě ř všechny energet ické jevy přisuzo

vány božs tvům n e b o rozverným d u c h ů m . V době osvícenství 

a renesance j s m e začali m n o h e m lépe a přesněj i chápat, j a k to 

vše funguje, a vznikaly teorie popisuj ící dané jevy. Vědci j a k o 

K o p e r n í k , Kepler a Gal i leo zpochybni l i předcháze j íc í názo

ry z oblasti a s t r o n o m i e týkající se pohybu vesmírných těles 

a vynesli na světlo světa zcela nové in formace, předevš ím fakt, 

že planety, a to včetně Z e m ě , obíhají k o l e m Slunce, což byl pravý 

opak předchozí teor ie tvrdící, že vše obíhá k o l e m Z e m ě . Isaac 

Newton rozšíři l vědecké poznání v š e o b e c n ě z n á m o u teori í 

o gravitaci, kterou objevil, když mu na hlavu spadlo j a b l k o (ale-
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spoň se to tak vypráví). A také posunul o velký krok m a t e m a t i 

ku a formuloval tři pohybové zákony. Tyto teor ie j s o u funkční 

i v př ípadě toho, co v íme dnes. Je n á m však jasné, že je m n o h o 

věcí, které neobjasni ly. 

Když Albert Eins te in, j e d e n z největš ích vědců, j a c í kdy žili, 

prokázal, že E = m c 2 , oci t l se vědecký svět v n o v é m paradigma

tu - v takovém, jež m n o h e m víc odpovídalo tomu, co se děje 

ve vesmíru. Díky tomuto poznání učini la věda kvantový skok. 

Naučil i j s m e se využívat energii takovými způsoby, o jakých 

j s e m j a k o malý kluk čítal v k o m i k s o v ý c h seši tech s f ikt ivními 

hrdiny. V z p o m í n á m si, j a k D i c k Tracey mluvil se svým par tne

r e m p o m o c í j a k é h o s i n á r a m k o v é h o video vysílače - a my dnes 

m á m e ste jně velké mobily. Kl idně byste je m o h l i nosi t na zápěs

tí, kdyby to byla m ó d a . A člověk letící na Měs íc - j aká to úžas

ná fantazie! A my to dokázali . Nepochybuj i , že j e d n o u b u d e m e 

mít tr ikordér, jaký používala doktorka ve Star Treku, a b u d e m e 

s c h o p n i t r a n s p o n o v a t lidi z místa na mís to p o m o c í energet ic

kých polí. 

V Ě C Z V A N Á K V A N T O V Á F Y Z I K A 

Jak je to v š e c h n o m o ž n é ? Říká se t o m u kvantová fyzika. Vysvět

lit tuto věc je h o d n ě obt ížné, ale dovolte, abych uvedl někol ik 

př íkladů e x p e r i m e n t ů , které provedlo minis ters tvo o b r a n y Spo

j e n ý c h států. 

V roce 1998 vědci seškrábli pár b u n ě k z h o r n í h o patra úst 

tes tovaného člověka a dali je do zkumavky. A tu pak připoji l i 

k detektoru lži nebol i polygrafu. Poté připoji l i na polygraf i tes

tovaný subjekt, ale provedli to v úplně j i n é části budovy. Ú k o l e m 

subjektu bylo sledovat různé typy televizních show. Pokl idné 

a př í j emné pořady, ale i ty nási lné a st imulující . A zjistili, že buň

ky testovaného subjektu v d a n é m okamžiku prokazují naprosto 
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ste jnou aktivitu j a k o o n e n člověk. Když se díval na kl idné a pří

j e m n é pořady, zklidnila se fyziologická reakce subjektu a j e h o 

buněk. Jakmi le vědci pustili n ě c o divokého, došlo k výrazné 

st imulaci d a n é h o j e d i n c e i buněk. V další části exper imentu 

se vzdálenost mezi subjektem a b u ň k a m i stále zvětšovala, až 

od sebe byli vzdáleni 80 k i lometrů. Od chvíle, kdy vědci seškrá

bli buňky z patra úst subjektu, uplynulo pět dní, a přesto byla 

v d a n é m okamžiku z a z n a m e n á n a pokaždé úplně stejná aktivita. 

Dalš í e x p e r i m e n t se nazývá E i n s t e i n - P o d o l s k é h o - R o s e n ů v 

paradox a má p o d o b n ý efekt, ale jde při n ě m o vzá jemnou reakci 

j e d n o h o subjektu s druhým, nikol i s v las tními b u ň k a m i . V této 

v ý z n a m n é studii vědci testovali dva lidi, kteří se neznali , dali 

j i m pět m i n u t na zběžné s e z n á m e n í a pak o b a umísti l i do Fara-

dayových ( e l e k t r o m a g n e t i c k ý c h ) klecí vzdálených od sebe 15 

m e t r ů . Faradayova k lec je vymyš lena tak, aby bráni la působení 

radiových frekvencí a dalších signálů. M ů ž e t e do ní například 

umíst i t anténu vysílající na v lnách FM a na místě vzdá leném 

pouhých 15 m e t r ů nenaladí te rozhlasovou stanici , j e ž má tuto 

frekvenci, protože Faradayova klec tyto frekvence ú č i n n ě blo

kuje. S t r u č n ě řečeno, Faradayova k lec blokuje b ě ž n o u energii , 

ale u m o ž ň u j e proudění kvantové energie. 

B ě h e m e x p e r i m e n t u byli o b a j e d i n c i ve Faradayově kleci 

př ipojeni n a e lek t roencefa logra f ( E E G ) m o n i t o r u j í c í neurolo

gickou aktivitu. P o t o m p r v n í m u subjektu svítili do oč í kapesní 

baterkou, ale t o m u d r u h é m u ne. Když n ě k o m u svítíte do oč í 

baterkou, vyvolává to z n a č n o u n e u r o l o g i c k o u aktivitu a vidi

te lné k o n t r a k c e zornic . Ve chvíli, kdy se to dělo, se u o b o u sub

jek tů projevila s te jná neurolog ická aktivita, což bylo zjevné 

na E E G i u k o n t r a k c e zornic . Poté si subjekty vyměni ly mís to 

a pos tupně se od sebe stále víc vzdalovaly, ale výsledky byly 

pokaždé ste jné. 
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P A R A N O R M Á L N Í J E V , N E B O K V A N T O V Á F Y Z I K A ? 

Z t o h o t o výzkumu j a s n ě vyplývá, že si na p o d v ě d o m é úrovni 

neus tá le navzá jem p ř e d á v á m e i n f o r m a c e , a to i s l idmi, kteří 

n á m n e j s o u ni jak bl ízcí . T o t o z j i š tění p o p r v é o b j a s n i l o stovky 

d o l o ž e n ý c h př ípadů toho, co bylo po celá deset i let í považo

v á n o za p a r a n o r m á l n í aktivitu. Uvedu př ík lad: M a t k a obědvá 

v N e w Yorku se svou př í te lkyní a v 12 :15 vzhlédne od salátu 

a se z d ě š e n ý m v ý r a z e m ve tváři řekne : „ N ě c o se stalo Jane. . . 

m u s í m zavolat J a n e . " O k a m ž i t ě vyskočí a běží zavolat do Kal i

fornie, co je s j e j í d c e r o u Jane . Zj ist í , že přesně ve 12 :15 měla 

J a n e a u t o m o b i l o v o u n e h o d u a utrpěla m í r n ý šok, ale ce lkově 

je v pořádku. 

Když j s e m byl kluk, o s o b n ě j s e m se s takovým př ípadem 

také setkal. Můj nej lepší k a m a r á d se j m e n o v a l J o h n . J e h o rodi

če, M a r i n a a George, odjeli na krátký výlet do Fairfield Gla-

de lež íc ího asi h o d i n u a půl j ízdy od j e j i c h domu, aby si chvíli 

odpočal i , a svěřili J o h n a do péče j e h o starší sestře T i n ě . V půli 

cesty do Fairfield Glade řekla J o h n o v a m a t k a svému manželovi : 

„Okamži tě se m u s í m e vrátit d o m ů . J o h n n y má p r o b l é m . " Poté, 

co dorazil i domů, zjistili, že J o h n má vraženou hlavu mezi př íč-

lemi zábradlí na schodiš t i a j e h o sestra sedí v pokoj i se s luchát

ky na uších a p o s l o u c h á hudba, takže neslyší, j a k John j e č í . J o h n 

byl v pořádku, ale utrpěl šok. 

Jak M a r i n ě věděla, že J o h n je v nesnáz ích a hrozí mu nebez

pečí? Po m n o h o deseti let í j s m e tyto věci označoval i za E S P 

nebol i různé p a r a n o r m á l n í jevy. E i n s t e i n - P o d o l s k é h o - R o s e n ů v 

paradox objasnil, že j d e j e n a pouze o př í rodní zákony nazývané 

kvantová fyzika. V případě Jane a je j í m a t k y a m é h o nejlepší-

ho k a m a r á d a J o h n a došlo k p o d v ě d o m é m u přenosu in formací 

do v ě d o m é h o myšlení urč i tého j e d i n c e . Je to sice neobvyklé, 

ale stává se to. Pravdou je , že stále víc a víc lidí objevuje různé 
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způsoby přístupu k p o d v ě d o m ý m i n f o r m a c í m t ím, že využívají 

kvantovou fyziku k l é č e b n ý m ú č e l ů m . 

T í m se dostáváme k mystice, protože m i m o r á m e c kvantové 

fyziky vypadají tyto vědecké e x p e r i m e n t y j a k o myst ické jevy. 

To, co j s m e v minulos t i nazývali myst ikou, bývá větš inou fakt, 

že se kdosi nauči l využívat př i rozené funkce kvantové fyziky 

k urč i tému účelu. N e b o se to stalo n á h o d o u , tak j a k o v o n o m 

případě, který j s e m právě uvedl. J sou lidé, kteří dokážou silou 

mysli ohýbat kovové předměty n e b o pohybovat různými objek

ty. A někteř í l idé vědí věci, j aké se b ě ž n ý m z p ů s o b e m dozvědět 

n e m o h l i . S a m o z ř e j m ě j s o u i kouzelníci , ale ti nevyužívají kvan

tovou fyziku, ale j s o u prostě š ikovní a dokážou vytvořit urč i tou 

iluzi. O t o m tu ale mluvit n e c h c e m e . Je pravda, že j s m e dříve 

nedokázal i pochopi t , j a k je m o ž n é , že se n ě c o takového děje. 

Jakmi le j s m e začali chápat kvantovou fyziku, získali j s m e vhled 

do reá lného fungování věcí. Jedna ze zák ladních teori í kvanto

vé fyziky říká, že v podstatě nic n e n í n e m o ž n é , je- l i dostatek 

pří ležitostí . Takže to, co j s m e považovali za myst ický jev, n e n í 

nic myst ického, ale je to prostě j e n otázka kvantové fyziky, kte

ré j s m e nerozuměl i , protože j s m e se stále řídili n e w t o n o v s k ý m i 

teor iemi . 

Z P O Ž D Ě N Ý P O S U N P A R A D I G M A T U 

M á m e mít z kvantové fyziky s t rach? Vůbec ne. Je to způsob, 

j a k ý m vesmír funguje a vždy fungoval. Jen j s m e to předt ím 

nechápal i . V další části této knihy zjistíte, že p o c h o p i t kvanto

vou fyziku z n a m e n á provést ten nejzásadnějš í p rů lom v oblasti 

léčení, j aký j s m e kdy zažili. Je to nové poznání , nový paradig-

mat ický posun myšlení a my ho m u s í m e provést. Představte si 

následující věc: Co by se podle vás stalo, kdybyste se náhle ocit

li v Sa lemu v Massachuset t s v r o c e 1692 a vytáhli byste m o b i l 
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a zavolali svému příteli? Lidé tehdy nevěděli, co je mikrofon, 

bater ie, čipy, L E D displeje či radiové frekvence putující vzdu

c h e m . Označ i l i by vás za čarodě jnic i , protože neměl i tušení, co 

je fyzika. Je na m o b i l e c h n ě c o špatného? ( M o j e m a n ž e l k a by 

řekla, že j e . ) Z n a m e n á to snad, že tehdy fyzika neexistovala? 

Kdybyste v té d o b ě měli dvě vysílačky, m o h l i byste s n ě k ý m 

k o m u n i k o v a t ? Jasně, že m o h l i ! Fyzika se n e z m ě n i l a , ale změni ly 

se naše znalosti, chápání a využívání fyziky. 

Lidé, kteří objevili určité aspekty fyziky a způsob, j a k ý m byl 

stvořen vesmír, byli n e p o c h o p e n i a občas d o k o n c e pronásledová

ni n e b o mučeni . Ten seznam je dlouhý a plný význačných j m e n . 

K o p e r n í k ( jenž zjistil, že Z e m ě a další planety obíhají kolem 

Slunce) , Gali leo (který matemat icky potvrdil Koperníkovu teo

ri i) , Kolumbus ( jenž prokázal, že svět je kulatý) a m n o z í další 

byli pronásledováni za to, že objevili vědecké pravdy. N á m o ř n í 

ci z lodí Nina, Pinta a Santa Mar ia byli přesvědčeni, že doplují 

na okraj Z e m ě , protože věřili, že je placatá. Věřili ve starou teorii, 

která nebyla pravdivá ani za je j ich časů, ani nikdy jindy. 

Neočekáve j te však, že veřejnost n e b o d o k o n c e i někteř í 

vzdělanci vědí, co je kvantová fyzika. Já ( B e n ) j s e m nedávno 

nahlédl do u č e b n i c e své dcery, která c h o d í do o s m é třídy, a zjis

til j s e m , že se učí tutéž newtonovskou fyziku, j a k o u j s e m se učil 

já v o s m é třídě, tedy před čtyř icet i pěti lety. Tragické na t o m je , 

že už tehdy, když j s e m chodi l do o s m é třídy, j s m e věděli, že tato 

teor ie je zastaralá. Trvá m n o h o let a někdy i deseti letí, než stará 

teor ie zmizí ze v š e o b e c n é h o povědomí, přestože už je d l o u h o 

ja sné, že nefunguje. 

Naštěst í stále víc lidí chápe význam energie vyjádřený 

p o m o c í kvantové fyziky, přestože vzdělávací systém tuto věc 

stále ignoruje. Chcete- l i p o c h o p i t převratnou sílu l é č e b n é h o 

kódu, musí te s i znovu projít je j í základní principy. 
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M N O H O T V Á Ř Í E N E R G I E 

Energie m á m n o h o různých p o d o b . Existuje např ík lad energie, 

k terou nazýváme „světlo". Skládá se z urč i tého spektra ener

get ických frekvencí pohybuj íc ích se v rozsahu od 4,3 x 1014 

po 7,5 x 1014. Tyto frekvence m ů ž e m e vnímat zrakem. A dále 

j s o u zvukové frekvence. Ty v n í m á m e p o m o c í s luchu a recepto-

rů v n o h á c h a tě lesných tkáních. Pak je inf račervená energie. 

Tu v n í m á m e j a k o teplo. Je i ultrafialová energie, nacháze j íc í se 

m i m o to, co v id íme na k o n c i světe lného spektra. Existuj í m n o 

hé další f rekvence energie, které však naše tělo nedokáže pří

mo vnímat. A proto bývaly dříve označovány za myst ické, ale 

dnes už m á m e přístroje, j ež je dokážou zachytit. Nazýváme je 

rentgenové paprsky, ultrazvuk, radar, U H F , V H F a tak dále. Ten 

seznam je nekonečný. 

Frekvence mají tři hlavní složky. První z n i c h určuje, koli

krát se frekvence z m ě n í z pozit ivní v negativní v u r č i t é m časo

vém úseku. Tento jev vy jadřujeme p o m o c í urč i tého p o č t u cyklů 

za vteř inu. Napřík lad e lektř ina v Evropě má frekvenci 120 cyklů 

za vteř inu a ve Spojených státech je to 60 cyklů za vteř inu. Exis

tuje ampli tuda a dále je základní čára nebol i nulový b o d a nad 

a pod n í m je magni tuda. A dále je tu tvar vlny. Je to tak, vlny 

mají různé tvary. M á m e s inusovou vlnu, což je p ř í j emně vypa

dající symetr icky zaoblená vlna př ipomína j íc í vzdouvající se 

o c e á n . D á l e j s o u špičaté vlny vybíhaj ící n a h o r u a dolů a p o d o b 

né j e h l á m . J sou i vlny vypadající j a k o čtverec a m n o h é další. 

Některé frekvence se používají k přenášení j i n ý c h frekvencí. 

D n e s už v íme, j a k je m o ž n é vysílat stat is íce zpráv za vteř inu 

p o m o c í t e n k é h o v lákna využívaj ícího světelnou frekvenci. Jsou 

to opt ická v lákna a používáme je denně, když te le fonujeme. Pro 

mě je to stále záhada, protože přesně nechápu, j a k o to v š e c h n o 

vlastně funguje, ale je pravda, že to využívám? To si pište! 
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A co m e d i c í n a a frekvence? Využíváme frekvence i v této 

oblast i? No, zatím z n a č n ě o m e z e n ě a j e n tehdy, když m u s í m e . 

Ale p o c h o p t e j e d n u věc: Když si uvědomíte, co je frekvence a co 

dokáže, bude vám ja sné, že využívání frekvencí v m e d i c í n ě by 

z n a m e n a l o k o n e c f a r m a c e u t i c k é h o průmyslu v j e h o s o u č a s n é 

p o d o b ě . Myslíte, že n ě c o takového projde? Využívání frekvencí 

k d iagnózám je b e z p e č n é a dnes je už c e l k e m běžné. Jako prv

ní se při d iagnost ikování začaly používat rentgenové paprsky. 

D a l š í m i příklady používání energie a frekvencí ke s tanovení 

diagnóz j s o u E K G , E E G a HRV. Ultrazvuk využívá při t o m t o 

procesu zvukové vlny. Větš ina lidí si myslí, že zásadním slo

vem ve zkratce M R I je slovo „magnet ická" . Ale m a g n e t i c k é pole 

pouze p o d n ě c u j e r e z o n a n c i nebol i f rekvence atomů, aby byly 

lépe vidět. M R I funguje právě díky rezonanci nebol i frekven

c í m atomů; to je jev, který M R I zjišťuje. 

C O P Ř E D V Á M I T A J Í F A R M A C E U T I C K Ý A L É K A Ř S K Ý P R Ů M Y S L 

No a co léčení? U v ě d o m t e si, že je to „ n e b e z p e č n é " území. Vzali 

byste k lacek a šli do lvího doupěte a dráždili t ím k l a c k e m lva? 

F a r m a c e u t i c k ý průmysl má víc peněz, m o c i a pol i t ických kon

taktů, než si vůbec dokážete představit. Pravdou je, že frekvence 

se při léčení využívají už velmi dlouho. Ve dvacátých a t ř icátých 

letech m i n u l é h o století lékař j m é n e m Royal R a m o n Rife velmi 

úspěšně léčil pac ienty trpící rakovinou právě p o m o c í frekven

cí. Tento vědec zjistil, j a k je m o ž n o využívat j e d n u frekvenci 

k přenosu druhé, což je jev, o n ě m ž tu už byla řeč. Rife vynale

zl světelný m i k r o s k o p umožňuj íc í až 30 OOOnásobné zvětšení, 

a to někol ik deseti letí před vynálezem e l e k t r o n i c k é h o m i k r o 

skopu. Do té doby umožňova ly světelné m i k r o s k o p y nanejvýše 

lOOnásobné zvětšení. Úžasný Rifeho objev však pro některé lidi 

představoval velkou hrozbu. J e h o laboratoř (v níž byly všech-
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ny j e h o záznamy) záhadně shořela a Rife byl c o b y vědec zce

la zavržen. Jeden z nej lepších vědců dvacátého století zemřel 

opuštěný a zapomenutý. 

Terapi ím využívaj ícím energet ické frekvence je povolen 

vstup do medic íny j e n tehdy, když neexistuj í ú č i n n é léky; napří

klad při l éčbě ledvinových k a m e n ů . K je j ich rozbití se použí

vá energie na určité zvukové frekvenci. D e r m a t o l o g o v é dnes 

používají j isté světelné frekvence k podpoře l é č e b n é h o procesu 

růstu chlupů a vlasů na p o š k o z e n é kůži. Časopis Parade Magazí

ne zveřejnil č l á n e k o e x p e r i m e n t á l n í léčbě rakoviny, při níž se 

do nádoru vsune tenká sondážní j e h l a vyladěná na frekvenci 

n á d o r u a n á d o r se vypálí. Takže i m e d i c í n a už zač íná vstupovat 

do „věku energie". Ale buďte si j i s t i , že stále existují síly bráníc í 

tomuto posunu, především v př ípadech, kdy by obyče jn í lidé 

mohl i tyto m e t o d y provádět sami d o m a v obýváku. Představte 

si, o kolik m o c i , peněz a kontroly by celá oblast lékařství přišla, 

kdyby se lidé léčil i sami, aniž by potřeboval i lékaře. 

S T A N D A R D N Í P Ř Í S T U P Y 

Podíve jme se teď, j a k s tandardní m e d i c í n a přistupuje k největší 

h r o z b ě naší společnost i : k rakovině. O t á z k a s tandardní medi

c íny zní: „Jak se dají zničit rakov inné b u ň k y ? " Nikdy neslyšíte, 

že by se lékaři zeptali - protože to nepovažuj í za důležité - „Co 

způsobuje rakovinu?" To je zcela zásadní otázka! Co způsobu

je rakovinu? Ta otázka zní zcela logicky, ale já ( B e n ) j s e m ji 

v oblast i s tandardní medicíny, v níž se někol ik deseti let í spe

cializuji právě na rakovinu, nikdy neslyšel. Přístup s tandardní 

medic íny zní: „ Z k u s í m e odstrani t lokální projev procesu, jemuž 

ř í k á m e rakovina." 

Odst rani t lokální nádor je logické a r o z u m n é . Ale nic to 

n e m ě n í na př íč ině rakoviny. N e d o k á ž u vám říct, kolik pacientů, 
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s n i m i ž j s e m pracoval, mělo už čtvrtý n e b o pátý typ rakoviny, 

a to j e n proto, že nikdy n i k o h o nenapadlo změni t „to", co j e j i ch 

n e m o c způsobovalo. Jestliže chcete s tandardní léčbu rakoviny, 

jde vždy o chirurgický zákrok. A opět vám n e m o h u přesně říct, 

kol ik pacientů slyšelo: „A je to v š e c h n o pryč" a velmi brzy se 

„to" zase vrátilo. 

D a l š í m př í s tupem standardní m e d i c í n y je n i č e n í rakovin

ných buněk. Provádí se to p o m o c í radioterapie a c h e m o t e r a p i e . 

O b a postupy fungují p o d o b n ě , protože se při nich nič í buňky. 

P r o b l é m e m je , že rakov inné buňky vypadají s te jně j a k o ostatní 

b u ň k y v l idském těle a také se stejně chovají a ste jně metabol i-

zují. A nejen to, rakovinné b u ň k y j s o u pilní žáci a rychle se učí, 

j a k se m o h o u chráni t prot i c h e m o t e r a p i i a radioterapii . Ve sku

tečnos t i j s o u m n o h e m odolnějš í než b ě ž n é buňky. 

C h e m o t e r a p i e funguje takto: n ič í D N A buněk, které se 

rychle dělí. R a k o v i n n é buňky se dělí h o d n ě rychle, takže to je 

v pořádku. To je sice pravda, ale ve vašem těle je spousta dal

ších buněk, které se také rychle dělí. A ne jhorš í na t o m všem 

je , že nejrychle j i se v těle dělí b u ň k y i m u n i t n í h o systému. Co 

zkontroluje doktor prováděj ící c h e m o t e r a p i i pokaždé, než dá 

pacientovi další léky n e b o provede další zákrok? H l a d i n u bí lých 

krvinek. Zkontrolu je buňky i m u n i t n í h o systému. Já ( B e n ) vám 

teď p o m o h u lépe pochopi t , jaký dopad má n i č e n í b u n ě k imu

n i t n í h o systému. Pokud byste se o n k o l o g a ( lékaře prováděj íc ího 

c h e m o t e r a p i i ) zeptali, zda c h e m o t e r a p i e dokáže zničit všechny 

rakovinné buňky, nejspíš by u p ř í m n ě odpověděl, že ne. Tak

hle to prostě nefunguje. C h e m o t e r a p i e může zničit nanejvýše 

6 0 , 70 a m o ž n á i 80 procent rakovinných buněk, ale nějaké 

vždycky v těle zůstanou. A t ím se dos táváme k úvaze zněj ící : 

„Chci-l i žít dál, ale c h e m o t e r a p i e nedokáže zničit všechny rako

v inné buňky, co je tedy s c h o p n o zniči t zbytek těchto b u n ě k ? " 
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Kdyby se do t o h o nezapoji l imuni tn í systém, který zničí 

zbývajících 20 či 30 p r o c e n t rakovinných buněk, zemřel i byste 

na rakovinu. V t o m spočívá o n e n paradox. C h e m o t e r a p i e ničí 

to j ed iné, co je s c h o p n o zachráni t vám život. Pokud imunit

ní systém nedokáže dát gól přesně do brány, rakovina vyhrává. 

O t á z k o u je , j a k má vypadat ten, kdo dá gól, a j a k ý m z p ů s o b e m 

to provede? P r o s í m , uvědomte si j e d n u věc: Nic z toho, co člo

věk vytvořil, nedokáže vyléčit rakovinu. Tu práci musí vykonat 

váš i m u n i t n í systém. Já o s o b n ě n e v í m o n i č e m , co je výtvorem 

člověka a dokáže to vyléčit ně jakou n e m o c . Vím, že spousta 

doktorů získává o c e n ě n í za léčbu rakoviny, ale k o n e č n é analýzy 

ukazují, že práci d o k o n č í i m u n i t n í systém. Tou skutečnou hvěz

dou bývá vždy i m u n i t n í systém. 

Z A M Ě Ř T E S E N A Z D R O J 

Takže jaké j s o u př íč iny rakoviny? Je to stres vyvolaný b u n ě č n o u 

pamětí . Na fyzické úrovni existují čtyři hlavní příčiny, ale ty 

vám b u d o u odhaleny až ve 3. tajemství. 

Celkově platí, že chcete- l i se zaměř i t na zdroj j akékol i n e m o 

ci či symptomu, musí te k t o m u využít energii, protože energie je 

zdroj. A to je h lavním úče lem této knihy - dovést vás k pozná

ní, že byly u č i n ě n y j i s té objevy, j e j i c h ž prakt ické používání vám 

u m o ž n í užívat si života, být zdraví a převzít osud do vlastních 

rukou. V t o m t o případě j s o u výsledky zaručeny a navíc j s o u to 

takové výsledky, o j akých se vám nikdy ani nesni lo. 

S T R E S J E Z P Ů S O B E N Ý N E D O S T A T K E M E N E R G I E 

V š e c h n y n e m o c i a zdravotní prob lémy j s o u způsobeny nedo

statkem energie na b u n ě č n é úrovni. S y n d r o m c h r o n i c k é únavy 

( C F S ) je z hlediska dějin lékařství p o m ě r n ě nově diagnost i-
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kovaná n e m o c . Standardní m e d i c í n a nešťastníky, kteří j í trpí, 

velmi d louho přehlížela, odsuzovala a chybně diagnost ikovala. 

P ř i p o m í n á mi to ženu, j ež měla p r o b l é m y s k r v á c e n í m a přišla 

za Jež í šem, aby j i vyléčil. „Podstoupi la m n o h é léčení u m n o h a 

lékařů a vynaloži la všecko, co měla, ale nic j í n e p o m o h l o , nao

pak, šlo to s ní stále k h orš imu. ( M a r e k 5:26) Některé věci se 

nikdy n e z m ě n í , viďte? To není útok na s tandardní m e d i c í n u . 

D o b r é a špatné věci j s o u ve všech typech m e d i c í n y a léčebných 

m e t o d , s n imiž j s e m se setkal. Někteř í l idé j s o u opravdu starost

liví a chtěj í p o m á h a t a někteř í to dělají j e n pro peníze. 

Teď bych vám rád objasni l , co se děje na n i t r o b u n ě č n é úrov

ni v případě stavů vyznačuj íc ích se n e d o s t a t k e m energie, mezi 

něž patří i syndrom c h r o n i c k é únavy. Jak už zde bylo řečeno, 

základem všech n e m o c í je nedosta tek energie. V z p o m e ň t e si, 

j a k j s m e mluvili o reakci typu „útok, n e b o útěk", tedy o t o m , j a k 

stres působí na buňky. Nyní se na to p o d í v á m e zblízka. Když 

se b u ň k y v těle uzavřou, aby uchovávaly energii , nedostává se 

do n ich kyslík, nedostávaj í se do n i c h výživné látky a nedostává 

se do n i c h ani glukóza (výživa pro b u ň k y ) . B u n ě č n é e lektrárny 

j s o u bez paliva. Tyto malé e lektrárny se nazývají m i t o c h o n d r i e . 

Jak fungují m i t o c h o n d r i e , tak fungují buňky. Jak fungují 

buňky, tak funguje celé tělo. Tyto malé e lektrárny - m i t o c h o n 

drie - vypadají p o d o b n ě j a k o bakter ie . Evolucionis té se d o m n í 

vali, že to j s o u bakter ie maj ící symbiot ický vztah s b u n ě č n ý 

mi s t rukturami, j ež t í m vyživují. Jen zř ídkakdy se zamys l íme 

nad t ím, j aké úč inky mají léky, které užíváme. J s m e zaměřeni 

na ods t ranění s y m p t o m ů a často z a p o m í n á m e na detaily, a prá

vě ty bývají k á m e n úrazu. Předávkovali j s m e spo lečnos t anti

biotiky, která se rozdávají j a k o bonbony. M n o h o let je z n á m o , 

že t é m ě ř všechny záněty dýchacích cest j s o u virového původu. 

Ant ib iot ika na viry ni jak nepůsobí, a přesto se stále h o d n ě často 
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předepisují . Federá ln í vláda U S A rozjela kampaň, j e j í m ž c í lem 

je př imět lékaře, aby přestali předepisovat ant ib iot ika v případě 

b ě ž n é h o nachlazení n e b o zánětů ucha. 

A teď si v z p o m e ň t e , j a k j s e m říkal, že malé m i t o c h o n d r i e 

vypadají přesně j a k o bakter ie . F a k t e m je , že ant ib iot ika, která 

j s m e dostávali naprosto zbytečně, m o h o u být hlavní p ř í č i n o u 

ne jen C F S , ale m n o h a dalších c h o r o b a zdravotních potíží. 

Nedávno vyšla studie ukazující, že u žen, j e ž do o s m n á c t i let 

dostaly osm či více dávek ant ibiot ik, se m n o h e m častěj i vysky

tuje rakovina prsu. Už n e m ů ž e m e být slepí k vedlejš ím účin

k ů m léků, které dáváme a dostáváme. M i m o c h o d e m , vedlejší 

úč inky ne jsou „vedlejší". J sou to nežádoucí a př ímé úč inky léků. 

V N I T Ř N Í „ D E L C O G E N E R Á T O R " 

Naše těla ne j sou j a k o d o m y ve m ě s t e c h , které j s o u e lektr ickými 

dráty propojeny s j e d n o u obř í e lekt rárnou. Je to právě naopak. 

Před sto lety, než bylo e lektr ické vedení, j s m e museli získávat 

e lektř inu p o m o c í v lastního generátoru. Na naší farmě j s m e měli 

s tarý generátor značky D e k o . A ten měl nádrž, do níž se dáva

lo palivo. A ješ tě byl zapotřebí zdroj kyslíku (přívod vzduchu) 

a vše, co se nezpracovalo, odcháze lo ven v p o d o b ě o d p a d n í c h 

plynů. D o k u d bylo v nádrži palivo, měli j s te e lektř inu. 

Ste jně je to i s tě lesnými b u ň k a m i . B u ň k a potřebuje kyslík 

a glukózu (pal ivo) a musí být s c h o p n a vylučovat odpady. Když 

ten proces zastavíte, dojde k „ p o t e m n ě n í " a buňky nefungují 

tak, j a k mají, a př ípadně nas tane úplné „zatemnění" , j a k o když 

generátoru dojde palivo. A pokud to pokraču je h o d n ě dlouho, 

buňky doslova zahynou. Z t o h o je vidět, j a k stres uvádějící buň

ky v pohotovos t dokáže způsobit zkrat, což vede k poškození 

buněk, j e m u ž se v š e o b e c n ě ř íká „ n e m o c " . Typ n e m o c i nebol i 

diagnóza závisí na t o m , j aký č lánek řetězu praskne. 
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V roce 2 0 0 7 se na titulní stránky světového tisku dostala stu

die pojednávající o objevu genů vytvářejících proteiny přechá

zející do m i t o c h o n d r i í . Předchozí výzkumy prováděné na Har

vardské lékařské fakultě a na j iných mís tech potvrdily, že i když 

je zničen zbytek buňky - j á d r o a další části - může buňka stej

ně dál fungovat, pokud je živá m i t o c h o n d r i e . Nejnovější objev 

provedl v roce 2 0 0 7 David Sinclair, patolog z Harvardské lékař

ské fakulty, j e n ž prováděl výzkum, při n ě m ž se izoloval protein 

aktivující geny, které udržují m i t o c h o n d r i í v d o b r é m stavu. A to 

dovedlo výzkumníky ke snu o „zázračné pi lulce" proti stárnutí. 

„Naším cí lem je objevit př i rozené procesy těla, jež dokážou zpo

malit stárnutí a léčit n e m o c i , j a k o j s o u srdeční choroby, rakovi

na, os teoporóza a šedý zákal," prohlási l Sinclair . 1 4 

Vědci stále víc doufají, že se j i m podař í objevit zdroj, j e n ž 

nás udržuje v d o b r é m zdravotním stavu. Je to povzbudivé, ale 

m e d i c í n a je stále na h o n y daleko tomu, že by uvažovala o hle

dání t o h o t o zdroje. Na co byste se zaměři l i vjy? Na symptomy, 

n e b o na př íč inu? Na n e m o c , n e b o na to, co j i způsobi lo? 

My o s o b n ě věř íme, že j s m e objevil i n ě c o , co dokáže přesně 

to, co podle výzkumníků j e d n o u dokáže jakás i zázračná pilulka. 

P Ř E R U Š E N Í S I G N Á L U 

Jak působí léčebný kód na b u n ě č n ý proces? M o z e k detekuje 

a vysílá na určitých frekvencích energi i říkající v šem dalš ím 

čás tem těla, co mají dělat. Když nas tane nějaká krizová s i tuace 

a tělo se musí připravit k obraně, vyšle hypothalamus v m o z 

ku varovný signál o s t a t n í m čás tem těla. Nejde-li o skutečné 

14 „Wonder Pili To Fíght Ageing Could Become Reality" (Zázračná pilulka 
proti stárnutí se možná stane skutečností), Reuters, 21. září 2007, http:// 
gulfnews.com/news/world/usa/wonder-pill-to-fight-ageing-could-become-
a-reality-1.201890. 
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o h r o ž e n í a my j s m e j e n vystaveni situaci, v níž m u s í m e zvolit 

útok, n e b o útěk, pak j s o u tyto frekvence destruktivní, mís to aby 

n á m zachraňovaly život. L é č e b n ý kód tyto destruktivní frek

vence a signály m ě n í na léčivé. Způsob, j a k ý m se m ě n í ničivá 

frekvence energie na frekvenci zdravou n e b o na takovou, jež 

už není škodlivá, je p o m ě r n ě j e d n o d u c h ý . Zde je s inusová vlna: 

Předpokláde jme, že je to energet ická frekvence rakoviny. 

Tato frekvence se dá změni t t ím, že na ni zapůsobíte zcela opač

nou frekvencí. Vypadá to asi takhle : 

Jakmi le to uděláte, d o s á h n e t e t o h o t o výsledku: 
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Pouze j s te zneutral izovali destruktivní frekvenci, a pokud 

takovou frekvenci zneutral izujete, je je j í zdroj vyléčen n e b o se 

vyléčí, budete-li ji udržovat v n e u t r á l n í m stavu. A přesně to 

dělá léčebný kód. 

Ú Č I N K Y Z V U K O T Ě S N Ý C H S L U C H Á T E K 

B e n mi nedávno líčil j e d e n exper iment , j e n ž je názorným pří

k ladem toho, o č e m tu mluvíme. Dr. B e n se vydal natoč i t film 

The Secret (Ta jemstv í) . Letěl z C h a t t a n o o g y do San Franc i ska . 

B e n nesnáší hluk. Když j s m e na přednáškovém turné a bydlí

me ve s te jném h o t e l o v é m pokoji , přivádí ho s e b e m e n š í zvuk 

(k terého si já ani n e v š i m n u ) k šílenství. Takže B e n nastoupil 

do letadla, ozval se řev m o t o r ů , lidé k o l e m mluvili a děti křičely. 

B e n dostal před ces tou od své manže lky zvukotěsná s luchátka. 

A tak si je nasadil, zapnul a H U R Á - nikde žádný hluk! Žád

ný křik, žádný řev m o t o r ů - j e n n á d h e r n é t i c h o ! B e n t o m u ani 

n e m o h l uvěřit. Sundal si je a znovu se ozval h luk - pak si je 

nasadil - a opět pokl id ! 

B e n celý radostí bez sebe začal zkoumat návod k použití . 

Musel se dozvědět, j a k se ten zázrak vlastně stal. V k n í ž e č c e 

se ř íkalo, že do s luchátek je zabudovaný mikrofon nahrávaj ící 

vnější zvuky. Jakmile je zaznamená, vytvoří s luchátka přesně 

o p a č n é frekvence, které hluk vyruší. To je v kostce základ kvan

tové fyziky l é č e b n é h o kódu. L é č e b n ý k ó d je j a k o zvukotěsná 

s luchátka, ale nepůsobí na hluk, ale na srdce. 

L é č e b n ý kód brání hypotha lamu ve vysílání varovného sig

nálu, když to není zapotřebí . Varovný signál vysílaný z hypo

t h a l a m u je to, co uvede buňky do s t resového stavu; je to přesně 

to, co odvádí krev z vn i t řn ích orgánů, č í m ž se narušují vyšší 

intelektuální funkce a imuni tn í systém, j a k už j s m e o t o m mlu

vili v první kapitole z a m ě ř e n é na zdroj stresu v těle. 
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Dá se také říct, že léčebný kód brání hypothalamu ve vysí

lání energetických signálů na frekvenci, jež v těle vyvolává stre

sující reakci v situaci, kdy to není žádoucí. Jak je to možné? 

Hypothalamus využívá zdravé frekvence těla (opak ničivých 

frekvencí) k odstranění destruktivních frekvencí, což je podob

né rozsvícení světla v temné místnosti. Světlo vždy zvítězí nad 

tmou. Zdravá energie zvítězí nad ničivými frekvencemi. 

Můžeme to dokázat? Jak už jsme řekli v první kapitole, jsme 

schopni dokázat, že léčebný kód odstraňuje stres, protože máme 

výsledky HRV testů. Můžeme prokázat, že léčebný kód řeší ener

getické problémy spojené s problémy nacházejícími se v těle? 

Můžeme to potvrdit výpověďmi klientů používajících léčebný 

kód. Jinak řečeno, jakmile začali používat léčebný kód, jejich 

potíže zmizely. A zmizet mohou jen v případě, že jsou odstraně

ny destruktivní frekvence, hypothalamus přestane vysílat varovný 

signál, protože to není nutné, buňky ve stresovém módu se ote

vřou a imunitní systém může léčit tak, jak je mu to dáno od Boha. 

Takže jaké jsou výsledky některých z našich klientů? 

BAZÁLNl BUNĚČNÝ KARCINOM (RAKOVINA) 

Jeden z mých nejlepších přátel je vynikající lékař. Když jsem mu 

poprvé ukázal malý výrůstek na paži, nijak ho to neznepokojilo. 

Každý týden jsme chodili na biblická studia, ale já měl jiný rozvrh 

semináře a navíc zimní oblečení celé měsíce skrývalo to, co mi rost

lo na paži. Pak mě můj přítel doktor viděl jednoho teplého jarního 

dne v tričku s krátkými rukávy a už začaly problémy. Letmo na mě 

pohlédl, vzal si mě stranou a řekl: „Larry, tohle je bazální buněč

ný karcinom, a ty si ho musíš dát okamžitě odstranit, než se objeví 

metastáze, jinak je po tobě." Příští pondělí hned ráno, než jsem se 

1 0 0 

L É Č E B N Ý K Ó D 

stihl objednat na chirurgii, mi zavolal Alex Loyd a požádal mě, zda 

bychom se mohli sejít a probrat hebrejské základy výsledků, kterých 

dosahoval díky tomu, co nazýval „léčebné kódy". Zašli jsme na oběd. 

Kdyby mi vyprávěl o léčení pomocí energie někdo jiný než Alex, 

určitě bych utekl. Slova o energetické medicíně zněla uším člověka 

ze Západu hodně divně a neshodovalo se to ani s mým nábožen

ským zaměřením. Dost dlouho jsem ho poslouchal a pak jsem si 

vyhrnul rukáv a zeptal se: „Chcete říct, že bych se mohl zbavit toho

to bazálního buněčného karcinomu tím, že bych znovu v těle roz

proudil energii?" Alex řekl: „Já vám jen mohu vyprávět o úžasných 

výsledcích, jakých jsem dosáhl při léčbě svých klientů." Moje reakce 

zněla: „Musím se pár dní modlit a studovat hebrejské kořeny slov 

a něco takového nemohu dělat, dokud to úplně nepřijmu." Za dva 

dny, s jasným vhledem na fyzické výsledky „stresu" v duchovním 

srdci, jsem Alexovi zavolal a zbytek je už historie. To, co jsem pak 

prožíval, bylo naprosto úžasné - tak skvělé, že od té doby vyprávím 

lidem z celého světa o léčebných kódech na seminářích nazvaných 

Znovuobjevení SRDCE. Už za tři dny jsem viděl změnu a nádor byl 

každý den menší a menší a za čtyři pět týdnů úplně zmizel. Stalo se 

to před osmi lety - a dodnes se nic takového už neobjevilo. Nenachá

zím slova, jakými bych tento proces mohl doporučit. Podle mě je to 

zásadní průlom, protože se problém léčí v samotném jádru. Léčebné 

kódy znamenají pro zdraví a léčení totéž co počítače pro byznys. 

Larry 

TYREOIDITIDA, FIBROIDNÍ NÁDORY, ŽLUČOVÉ 

KAMENY, VIRUS EPSTEIN-BARROVÉ, SYNDROM 

CHRONICKÉ ÚNAVY ATD. 

V srpnu 2003 trvaly mé zdravotní problémy už tři roky. Má 

diagnóza obsahovala tyhle nemoci: Hashimotova tyreoiditida, 
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adenomyóza, fibroidní nádory dělohy, cysty v prsu, laryngo-

faryngeální reflux, žlučník plný žlučových kamenů, virus Epstein-

Barrové, návaly panického strachu a syndrom chronické únavy. 

Utratila jsem tisíce dolarů za léčení. Vyzkoušela jsem klasickou 

medicínu a změnila výživu. Strávila jsem dva měsíce v posteli 

a lidé z našeho kostela chodili nakupovat jídlo pro mou rodinu. 

Nezvládala jsem roli manželky a matky. Ze zdravotních důvo

dů jsem si v práci musela vzít vědeckou dovolenou... A pak jsem 

půl roku třikrát až pětkrát denně cvičila léčebný kód a zažívala 

jsem naprosto zásadní změny svého zdravotního stavu. Výsled

ky ultrazvuku deset týdnů poté, co jsem s touto metodou začala, 

ukázaly, že nemám žádné fibroidní nádory! Když jsem se doktorů 

ptala, co to podle jejich názoru způsobilo, zašel jeden z nich tak 

daleko, že prohlásil, že se radiolog, který vyhodnocoval ultrazvuk, 

jenž po celé dva roky ukazoval nádory, určitě mýlil. Nedokázal 

si to zázračné vyléčení jinak vysvětlit. Už rok neberu žádné léky 

na tuto nemoc a v podstatě neužívám žádné předepsané práš

ky. Dodnes jsem si nedala odstranit žlučník (před dvěma a půl 

lety mi řekli, že je plný žlučových kamenů a měl by se odstranit). 

Po celou dobu, co provádím metodu léčebného kódu, jsem měla 

jen jeden žlučníkový záchvat, a to hned na začátku cvičení, jím 

běžnou stravu a cítím se báječně. Navrátila se mi energie a síla 

a každý den poctivě cvičím. Děkuji Bohu za uzdravení svého těla 

a za zjevení jeho léčivé síly prostřednictvím léčebných kódů, které 

objevil Alex Loyd. Doporučuji je všem, kteří potřebují fyzickou či 

psychickou léčbu. 

Jennifer 

RAKOVINA, NEUROLOGICKÉ PROBLÉMY, DEPRESE 

Byla mi diagnostikována rakovina a také neurologické problémy 
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a deprese. Díky léčebnému kódu mé problém postupně zmizely. 

Naše těla jsou naprogramována tak, že se mohou při správnému 

zásahu restartovat stejně jako počítač. Díky. 

Anisti 

SYNDROM CHRONICKÉ ÚNAVY A FIBROMYALGIE 

Ve své oblasti jsem patřila mezi nejúspěšnější lidi ve Spojených 

státech, dokud se u mě neobjevily závažné symptomy a neby

la mi byla diagnostikována chronická únava a fibromyalgie. 

Po dvou letech jsem byla upoutána na lůžko a měla jsem velké 

bolesti, spoustu léků a pocit naprosté beznaděje. Pak jsem půl 

roku prováděla metodu léčebného kódu a jsem bez léků, úplně 

jsem se zbavila nevyléčitelné nemoci, cítím se lépe než před 

diagnózou a znovu pracuji. Zkrátka ZÍSKALA JSEM ZPĚT 

SVŮJ ŽIVOT! 

Pat ty 

SEBEVRAŽEDNÉ DEPRESE 

Sebevražedné deprese přiměly mou rodinu provést z obavy o můj 

život zásadní změny. Byla jsem bez energie a měla jsem pocit, 

že všechno je příšerně namáhavé. Můj manžel je lékař, ale i on 

byl s rozumem v koncích - vyzkoušeli jsme všechno možné. Když 

jsem se doslechla o léčebných kódech, byla jsem hodně skeptická, 

ale ještě víc zoufalá. Za necelé dva týdny mé deprese úplně zmi

zely. Nemohla jsem tomu uvěřit - a nedokázal to pochopit nikdo 

z mého okolí. Dnes provádí tato cvičení celá má rodina a mnoho 

přátel - někteří cvičí každý den a jiní jen tehdy, když to potřebují. 

Léčebný kód je opravdu dar od Boha. 

Mary 
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NOČNÍ MŮRY 

Mého syna skoro deset let pronásledovaly noční můry. Často 

v noci vstával a křičel hrůzou - snažili jsme se ho utěšit, ale on 

nebyl vzhůru a nemohli jsme ho probudit. Někdy to trvalo hodně 

dlouho - pro celou rodinu to bylo vyčerpávající a velmi traumati-

zující. Zkoušeli jsme všechno možné od změny návyků přes bylin

ky a modlitby až po doktory. Ale nic nepomáhalo! Po jednom 

cvičení léčebného kódu noční můry zmizely a nikdy se nevrátily -

a dnes už je to více než rok. Každému, kdo je ochoten poslouchat, 

říkám, ať vyzkouší léčebný kód - vážně funguje! 

David 

FOBIE Z ŘÍZENÍ AUTA A NÁVALY PANIKY 

Trpěla jsem fobií z řízení auta v rušném provozu a léčila jsem se 

pomocí metody EFT. Fobie se však vždy vrátila, když byl provoz 

moc hustý, a to hlavně v noci. Při řízení jsem mívala návaly pani

ky, což je velmi děsivé. Pak jsem se v Nashvillu setkala s metodou 

léčebných kódů a začala na tomto problému pracovat. Cestou 

domů jsem musela řídit deset hodin v hustém dešti, a když jsem 

přejížděla hory, nebylo téměř vidět. Domů jsem dojela bez sebe

menšího pocit úzkosti. Uvědomila jsem si, že tato metoda neo

vlivnila jen řízení auta, ale všechny oblasti mého života, v nichž 

jsem trpěla pocitem úzkosti. Dnes se ve všech oblastech života 

cítím uvolněně a skvěle. 

Maryanna 

STRACH ZE SAMOTY 

Po pár týdnech cvičení léčebného kódu jsem se úplně změnila 

a dokážu se bavit s lidmi a vyjadřovat vlastní názor. Někomu 
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to možná připadá zcela běžné, ale pro mě je to obrovský krok. 

Po celý život jsem měla strach ze samoty a bála jsem se, že když 

něco řeknu, druhým se to třeba nebude líbit a opustí mě, nebudou 

si mě všímat a přestanou mě vnímat - měla jsem strach, že budu 

pro ostatní lidi neviditelná. Vyléčení této představy zcela zásadně 

změnilo celý můj život. 

Therese 

PERFEKCIONISMUS 

Mnoho let jsem bojovala s perfekcionismem. Vše, co jsem řek

la, jsem vzápětí zase popřela. Bála jsem se, že mě lidé neustále 

posuzují. Pak jsem objevila to, co mému perfekcionismu nasta

vilo zrcadlo. Používala jsem tuto metodu k léčení své představy. 

A nastala obrovská změna. Dnes už se nebojím mluvit a říkat, 

co si myslím. 

Lucy 

UZAVŘENÍ PFO (DÍRY V SRDCI) 

Vzáří 2007jsem měla TI A (malou mozkovou příhodu). Před tře

mi měsíci jsem začala provádět metodu léčebných kódů. Z TIA 

jsem se rychle zotavila, ale samozřejmě bylo třeba provést růz

né testy na zjištění její příčiny. Bylo zjištěno (na základě skvrn 

na mozku, které odhalila MRI), že jsem měla ještě další neob

jevenou TIA a že její příčina spočívala v PFO neboli díře mezi 

srdečními komorami. V takovém případě proudí do mozku nefil-

trovaná krev, což má za následek TIA. 

Tato díra se běžně léčí tak, že se do ní vsune malý přístroj, 

který ji „ucpe". Ale na základě rozhodnutí FDA už tento postup 

není povolen. Podle nové vyhlášky se používá medikace (Pla-
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vix a Aspirin). Mnozí doktoři s tímto rozhodnutím nesouhlasí 

a snaží se, aby byl znovu povolen dřívější postup. Ředitel pro

gramu zaměřeného na léčbu mozkových příhod a prováděného 

v neurologickém institutu Ústřední nemocnice Dupage a šéf 

kardiologie v Edwards Hospital v Illinois mne požádal, zda bych 

se do tohoto sporu chtěla zapojit. Souhlasila jsem a dostala jsem 

se do skupiny s „přístrojem". 

Mezitím jsem pokračovala v metodě léčebných kódů. Lékařům 

jsem řekla, že je mi jasné, že nejspíš nebudou naslouchat tomu, co 

bych jim chtěla říct, protože si pomyslí, že jsem se zbláznila, ale 

že tu zavedení přístroje do oné díry možná nebude mít očekávané 

výsledky, nicméně že provádím metodu zvanou léčebné kódy a je 

celkem možné, že se následkem toho díra sama uzavře. Slyšela 

jsem mnoho úžasných svědectví o výsledcích této metody, a tak 

jsem věděla, že to je možné. 

Samozřejmě mi nevěnovali pozornost. V lednu 2008 jsem šla 

na klinický zákrok. Když jsem se probudila a zeptala se, jak to 

dopadlo, manžel mi řekl, že díra byla tak malá, že se do ní nedal 

přístroj zavést, a tak mě z celého programu vyřadili. 

Pro doktory to musel být značný šok. Ale šéf nemocnice, 

dr. McKeever, si při mé další návštěvě nevyžádal jednu jedinou 

informaci o léčebných kódech. Prohlásil: „Za celou svou kariéru 

jsem slyšel jen o třech či čtyřech spontánní uzavřeních PFO." 

Doktoři chtěli i přesto poznat příčinu TIA. Usoudili, že to 

působila malformace v plicích. A tak provedli testy. Výsledek zněl: 

„AVM15 byly tak malé, že nebyly vidět." 

Má osobní lékařka mi to přeložila takto: „Dianě, to znamená, 

že tam nejsou." Přijala léčebné kódy a prohlásila, že nemá jiné 

vysvětlení než to, že mne tato metoda vyléčila. 

Arteriovenózní malformace, což jsou vady oběhového systému. (Pozn. překl.) 
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A já v tom pokračuji dál a cvičím už přes dva roky. Zbavila 

jsem se všech léků (brala jsem Plavix a léky na astma, alergie, 

močový měchýř a pálení žáhy). Mé kosti jsou mnohem pevněj

ší (což je podle mé doktorky velmi pozoruhodné). A mohla bych 

pokračovat dál a dál a uvést mnoho výsledků v emocionální 

oblasti, ale myslím, že tohle úplně stačí. 

Dianě 

Z M Ě N A F R E K V E N C Í LÉČÍ P R O B L É M 
Na uvedených svědectvích je zajímavý především jejich širo

ký záběr. Objevuje se zde vše od závažných zdravotních obtíží 

přes problémy se vztahy, prací a vrcholovými výkony... naprosto 

všechno, co si dokážete představit. 

To ukazuje, že léčebné kódy nejen léčí problémy s energe

tickými frekvencemi v těle, ale také to potvrzuje 1. tajemství 

- že existuje jeden zdroj všech zdravotních problémů. Léčebné 

kódy jsou léčebným systémem založeným na kvantové fyzice, 

jak to zde citovaní fyzici předpovídali před mnoha lety. Díky 

léčebným kódům se destruktivní energetické frekvence změní 

na ty, které uzdravují, a to jak na emocionální, tak na fyzické 

úrovni. 

Proč jsme se rozhodli využívat kvantovou fyziku místo 

chemických látek (léků) nebo zvláštní výživy k léčení stresu 

a problémů s energií? Základním faktorem každého přístupu je 

způsob předávání informací. Chemické látky a výživné látky se 

předávají z molekuly na molekulu rychlostí asi jeden centimetr 

za vteřinu a při každém předání dojde k určité ztrátě. Předávání 

informací pomocí energie probíhá při rychlosti kolem 298 000 

kilometrů za vteřinu a téměř nic se přitom neztrácí. Proto si lidé 
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tolik oblíbili mobily a internet - umožňuje to téměř okamžitou 

komunikaci, jež byla před třiceti lety fantazií ze Star Treku. Stej

ným způsobem umožňují léčebné kódy pracovat s tělem a mys

lí tak, jak to předpovídali v průběhu posledních osmdesáti let 

nejvýznačnější myslitelé. Je-li původem problému energie, není 

logické léčit ho pomocí energie? 

E N E R G I E T R U M F U J E N A D G E N E T I K O U 
Nedávno mi v Oklahomě zavolala jedna paní a vylíčila mi srd

ceryvný příběh o tom, jak byla jejímu synovi diagnostikována 

leukémie, když mu bylo pouhých šest měsíců. Christopher Ryan 

prodělal víc léčebných procedur, operací, chemoterapií, radio-

terapií a medikací, než kolik jich zažije dohromady deset lidí 

za celý život. Jeho matka Melissa mi zavolala v roce 2004, když 

bylo Christopherovi jedenáct či dvanáct. Začínaly se u něj zno

vu projevovat známé symptomy, což bylo velmi znepokojující. 

Pravidelně zvracel a nikdo nevěděl, jak to zastavit. Měl kýlu, 

která se stále zvětšovala a působila mu značné problémy. Byl 

pořád velmi unavený a měl temné kruhy pod očima. Melissa mi 

řekla: „Vracíme se zpátky do nemocnice St. Jude v Memphisu, 

kam chodíme od jeho šesti měsíců, a já mám strach, co ukážou 

výsledky testů." 

V tu chvíli zbývalo do návštěvy nemocnice dvanáct dní, 

a tak jsem jí okamžitě poslal léčebné kódy. Melissa a Chris

topher ještě toho dne začali tuto metodu provádět a vytr

vale v tom pokračovali celých dvanáct dní. Christopher se 

začal cítit mnohem lépe. Přestal zvracet, temné kruhy pod 

očima zmizely a znovu se mu vrátila energie. Melissa řekla, 

že se mu opět rozsvítilo světlo v očích. Na konci dvanáctého 

dne byla Melissa Ryanová přesvědčena, že Christopher je 

vyléčen. 
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Nedlouho poté jsem kousek od jejich domu pořádal semi

nář, a když jsem skončil, přistoupil ke mně pohledný mladík 

s papíry v ruce. Řekl: „Dr. Loyde, jmenuji se Christopher Ryan 

a přinesl jsem vám výsledky svých testů." Všechno - MRI, 

CT, rozbor krve, koloskopie a gastroskopie, EEG - prostě úpl

ně všechno bylo stoprocentně čisté. Mladík už nezvracel. Kýla 

zmizela. Všechno bylo v naprostém pořádku! O pár týdnů poz

ději mi Melissa Ryanová poslala video, v němž líčí svůj příběh, 

objímá Christophera a potlačuje slzy radosti. A pak položí ruku 

na hromadu účtů ležících na stole a prohlásí: „Tohle je přes 

milion dolarů v účtech za lékařskou péči. To, co nezvládly účty 

za milion dolarů, zvládly léčebné kódy." 

Jak se mohlo něco takového stát v případě, jenž má zcela 

konkrétní fyzickou, strukturální a genetickou historii? Pokud 

odstraníte stres, dokáže se vyléčit téměř cokoli. Stres se dá 

změřit pomocí určení destruktivních energetických frekvencí. 

Jakmile tyto frekvence zmizí, zmizí i stres. Výzkumy provede

né na Stanfordské univerzitě a v kalifornském Institutu Heart-

-Math naznačují, že dokážete-li odstranit stres, dají se velmi 

často vyléčit i genetické problémy. 

V právě uvedeném případě byly z jakéhosi neznámého 

důvodu vysílány varovné frekvence, jež v Christopherově těle 

vyvolávaly nežádoucí stres. Po čase se to projevilo v podo

bě leukémie a dalších fyzických problémů, které ho sužovaly. 

Léčebné kódy nevyléčily jeho leukémii, zvracení, kýlu, nedosta

tek energie či jakékoli jiné potíže. Léčebné kódy udělaly jen to, 

že z jeho nervového systému odstranily stres tím, že přerušily 

vysílání varovných signálů na určitých energetických frekven

cích. Díky tomu mohlo dojít k uzdravení, které vypadá doslo

va jako zázrak. Takové jsou výsledky postupu, při němž usta

ne vysílání nežádoucího signálu, čímž tělo přestane reagovat 
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na stres. Stres narušuje činnost léčebného a imunitního systé

mu, a jakmile tyto systémy začnou opět fungovat, jsou schopny 

vyléčit v podstatě cokoli. Christophera nevyléčily léčebné kódy; 

vyléčil ho jeho vlastní imunitní systém. 

N E Č E K A N É U Z D R A V E N Í 
Muž jménem Joe Sugarman, jenž vlastní vydavatelství novin 

v Maui a je považován za jednoho z nejlepších reklamních texta

řů na světě, pozval dr. Bena a mě, abychom přednášeli na Hava

ji. Již mnoho let zval lidi do Maui, aby tam přednášeli o tako

vých věcech, jako je přírodní léčba a zdraví. Když jsme začali 

dělat léčebné kódy, řekl nám: „Víte, mnoho let jezdí do Maui 

různí odborníci na otázky zdraví a přednášejí tu. Dosud jsem 

viděl mnoho zázračných uzdravení u druhých, ale nikdo zatím 

nedokázal pomoct mně s mým zdravotním problémem." Jeho 

problémem byla chronická bolest v noze, kterou cítil od jedné 

automobilové nehody. Joe viditelně kulhal, špatně spal a téměř 

pořád trpěl bolestí. 

Zeptal se mě: „Myslíte, že léčebné kódy dokážou vyléčit 

mou nohu?" a já mu vysvětlil: „Víte, léčebné kódy se neza-

měří přímo na problémy nohy; působí na příčinu stresu 

v těle." Joe začal cvičit léčebné kódy a asi za tři měsíce nám 

napsal, že když tuto metodu prováděl tři týdny, byla jeho 

noha naprosto v pořádku a bolest zmizela. Noha se uzdravila 

a bolest se už nevrátila. A také uvedl, že má další problémy, 

na nichž sice přímo nepracoval, ale také se j ich zbavil, ačkoli 

mu předtím nic nepomáhalo. Nejlepší na tom všem nebylo 

vyléčení jeho nohy, ale fakt, že se z emocionálního hlediska 

zbavil věcí, které ho trápily po celý předchozí život, protože 

takovou léčbu nepoznal až do chvíle, kdy se seznámil s léčeb

nými kódy. 
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A teď si shrneme, kam jsme se zatím dostali: 

1. tajemství: 

Téměř všechny zdravotní problémy mají jeden jediný zdroj 

a léčebné kódy ten zdroj léčí, což potvrdily i diagnostické testy 

klasické medicíny. 

2. tajemství: 

Podle největších myslitelů naší doby jsou všechny problémy 

v podstatě energetické problémy. Léčebné kódy léčí energetické 

problémy a důkazem toho jsou svědectví o vyléčení každého 

problému, jaký si dokážete představit, a to jen tím, že provádíte 

tuto metodu. 

A teď už přejdeme k 3. tajemství. 
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tečnosti nepomáhají. Terapie spočívající v tom, že se pacient 

vypovídá, může jeho stav dokonce zhoršit, protože otevře staré 

rány, které se tělo snaží zahojit. 

S těžkými kovy se dokážeme vypořádat pomocí celkem 

účinných metod. Do značné míry zabírají chelatační čini

dla jako EDTA a DMSA, která napomáhají odstranit z těla 

těžké kovy. O něco složitější je dosáhnout vyvážené úrovně 

PH, protože je to dlouhodobý proces (trvá měsíce až roky) 

a vyžaduje zásadní změnu stravy, nicméně dnes existu

jí účinné výživné látky, které tento proces mohou výrazně 

urychlit. 

Viry jsou ještě tvrdší oříšek, protože se ti prckové dokážou 

schovat ve vaší DNA. Když bílé krvinky tyto „lumpy" hledají, 

není pro ně snadné je najít, pokud už jsou uvnitř některé vaší 

buňky, tedy v jejím jádru, v jejím DNA. V současné době exis

tují celkem účinné recepty na odstranění virů z těla. Využívají 

přírodní produkty, jako je například koloidní stříbro, graviola, 

uňa de gato a sangre de drago1 6. A existují i antibakteriální léky, 

které jsou však účinné jen do určité míry. 

Z A H R A N I C E M I VĚDY 
Na své klinice v Atlante, jež je zaměřena na alternativní léčbu 

rakoviny, jsem se dokázal vypořádat s mnoha typy virů, nevy-

vážeností PH a těžkými kovy, ale nevěděl jsem, jak zvládat emo

cionální problémy pacientů, přestože jsem vystudoval psycho

logii a zaměstnával jsem jednoho terapeuta. 

"' Graviola roste v tropických oblastech Jižní Ameriky a působí jak vnitřně, 
tak i zevně bakteriostaticky a antimykoticky. Uňa de gato (neboli „kočičí 
dráp") je obří popínavá liána, z jejíchž listů se připravuje léčivý čaj. Sangre 
de drago (neboli „dračí krev") je vysoce čistý produkt vyráběný z latexové 
tekutiny, která se získává po nařezání stromu Sangre De Drago rostoucího 
v povodích řek amazonských pralesů. (Pozn. překl.) 
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Dodnes mám v paměti den, kdy jsem si naprosto jasně uvě

domil, jak důležitá je právě emocionální stránka. Na mé klinice 

byla jedna příjemná mladá žena trpící rakovinou prsu. Její léč

ba probíhala celkem úspěšně. Výsledky CT a všechny ostatní 

testy ukázaly, že nádory zmizely. Ale pacientka přesto zemřela. 

Ta žena měla v životě velký emocionální problém, který nedo

kázala vyřešit. Její manžel chtěl mít nad vším kontrolu. Žili 

na dost vysoké úrovni, ale ona neměla kreditku ani šekovou 

knížku. Vždycky, když něco potřebovala nebo chtěla, musela 

o to manžela požádat nebo spíš pokorně poprosit. Jedinou věc 

nemohl mít pod kontrolou, a to fakt, zda jeho žena bude žít, 

nebo zemře. A ona si zvolila ten jediný způsob kontroly nad 

sebou samou, jaký byl k dispozici. 

Hledal jsem možnosti, jak bych pomohl svým pacientům 

řešit jejich emocionální problémy, když jsem náhle zjistil, že 

mám své vlastní. Jedna věc je, když začne hořet dům vašeho 

souseda. Je to příšerné. Ale když hoří váš dům... to je příčina 

k panice. V předmluvě jsem se už zmínil, že u mě v roce 2004 

dva lékaři diagnostikovali Lou Gehrigovu chorobu. Tehdy bych 

byl radši, kdyby diagnóza zněla „rakovina". Osmdesát procent 

lidí trpících Lou Gehrigovou chorobou umírá do pěti let od sta

novení diagnózy a já osobně neznám nikoho, kdo by žil deset 

let, i když jsem slyšel, že pár takových případů bylo. Každo

pádně je to děsivý pocit. Můj dům byl v plamenech a já neměl 

moc času, abych ho uhasil. Pozitivní na tom všem bylo, že jsem 

nemusel zkoušet operace nebo léky, protože dosud není známa 

žádná účinná léčba této nemoci. 

A pak mi jeden známý vyprávěl o léčebných kódech a říkal, 

že bych měl zajít na přednášku. Můj dům hořel, a tak jsem se 

rozhodl, že to prozkoumám. Byl jsem zoufalý. A odhodlaný 

vyzkoušet cokoli. 
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„ T A K T O BYCH C H T Ě L V I D Ě T " 
To, co jsem slyšel onoho večera na přednášce dr. Loyda, dáva

lo z hlediska lékařské vědy smysl. Uváděl mnoho svědectví 

o úspěšných vyléčeních, ale takové výpovědi jsem slýchal i před

tím. Byly jich tisíce. V podstatě každý den mi pacienti říkali: 

Dr. Johnsone, četl jsem, jak se ten a ten člověk vyléčil z mého 

typu rakoviny." A já na to reagoval slovy: „Tak to bych chtěl 

vidět." Byl jsem ochoten udělat cokoli, abych pomohl svým 

pacientům, ale nikdy jsem v nich nechtěl probouzet falešnou 

naději a plýtvat jejich penězi. Proto pro mě bylo tak důležité 

zjistit, zda má určité tvrzení nějaký vědecký základ. A tehdy 

jsem doslova žasl. Dr. Loyd své metody podložil vědecky, a to 

výsledky testů variability srdeční frekvence, což je nejlepší test 

na určování hladiny fyziologického stresu v těle. Rozhodl jsem 

se, že léčebné kódy vyzkouším. 

Jak už jsem tu uvedl, do šesti týdnů od chvíle, kdy jsem začal 

s metodou léčebných kódů, mé symptomy zmizely. O dva měsí

ce později jsem šel k neurologovi a ten pomocí sondy zavede

né do svalů hledal interferenční vzorce příznačné pro pacienty 

trpící Lou Gehrigovou chorobou. Žádné nenašel. Z lékařského 

hlediska je to neslýchané uzdravení. Jak jsem tu už také napsal, 

ani po pěti letech nemám žádné příznaky. 

B U N Ě Č N É V Z P O M Í N K Y : KLÍČ K L É Č E N Í 
Takže co je to ten dokonalý kód? Co je tato neuvěřitelná tech

nika? My jsme se vlastně vůbec nezaměřovali na léčení Lou 

Gehrigovy choroby. Zaměřovali jsme se na určité buněčné 

vzpomínky z mého dětství, tedy na to, co má každý člověk. 

Nikdy jsem neprožíval velká traumata. Nebyl jsem pohlavně 

zneužit, nikdy mě nebili a vždycky jsem měl co jíst. Měl jsem 

poníka. A plyšového medvídka. Mí rodiče se nerozvedli. Nehá-
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dali se. (Samozřejmě musím říct, že mě mí sourozenci příšerně 

šikanovali, aniž by to někdy přiznali - dělám si legraci, Dane 

a Ann.) A přesto jsem měl „špatné naprogramování", které 

vysílalo stresující signály do mých buněk a způsobilo vznik 

choroby. 

Není náhoda, že lékařské fakulty Jihozápadní univerzity, 

Stanfordské univerzity, Newyorské univerzity a Harvardovy 

univerzity zveřejnily výzkum ukazující, že tyto typy buněčných 

vzpomínek mohou být oním chybějícím dílkem ve skládance 

zvané zdraví a léčení. Studie z Jihozápadní univerzity dochá

zí k závěru, že naděje na budoucí léčbu dosud neléčitelných 

nemocí možná spočívá právě v objevení způsobu, jak se dá léčit 

buněčná paměť, protože v ní se skrývá „potenciál k trvalému 

uzdravení" - tedy pokud takové řešení nalezneme.17 Proč to 

říkají? Protože to vypadá, že každá buňka v těle podléhá určité

mu léčebnému kontrolnímu mechanismu. 

Takže co je buněčná vzpomínka? Je to vzpomínka uložená 

ve vašich buňkách. V jakých buňkách? Úplně ve všech. 

Věda se velmi dlouho domnívala, že vzpomínky jsou ucho

vávány v mozku. Ve snaze zjistit, o jakou část mozku vlastně 

jde, vědci rozpitvali všechny jeho části a co myslíte, že zjistili? 

Vzpomínky zůstaly prakticky nedotčeny! Ačkoli se vzpomínky 

dají stimulovat různými částmi mozku - například příjemné 

vzpomínky se vynoří, jakmile je stimulováno centrum radosti -

zdá se, že mozek není tím místem, v němž se uchovávají. 

Tak kde je tedy to místo? Odpověď se poprvé objevila 

v době, kdy se začaly provádět transplantace orgánů. Je mnoho 

zdokumentovaných případů, kdy lidé, kteří dostali nějaký trans-

plantát, měli náhle myšlenky, pocity, sny, osobnost, a dokonce 

'' „Cell Decision" (Rozhodnutí buněk) od Sue Goemeick Ambroseové, The 
Dallas Morning News, 13. září 2004. 
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i chutě jako dárce. Dnes jsou mnozí vědci přesvědčeni, že se 

vzpomínky uchovávají v buňkách v celém těle a nejsou pouze 

na jednom určitém místě. 

Buněčné vzpomínky rezonují s destruktivními energetický

mi frekvencemi a vyvolávají v těle stres. Lékařská fakulta Jiho

západní univerzity zveřejnila v září 2004 významnou studii, 

v níž se uvádí, že léčebným kontrolním mechanismem v těle 

by klidně mohly být jeho buněčné vzpomínky - a to se netýká 

pouze lidí, ale i zvířat a rostlin. Jaký objev přiměl vědce z labo

ratoří Jihozápadní univerzity k tomuto tvrzení? Zjistili, že funk

ce buněčných vzpomínek organismu určují jeho zdravotní stav. 

Lidé, zvířata a rostliny mající destruktivní buněčné vzpomín

ky mívají problémy i v dobrých životních podmínkách. Má-li 

člověk zdravé buněčné vzpomínky, dokáže věci zvládat, i když 

okolnosti nejsou právě takové, jaké by podle jeho očekávání 

měly být. Když vědci tento výzkum zveřejnili, použili analogii 

říkající, že „buněčné vzpomínky jsou jako bločky s poznámka

mi, které buňce říkají, co má dělat - a pokud jsou tyto vzpomín

ky destruktivního rázu, říkají tyto lístečky buňkám, aby dělaly 

nesprávné věci".18 

B U N Ě Č N É V Z P O M Í N K Y A „ P R O B L É M Y S R D C E " 
Dr. Bruče Lipton tvrdí, že „nesprávná věc" znamená, když je 

buňce řečeno, ať se vyladí do stresového módu, když by to vlast

ně dělat neměla, a tím, co podněcuje stresovou reakci těla, jsou 

mylné názory. Mylné názory jsou uloženy v buněčných vzpo

mínkách utvářejících podvědomou a vědomou mysl společné 

s kontrolními centry mozku. Závěr výzkumu lékařské fakulty 

Jihozápadní univerzity, jenž byl publikován v Dallas Morning 

„Cell Decision" (Rozhodnutí buněk) od Sue Goemeick Ambrosiové, The 
Dallas Morning News, 13. září 2004 
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News a poté rozšířen tiskem po celé zemi, říká, že budoucnost 

léčby nemocí a chorob, jež jsou dnes považovány za neléčitelné, 

nejspíš spočívá v objevení způsobu léčby buněčné paměti. 

Buněčné vzpomínky a mylné názory jsou totéž, o čem mlu

vil Šalamoun před více než třemi tisíciletími. Právě problémy 

srdce jsou zdrojem všech ostatních problémů vyskytujících se 

v životě - fyzických, vztahových, a dokonce i těch, které se týka

jí úspěchu a neúspěchu. 

Institut HeartMath prováděl několik let jeden z nejlepších 

alternativních klinických výzkumů na světě. Jedna z jeho studií 

patří do kategorie věcí, které jsou téměř neuvěřitelné, nicméně 

pravdivé. Vědci dali do zkumavky lidskou DNA, pak řekli zkou

maným subjektům, ať drží zkumavku v ruce a myslí na něco 

hodně nepříjemného - jinak řečeno, ať vyvolají destruktivní 

vzpomínky. Když to ti lidé udělali, vyndali vědci DNA ze zku

mavky a zkoumali ho. DNA bylo doslova zničeno. Potom vložili 

totéž DNA zpět do zkumavky, opět ho dali do rukou testovaným 

subjektům a řekli jim, ať myslí na něco milého a příjemného. 

Což je samozřejmě možné jen v případě, že si vybavíte příjemné 

vzpomínky. Poté vědci vyndali DNA ze zkumavky, prozkouma

li ho a zjistili, že tyto vzpomínky měly na DNA léčivý účinek. 

Co to znamená? Znamená to, že aktivace nedobrých vzpomínek 

zjevně DNA poškozuje, zatímco aktivace příjemných vzpomí

nek DNA doslova léčí. To je úžasné! 

Dr. John Sarno, profesor klinické rehabilitační medicí

ny na lékařské fakultě Newyorské univerzity a lékař působící 

ve zdravotním středisku této univerzity, tvrdí, že chronická 

bolest a různé další nemoci jsou způsobeny pocity zlosti a hně

vu potlačovanými v podvědomé mysli: „Ani nevíte, že tam jsou, 

protože si jich nejste vědomi." Pocity zlosti a hněvu, jež jsou 

zakořeněny v buněčných vzpomínkách, jsou vlastně totéž co 
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destruktivní vzpomínky, jejichž škodlivé účinky objevili vědci 

Institutu HeartMath při experimentu s DNA. 1 9 

V roce 2005 udělal Charles Gibson v televizní show Good 

Morning America rozhovor s Lonnie Zeitzerovou, lékařkou 

dětské nemocnice UCLA2 0, jež mu vylíčila příběh, který poté 

převzaly USA Today a ABC Evening News. Ve výzkumu prove

deném na UCLA bylo zjištěno, že chronické bolesti a choro

by u dětí mohou být způsobeny úzkostí ze strany rodičů. Jinak 

řečeno, stres rodičů vytváří destruktivní buněčné vzpomínky, 

jež se u dětí projeví v podobě stresu. Charles Gibson uvedl, že 

závěry studie jasně naznačují, že příčinou závažných dětských 

chorob jsou psychické, nikoli fyzické faktory, s čímž dr. Zeitze-

rová souhlasila. Výzkum zaměřený na buněčnou paměť se dál 

slibně rozvíjí. 

PROČ P O Z I T I V N Í M Y Š L E N Í N E L É Č Í B U N Ě Č N É V Z P O M Í N K Y 
Po přečtení výsledků výzkumu provedeného v Institutu Hear

tMath vás možná napadne následující otázka: „Stačí k vyléče

ní všech buněčných vzpomínek myslet na příjemné věci?" A já 

budu pokračovat a sdělím vám, že odpověď bohužel zní „ne", 

protože v podvědomé mysli existují mechanismy, které jim ve 

vyléčení brání. Ale teď trochu předbíhám. Tuto věc probereme 

detailně ve 4. tajemství, nazvaném Lidský hard disk. 

Skutečnost, že vzpomínky jsou kontrolním mechanismem 

našeho zdraví, tvoří základy psychologie déle než sto let. Tento 

názor začal být uznáván i v oblasti vědy poté, co se z 1. světové 

" Bližší informace o teorii dr. Sama najdete na stránce: http://www.med-
scape.com/viewarticle/478840. Dr. Samo je autorem knih The Mindbody 
Prescription: Healing the Body, Healing the Pain; The Divided Mind: The 
Epidemie of Mindbody Disorders a Mind Over Back Pain. 

-" UCLA je zkratka Kalifornské univerzity v Los Angeles (University of Cali-
fornia, Los Angeles). (Pozn. překl.) 
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války vrátili mladí muži s těžkými ranami, ale nešlo jen o fyzická 

zranění. Říká se tomu „poválečná deprese". Tehdy si vědci poprvé 

uvědomili, že co je v mysli, může způsobit fyzické onemocnění. 

Když mluvíme o vzpomínkách, připomnělo mi to pora

denství a terapie, jejichž součástí často bývá prohrabování se 

starým harampádím. Možná si říkáte: „Budu z toho mít depre

si a všechno se jen zhorší" nebo: „Já se těmi věcmi už nehod

lám zabývat." A spousta lidí si říká: „Na něco takového nechci 

ani chodit." V případě léčebných kódů to není nutné. Stejně 

jako Joe, trpící chronickou bolestí v noze, můžete i vy provádět 

léčebný kód se zaměřením na to, co vás trápí nejvíc, a nechat 

ho léčit buněčné vzpomínky místo vás. Joe byl sice šťastný, že 

se mu vyléčila noha, ale ještě důležitější pro něj byla transfor

mace jeho emocionálního života - ale uvědomte si, že na tu se 

nezaměřoval. 

Chcete-li být dlouhodobě a trvale zdraví, musíte vyléčit 

destruktivní buněčné vzpomínky. Je to zcela logické. Během 

života jsme nashromáždili vzpomínky, které jsou plné takových 

pocitů, jako je zlost, smutek, strach, nejistota, vina, bezmoc, bez

naděj, méněcennost... ten seznam je nekonečný. A není možné, 

abychom to všechno měli uvnitř a nemuseli za to zaplatit urči

tou cenu. Tou cenou je naše zdraví a vztahy a kariéra atd. Všich

ni potřebujeme vyléčit zdroj problémů, nikoli pouhé symp

tomy. Proč? Pokud léčíte jen symptomy, problém se většinou 

vrátí nebo se místo jednoho objeví hned dva, protože příčina 

symptomů nezmizela. Oním zdrojem problémů, které chcete 

odstranit a my jsme vás na začátku knihy vybídli, abyste o tom 

přemýšleli, jsou právě destruktivní buněčné vzpomínky. 

Jak ve chvíli, kdy to pochopíte, objevíte ty buněčné vzpo

mínky, jež jsou spojeny s daným problémem? A za druhé, jak 

je vyléčíte? 

1 2 1 

http://www.med-
http://scape.com/viewarticle/478840


L É Č E B N Ý K Ó D 

P R O Č „ Z V L Á D Á N Í VĚCÍ" N E N Í P Ř Í N O S E M 
Psychologie se už dlouho snaží objevit řešení, ale některé nejno-

vější výzkumy ukazují, že neustálé probírání problémů ve sku

tečnosti věci jen zhoršuje. 

Léčebný kód léčí destruktivní buněčné vzpomínky automa

ticky. Buněčnou paměť neléčí pomocí přemýšlení o problému 

z různých úhlů, jak se to dělává při „formulování" problému. 

Neléčí věc obnovováním vyváženosti hladiny chemických látek 

v mozku, protože jejich nevyváženost je opět jen symptom, 

nikoli zdroj problému. Neléčí tím, že vás vede k přemýšlení 

o jiných věcech, netýkajících se toho, co vás právě trápí. To 

všechno je podle mě jen „zvládání věcí". Zvládat věci znamená, 

že problém tu stále je a vy jste si jen osvojili účinnější cestu, jak 

se s tou bolestí vypořádat. Ve skutečnosti se ale všichni chce

me bolesti zbavit úplně. Léčebný kód je fyzický mechanismus 

těla, jenž po zapojení mění energetický vzorec (2. tajemství) 

destruktivní buněčné paměti (3. tajemství) na zdravý vzorec. 

Jakmile se to stane, vypne se stresová reakce těla (1. tajemství). 

Neznamená to, že už nemáte žádnou paměť; máte ji, ale už není 

destruktivní. 

To je ten problém: zvládání věcí rovná se stres. Kořenem 

všech známých problémů je stres, což znamená, že mecha

nismus umožňující zvládat problémy vyvolávající stres, je 

přinejmenším kontraproduktivní a upřímně řečeno značně 

nesmyslný. Dovolte, abych to vysvětlil. 

Tělo a mysl mají seznam věcí, které se musí denně udělat, 

a mají na ně vyhrazenu určitou dávku energie. Jsou to věci, které 

je třeba udělat, tedy ono „musím", „potřebuji" a „chci". Do kate

gorie „musím" patří dýchání a tepání srdce. Do „potřebuji" spa

dají věci jako zpracovávání potravy, vyměšování, čištění krve 

a funkce imunitního systému. A kategorie „chci" zahrnuje tako-
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vé věci jako obnova, řešení starých destruktivních vzpomínek 

a podobně. Pokud se hladina dostupné energie sníží, je třeba 

některé věci ze seznamu škrtnout. Nejdřív se vyškrtají méně 

důležité záležitosti, což téměř vždycky bývají funkce imunitního 

a léčebného systému. 

Co z toho vyplývá? Potlačování destruktivních vzpomínek 

vyžaduje určitou dávku energie, a to neustále. Tyto vzpomínky 

je třeba potlačovat hodinu po hodině a den za dnem, což zname

ná, že podstatné procento energie nutné k životu se spotřebová

vá na pouhé potlačování buněčných vzpomínek. Pokud jste si 

z toho logicky odvodili, že to nejspíš lidskému zdraví, vztahům 

a kariéře příliš neprospívá, dovolte, abych vám zatleskal. Máte 

naprostou pravdu. Dr. John Sarno, profesor z lékařské fakulty 

Newyorské univerzity, o němž tu už byla řeč, svým výzkumem 

potvrzuje, že chronické bolesti dospělých a chronické zdravotní 

problémy jsou následkem potlačování destruktivních buněč

ných vzpomínek. Proces potlačování vytváří neustálý stres, 

až se nakonec něco poškodí. Dr. Sarno se ve své práci shoduje 

s výzkumy provedenými na lékařské fakultě Jihozápadní uni

verzity a na lékařské fakultě Stanfordské univerzity, jejichž 

výsledky potvrdily, že léčení těchto vzpomínek namísto jejich 

potlačování (kterému já říkám „zvládání věcí") má za následek 

léčení celkového zdravotního stavu. 

Podle všech těchto zdrojů je k celkové a trvalé změně 

zdravotního stavu zapotřebí především léčení destruktivních 

buněčných vzpomínek, což je pravým opakem toho, když se 

je po celý život snažíme pouze zvládat. Celá desetiletí jsme se 

domnívali, že zvládání těchto vzpomínek nám umožní vyhnout 

se jejich ničivým účinkům. Nedávné výzkumy potvrzují, že je 

to naprosto mylný předpoklad. Buněčné vzpomínky škodí vždy, 

bez ohledu na to, zda o nich víme, nebo ne. 
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CO JE L É Č E N I 
Co se změní, až vyléčíte paměť? Bude to znamenat, že nebude

te mít negativní názory a pocity zlosti, frustrace, odporu, viny, 

beznaděje a další destruktivní emoce. 

Mohu to nějak dokázat? Samozřejmě, že mohu. Důkazem 

je, že nám lidé dle očekávání neustále a v podstatě okamžitě 

sdělují, že se vyléčily jejich nepříjemné pocity a názory. Pořádá

me semináře po celé zemi a děje se to na každém z nich. Máme 

to zaznamenáno na videu, kde jsou různé výpovědi lidí, kteří 

provádějí metodu léčebných kódů a líčí nám, jak se jejich poci

ty, názory, obavy, pocity zlosti, odporu, prostě všechny negativ

ní emoce velmi rychle vyléčily. Není nijak neobvyklé, že někdo 

začne provádět tuto metodu a po čase nám řekne, že problém, 

který měl s nějakým členem rodiny po celých deset, patnáct, 

dvacet i více let, se vyléčil za pár minut nebo za pár dní. Často 

slýcháme o věcech, kterých se lidé dlouho a dosud bezvýsledně 

snažili v životě dosáhnout. Proč je právě tohle ten důkaz? Pro

tože destruktivní pocity a názory pramení z našich vzpomínek. 

A dají se vyléčit jen tak, že se vyléčí paměť, z níž vycházejí. 

Žena, kterou tu budu nazývat Amanda, si koupila Léčebné 

kódy* a pak mi zavolala, aby mi sdělila, jak fungovaly v jejím 

případě. Prožívala emocionálně náročný vztah se svou matkou. 

Její matka byla nesmírně kritická, negativní a byla to dost nepří

jemná perfekcionistka. Stručně řečeno, když byla má klientka 

malá, trpěla pocity méněcennosti, neschopnosti a bála se téměř 

každé situace. Stala se z ní také perfekcionistka, protože podvě

domě věřila, že bude milována jen tehdy, když udělá všechno 

správně (jak tomu u perfekcionistů běžně bývá). 

Život Amandy nestál za nic. Byla to velmi krásná žena, 

a přesto měla pocit, že je ošklivá. Byla vynikající kuchařka, 

ale myslela si, že všechno, co kdy uvaří, je nedobré, ačkoli to 
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ostatním ohromně chutnalo. Když se něco dařilo, říkala si, že 

to stejně není ono a že se za tím určitě skrývá něco špatného. 

A když se nic nedařilo, brala to jako potvrzení svého názoru 

a tvrdila, že věděla, že se něco takového stane. Práce ji ohromně 

vyčerpávala a nemohla se dočkat, až bude mít dovolenou, ale 

po prvním dni si zbytek nedokázala vychutnat, protože si pořád 

opakovala, že za šest dní její volno stejně skončí. 

Amanda neměla z několika důvodů ráda sex. Za prvé nemě

la dokonalé tělo, a tak ji určitě každý odmítne (přestože se to 

nikdy nestalo). A proč by si měla pustit někoho tak blízko? Jak

mile se intimní vztah pokazí, vždycky to strašně bolí. Trpěla 

depresemi a pocity úzkosti. A z toho všeho vinila sama sebe. 

Vždyť ji nikdy nikdo nezneužíval, nebil ani neznásilnil a všich

ni lidé si mysleli, že její matka je báječná žena. A nic z toho 

nezměnila skutečnost, že ona sama žila ve strašlivém vězení 

vlastních pocitů, myšlenek a názorů. 

Než se Amanda seznámila s léčebnými kódy, prošla dlou

hým obdobím různých typů poradenství, terapií, vnitřního 

zkoumání, náboženství, medikací, seminářů o zdravé stravě, 

sebevědomí a osobním růstu a kupovala si videa a příručky 

s radami slavných osobností... určitě si to dokážete představit. 

Řekla mi, že když objevila léčebné kódy, cítila, že to vyřeší její 

vztah k matce, přinejmenším období jejího dětství. Předtím 

utratila desetitisíce dolarů a let života, aby se dostala na dobrou 

pracovní pozici, vdala se a měla rodinu a vedla celkem slušný 

život. A byla velmi překvapena, že jakmile začala s léčebnými 

kódy, stále dokola se objevovaly všechny záležitosti týkající se 

dětství prožitého s matkou. 

Léčebné kódy nejsou žádné poradenství nebo terapie a váž

ně se nemusíte vracet zpátky a probírat se minulostí. Nicméně 

jak se vzpomínky postupně léčí, občas si uvědomíme, co všechno 
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se vlastně léčí. Přesně to se stalo i v případě oné ženy. Po pěti 

měsících provádění léčebných kódů si Amanda uvědomila, že 

zmizely její negativní myšlenky, pocity, názory, úzkostné stavy 

a perfekcionismus. Tečka! Prostě zmizely. Zavolala mi a zeptala 

se mě, zda se už někdy předtím stalo, že člověk vynaložil spous

tu peněz a úsilí a náhle měl pocit, že se určitá věc vyléčila, aniž 

by vlastně byla léčena. Když prováděla metodu léčebných kódů, 

uvědomila si, že předtím se opravdu nic nevyléčilo. Jakmile se jí 

vybavovaly určité vzpomínky a následně byly vyléčeny pomo

cí léčebných kódů, pocítila obrovskou lehkost a úlevu - byl to 

pocit, díky němuž poznala, že se něco vyléčilo. A po měsíci pro

hlásila, že se vyléčilo úplně všechno. Gratuloval jsem jí a usmál 

jsem se, když se zeptala, zda se něco takového už někdy stalo. Ale 

ne proto, že by to byla špatná otázka, ale proto, že líčila to, co se 

stalo většině lidí. A pokud se to nestalo, byla to naprostá výjimka. 

Z V L Á D Á N Í N E N Í L É Č E N Í 
Míváme sklon zaměňovat zvládání problémů za jejich léčení. 

Když jsem pracoval jako soukromý poradce a terapeut, téměř 

nikdy se nikdo úplně nevyléčil, ale dařilo se mi naučit lidi, 

jak mají daný problém zvládat. Právě k tomu je vedena vět

šina poradců a terapeutů. A všechny svépomocné programy, 

jaké jsem kdy viděl, jsou založeny na mechanismu zvládání 

věcí. Co to znamená pro toho, kdo je používá? Znamená to, že 

budete mít pořád odpadky, které se po celý život hromadily, 

ale naučíte se na ně nastříkat parfém pokaždé, když začnou 

zapáchat. A stále se snažíte dostat někam, kde vás nebudou 

tolik otravovat. Doslechl jsem se, že někteří poradci a tera

peuti říkají lidem poté, co je naučili problém zvládat, že „je 

vyřešen". Jsou to přeci odborníci a lidé mají sklon tomu věřit. 

Je-li problém skutečně vyřešen, pak jsou vyřešeny všechny 
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potíže, které s ním byly spojeny, a jak už jsme se tu dozvě

děli, tyto skryté buněčné vzpomínky jsou zdrojem problémů 

s fyzickým zdravím. Takže pokud se tohle vyléčí, pak se musí 

vyléčit všechno - nejen emoce, pocity a názory, ale i fyzické 

problémy, které tím vznikly. 

Důkazem, že léčebný kód opravdu léčí buněčné vzpomín

ky, jsou výpovědi lidí, kteří stále znovu a znovu líčí, jak se při 

provádění této metody vyléčily jejich pocity a názory a postoje 

a vzorce myšlení. Máme systém, jímž se to dá ověřit, a lidé nás 

neustále přesvědčují, že díky tomuto měřícímu zařízení zjišťu

jí, jak se jejich buněčné vzpomínky postupně uzdravují. Není 

náhoda, že se s postupným léčením buněčné vzpomínky (2. 

tajemství) zároveň léčí energetické problémy a lidé uvádějí, že 

mizí i jejich zdravotní problémy. 

Nyní tu máme první tři tajemství a bude dobré ještě jednou 

si je stručně zopakovat. 

1. tajemství: 

Existuje pouze jedna příčina nemocí a chorob, a tou je stres. 

Důkazem, že léčebný kód léčí stres, jsou neuvěřitelné výsledky 

testu HRV, jenž je směrodatným lékařským testem na určování 

hladiny stresu v autonomním nervovém systému. 

2. tajemství: 

Všechny problémy jsou energetické. Dokážete-li vyléčit 

energetický problém, dokážete vyléčit všechny další životní 

problémy. Léčebné kódy jsou léčebným systémem založeným 

na kvantové fyzice a měnícím energetické vzorce těla. Důkazem 

jsou výpovědi mnoha lidí líčících, jak se zbavili problémů, a to 

od nejzávažnějších chorob přes vztahy a kariéru až po otázku 

úspěšnosti v životě. 

1 2 7 



L É Č E B N Ý K Ó D 

3. tajemství: 

Problémy srdce (zahrnující pro současnou vědu mnoho 

věcí, například buněčnou paměť, nevědomí, podvědomí atd.) 

jsou ovládány kontrolním mechanismem zdraví. Dokážou rea

govat na destruktivní energetické frekvence a vytvářejí stres. 

Léčebný kód léčí destruktivní buněčné vzpomínky, jak je pro

kázáno případy vyléčení z negativních pocitů, názorů, postojů 

a myšlenek. 

Jak to všechno do sebe zapadá? Problémy srdce (3. tajem

ství) vytvářejí destruktivní energetické frekvence (2. tajemství). 

Destruktivní energetické frekvence (2. tajemství) vytvářejí 

stres (1. tajemství). A stres je jediným zdrojem všech fyzických 

a psychických problémů (1. tajemství). 

Takže dokážete-li vyléčit problémy srdce, dokážete vyléčit 

jakýkoli problém ve svém životě. Léčebné kódy léčí buněčné 

vzpomínky. Připomeňme si výrok Williama Tillera: „Budouc

nost medicíny je založena na ovládání energií v těle." Léčeb

né kódy jsou naplněním této předpovědi. Je to léčebný systém 

založený na kvantové fyzice, jenž objevuje a léčí destruktivní 

energetické frekvence v těle. 

Zjištění, že problémy srdce mají rozhodující vliv na zdraví, 

je velmi důležité. Ale je tu ještě jedna záhada. „Výborně, takže 

existují buněčné vzpomínky, ale jak se k nim dostanu? Jak je 

mohu léčit? Kde jsou?" 

A tím se dostáváme ke 4. tajemství... 

Č T V R T Á K A P I T O L A 

4 . T A J E M S T V Í : 
L I D S K Ý H A R D D I S K 

Všechno, co je ve vašem počítači, je uchováno na hard disku. 

A právě jeho kapacita určuje, jak můžete počítač používat. Jsou 

tam uloženy všechny vaše složky, dopisy, dokumenty, maily atd. 

I když nějakou složku vymažete a pozvete si odborníka na počí

tače majícího to pravé vybavení a znalosti, stejně ji dokáže najít. 

Uvnitř lidského počítače je vše, co se děje ve vašem živo

tě, zaznamenáno v podobě vzpomínek. To je psychologie pro 

začátečníky. Když se něco stalo a vy jste si to v tu chvíli ani 

neuvědomovali, protože vaše pozornost byla zaměřena jinam, 

stejně je to tam zaznamenáno. Existuje celá řada zdokumen

tovaných případů, kdy se lidé nacházeli v hypnotickém stavu 

nebo právě prodělávali operaci mozku a došlo u nich ke stimu

laci určitých částí mozku a náhle si vzpomněli zpětně na celý 

život až po mateřské lůno - na věci, kterých si nebyli nikdy 

vědomi nebo už o nich hodně dlouho nevěděli. 

Všechny naše vzpomínky - záznamy toho, co se stalo v našem 

životě - tvoří přes 90 procent toho, co by se dalo označit za nevě-
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domí nebo podvědomí, což znamená, že si to těžko vybavujeme 

nebo o tom vědomě nevíme. Do této kategorie patří naše naroze

ní, první koupel a doba, kdy jsme se učili chodit a shodili při tom 

máminu skleněnou vázu, která spadla na zem a rozbila se. Asi 10 

procent tvoří vědomé vzpomínky, což znamená, že pokud chce

me, dokážeme si je vybavit. Sem nepatří jen vzpomínka na to, co 

jsem měl dnes k obědu, ale i vzpomínky na oslavu desátých na

rozenin, na získání řidičáku, na první rande, na svatbu a na nar

ození dětí... prostě tyto a jim podobné události. 

90 P R O C E N T POD H L A D I N O U 
V psychologii bývá vztah mezi vzpomínkami zaznamenanými 

ve vědomé a nevědomé mysli často znázorňován jako ledovec, 

jaký vidíte na obrázku. Ledovec představuje 100 procent našich 

vzpomínek. Oněch 10 procent nad hladinou představuje vědo

mé vzpomínky, zatímco 90 procent pod hladinou představuje 

vzpomínky uložené v nevědomé či podvědomé části mysli. 
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Pro zjednodušení budeme v této knize používat pro nevě

domé a podvědomé vzpomínky označení „srdce". Jsem přesvěd

čen, že srdce je ve skutečnosti nevědomá mysl + vědomí + duše. 

V Z P O M Í N K Y - KDE JSOU A CO TO JE 
Jak už jsme řekli, věda zastávala názor, že vzpomínky jsou 

uloženy v mozku. Nejnovější výzkumy naznačují, že se ukládají 

do buněk doslova v celém těle. Vzpomínky nejsou maso a krev; 

jsou uloženy v buňkách jako určitý energetický vzorec. Proto 

je nenajdeme v žádné tělesné tkáni - nemají podobu tělesné 

tkáně. V 2. tajemství jsme uvedli, že Albert Einstein pomocí E 

= rac2 prokázal, že vše se mění v energii. A to se týká i našich 

vzpomínek. Podstatou vzpomínek je určitý energetický vzorec, 

ale vzpomínka jako taková je pouhý obraz. 

Pierce Howard, PhD, ve své knize Ownerš Manuál for the 

Brain (Příručka k používání vlastního mozku) říká, že s výjimkou 

lidí, kteří jsou od narození slepí, máme všichni uvnitř uloženy 

vzpomínky jako obrazy a výjevy. A tak si je také vybavujeme. 

Rich Glenn, PhD, v knize Transformation (Transforma

ce) také tvrdí, že všechna data jsou uložena v podobě výjevů 

a obrazů a že narušení energetického pole těla je způsobeno 

určitým destruktivním obrazem. Dr. Glenn dále uvádí, že léče

ní destruktivních výjevů má trvalý léčivý účinek na celé tělo. 

Pochopení tohoto faktu je naprosto nezbytné při léčení buněč

ných vzpomínek, jak jsme o tom mluvili ve 3. tajemství. 

Antonio Damasio, šéf neurologie na Univerzitě Jižní Kali

fornie, říká: „Schopnost vnímat vnitřní obrazy v určitém řádu 

je proces zvaný myšlení... bez obrazů a výjevů se nedá myslet... 

lidský rozum je imaginativní."2 1 

Antonio Damasio, Descartes' Error: Emotion, Reason and the Human Brain 
(Descartův omyl: Emoce, rozum a lidský mozek), Penguin, 2005, str. 89, 98. 
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Dr. Bruče Lipton přirovnává tělo k fotoaparátu. Jakmile 

se objeví nějaký signál z vnějšího prostředí, čočka ho zachytí. 

Fotoaparát cosi vidí. Čočka se na to zaměří a převede to na film, 

kde vznikne přesná kopie. Fotoaparát zachycuje to, co se nachá

zí ve vnějším prostředí. 

„Z hlediska biologie je to v podstatě stejné. Buňka je jako 

fotoaparát. Membrána je jako čočka, jež si volí obrazy z vněj

šího okolí a vysílá je jádru, v němž se nachází jakási databáze. 

A tak se obrazy ukládají. 

To je ten rozhodující faktor. Co vidíte, když otevřete oči?" 2 2 

Jde o to, že vše, co vidíte nebo si myslíte, že vidíte, ve vněj

ším prostředí, je do značné míry ovlivněno tím, co máte uvnitř 

naprogramováno. 

D E S T R U K T I V N Í E N E R G E T I C K É V Z O R C E 
Všechna data, s nimiž se setkáváme, jsou zakódována v podo

bě buněčných vzpomínek. Některé z nich obsahují destruktivní 

a mylné názory, jež vyvolávají stresovou reakci těla aktivovanou 

ve chvíli, kdy to není vhodné, což vede k vypojení imunitního 

systému a je to příčinou všech problémů objevujících se v našem 

životě. Podstatou těchto buněčných vzpomínek je destruktivní 

energetický vzorec nacházející se v těle. Tyto vzpomínky jsou 

uchovávány v podobě obrazů a tak si je také vybavujeme. 

Dovolte, abych to ukázal na jednoduchém příkladu. 

Na chvíli se uvolněte a provedeme rychlý experiment. Co se 

stane, když si vzpomenete na Vánoce? Vybaví se vám určité 

Vánoce, nebo drobné střípky z mnoha Vánoc? A jak si to vyba

víte? Vidíte něco? Vidíte vnitřním zrakem tváře lidí, vánoční 

stromeček nebo dárky? 

" Bruče Lipton, The Biology ofBelief (Biologie víry), DVD. 
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Zkusíme to ještě jednou. Co se stane, když si vzpomene

te na něco, co vás zklamalo? Vybavíte si určité události, kdy 

jste prožívali zklamání? A jak si je vybavíte? Vidíte je? A pokud 

v duchu nevidíte přesné výjevy, většinou jsou tam nějaké bar

vy, tvary, předměty nebo další vizuální jevy. Pravdou je, že 

nemůžeme dělat to, co si nedokážeme představit. Než něco 

uděláme, musíme si to představit, ať už jde o vaření čaje nebo 

chození na záchod nebo projektování města. Podstatou každé 

představy je určitý obraz, a co je podstatou obrazu? Jsou to tká

ně nebo kosti nebo krev? Kdepak, podstatou vzpomínek a obra

zů jsou energetické frekvence. Obrazy jsou řečí srdce. 

Tento malý experiment podnítil vaši vědomou, či nevědo

mou mysl a vyvolal určité vzpomínky. Vy je naprosto jasně vidí

te, ale cítíte při tom něco? Cítili jste se příjemně, když jste si 

vybavili Vánoce? Pousmáli jste se, aniž byste si toho byli vědo

mi? Vzpomněli jste si na krásné a milé chvíle, jaké jste tehdy 

zažívali? Cítili jste vůni opečené slaniny, borovice, vaječného 

koňaku nebo skořice? A když jste si vybavili nějaké životní 

zklamání, cítili jste nepříjemnou tíži na prsou? 

Výzkum provedený v Institutu HeartMath, o němž jsme se 

zmínili v předchozím tajemství, ukázal, že pokud si vybavujete 

jen bolestné a smutné vzpomínky a zaměřujete se na ně delší 

dobu, budete se nejen cítit emocionálně špatně, ale navíc budete 

tělo podněcovat k stresovým reakcí, o nichž jsme mluvili v 1. ta

jemství, což vede k tomu, že po určité době onemocníte. 

P R O B L É M POD H L A D I N O U 
Vědomá mysl vám umožňuje rozhodnout se, zda budete mít 

dobré, radostné, příjemné a pozitivní myšlenky a vzpomínky, 

ale nevědomá mysl vám tuto volbu nedovolí, protože nevědomá 

mysl má svou vlastní vůli. Nevědomá mysl pracuje s asociacemi, 
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takže když si vzpomenete na Vánoce a máte s tím spojeny nějaké 

negativní vzpomínky, vaše nevědomá mysl se znovu oživí a vy 

máte nepříjemný pocit, aniž byste věděli proč. A to se děje pořád. 

Denně slýchávám, jak lidé říkají: „Najednou mě popadl pří

šerný vztek a ani nevím proč, ale stává se mi to často." Nebo říka

jí: „Jsem smutný a nedokážu si to vysvětlit; vůbec nevím, proč to 

tak je." Nebo: „Jako bych se v práci stavěl sám proti sobě, když 

to vypadá, že bych mohl získal lepší místo. Jsem sobě největším 

nepřítelem, ale vůbec nevím proč." Důvodem, proč se tyto věci 

stávají, je reaktivace nevědomých vzpomínek a vyvolání pocitu, 

jenž je s nimi spojen. A to pak způsobuje ve vašem životě problé

my. Na tuto otázku se podrobněji zaměříme v 5. tajemství. 

Základním bodem 4. tajemství je fakt, že vše, co se vám kdy 

stalo, je zaznamenáno. K některým věcem máte přístup, protože 

jsou uchovány ve vědomé paměti. Věci, k nimž přístup nemá

te, jsou v nevědomé nebo podvědomé paměti. Tyto vzpomínky 

jsou zakódovány v podobě obrazů nebo výjevů a obrazy obsa

hující mylné názory vyvolávají v těle stresovou reakci. Jak říká 

dr. Lipton, mylné názory „vyvolávají obavy ve chvíli, kdy se 

není čeho obávat". 

Nejspíš i vy patříte mezi ty, kteří se celé roky nechápavě 

sami sebe ptají: „Proč se zlobím, když to není třeba? Proč jím, 

když bych neměla a vlastně ani nechci, protože se snažím zhub

nout? Proč myslím na věci, na které nechci myslet? Chci myslet 

jen na dobré, příjemné a pozitivní věci! Proč se nedokážu vypo

řádat se svými myšlenkami, pocity a se svým chováním?" To 

všechno je uloženo na vašem hard disku. 

D E F R A G M E N T A C E L I D S K É H O H A R D DISKU 
Na lidském hard disku se nacházejí buněčné vzpomínky a jed

notlivé složky bývají hodně neuspořádané. Léčebný kód nabízí 
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způsob defragmentace lidského hard disku bez poradenství, bez 

terapie, bez léků a bez medikací. Tento systém je v těle neustále, 

ale objeven byl až v roce 2001. Není to akupunktura a nejsou to 

ani mudry ani čakry, ani žádná z těchto metod. Je to naprosto 

nový objev, jenž byl testován pomocí základních lékařských tes

tů, o nichž jsme mluvili v 1. tajemství. 

Všechny problémy, které máte právě teď uvnitř, existují 

jako obrazy, jako určité energetické vzorce a vyléčit se dají jen 

pomocí jiného energetického vzorce. Vzpomínáte si na tato tvr

zení z 2. tajemství? 

„Budoucnost medicíny je založena na ovládání energie prou

dící v těle. " 

William Tiller, laureát Nobelovy ceny 

„Chemické složení těla je ovládáno buněčnými kvantovými poli." 

Murray Gell-Mann, laureát Nobelovy ceny, USA 

„Prevenci a diagnózu nemocí je možno provádět pomocí rozbo

ru energetického pole." 

George Crile, Sr., MD, zakladatel Clevelandské kliniky, 

1864-1943 

Když používáte léčebný kód, léčíte destruktivní frekven

ce a umožňujete léčbu mylných názorů, jež jsou zakódovány 

v buněčných vzpomínkách. Léčebné kódy tyto buněčné vzpo

mínky a jejich destruktivní energetické vzorce léčí a vedou nás 

k přesvědčení, že se není čeho obávat, když k obavám neexistuje 

žádný důvod. A tím odstraníme příčinu problému přímo v jeho 

zdroji. Defragmentovali jsme tím lidský hard disk. A vyléčili 

vzpomínky. To je funkcí léčebných kódů, a proto je to tak pře-
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vratná věc. Nikdy dřív nebylo něco takového možné. Průměrné 

cvičení této metody trvá asi 6 minut, takže to opravdu není nic 

obtížného a nevyžaduje to moc času. Tato cvičení můžete pro

vádět vleže v posteli nebo v křesle. Někteří lidé nám říkají, že 

je provádějí, když v autě čekají u okénka na hamburger. Přímo 

tohle vám neradíme, ale vážně je to velmi jednoduché. 

Mark Victor Hansen - spoluautor knihy Chicken Soup far 

the Soul (Slepičí polévka pro duši), jenž veřejně prohlásil, že 

přesně to by mohlo být řešením zdravotní krize v Americe 

- nám řekl, že podle jeho názoru je právě jednoduchost této 

metody největším problémem při přesvědčování lidí o její účin

nosti. Je to tak prosté, že lidé nebudou věřit, že by to opravdu 

mohlo zcela zásadně změnit jejich život. 

Můj pubertální syn měl před čtrnácti dny chřipku. Říkal, 

že je mu hodně špatně, a já jsem mu řekl, ať na sobě vyzkouší 

léčebný kód. Za pár hodin se cítil naprosto normálně. Benova 

dcera provádí metodu léčebných kódů od sedmi let a nikdo jí 

při tom nepomáhá! Je to vážně snadné! 

A teď si shrneme tajemství, která jsme zatím probrali: 

1. tajemství: Stres je příčinou všech nemocí a chorob. 

2. tajemství: Všechno je energie. 

3. tajemství: Problémy srdce ovlivňují zdraví. 

A nyní už znáte i 4. tajemství: Všechny vzpomínky jsou 

uchovávaná energie, kterou si vybavujeme v podobě obrazů, 

a 90 procent z nich tvoří nevědomé vzpomínky. 

Pusťte se do defragmentace svého lidského hard disku 

a během toho procesu změňte svůj život. Je na vás, zda to uděláte 

s pomocí léčebného kódu, ale uvědomte si, že chcete-li dosáh

nout trvalých výsledků, musíte najít způsob vyléčení buněčných 

vzpomínek, tedy těch záležitostí srdce, které způsobují problémy. 

PÁTÁ K A P I T O L A 

5 . T A J E M S T V Í : 
P Ř Í Č I N O U N E M O C Í M Ů Ž E BÝT V Á Š 

A N T I V I R O V Ý P R O G R A M 

Většina z nás má na svém počítači antivirový program a něco 

podobného má i lidský hard disk. Totéž platí o vědomé a nevě

domé mysli. A obzvláště se to týká toho, co nazýváme srdcem 

(nevědomá mysl + svědomí + duše). Rodíme se s antivirovým 

programem, jehož úkolem je chránit nás před fyzickou a psy

chickou bolestí tím, že se snaží, abychom se vyhýbali bolestným 

prožitkům. A jak přibývá víc a víc negativních zážitků, tento 

program přidává víc a víc „definicí viru", stejně jako to dělá 

antivirový program na počítači, když se objeví nový virus. 

Antivirový program na lidském hard disku je založený 

na stimulu a reakci. Je to v podstatě instinkt vyhledávající radost 

a vyhýbající se bolesti a v průběhu života, kdy se neustále učí

me, přibývají další a další definice a rozlišení. Děti nepoužívají 

stejnou logiku jako dospělí, a proto mnohem víc využívají prin

cip bolesti a radosti. Pokud se dospělý chová mile, mluví klidně 

a usmívá se jako malé dítě, je to příjemné a miminko k němu 
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bude cítit náklonnost. Dáte-li dítěti ochutnat zmrzlinu, spatří

te na jeho tváři výraz říkající: „Co to je? Já chci ještě!" Takové 

rané vzpomínky mají všichni lidé. A platí to i opačně v případě 

bolesti, kterou cítíme, když nedostaneme to, co chceme (napří

klad zmrzlinu), nebo když cítíme skutečnou bolest (když si sáh

neme na rozžhavená kamna). Děti se pomocí radosti a bolesti 

učí, co mají vyhledávat a čemu se mají vyhýbat. 

My dospělí však víme, že reakce dítěte nemusí být nutně 

logické. Děti chtějí to, co je příjemné - zmrzlinu nebo bon

bony - a to až do chvíle, kdy je j im z toho špatně. Nebo se 

vyhýbají nepříjemným věcem natolik, že se nedokážou rado

vat ze života, protože se bojí brouka, který je kdysi kousl. 

Jako dospělí si také uvědomujeme, že ne všechny naše re

akce bývají logické. Ale většinou si neuvědomujeme, že i my 

pokaždé jednáme podle systému založeného na stimulech 

a reakcích a na vyhledávání příjemných zážitků a vyhýbání se 

těm nepříjemným. 

S K Y R T É Z D R O J E NAŠICH REAKCÍ 
Důvod, proč pro nás není snadné pochopit, že naše činy jsou 

reakcemi, spočívá v tom, že vůbec nevnímáme stimul, jenž to 

způsobil. Oním stimulem je vždy paměť, ale existují tři typy 

paměti zakódované do naší paměťové banky (hard disku), 

o nichž většinou nemáme nejmenší tušení. A i když o nich 

víme, stejně nebývají naše reakce vždy logické. 

Zděděné vzpomínky, vzpomínky z prelingválního a pre-

logického období a traumatické vzpomínky tvoří ochranný 

programovací názorový systém založený na stimulu a reakci. 

Nejprve se podíváme na všechny tři typy paměti. 
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Z D Ě D Ě N É V Z P O M Í N K Y 
Všichni jsme zdědili od rodičů určité buněčné vzpomínky, 

podobně jako člověk přejímá buněčné vzpomínky od dár

ce orgánu. Já (Ben) osobně jsem přesvědčen, že tyto buněčné 

vzpomínky jsou zakódovány do DNA každé buňky. Když se 

při početí spojí spermie a vajíčko, vytvoří buňku představující 

úžasnou a zázračnou harmonii muže a ženy. A stejně jako zdě

děné DNA způsobí, že má Johnny oči po matce a bradu po otci, 

přijímá dítě od matky a otce buněčné vzpomínky. 

Stačí špetka logiky a je naprosto jasné, že k tomuto proce

su došlo i při početí matky a otce. Znamená to, že malý jed

nobuněčný Johnny přijímá buněčné vzpomínky od babičky 

a pradědečka a praprapraprababičky ze strany matky, která žila 

před občanskou válkou? Přesně tak to je. Podle mého (Benova) 

názoru se tyto buněčné vzpomínky předávají především pro

střednictvím DNA bílých krvinek. Malý jednobuněčný John

ny má tedy vše, co se jednou změní v pětadvacetiletého vel

kého Johnnyho, pohledného mladíka, jenž se třeba právě žení. 

Z fyzického hlediska to není těžké pochopit, ale při debatě 

o buněčné paměti to až tak zjevné není. 

Zděděné buněčné vzpomínky bývají hodné, zlé a ošklivé 

(něco pro vás, fanoušci Clinta Eastwooda) - a všechno možné 

mezi tím. Odpověď na otázku za milion dolarů, která vás nej

spíš napadla, zní „ano". Buněčné vzpomínky praprapraprapra-

babičky se ve mně mohou znovu aktivovat a vyvolat nežádoucí 

myšlenky, pocity, chování a fyziologický stres. 

Nepropadejte však zoufalství. Máte-li pocit, že se vaše men

tální jezírko trochu zakalilo a že vám možnost volby a rozho

dování proklouzla mezi prsty, pak vězte, že máte víc než jen 

pouhou naději! Zděděné buněčné vzpomínky se dají stejně jako 

vše ostatní vyléčit pomocí léčebného kódu a už brzy tuto mož-
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nost probereme detailněji. Nicméně musím poznamenat, že bez 

léčebného kódu může být tato záležitost frustrující a někdy ji 

ani není možné zvládnout. Fakt, že myšlenky, názory a způsoby 

jednání nemusí pocházet pouze ze života, který právě prožívá

me, je značně znepokojující a může vést k pocitu beznaděje, 

zoufalství a v nejhorším případě k nemocem. Jsme přesvědčení, 

že právě to je jeden z důvodů, proč bývají poradenství a terapie 

u tak vysokého procenta klientů neúčinné. Nemůžete zvládnout 

problém, o jehož existenci nemáte nejmenší tušení. Naštěs

tí jsme vymysleli způsob testování, jehož cílem je objevit tyto 

vzpomínky, i když si je člověk vědomě nevybavuje. 

V Z P O M Í N K Y Z P R E L I N G V A L N Í H O A P R E L O G I C K E H O O B D O B Í 
Než jsme byli schopni racionálně uvažovat a pořádně mluvit, 

stalo se v našem životě mnoho věcí. I tyto vzpomínky jsou zazna

menány stejně jako všechny ostatní, ale byly uloženy na intelek

tuální úrovni odpovídající době, kdy je člověk prožíval. 

Prvních šest let prožíváme období odpovídající stavům 

mozkových vln nazývaných delta a théta. To znamená, že naše 

prožitky mají „pevné připojení" k mozku, aniž by byly filtro

vány racionálním a vědomým hodnocením, které se vyvíjí až 

později. 

Když se malé dítě v noci probudí, protože má mokré a stu

dené plenky, začne hodně nahlas křičet, protože se chce toho 

nepříjemného pocitu co nejdřív zbavit. Ale pokud je mat

ka, kterou svým křikem probudí, pokaždé nepříjemná a zlo

bí se a případně i dítě plácne, snaží se dítě takovému zachá

zení vyhnout. Netuší, že matka má spoustu práce a je fyzicky 

i psychicky unavena, protože je příliš malé, aby chápalo slova 

a pojmy. Ví jen, že když se zbaví jedné nepříjemnosti (protivné 

plenky), bude prožívat jinou nepříjemnost (naštvanou matku). 
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Zároveň cítí, že má právo na čistou a suchou plenu i na sluš

né zacházení ze strany matky, ale nechápe své emoce, protože 

je nedokáže vyjádřit slovy a pojmy. A tento zmatek se ukládá 

jako určitá prelingvální vzpomínka a myšlenka, jež se může 

probudit ve chvíli, kdy je dítě schopno požádat o uspokojení 

fyzických potřeb. Nebo pokaždé, když jako dospělý muž touží, 

aby ho nějaká žena utěšila a milovala. Nebo pokaždé, když se 

probudí uprostřed noci, hlavně v případě, že se tato negativní 

situace často opakovala. 

„ N A N U K O V É " V Z P O M Í N K Y 
Měl jsem klientku, která měla IQ 180, velmi úspěšně vystudova

la univerzitu Ivy League a díky své šikovnosti pronikla na Wall 

Street. Říkala, že nemá zdravotní problémy, ale že má potíže se 

svou kariérou: „Neustále v práci sama sebe sabotuji. Všichni 

tvrdí, že bych mohla být na Wall Street hvězdou, ale pokaždé, 

když se mi nějaká taková šance naskytne, sama si to pokazím." 

Během provádění metody léčebného kódu zjistila, že se jí stále 

dokola vrací vzpomínka z doby, kdy jí bylo pět nebo šest let. Byl 

horký letní den a matka dala její sestře nanuk, ale ona nanuk 

nedostala. 

Možná čekáte dramatické pokračování příběhu: nanuk letěl 

vzduchem a zasáhl ji mezi oči a ona spadla a těžce se zrani

la a museli ji odvézt na pohotovost. Kdepak - nic takového se 

nestalo. Ten příběh zní takhle: Matka dala její sestře nanuk, ale 

ona nanuk nedostala. A matka jí řekla: „Tvá sestra už obědvala, 

a až sníš oběd, taky dostaneš nanuk." Takže co udělala matka 

špatně? Vůbec nic. Ale tato vzpomínka byla zakódována v mysli 

zrakem a rozumem pětiletého dítěte - uvědomte si, že v té době 

se nacházela ve stavu mozkových vln delta a théta. A v tom stavu 

tam zůstala i ona vzpomínka. Pevně se napojila na nevědomou 
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mysl pomocí rozumového uvažování pětiletého dítěte a zůstane 

tam, dokud se něco nezmění nebo se to nevyléčí. 

Vzpomínky z doby prelingválního a prelogického myšle

ní se mohou stát „strašákem" (to je klinický výraz), jenž nás 

doprovází po celý život. A jsou jich tisíce. Kolik poznatků 

0 tomto světě získáváme během prvních tří, čtyř až pěti let živo

ta? Jsou jich doslova tuny a všechny jsou zakódovány pomocí 

zraku a rozumu odpovídajícímu věku. A všechny jsou zazname

nány ve stavu mozkových vln delta a théta, jež nejsou ovlivněny 

rozumovým uvažováním na vyšší úrovni. 

Jakmile se tyto vzpomínky reaktivují, vrátíme se do věku 

pěti měsíců nebo pěti let a neuvažujeme o nich tak racionálně 

jako třicetiletý člověk. 

T R A U M A T I C K É V Z P O M Í N K Y 
1 tyto vzpomínky se samozřejmě zaznamenávají v průběhu 

života ve chvíli, kdy nastane nějaké trauma. A traumatické 

vzpomínky můžeme také zdědit. 

Na traumatických vzpomínkách je zajímavé, že když prožije

me nějaké trauma, třeba i drobné, naše vyšší racionální myšlení 

se do určité míry odpojí. Proč? Protože člověk prožije určitý šok. 

Pokud jste viděli člověka v šoku (třeba jen v televizním příběhu), 

zřejmě si vybavíte, že nebyl schopen mluvit, nevěděl, kde je nebo 

co se právě stalo. Dovolte, abych vysvětlil, co se během trauma

tického procesu vlastně děje: Asi před čtyřmi roky jsem dostal 

pokutu za překročení povolené rychlosti, ale nechtěl jsem to 

mít v záznamech, tak jsem se rozhodl jít na školení. Když jsem 

tam dorazil, uvítal nás státní policista a zahájil proslov, na který 

nikdy nezapomenu. Řekl, že když za běžných podmínek v noci 

dodržujete předepsanou vzdálenost od vozu, jenž jede před 

vámi, a tomu náhle vběhne do cesty nějaké zvíře a řidič dup-
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ne na brzdu, nemáte čas přemýšlet: „Jejda, to auto přede mnou 

prudce zabrzdilo. Měl bych dát nohu z plynu a taky dupnout 

na brzdu, jinak do něj narazím." Na něco takového nemáte dost 

času, chcete-li se vyhnout srážce. A pak řekl, že naštěstí v sobě 

máme zabudovaný mechanismus, jenž to udělá automaticky. 

Když před sebou vidíte světla, vaše logická mysl jde stranou 

a místo ní nastoupí reaktivní mysl. A ta okamžitě reaguje, a to 

mnohem rychleji, než kdybyste o dané situaci přemýšleli; při

měje vás dupnout na brzdu a vyhnete se nehodě. 

Netuším, zda ten státní policista někdy chodil na kurz psy

chologie, ale měl naprostou pravdu. A týká se to především věcí, 

které jsou uloženy v mysli coby traumata. Příkladem je děvčát

ko, jemuž matka nedala nanuk - ta událost pro ně byla nesmírně 

traumatizující. Nám to nepřipadá nijak logické, protože matka 

neudělala nic špatného, na holčičku nikdo nekřičel a neječel, 

nikdo ji neuhodil, nepřišla o domov a nemusela se odstěhovat... 

nestalo se nic z toho, co běžně vnímáme jako trauma. 

Takhle zní příběh, který se uložil na úrovni uvažování pěti

letého dítěte: „Matka dala mé sestře nanuk, ale já jsem žádný 

nanuk nedostala. Určitě to znamená, že má mou sestru radši 

než mě. A jestli ji má radši, tak to znamená, že jsem nějaká 

divná. Když jsem mezi lidmi, nikdo mě nemá rád, protože kaž

dý ví, že jsem nějaká divná." A to se v té ženě hluboce uložilo 

a stalo se z toho sebenaplňující proroctví. Její hard disk se tak 

naprogramoval. „Nikdy mě nikdo nebude mít rád. Nebudu 

úspěšná, protože jsem nějaká divná." A co se stalo? Celý život 

tak žila, dokud se pomocí léčebného kódu nevrátila zpátky, aby 

tuto vzpomínku vyléčila. 

Jakmile má klientka uzdravila onu „nanukovou" vzpomín

ku, byla v práci povýšena, což ji velmi povzbudilo, a stala se z ní 

hvězda Wall Street. Vztah s matkou, jenž byl vždy napjatý, aniž 
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by kdokoli včetně jí samé věděl proč, se výrazně zlepšil a zača

ly si být velmi blízké. Všechno v jejím životě se zcela změnilo, 

protože už věděla, že jí nic nebrání v cestě vpřed. 

Ona „nanuková" vzpomínka pro ni představovala trauma. 

A přitom to byla verze z doby, kdy jí bylo pět let. Když se v jejím 

dalším životě stalo něco, co mělo určitý vztah k této vzpomínce, 

uvažovala a jednala na základě tohoto traumatu. Co všechno 

může být spojeno s touto vzpomínkou a reaktivovat ji? Společ

nost lidí, vztahy a myšlenky či hovory o úspěchu a neúspěchu, 

pocit méněcennosti, různé typy soutěživosti, jídlo a pití, žádání 

někoho o něco. Ve skutečnosti pro ni bylo těžké udělat něco, co 

by s tím spojeno nebylo. Když se aktivuje nějaká traumatická 

vzpomínka, udělá přesně to, co říkal onen státní policista: obe

jde logickou mysl a probudí reaktivní mysl. 

KDYŽ SE V L Á D Y U J M E N E V Ě D O M Á MYSL 
Jak se ten proces nazývá? Říká se mu stresová reakce! Právě to 

má na mysli dr. Lipton, když mluví o tom, proč lidé mají obavy, 

když je mít nemusí. Brání nám to dělat věci, jakých jsme ve sku

tečnosti schopni. Nedovolí nám to prožívat láskyplné vztahy, 

po nichž toužíme. Uzavírá to naše buňky a následně to způso

buje zdravotní problémy. 

Kdykoli je reaktivována nějaká traumatická vzpomínka, 

znamená to, že vědomě uvažující mysl šla stranou. Místo ní 

nastoupí nevědomá mysl a činí, co musí činit. A to je většinou 

aktivace stresové reakce. Proto často říkáme nebo děláme věci, 

které jsou v rozporu s tím, co v životě skutečně chceme, a dělá

me to stále dokola a ani nevíme proč. 

Tyto vzpomínky - zděděné, prelingvální a prelogické myš

lení a traumatické vzpomínky - se stávají stimulem a vyvolávají 

reakci ochranného programu našeho názorového systému. 
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Tento systém je ochranný. Co to znamená? Znamená to, 

že mysl využívá tyto vzpomínky k ochraně dítěte, aby mohlo 

růst a stát se mužem či ženou. Je to ochranný systém, a proto 

je zjevné, že kontrolní systémy těla dávají přednost bolestným 

vzpomínkám. Jakmile je něčím reaktivována nepříjemná vzpo

mínka, jež pochází z prelingválního či traumatického období 

nebo jsme ji zdědili, znovu to celé prožíváme a potlačíme logic

ké uvažování. Co však takovou vzpomínku oživuje? 

Když byl mému nejmladšímu synovi Georgovi asi rok, zaži

li jsme strašlivou letní bouřku. Fučel vítr o rychlosti sto deset 

kilometrů za hodinu a věci létaly vzduchem. Všechno, co nebylo 

na dvoře přivázáno, odletělo. Do několika stromů udeřil blesk 

a obrovské větve se s rachotem skácely na zem. Padaly kroupy, 

hřmělo a oblohu křižovaly blesky - byla to bouřka, z jaké má 

strach i dospělý. Nejhorší na tom všem bylo, že jsme se ocitli 

právě v jejím centru. Schovali jsme se v zadní části domu, ale 

náhle blesk udeřil do elektrického vedení a světlo zhaslo. A tak 

se George necítil bezpečně ani tam, kde byl v podstatě v bezpe

čí. Prožíval velké trauma, přesně takové, jaké odpovídá mysli 

ročního dítěte. Proč? Aby nezůstal venku v tak strašné bouřce 

(vlastně ve vůbec žádné bouřce) a náhodou se mu něco nestalo. 

Dostane strach, a tak se uchýlí do bezpečí. Když bouře skončila, 

uložila se ona vzpomínka jako trauma, a tak se George bude 

snažit vyhýbat bouřkám v obavě, aby se mu něco nestalo. 

Téměř dva roky poté, když se na obloze objevily mraky, dostal 

George strach a někdy začal plakat. Když foukal silný vítr a pršelo 

a trochu zahřmělo - je vám jasné, co tím chci říct. Jakmile nastala 

situace připomínající něco z toho, co tehdy George traumatizo-

valo, začal plakat a křičet. Bylo to logické a rozumné uvažování 

vycházející z přítomné situace? Nebylo, ale George stále cítil to, 

co cítil při oné bouřce, kterou zažil, když mu byl jeden rok. 
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Tak funguje ochranný programovací systém. Jakmile se 

v přítomnosti objeví něco, co si mysl spojí s traumatem, reakti-

vuje se původní trauma. Mysl, a hlavně nevědomá mysl, fungu

je na základě asociací. 

Právě jsem vám sdělil velké tajemství, které nezná téměř 

nikdo na Zemi. Když děláte věci, jaké ve skutečnosti dělat 

nechcete, když uvažujete tak, jak uvažovat vlastně nechce

te, mohou za to vždy vzpomínky, které byly reaktivovány. 

Váš ochranný programovací systém dospěl k rozhodnutí, že 

se nacházíte v situaci mající vztah k určitému traumatu, tedy 

k vaší „nanukové" vzpomínce. 

SRDCE Z N Á P O U Z E P Ř Í T O M N Ý O K A M Ž I K 
Srdce má své problémy - a pro srdce to není minulost, ale žha

vá přítomnost. Srdce vnímá realitu přítomného času v rozsahu 

360 stupňů - a to neustále. Takže jakmile se oživí nějaká nepří

jemná, nebo příjemná vzpomínka, nezabýváte se něčím, co se 

stalo před deseti, dvaceti či třiceti lety - děje se to právě teď. 

Nemáte ten pocit? Určitě ano! Podivné na tom je, že to nijak 

nezapadá do přítomné situace a okolností. A proto jste z toho 

zmateni a vyvolává to ve vás konflikt. Je to velmi silný pocit 

vyžadující vaši pozornost, ale ve vašem životě to nemusí právě 

teď dávat smysl. 

Když čelíme takové situaci, začneme si ji většinou nějak 

rozumově zdůvodňovat, abychom se z toho nezbláznili. Přičí

táme své pocity něčemu, co se právě děje a do situace to nepatří 

a nemáme z toho dobrý pocit, ale dává to alespoň nějaký smysl 

na rozdíl od ostatních věcí, které nás napadají. Žena v příběhu 

s nanukem netušila, proč sabotuje sama sebe. Myslela si, že není 

dost asertivní, a tak navštěvovala různé kurzy. Nefungovalo to, 

a proto usoudila, že to je něčím jiným. Je žena a určitě se to 
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nějak týká její osobnosti. Usilovně hledala nějaký důvod, jenž 

by vysvětlil, proč sabotuje vlastní úspěch. 

Pokud něco takového uděláme, odstartujeme tím další pro

blém. Pokazili jsme něco, co v přítomnosti vůbec žádný pro

blém být nemusí, protože v sobě vyvoláme pocit viny. A nej-

horší je, že věříme lži, jež je zdrojem všech ostatních problémů. 

Přesně tak se stává každá záležitost srdce problémem. 

Posledním bodem tohoto tajemství je, že váš ochranný pro

gram je ve skutečnosti názorovým systémem. Tento názoro

vý systém ve chvíli, kdy se vrátíte do doby, kdy vám bylo šest 

nebo osm nebo deset let, obsahuje hluboce zakódované názory 

založené na vzpomínkách týkajících se úplně všeho, na co si 

vzpomenete: jsou to rodiče, vztahy, identita, strach z nezná

mých lidí, moje dovednosti, schopnost a neschopnost dosáh

nout úspěchu, obavy, zda jsem, či nejsem dobrý člověk, zda 

mám určitou hodnotu, zda mám pocit jistoty, nebo se musím 

něčeho bát, nebo mohu prožít život s láskou, radostí a v klidu. 

Tento ochranný programovací názorový systém může 

výrazně ovlivnit způsob, jakým prožíváme svůj život. Proč? 

Protože není založen na rozumovém uvažování. 

O B C H Á Z E N Í LOGICKÉ MYSLI 
Jakmile se objeví podobné traumatické vzpomínky, znamená 

to, že jste obešli racionální mysl a zapojili reaktivní, emocionál

ní mozek, jenž reaguje na bolestné a stresující záležitosti. Jsou-

-li tyto vzpomínky oživeny, naše vědomí, racionální myšlení se 

buď vypne, nebo výrazně potlačí. Je nám třeba dvacet, čtyři

cet nebo šedesát let, a pokud něco, co se právě stalo, reaktivuje 

„nanukovou" vzpomínku na něco, co se stalo, když nám bylo 

pět, nejsme schopni zvládat danou situaci racionálně. Přesně 

to se denně stává mnoha lidem. Naše schopnost něco logicky 
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vymyslet a pak to zvážit a udělat, co je třeba, je buď vypnu

ta, nebo výrazně oslabena. Mnozí lidé, kteří nežijí tak, jak by 

chtěli, jsou v neustálém stavu zmatení způsobeném tím, že se 

logická, racionální mysl vypnula nebo utlumila, protože staré 

traumatizující vzpomínky se neustále oživují tím, co se děje 

v přítomnosti. Tyto vzpomínky a paměťový názorový systém se 

stávají naprogramováním hard disku našeho lidského počítače. 

Bolestné vzpomínky mají prioritu před ostatními vzpomínka

mi, protože nám to umožňuje přežít a dospět. 

Čím větší bolest cítíme při oživení nepříjemné vzpomín

ky, tím víc adrenalinu se uvolní a tím širší je záběr toho, s čím 

se ztotožňujeme v podobných situací, které nastanou později. 

Jinak řečeno, čím větší bylo trauma z minulosti, tím větší je 

počet asociací, které v nás později vyvolává. 

Tak například jeden klient stále oživoval dávné trauma, 

a když jsme zjišťovali, proč to dělá, dospěli jsme k velmi zají

mavému zjištění, že když tehdy prožíval ono trauma, byl u toho 

někdo, kdo měl žlutou kravatu. Ale přímo s traumatem neměl 

nic společného. Prostě tam byl někdo, kdo měl na krku uváza

nou žlutou kravatu. Trauma ovlivňovalo mého klienta po celý 

další život a pokaždé, když viděl žlutou barvu, propadl panice, 

depresi, zmatku, chtěl se někde schovat nebo někoho zbít. Začí

nalo to už ráno, když šel na záchod. A pak viděl dopravní znač

ky a světla, noviny, žluté čalounění... bylo to úplně všude. Není 

snadné strávit jedinou hodinu a nevidět tuto barvu. Trauma 

bylo tak silné, že mysl onoho muže usoudila, že vše, co třeba jen 

vzdáleně připomíná bolestnou vzpomínku, ji musí reaktivovat, 

protože je třeba být ve střehu, kdyby se náhodou opět stalo něco 

podobného, protože jinak už by to dotyčný ani nemusel přežít. 

To je přehnaná reakce mysli. V takovém případě antivirový 

program způsobí, že člověk onemocní. Nicméně tato příhoda 
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se žlutou kravatou není nijak výjimečná. Takové věci se stáva

jí pořád. Jsem přesvědčen, že je mnozí lidé prožívají a přitom 

ani nevědí, proč se to děje, a netuší, proč se cítí tak, jak se cítí, 

a proč jednají tak, jak jednají. 

B E Z B O L E S T N Ý PŘÍSTUP KE SKRYTÝM V Z P O M Í N K Á M 
Jak se dají tyto vzpomínky vyléčit? Tradiční metodou je o nich 

mluvit. Já však nevěřím, že to funguje, a mnohé nejnovější 

vědecké a psychologické výzkumy ukazují, že mluvení o těchto 

vzpomínkách málokdy vede k jejich vyléčení a často to celou 

věc jen zhorší. A navíc jsou mnohé vzpomínky uloženy v nevě

domé mysli. 

Vzpomínky, které si uvědomujete i ty nevědomé, se většina 

lidí naučí nějakým způsobem zvládat. Měl jsem klientku, která 

mi zavolala a řekla: „Zhroutil se mi celý život. Volám vás jako 

poslední útočiště. Jeden můj přítel se díky vám zbavil jistých 

fyzických problémů." A pak rezolutně prohlásila: „Já osobně si 

nemyslím, že to k něčemu bude. Před třemi lety jsem byla znásil

něna a od té doby chodím na různé terapie. Když se to stalo, byla 

jsem šťastná a zdravá. Dnes beru všechny možné léky a pořád 

jsem nemocná. Brzy ztratím manžela i děti, protože se rozvádím 

a nezvládám se neustále o někoho starat. Už nedokážu dávat 

a přijímat lásku tak, jak to potřebuji, a to dokonce ani v případě 

svých dětí." Ta paní probírala onu věc, která se stala před třemi 

lety, se zkušenými odborníky a já netvrdím, že by udělali něco 

špatně. Prostě jen říkám, že v případě traumat tyto metody příliš 

nezabírají. Nemají dost síly, aby to dokázaly vyléčit. 

Proč? Protože mysl brání traumatickým vzpomínkám, aby 

se vyléčily. Ještě jednou to zopakuji: Nevědomá mysl doslova 

chrání naše traumatické vzpomínky - zděděné a prelingvální -

před vyléčením. Ale proč by to u všech všudy dělala? Je to velmi 
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prosté. N e v ě d o m á mysl se urputně snaží, aby se tyto vzpomínky 

nevyléčily, protože by to podle ní bylo nebezpečné, neboť úče

lem pamět i je chráni t člověka před jakoukol i ú jmou. 

V případě ženy, j ež za m n o u přišla se v z p o m í n k o u na zná

si lnění, vyzkoušeli zkušení lidé v š e c h n o m o ž n é , ale přesto se 

necít i la lépe. N a o p a k to vypadalo, že ztratí v šechno, co je pro 

ni důležité, vče tně zdraví a rodiny. Pak začala provádět m e t o d u 

l é č e b n é h o kódu a za nece lý týden se ona v z p o m í n k a vyléčila. 

Když j s e m jí dal léčebný kód, nechtěla to zpočátku dělat a tvrdi

la, že to nebude fungovat, že je to nesmyslné a příliš j e d n o d u c h é 

atd. Pak to udělala a za tři dny volala, že se nic n e z m ě n i l o . Dal 

j s e m jí další léčebný kód na je j í p rob lém a za tři dny mi opět 

zavolala. Ž á d n á z m ě n a , v š e c h n o bylo při s tarém. Řekl j s e m j í : 

„Když cvičí te l éčebný kód, nemyslete na onu záležitost, a pokud 

se to změní , c o ž s a m a dobře poznáte, dejte mi vědět. Tohle není 

poradenství ani terapie a my n e c h c e m e , abyste na p o d o b n é věci 

myslela. L é č e b n é kódy je vyléčí automaticky." Ještě ten den mi 

znovu zavolala a plakala a byl to ten druh pláče, kdy doslova 

lapáte po dechu, protože usedavě vzlykáte. Když m o h l a koneč

ně mluvit, vypravila ze sebe j e n : „ Z m ě n i l o se to, z m ě n i l o se to, 

z m ě n i l o se to." 

Pak se uklidnila a já řekl: „Mysl ím, že se mi snažíte říct, že 

se ta vzpomínka změnila ." A ona prohlásila: „Ano, změni la se." 

Zeptal j s e m se j í , j a k se to změnilo, a ona odpověděla: „ R á n o j s e m 

pracovala s léčebným k ó d e m a zčistajasna j s e m si vybavila vzpo

m í n k u na znásilnění. Poprvé j s e m se dívala na muže, který to 

udělal, a cítila j s e m , že mu odpoušt ím, a bylo mi jasné, že už necí

tím zlost a vztek a hořkost a odpor." Mís to toho cítila jen odpuš

tění a soucítění. Ta vzpomínka se úplně vyléčila. Paní se usmíři la 

se svým manželem, její zdravotní problémy zmizely, přestala brát 

léky, a pokud vím, dnes se jí daří báječně a je šťastná. 
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Její n e v ě d o m á mysl bránila vyléčení vzpomínky, protože 

byla tak bolestná, že kdyby se to stalo znovu, ta žena by to zřej

mě nepřežila. Nejspíš by spáchala sebevraždu nebo by těžce 

o n e m o c n ě l a . 

V Z D O R A K L A M Y U K R Y T É V M I N U L O S T I 

Jak se tedy dají léčit p o d o b n é vzpomínky, je s t l iže se t o m u mysl 

s a m a brání? O n a p ř í h o d a s n a n u k e m byla pro pě t i l e tou hol

č i č k u s te jně závažná j a k o znás i lnění pro dospě lou ženu. Teď s i 

nejspíš ř íkáte: „Loyde, ty j s i cvok! Jak můžeš p r o b o h a srovná

vat n a n u k se z n á s i l n ě n í m ? " P r o t o ž e to bylo u l o ž e n o z pohledu 

pět i le té mysli a r o z u m u a posto jů, k teré se staly součást í o n é 

v z p o m í n k y - „Nikdo mě n e m á rád, j s e m ně jaká divná a až 

budu někdy ve s p o l e č n o s t i lidí, n e b u d o u mě mít ani oni rádi. 

V n i č e m neuspěj i , p ro tože j s e m prostě divná" - takové n á z o r y 

j s o u pro dospě lou ženu s te jně nič ivé j a k o v z p o m í n k a na zná

s i lnění . 

J sou to h o d n ě j i n é př íběhy a j e d e n by se dal považovat 

za t r a u m a a ten druhý ne. Ale oba j s o u uloženy j a k o t rauma

ta a mysl je n e c h c e léčit, protože tyto vzpomínky j s o u tu j a k o 

o c h r a n a , aby se něco p o d o b n é h o už nikdy nestalo. 

Poslední velmi důležitá věc, kterou vám chci říct o t o m t o 

tajemství, je fakt, že když j s o u tyto v z p o m í n k y oživeny - tedy 

v z p o m í n k y s t imulované o c h r a n n ý m p r o g r a m e m reaguj íc ím 

na d a n o u situaci - m á m e sklon spojovat s n i m i e m o c i o n á l 

ní reakce na to, co se právě teď děje. Uvedu příklad. Když mi 

zavolala žena s „nanukovým" t r a u m a t e m , řekla mi: „Neustále 

s a m a sebe sabotuji," a zároveň měla dlouhý seznam všech, kte

ří do j e j í h o života zasáhli ně jak negativně, a byla přesvědčena, 

že právě to je př íč inou j e j í c h neúspěchů. Kdesi v hloubi nitra 

věděla, že to není pravda, ale poskytovalo jí to dobré zdůvodně-
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ní: „Nechovaj í se ke m n ě hezky... chtěj í abych pracovala příliš 

dlouho... ten člověk mi ten nápad kdysi sebral...," ačkoli pro 

taková tvrzení n e m ě l a žádné pádné důvody. 

Paní, která byla znás i lněna, dělala v podstatě totéž: „ N e m o 

hu už mít s m a n ž e l e m i n t i m n í vztah, protože mi nikdy u p ř í m n ě 

neřekne, co si o m n ě teď myslí." Já j s e m s n í m mluvil a myslel 

s i j e n samé hezké věci. Vnímal j i j a k o svou manželku, které se 

stala př í šerná věc, ale chtěl, aby se to k o n e č n ě stalo minulos t í 

a oni dva si m o h l i být zase tak bl ízcí j a k o dřív. Ale o n a byla 

přesvědčena, že si je j í manžel myslí, že je pošpiněná, a že s ní 

už n e c h c e nikdy nic mít . Tyto názory však n e p r a m e n i l y p ř í m o 

z oné situace. Vycházely z je j í v z p o m í n k y na znás i lnění , ale ona 

si to vše spojovala se svým manže l s tv ím. J inak ř e č e n o , o b ě ženy 

nacházely v p ř í t o m n o s t i věci, které j i m u m o ž ň o v a l y obviňovat 

okolí, přestože se staly před t řemi n e b o d o k o n c e před pětadva

ceti n e b o tř icet i lety. 

Nyní si s h r n e m e 5. tajemství: 

Z d ě d ě n é vzpomínky, v z p o m í n k y z pre l ingválního a pre-

log ického o b d o b í myšlení a t raumat ické v z p o m í n k y se stávají 

s t i m u l e m o c h r a n n é h o p r o g r a m o v a c í h o systému a vyvolávají 

určité reakce. 

Systém st imulu a reakce je aktivován, j a k m i l e v p ř í t o m n o s t i 

nas tane s i tuace, j ež je p o d o b n á té, kdy došlo k n ě č e m u t rauma-

t izuj íc ímu. Rozsah reakce závisí na t o m , j a k m o c bo les tná byla 

původní b u n ě č n á vzpomínka . 

Jakmi le je aktivován systém, j e n ž př i j ímá st imul a nás ledně 

reaguje, prožívá člověk znovu různé aspekty původní události . 

Z n o v u pře j ímá dané myšlenky, p o c i t y a často i způsob chová

ní. O b ě ť znás i lnění bude prožívat poc i t zlosti, s trachu, vzteku 

a děsu. A také př i jme myšlenkový vzorec říkající: „Je to straš

né, je to př í šerné, j s e m ohrožena. . . " Její chování bude h o d n ě 
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p o d o b n é : „Chci odtud pryč... m u s í m bojovat, abych se odtud 

dostala." Člověk bude připisovat v šechny tyto reakce př í tom

né situaci, přestože to nebude dávat vůbec žádný smysl. B u d e 

si hledat výmluvy a způsob, j a k se dá zkreslit to, co se právě 

děje, aby m o h l své reakce nějak odůvodnit . I když někdo z okol í 

ví, že reakce d o t y č n é h o člověka j s o u nesmyslné, a př ípadně to 

ví i on sám, stejně se to bude pokoušet dělat. B u d e tak jednat , 

protože netuší, odkud se ty posto je v lastně berou. Neví, že tyto 

si lné p o c i t y a impulzy vycházejí z raných vzpomínek, a pokud 

si to uvědomí, neví přesně z jakých. Člověk musí mít rozum, 

protože j i n a k se zblázní n e b o bude m í t p ř i n e j m e n š í m poci t , že 

j e b lázen. 

J inak řečeno, váš antivirový p r o g r a m funguje ú č i n n ě , pokud 

vás c h r á n í před strašlivou bouřkou, ale potřebuje přeprogramo

vat, jest l iže vás žene domů, když je s lunečný den a na nebi není 

t é m ě ř jed iný m r á č e k . 

To je důvod, proč tol ik lidí utrácí t i s íce dolarů a m a r n í pod

statnou část života s n a h o u o p ř e k o n á n í nesprávného naprogra

mování , aby k o n e č n ě m o h l i žít podle svých představ. Ale t é m ě ř 

nikdy se to nes tane, pokud používají sílu vůle ke z m ě n ě sym

ptomů. Musí te oslovit p ř í m o zdroj, a ten je pouze j e d e n - naše 

srdce. 
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vovali, aby předvedli, co se naučil i . Ten chlapec dostal od mis

tra pokyn, že má na o n é akci rozbít určitý počet urč i tého typu 

cihel . Byl to dost nezvyklý úkol, protože n ě c o takového chlapec 

ješ tě nikdy nedělal a n e m o h l si to ani předem nazkoušet ! A tak 

cvičil j a k o vš ichni ostatní, ale t rénoval pouze techniku, ale ne 

skutečné rozbí jení cihel . Když pak mistrovi sdělil své obavy, 

mistr se j e n usmál a řekl: „Není to žádný problém. Z n á š všech

no, co je k rozbí jení cihel zapotřebí ." 

A pak k o n e č n ě nastal ten den a žáci předváděli, co se na

učili, a publ ikum nadšeně o c e ň o v a l o j e j i ch úžasné s c h o p n o s 

ti. V s a m é m závěru nastoupil o n e n mladík, ukloni l se l idem 

a mistrovi a pustil se do cihel tak, j a k si to nacviči l . K údivu 

všech p ř í t o m n ý c h cihly pod j e h o rukou praskaly j e d n a za dru

hou. P o t o m mis t r předstoupil před publ ikum, gestem si vyžádal 

naprosté t icho a vysvětlil, že ten mladík udělal něco, co dosud 

nikdy nikdo nedokázal . Ani on sám, ani nikdo ze všech slav

ných mistrů světa. M i s t r l idem řekl, že ten chlapec má sice vel

ký talent, ale h lavním důvodem, proč dokázal něco tak obt ížné

ho, je j e h o víra, že to dokáže, aniž by měl s e b e m e n š í p o c h y b n o s t 

v srdci. Rozbí jení c ihel byl fyzický projev chlapcovy vni t řn í víry. 

Jaké máte ve svém životě cihly? Ať j s o u jakékol i , j s o u tu, 

protože máte nějaký názorový prob lém. Já vám m o h u slíbit, že 

j a k m i l e začnete věřit v pravdu, r o z p a d n o u se v š e c h n y cihly, kte

ré vám překážejí v cestě. 

To, co dokázal o n e n chlapec před m n o h a lety v Č í n ě , je 

d o k o n a l o u ukázkou síly vznikaj ící díky víře, j ež je tak obrovská, 

že t é m ě ř nic není n e m o ž n é . 

N Á Z O R Y - V Ě D O M É A R E Á L N É 

V r o c e 1 9 8 5 j s e m měl první rande se svou m a n ž e l k o u Tracey 

(dnes si ř íká Hope, Nadě je) . Vyzvedl j s e m ji a pak j s m e se vyda-
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l i do m í s t n í h o parku, rozprostřel i na zem deku a čtyři h o d i n y 

si povídali. Říkali j s m e si, v co věř íme. Mluvil i j s m e o životě, 

dětech, rodině, B o h u , náboženství , o všem, co nás napadlo. 

V z p o m í n á m si, že j s e m ten večer m o c k r á t řekl: „Já mysl ím" 

a „Já věř ím," a vybavuji si, j a k Tracey reagovala slovy: „No, 

v tohle já také věř ím," ať j s m e probíral i cokol i . 

Byla to typická konverzace z období našeho randění 

a zasnoubení . Byl j s e m rozhodnutý, že naše manželství bude 

úplně j i n é než ostatní . Znal j s e m manžels tv í k o n č í c í rozvodem, 

n e z á j m e m n e b o neus tá lými hádkami . A řekl j s e m si, že pokud 

se s T r a c e y v e z m e m e , bude to proto, že věř íme ve stejné věci. 

Chtěl j s e m , a b y c h o m o b a znali potenc iá ln í m i n o v á pole a byli 

na ně připraveni. J i n a k řečeno, aby to bylo úžasné manželství , 

protože j s m e se milovali , měl i j s m e ste jné představy o t o m , co 

je v životě důležité, a v r á m c i naš ich m o ž n o s t í j s m e na to vše 

byli připraveni. 

U p ř í m n ě př iznám, že v den naší svatby j s e m byl přesvědčen, 

že j s m e připraveni tak, j a k o nikdo nikdy předt ím. Vedli j s m e 

spoustu rozhovorů p o d o b n ý c h tomu, j aký j s m e vedli, když j s m e 

měli první rande, byli j s m e v předmanželské poradně, sepsali 

j s m e své o s o b n í názory a porovnal i j e , sestavili j s m e s e z n a m 

všeho, co v životě c h c e m e a n e c h c e m e a j a k b y c h o m zvládali 

urči té s i tuace. Byli j s m e dokonale připraveni ! 

A tak j s m e se vzali a neuplynul ani rok a oba j s m e se chtěl i 

rozvést. Co se stalo? D n e s už vím, že když j s m e řekli: „Já věř ím," 

oba j s m e mluvili j e n o tom, v co věř íme vědomě, tedy o závě

rech, k n i m ž j s m e dospěli na základě zdravého r o z u m u a logic

kých faktů. P r o b l é m je , že 90 p r o c e n t naš ich názorů je skryto 

v n e v ě d o m é mysli. Náš rac ionální , vědomý názorový systém 

spočívá na základech o c h r a n n é h o p r o g r a m o v a c í h o názorového 

systému za loženého na s t imulech a reakc ích ( 5 . ta jemství), j e n ž 
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je převážně spojen s n e v ě d o m o u myslí. Tyto o c h r a n n é progra

movac í názory j s o u skryty v naší n e v ě d o m é mysli a aktivují se, 

j a k m i l e nas tane určitá situace, s c í lem o c h r á n i t nás před pří

padným o h r o ž e n í m , ale my si v lastně vůbec n e u v ě d o m u j e m e , 

že se n ě c o takového děje. Takže když ř e k n e m e : „Já věř ím," říká

me t ím: „Já v ě d o m ě věř ím." 

Když j s m e se vzali, oba j s m e začali reaktivovat bo les tné 

vzpomínky, které míjely v ě d o m é názory, jež j s m e s Tracey sdí

leli. J inak řečeno, naše v ě d o m é názory se kamsi vytratily a my 

j s m e žili podle názorů založených na s t imulech a reakcích, aniž 

b y c h o m si to uvědomoval i . Své myšlenky, poci ty a chování j s m e 

vnášeli do současné s i tuace. Já j s e m obviňoval Tracey a o n a 

obviňovala m ě . Byli j s m e nešťastní a zatrpklí a v š e c h n o j s m e to 

dělali v přesvědčení, že p r o b l é m e m j s o u věci, které se dějí právě 

teď. Ale po ce lou dobu byl k o ř e n e m p r o b l é m u názorový systém 

založený na s t imulech a reakcích. 

N Á V Y K Y A S K U T E Č N É P Ř E S V Ě D Č E N Í 

Dovolte , abych na příkladu z nedávné doby t r o c h u obš í rně j i 

objasni l , co je v lastně jev nazývaný „návyk". 

M n o h o let j s m e měli s Tracey jeden společný a h o d n ě nepří

j e m n ý problém, a t ím bylo ustýlání postele. Z jakéhos i zvláštního 

důvodu to patří mezi mé povinnost i ( jak už vás nejspíš napadlo), 

ale nebyl j s e m tak vychován. Po m n o h o let našeho manželství 

se Tracey vždycky př íšerně rozčílila, když j s e m neustal postel, 

a já j s e m z toho byl nešťastný, měl j s e m pocit viny a taky j s e m 

se rozčílil. Čas to se stávalo, že j s e m se podvědomě snažil, aby 

postel ustlala Tracey, a například j s e m vstával o t rochu dřív než 

ona, abych pak m o h l říct: „ P r o m i ň , m u s í m být včas v práci, takže 

n e m o h u ustlat postel ." Věděl j s e m , že až odejdu, Tracey to udě

lá. Je naprosto jasné, že tahle „manipulace" byla v podstatě lež. 
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M n o z í lidé lžou pravidelně, ale nikdy by to nepřiznali a často 

o t o m ani nevědí, protože j s o u na to prostě zvyklí. V n a š e m pří

padě bylo ustýlání postele př íč inou velmi nepř í jemných pocitů. 

Když j s e m objevil léčebné kódy a zbavil se m n o h a destruktiv

ních vzpomínek, stala se zajímavá věc: Už mi nevadilo ustýlat 

postel. A víte, co se ješ tě stalo? Už to nevadilo ani Tracey! Z m i 

zely poci ty viny, zlosti a zoufalství. Nezbyla po n ich ani stopa. 

P r o č to v š e c h n o vyprávím? Z d r o j e m naš ich destrukt ivních 

návyků j s o u v z p o m í n k y srdce. Chcete- l i je úspěšně vyléčit, 

aniž byste se j i m i dlouze zabývali, a vytvářeli tak j e n další stres, 

musíte vyléčit destruktivní vzpomínky, j e ž j s o u zdro jem návy

ku. Jakmi le to uděláte, p r o b l é m se vyléčí automat icky a ve vět

šině případů bez j a k é h o k o l i úsilí. 

Je zajímavé, že o d b o r n í c i na ods t raňování různých typů 

návyků se zaměřuj í výhradně na v ě d o m é chování a myšlení . 

Je to ste jné, j a k o kdybyste tlačili k á m e n do k o p c e a dostal i se 

do b l u d n é h o kruhu - do cyklu, j e n ž pohlt í deseti letí vašeho 

života, a tato práce má j e n k r á t k o d o b é výsledky. V případě 

a lkohol iků je to cyklus spočívaj ící v t o m , že t ito lidé chvíli abs-

tinují a pak do t o h o zase spadnou. A to platí o všech návycích, 

ale právě užívání různých c h e m i c k ý c h látek představuje velkou 

překážku, kterou je t řeba překonat. 

N Á V Y K Y A J E J I C H Z D R O J 

B ě h e m své praxe j s e m pracoval s někol ika profes ionálními 

zápasníky. Měl j s e m dobré výsledky a brzy se to rozkřiklo. 

V z p o m í n á m si, j a k za m n o u do Nashvil lu přiletěl j e d e n zápas

ník, aby mi vylíčil své di lema. Řekl, že si ho V i n c e M c M a h o n , 

šé f W W F 2 3 , nedávno zavolal do své kanceláře . Tam mu sdělil, 

-•' W W F je zkratka pro World Wrestling Federation, což je profesionální 
wrestlingová asociace. (Pozn, překl.) 
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že už má dva záznamy za užívání drog. A pokud bude mít třetí, 

bude vyloučen. Ten obrovský chlap - j e n ž m i m o c h o d e m patřil 

mezi ne jpř í jemnějš í lidi, j aké j s e m kdy poznal - mi řekl, že se 

teď musí r o z h o d n o u t , zda c h c e být dál profes ionáln ím zápasní

k e m a mít šest sedm akcí za rok a svou figurku na pultech s akč

n í m i hrdiny ve W a l - M a r t u - n e b o v t o m W a l - M a r t u pracovat. 

Vyzkoušel n e m o c n i č n í i d o m á c í léčbu, různé knihy, programy, 

prášky a terapie - v šechno, na co si v z p o m e n e t e . Zoufale bo jo

val o svůj život a rodinu. D v a následující dny j s m e intenzivně 

prováděli m e t o d u léčebných kódů. Nesoustředi l se na závislost 

na drogách, ale na destruktivní b u n ě č n é v z p o m í n k y bráníc í 

tomu, aby se svého návyku zbavil. D o m ů odletěl bez závislosti 

na drogách. Před č t y ř m i roky j s e m ho viděl na Flor idě v Or lan-

du a stále pracuje, je zdravý, šťastný a není závislý na žádných 

o m a m n ý c h látkách. 

V oblast i duševního zdraví je už d louho z n á m o , že ženy 

s p o r u c h a m i stravování o sobě mají představu, která n e n í prav

divá. Celé j e j i c h okol í ví, že to n e n í pravda. Podivné na t o m 

j e , že tyto úžasné a krásné ženy se podívají do zrcadla a j e j i c h 

přesvědčení je tak silné, že vidí úplně j i n é tělo, než to, které 

opravdu existuje. K l i d n ě by před n i m i m o h l někdo stát a ukázat 

na j e d n u část j e j i c h těla v zrcadle a v reálu, ale anorekt ička uvi

dí j e n zkres lenou verzi toho, co se odráží v zrcadle. To je j eden 

z ne jz jevnějš ích příkladů, j a k ničivé představy srdce a celkově 

všechny destruktivní názory za ložené na s t imulech a reakc ích 

vedou ke zcela nepravdivému v n í m á n í světa. A p ř i t o m m ů ž e m e 

být s t o p r o c e n t n ě přesvědčeni, že náš n á z o r je správný. 

Větš ina lidí však nechápe, že tento j e v je založen na neu

stá lém klamu, že v id íme s t o p r o c e n t n í pravdu, j a k o je t o m u 

například u anorekt iček. J inak řečeno, většina z nás vidí svět 

každý den do určité m í r y nepřesně. M á m př íbuznou, která 
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pořád bojuje se svou váhou, a když míjí zrcadlo, vždycky říká: 

„To zrcadlo není v pořádku. Já vím, že n e j s e m tlustá." A j i n d y 

zas o sobě prohlásí : „Ty šaty mi nesluší. Vypadám v n i c h s trašně 

tlustá." A př i tom bylo celé rodině d l o u h o jasné, j a k to skutečně 

j e . Z r c a d l o bylo naprosto v pořádku. I šaty byly v pořádku. O n a 

je t lustá! A stejný pr incip funguje u anorekt iček, j e n v j i n a k 

destruktivní míře . 

V Í R A A V Ý K O N 

T e n t o n á z o r o v ý p r o b l é m je v p lné šíři v idi te lný h lavně 

v ob las t i spor tu a v r c h o l o v ý c h v ý k o n ů . J e d n o u v e č e r j s e m se 

díval na f inále N B A . 2 4 K o m e n t á t o ř i mluvi l i o t o m , j a k h r á č i 

j d o u , n e b o n e j d o u v p r ů b ě h u h r y po m í č i . A ř íkal i , že rozdí l 

m e z i h r á č e m , k terý c h c e m í č , a t í m , k t e r ý m í č n e c h c e , s p o č í v á 

v t o m , že první z n i c h věří, že dá koš, z a t í m c o druhý věří, že 

koš m i n e . 

K o m e n t á t o ř i měl i napros tou pravdu. V z p o m í n á m si, j a k mi 

kdosi vyprávěl př íběh o M i c h a e l u Jordánovi . B ě h e m zápasů se 

často stávalo, že urči tou dobu j e n pozoroval, co se asi v průběhu 

hry stane, a to vče tně rychlého zakončení , j ež určuje, kdo vyhra

je a kdo prohraje. Když se blížil skutečný k o n e c hry a výsledek 

závisel na někol ika pos ledních vteř inách, M i c h a e l se ujal m í č e . 

Viděl j s e m pár rozhovorů, v n i c h ž říkal, že v této situaci vždy 

věří, že dá vítězný koš. 

Na univerzitu j s e m se dostal díky s p o r t o v n í m u st ipendiu, 

protože j s e m hrál tenis. Právě z m í n ě n ý m e c h a n i s m u s je dobře 

z n á m i mezi hráč i tenisu. Ř í k á m e t o m u „železný loket" a je to 

přesně ten kr i t ický okamžik, kdy j e d e n úder může z n a m e n a t 

vítězství, n e b o prohru. Někteř í hráči ze sebe v této chvíli vyda-

-4 National Basketball Association (NBA) je slavná liga profesionálního bas
ketballu mužů. 
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j í úplně v š e c h n o a t é m ě ř vždycky vyhrají. Jiní hráč i však mají 

takový strach, že doslova n e m o h o u mávnout raketou. Jako by 

měl i loket ze železa. Když sledujete delší dobu v podstatě jaký

koli sport, tak ve chvíli, kdy má dojít na „ lámání chleba", slyšíte, 

j a k k o m e n t á t o ř i i hráči pronášej í věty typu: „Když nas tane při 

hře tahle situace, je to o psychice;" „Je to s rdeční záležitost;" 

„Kdo vyhraje, n e b o prohraje v závěru hry není už o fyzických 

s c h o p n o s t e c h , ale o psychice" n e b o „V závěru hry hraje hlavní 

roli srdce." 

VAŠE POSTOJE VÁS M O H O U V Y L É Č I T , N E B O Z A B Í T 

Naše posto je se netýkají pouze m í č o v ý c h her, recitálu, diva

delní hry n e b o anorexie, ale zasahují do všech oblast í života. 

Naše posto je a názory určují, zda j s o u naše vztahy in t imní , 

vášnivé a naplňující, tak j a k o to platí o m n ě a Tracey. To, zda 

j s te v zaměstnání vynikaj ící pracovník, n e b o zoufalec zmítaný 

p o c h y b n o s t m i , nezáleží ani tol ik na vašich s c h o p n o s t e c h , j a k o 

na vašich posto j ích. Pros ím, v š i m n ě t e si, že j sou-l i vaše posto

je a názory láskyplné a u p ř í m n é , budete úspěšní a výkonní 

ve všem, co děláte. Deta i lně j i to p r o b e r e m e v 7. tajemství. 

Vraťme se na chvíli k př íběhu o nanuku. Ta žena měla 

schopnost i , j a k é si j e n člověk může přát: IQ 180, titul z Ivy Lea-

gue a mysl chápaj ící f inanční záležitosti . V š i c h n i z j e j í h o okol í 

říkali, že by m o h l a být nejen úspěšná, ale doslova exce lentní . 

Navzdory t o m u byla p o d p r ů m ě r n ě úspěšná a doslova každý 

týden objevovala nové způsoby, j a k by m o h l a sabotovat svou 

kariéru. A pokaždé si pro svůj n e ú s p ě c h našla nějaký rac ioná ln í 

důvod: „Byla j s e m nastydlá," „Jeden z mých asistentů neudě

lal, co j s e m potřebovala," „ M o j e k a m a r á d k a měla j i s té problé

my a mě to rozhodi lo," „ O n e m o c n ě l a mi kočka," „To a o n o mi 

nevyhovuje" a tak dále a tak dál. Jsou všechny ty věci, které 
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tvrdila, j e n samé lži? Nejsou! O n o j í to vážně trápilo. K a ž d é h o 

by to trápilo. Ale to, co j í n ič i lo život, n e m ě l o s výmluvami nic 

spo lečného. M o h l za to nesprávný postoj p r a m e n í c í z př íhody 

s n a n u k e m , který vznikl, když jí bylo pět let a myslela si, že ji 

m a t k a n e m á tolik ráda, j a k by měla, takže je určitě ně jaká divná. 

P o d o b n é věci se jí pak v životě stávaly znovu a znovu, a tak 

po le tech dospěla k závěru, že ten p r o b l é m bude v n ě č e m j i n é m . 

A tehdy mi zavolala. Po celou dobu spočíval p r o b l é m v j e j í m 

postoj i . Jakmi le urči la názor, j e n ž to způsoboval, a to p o m o c í 

s t imulu a reakce, je j í rac ioná ln í a v ě d o m ý n á z o r se automat icky 

změni l . Děly se dál věci, které nebyly přesně podle j e j í c h před

stav? S a m o z ř e j m ě . To se stává každému. Ale ona už j i m i doká

zala h ladce proplouvat a je j í schopnos t i se začaly rozvíjet tak, 

j a k to vš ichni dávno předpovídali - byla prostě skvělá. 

C h c e t e slyšet n ě c o úžasného? Přesně to je předpovězeno 

a dáno i vám. I vy máte být skvělí. Jakmi le z a č n o u být vaše 

názory a posto je v souladu s pravdou, budete i vy prožívat skvě

lý život. 

N e n í n á h o d a , že výzkum provedený na lékařské fakultě 

Stanfordské univerzity ukázal, že p o d n ě t e m pro vznik n e m o c í 

v těle je vždy mylný názor, a zároveň platí, že j a k m i l e p o z n á m e 

pravdu a drž íme se j í , naše buňky z a č n o u být vůči n e m o c e m 

odolné . Vaše přesvědčení vás m ů ž e zabít, n e b o vyléčit. 

JAK O B J E V I T S K R Y T É N Á Z O R Y 

Jak rozpoznáte, že j d e o názor založený na urč i tém st imulu 

a nás ledné reakci nemaj íc í n ic s p o l e č n é h o se s o u č a s n o u situací? 

Zde je někol ik velmi j e d n o d u c h ý c h způsobů: 

1. Vaše pocity. Pokud se vaše poci ty neshodují se současnou 

situací, pak je téměř s toprocentně jasné, že s t imulem je nějaká 

bolestná vzpomínka, j ež byla reaktivována a vyvolala urči tou 
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reakci. Větš inou si však ani neuvědomíte, že něco takového bylo 

oživeno. Pocity budou tak reálné, že si budete myslet, že se týkají 

současnosti , přestože ostatní vidí, že je to nesmysl. Proto je dobré 

zeptat se přítele. Řekněte: „Tohle je ta situace a já z ní m á m tako

vý a takový pocit . Odpovídá to dané situaci, nebo je to tak t rochu 

přehnané? Pros ím, buď ke m n ě upřímný. A prosím, neříkej mi, 

co bych podle tebe chtěl slyšet. Pověz mi, co si opravdu myslíš." 

2. Vaše myšlenky. Jsou-li myšlenky týkající se současné situ

ace naprosto logické a ostatní to vidí stejně, pak nejspíš nejde 

o reakt ivovanou v z p o m í n k u vyvolávající urči tou reakci . Pokud 

ale ne jsou vaše myš lenky v souladu se s o u č a s n o u situací, je jas

né, že j s te oživili ně jakou b o l e s t n o u vzpomínku. C h c e m e žít 

v př í tomnost i , ne v minulos t i n e b o v b u d o u c n o s t i . Je ale pře

kvapující, j a k m á l o lidí to dokáže. D ů v o d e m je neustá lé oživo

vání nepř í j emných b u n ě č n ý c h v z p o m í n e k spojených s myšlen

k a m i a p o c i t y z minulos t i . 

3. Vaše chování. Jestliže neustále děláte věci, které vám ne

j s o u př í j emné a příčí se smyslu vašeho života, pak je zjevné, že 

j e d n á t e na základě určité vzpomínky, j ež je s t i m u l e m . Napro

sto j a s n ý m p ř í k l a d e m je hubnutí . C h o d í za n á m i spousta lidí, 

kteří chtěj í l é č e b n ý kód, protože by rádi zhubli, a větš inou se 

j i m to podař í . Když však vidíte ty, kteří chtěj í zhubnout a při

t o m se neustále přejídají, je naprosto jasné, že došlo k reakti

vaci určitých b u n ě č n ý c h v z p o m í n e k . Ale oni to přičítaj í okol

n o s t e m ze současnos t i („Jsem v p ř í š e r n é m stresu, ale zítra už 

to zvládnu..."). Urči tě j s te tyto věty slyšeli n e b o j s te je m o ž n á 

sami někdy říkali. Pravdou je , že t é m ě ř všechny typy závislos

tí j s o u u z a m č e n y v ně jakých boles tných b u n ě č n ý c h vzpomín

kách. Názory skryté v těchto v z p o m í n k á c h se pak znovu oživí 

a způsobují bolest . A návyk se používá k ut lumení bolest i n e b o 

k navození p ř í j e m n é h o poci tu, který ale trvá j e n pár hodin . 
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4. Ztráta vědomé kontroly. N e j o b l í b e n ě j š í m z p ů s o b e m řeše

ní všech těchto p r o b l é m ů je přístup, který nazývám „zvládání". 

V př ípadě zdravotních p r o b l é m ů je to léčení s y m p t o m ů n a m í s t o 

zaměření na s a m o t n ý zdroj. Chvíli můžete t lačit k á m e n do kop

ce... vy to dokážete.. . vy to zvládnete... vy se v t o m zdokonal í

te... ale pořád je to usi lovná n á m a h a . Snažíte se vést spořádaný 

život, ale neustále cít í te napětí . T í m napět ím je stres, j e n ž vám 

m ů ž e h o d n ě ublížit. Tahle cesta nevede k tomu, abyste dělali, 

co chcete dělat, abyste se cítili, j a k se c h c e t e cítit, a abyste si 

mysleli, co s i c h c e t e myslet. J e d i n o u m o ž n o s t í je tyto b u n ě č n é 

v z p o m í n k y vyléčit. 

Pokud vás váš racionální názorový systém nevede tam, kam 

byste chtěli jít... když sabotujete sami sebe... když máte pocit, že 

jste pořád nešťastní... když vás stále něco trápí a máte závažné zdra

votní problémy... když vaše vztahy nejsou ony láskyplné, intim

ní, radostné a poklidné vztahy, po jakých všichni toužíme... když 

ve svém životě nejednáte racionálně a logicky a nevidíte danou 

skutečnost... pak je jasné, že je dosud aktivován postoj založený 

na stimulu a reakci, j enž způsobuje, že reagujete stejně jako v době, 

kdy se stala ona nepří jemná věc. Prostě prožíváte život, který se ani 

trochu nepodobá životu, jaký byste chtěli prožívat. 

VAŠE J E D N Á N Í JE VAŠE S M Ý Š L E N Í 

Vždycky j e d n á m e tak, j a k smýšl íme. Jestl iže n ě c o neděláte 

správně, z n a m e n á to, že o t o m nesmýšl í te správně. V š e c h n o , co 

děláme, děláme proto, že t o m u věř íme. Teď byste mě rádi praš

tili do nosu, že? Říkáte si: „V životě j s e m udělal spoustu věcí, 

které j s e m dělat n e m ě l , a už tehdy j s e m věděl, že bych je n e m ě l 

dělat, a pak j s e m z t o h o měl špatný poc i t a nevedlo to k n i č e m u 

d o b r é m u . " Myslí te si: „Když j s e m to udělal, bylo to proti m é m u 

přesvědčení ! " 
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Nezlobte se na mě, ale j s te na omylu. O n o totiž nejde, abyste 

udělali n ě c o proti svému přesvědčení. P r o b l é m spočívá v t o m , 

že v n e v ě d o m é mysli j s o u uloženy názory, o n ichž ani nev íme. 

Je to v ě d o m ý názor versus n e v ě d o m ý názor. Tuto věc si p o d r o b 

ně p r o b e r e m e v 7. tajemství a teď bych j e n rád d o k o n č i l myšlen

ku tvrzením, že na j e d n u věc m ů ž e m e mít na různých úrovních 

stovky různých názorů. Zní to dost schizofrenně, viďte? 

Až tam ale naštěst í většina z nás nedospěje . Důlež i té je věřit 

v pravdu a lásku a žít v ě d o m ě i n e v ě d o m ě v h a r m o n i i , a pak se 

h o u s e n k a z m ě n í v motýla. Tuto t rans formaci můžete provést 

h n e d teď díky ta jemstv ím o b s a ž e n ý m v této knize. To, co vám tu 

nabíz íme, zní t é m ě ř neuvěři te lně, ale vy opravdu můžete vzletět 

bez úsilí a „správných" postojů. Ve vašem těle je systém, j e n ž to 

z převážné části udělá automaticky. 

Jediný způsob, o n ě m ž vím, že dokáže vyléčit tento problém 

trvale, úplně a dokonale, je léčba těch b u n ě č n ý c h vzpomínek, 

které způsobují p rob lémy a j s o u o c h r a ň o v á n y n e v ě d o m o u myslí. 

A t ím se opět v r a c í m e k otázce, j a k je m o ž n é tyto vzpomín

ky objevit, a p o k u d je najdete, j a k je můžete vyléčit. Terapie, při 

n i c h ž se lidé vypovídají, nezabírají... behaviorá lní modi f ikace 

u m o ž n í situaci pouze zvládat, ale ve skutečnost i vyvolávají j e š tě 

větší stres, j e h o ž se p o t ř e b u j e m e zbavit, protože j i n a k se nevylé-

č í m e . Je třeba logicky a r a c i o n á l n ě poznat pravdu a podle té žít. 

Bůh n á m dal s c h o p n o s t uvažovat logicky a rac ioná lně, tak by

c h o m j i měli využívat. A j a k m i l e j i z a č n e m e využívat, d o k á ž e m e 

léčit n e v ě d o m o u mysl, tedy to, č e m u ř íkám „srdce", a pak žít 

v souladu s t ímto vy léčeným s r d c e m . 

A teď pře jdeme k 7. tajemství, v n ě m ž se z a m ě ř í m e právě 

na srdce. 

S E D M Á K A P I T O L A 

7 . T A J E M S T V Í : 

KDYŽ SE SRDCE STŘETNE S H L A V O U , 
V Í T Ě Z E M SE STÁVÁ... 

V době, kdy j s e m h o d n ě cestoval a pořádal přednášky o psy

chologi i , duchovnu a př í rodní léčbě, j s e m prováděl j e d e n malý 

e x p e r i m e n t . Je to test, který znají i j i n í l idé a ve skutečnost i mi 

o n ě m řekl můj dobrý přítel Larry Napier, j e n ž ho při svých 

přednáškách také prováděl a dosahoval p o d o b n ý c h výsledků. 

Je to velmi snadný test a na další s t raně uvidíte j e h o grafic

ké znázornění . Na list papíru j s e m nakresl i l kruh, který j s e m 

rozdělil na čtyři části . T y j s e m očís loval „1" , „2", „ 3 " a „4". A ješ

tě j s e m měl na provázku uvázaný obyče jný klíč od auta n e b o 

d o m u . Pak j s e m požádal dobrovolníka, ať drží provázek mezi 

u k a z o v á č k e m a p r o s t ř e d n í k e m tak, aby klíč visel n a d s t ředem 

kruhu p ř í m o uprostřed polí 1, 2, 3 a 4, asi tak tři až pět cent i

m e t r ů nad papírem. 

Takže první věc, kterou měl udělat, bylo držet klíč nehybně 

nad s t ředem kruhu mezi poli 1, 2, 3 a 4. A teď vybízím i vás, ať 

to zkusíte taky, tedy*pokud chcete . Větš ině lidí to jde ve lmi dob-
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ře. Někteř í lidé při t o m bývají nervózní a t r o c h u se j im chvěje 

ruka a někdy se stává, že člověku j e h o zdravotní stav nedovolí 

držet klíč úplně nehybně, takže se t r o c h u kývá, ale větš ina lidí 

ho udrží p ř í m o uprostřed n e b o h o d n ě blízko středu. 

B ě h e m názorné ukázky d o t y č n é m u pogratuluji a pak mu 

dám druhý pokyn. Ale předt ím mu sděl ím, že první pokyn stále 

platí. Při provádění d r u h é h o kroku musí držet klíč p ř í m o upro

střed kruhu. 

A teď je tu druhý k r o k . D o b r o v o l n í k stále drží k l íč nad 

s t ř e d e m a já mu řeknu, ať si představí , že se k l íč p o h y b u j e 

od p r v n í h o pole k d r u h é m u . „Kývá se s e m a t a m mezi prv

n í m a d r u h ý m p o l e m . Přes tavu j te si, j a k se z po le j e d n a pře

h o u p n e do pole dvě a pak zase zpět nad první pole . Ale m ě j t e 

na p a m ě t i první p o k y n ! N e p o h y b u j t e k l í č e m . Jen s i předsta

vujte, že se hýbe . " 

Co mysl í te, že se s tane? Výsledky j s o u vážně úžasné . V 75 

až 80 p ř í p a d e c h ze sta se k l íč p o h y b u j e mezi p r v n í m a dru

hým p o l e m , a to tak výrazně, že n i k d o v sále n e m ů ž e m í t 

p o c h y b n o s t i o t o m , co se děje. N e n í to tak, že by se m í r n ě 

vychýli l a „ m o ž n á byl n ě k d e m e z i p r v n í m a d r u h ý m polem". 

Je to n a p r o s t o z jevné. 
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A pak dám dotyčnému třetí pokyn. První pokyn stále platí: 

Nepohybovat k l íčem. A platí i druhý pokyn. Teď si má onen člo

věk představit, že se klíč pohybuje od druhého do čtvr tého pole 

a zpátky a pak zase do čtvrtého pole a tak dál. Ale první zásada 

stále platí - nepohybovat k l íčem. Větš inou se stává, že se klíč vel

mi rychle přizpůsobí. O b č a s nejdřív opíše kruh, ale pak se ustálí 

a začne se houpat od druhého pole k č tvr tému a zpátky ke druhé

mu a pak zase ke čtvrtému. Vš ichni v sále žasnou a tleskají. 

Když se pak d o t y č n é h o ptáme: „Snaži l j s te se o to v ě d o m ě ? " 

j e h o odpověď vždycky zní: „ N e ! " A větš inou se usměje a řekne: 

„Já se vážně nijak nesnažil . Vůbec to nechápu. " 
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Nyní vysvětl ím, proč to tak j e . D á m d o t y č n é m u dva pokyny: 

j e d e n pokyn dám hlavě a druhý pokyn dám srdci. Hlavu defi

nuji j a k o v ě d o m o u mysl a srdce j a k o n e v ě d o m o u mysl. Takže 

první pokyn, který mu dám, je určen hlavě: „Nepohybuj k l í č e m . 

V ě d o m ě se z a m ě ř na to, aby se klíč ani n e p o h n u l . " D r u h ý pokyn 

je určen srdci: „Představuj si, že se hýbe." I m a g i n a c e je funk

cí n e v ě d o m é a p o d v ě d o m é mysli, přestože j i m ů ž e m e v ě d o m ě 

ovládat. A tak dám pokyn j a k hlavě, tak srdci. Pokyn daný srdci 

zvítězí nad pokynem daným hlavě. 

SRDCE V Ž D Y V Y H R Á V Á 

Toto n e n í tak t r a u m a t i c k á s i tuace j a k o případy, o n i c h ž tu byla 

řeč. Je to s i tuace b e z p e č n á , n e v i n n á a p o h o d o v á . Srdce překoná 

pokyn hlavy a kl íč se pohybuje tak, j a k mu n e v ě d o m á mysl při

káže. Ř e č í srdce j s o u obrazy, ne slova, a i m a g i n a c e dokáže obra

zy vytvářet. Představa, že se klíč pohybuje, je p o k y n e m srdce, 

které zvítězí nad hlavou a p ř i m ě j e kl íč k pohybu. 

Jak je to m o ž n é ? Když si člověk představuje, že se klíč pohy

buje, roznítí se neurony v mozku. M o z e k vysílá energet ické 

frekvence a impulzy do krku, pak do r a m e n , paže, ruky a nako

nec do prstů. N á s l e d k e m t o h o se prsty držící provázek z a č n o u 

pohybovat, vě t š inou tak nepatrně, že by člověk řekl, že se vůbec 

nehýbou. Ale přesně takový pohyb je pot řebný k rozhoupání 

provázku a kl íče. M ů ž e m e být je š tě kreativnějš í a ř íct si: „Chci 

si představit, j a k klíč opisuje kruh," a s tane se to. Takže j a k m i l e 

se srdce s třetne s hlavou, srdce vždy vyhrává. 

A to je ten kr i t ický bod. Už j s e m tu vylíčil, j a k j s m e s Tra-

cey byli na j e d n é vlně a věřili ve stejné věci a byli připraveni 

na manželství . O n a žena, která byla znás i lněna, věři la ve správ

né věci; byla to křesťanka a byla přesvědčena, že by t o m u muži 

měla odpustit, a také se o to m o c k r á t snažila. Věřila, že před 
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B o h e m je čistá, že není nečis tá n e b o v inná č i m é n ě c e n n á . Pro

b lém spočíval v t o m , že to nikdy necít i la . Nikdy to neproži la . 

Prožívala pravý opak. Ž e n a z př íběhu o nanuku v ě d o m ě věděla: 

„ M á m IQ 180 a zvládám věci m n o h e m lépe než kdokol i jiný. 

Přesně to také chc i od života a naprosto nechápu, proč je mezi 

m n o u a m a t k o u neustále takové napětí ." 

Ale když se srdce s třetne s hlavou, srdce vyhrává. V m é m 

případě začaly hrát v manželství velkou roli n e v ě d o m é b o l e s t n é 

vzpomínky, ale my j s m e z t o h o obviňoval i s o u č a s n o u situaci, 

přestože to tak v ů b e c nebylo. Má kl ientka, která byla znási lně

na, měla neustále v mysli p o d v ě d o m é a n e v ě d o m é vzpomínky. 

A nedokázala se j i c h zbavit. Její v ě d o m o u mysl ovládal poc i t 

nejistoty, m é n ě c e n n o s t i a zlosti, a ten jí bráni l žít tak, j a k chtěla. 

Takhle to bývá vždycky, když m á m e h o d n ě s i lnou n e v ě d o m o u 

či p o d v ě d o m o u představu za loženou na bo les tné v z p o m í n c e , 

j ež je s t i m u l e m a vyvolává urči tou reakci . Jakmi le se to stane, 

zvítězí n e v ě d o m á boles tná v z p o m í n k a . 

Co z n a m e n á , že „zvítězí"? Z n a m e n á to, že mysl íme, c í t í m e 

a j e d n á m e tak, j a k b y c h o m to v ě d o m ě nikdy neudělal i . A také 

to z n a m e n á , že se v těle projeví stresová reakce ve chvíli, kdy 

to není žádoucí . P r o t o je tak důležité léčit vzpomínky, j e ž j s o u 

p ř í č i n o u t o h o t o procesu. 

Z D R O J VŠECH P R O B L É M Ů 

Takže j a k je to v př ípadě o n ě c h 20 až 25 lidí ze sta, u n ichž se klíč 

n e p o h n e ? Zdá se, že u n i c h srdce nevítězí nad hlavou. Když se 

to stane, vždycky se d o t y č n é h o zeptám: „Pokud bych v á m řekl, 

ať si představíte, že se klíč na provázku pohybuje, dokážete to 

udělat? Jste s c h o p e n vidět v n i t ř n í m zrakem, j a k se klíč hýbe?" 

D o s u d se mi v této situaci nestalo, že by ten člověk řekl, že je 

t o h o schopen. Nikdy. 
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Co to znamená? Za prvé to znamená, že tito lidé nedokázali 

aktivovat v srdci mechanismus, j e n ž by srdci umožni l zvítězit. 

Za druhé, a to je ještě důležitější, lidé, kteří nemají představivost 

nebo tuto schopnost ztratili, mívají většinou víc nevědomých 

a podvědomých bolestných vzpomínek než ostatní. Jej ich mysl 

se chrání t ím, že vyrušila schopnost i imaginace, protože vše, co 

vidí, aktivuje představy, které zraňují (mějte na paměti, že tyto 

vzpomínky j sou zakódovány a vybavujete si je v p o d o b ě obra

zů a výjevů). Jej ich nevědomá mysl tuto schopnost potlačí, aby 

mohl i vést alespoň t rochu n o r m á l n í život. N i c m é n ě po celou 

dobu dál funguje. Ačkoli tito lidé v d a n é m okamžiku své vzpo

m í n k y nevidí a nevyužívají svou představivost, stejně cítí bolest 

a mají destruktivní a nepř í jemné myšlenky týkající se j ich samých 

i j iných lidí a okolnost í a dělají věci, jaké v podstatě dělat nechtěj í . 

V bibli se praví: „Především střež a chraň své srdce, vždyť 

z n ě h o vychází život" (Přísloví 4 : 2 3 ) . Jeden u č e n e c mi řekl, že 

když si přečtete tuto pasáž v originále a položíte si otázku: „Jaké

ho procenta života se to týká?" o d p o v ě ď b y zněla, že je to sto pro

cent. Takže podle bible je to, č e m u věřím, m o j e o s o b n í pravda 

(můžu mít svůj vlastní názor) a máte-li v životě nějaký problém, 

j e h o původ se nachází v srdci. Pokud nevyřešíte záležitosti srdce, 

můžete sice pot lači t určité symptomy, ale n e d o s á h n e t e trvalého 

vyléčení oné věci, protože j s te nevyléčil i zdro j . 2 5 

Rád bych tu poznamenal, že jsme se rozhodli stát se následovníky Ježíše. Pro
to věříme, že k úplnému uzdravení dochází skrze ježíše Krista. Je to naše víra 
a podle ní také žijeme. Jsem přesvědčen, že má víra byla základním před
pokladem objevení léčebných kódů, jak jsem uvedl v předmluvě k této kni
ze. (Další informace o naší víře a filozofii najdete v kapitole „Pár slov o nás 
a o naší filozofii" v závěru knihy.) Nehodláme však čtenáře této knihy k niče
mu přemlouvat. Z vlastní zkušenosti víme, že léčebný kód funguje bez ohledu 
na víru, věk, pohlaví, národnost či příslušnost k etnické skupině. Baterie fun
gují v každém přístroji, jenž je vyroben pro tento zdroj energie. Léčebný kód 
funguje, protože se řídí přesnými přírodními zákony nazývanými souhrnně 
kvantová fyzika. A ty jsou založeny na způsobu, jímž byl stvořen vesmír. 
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Takže zde je 7. tajemství: Když se střetne hlava se srdcem, 

srdce vyhrává. V íme, že signály vysí lané ze srdce - b u n ě č n é 

v z p o m í n k y srdce - aktivují v těle s tresovou reakci, j e ž je příči

n o u všech naš ich problémů. 

N E V Ě D O M Ý A V Ě D O M Ý Z Á M Ě R 

M ě l j s e m to potěšení strávit den s profesorem W i l l i a m e m Ti l le-

rem ze Stanfordu. Dr. Ti l ler vydal m n o h o knih, patří mez i hvěz

dy fi lmu What the Bleep Do We Know? ( C o my j e n v í m e ? ) a je 

považován za j e d n o h o z ne jvýznačně j š ích o d b o r n í k ů na kvan

tovou fyziku naší doby. Ten den j s e m se od něj b ě h e m rozhovo

ru dozvěděl někol ik úžasných věcí. Tady j s o u dvě z n ich : 

1. Větš ina toho, co prožíváme, vychází z n e v ě d o m é h o 

záměru. Každý mluví o v ě d o m é m z á m ě r u - což je sice 

reálné a důležité, ale n e n í to v š e c h n o . 

2. Když se n e v ě d o m ý záměr s t řetne s v ě d o m ý m z á m ě r e m , 

n e v ě d o m ý záměr vyhrává. 

Dr. B r u č e Lipton říká v podstatě totéž. V pořadu, který j s m e 

s n í m a s B e n e m natoči l i , tvrdí, že je t é m ě ř vy loučeno vyře

šit jakýkol i p rob lém j e n silou vůle, protože p o d v ě d o m á mysl je 

více než mi l iónkrá t m o c n ě j š í než síla vůle. A také říká, že k pro

vedení z m ě n y j e t é m ě ř nezbytné mít n ě c o p o d o b n é h o , j a k o j s o u 

léčebné kódy. 

P R O B L É M Y SRDCE JSOU P R O B L É M Y D U Š E 

A nyní tu uvedu někol ik smělých tvrzení. 

V 1. tajemství j s m e řekli, že m á m e - l i nějaký zdravotní n e b o 

vztahový problém, měl i b y c h o m si položit otázku: „Co je stres, 

j e n ž je t o h o p ř í č i n o u ? " Věř ím, že b y c h o m se dostali m n o h e m 

dál, kdybychom se pokaždé, když m á m e nějaký p r o b l é m se 

zdravím, vz tahem či prací, sami sebe zeptali: „Jaký p r o b l é m 
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srdce je zdro jem této s i tuace a j a k ho m o h u vyléči t?" M o ž n á 

si v duchu řeknete: Takže teď se dostáváme do duchovní oblasti. 

A má odpověď zní: „Máte naprostou pravdu." 

L é č e b n ý kód je sice fyzický m e c h a n i s m u s v těle, který 

m ů ž e t e zapnout a aktivovat, ale zároveň obsahuje duchovní cvi

čení léčící p rob lémy srdce. P ř i m ě j e to lidi, aby vám odpusti l i? 

S e j m e to z vás v šechny životní hř íchy? V ž á d n é m případě. N ě c o 

takového můžete udělat j e n vy a B ů h . 

L é č e b n ý k ó d léčí d e s t r u k t i v n í e n e r g e t i c k ý vzorec vzpo

m í n k y o b s a h u j í c í n ě j a k ý m y l n ý názor, j e n ž ve vás vyvolá

vá obavy tehdy, kdy se n e n í č e h o obávat, a aktivuje sys tém 

s t resové r e a k c e těla, když by n e m ě l být akt ivován, c o ž vede 

ke z d r a v o t n í m p o t í ž í m a ke v š e m p r o b l é m ů m , j a k é vás n a p a d 

n o u . J s e m p ř e s v ě d č e n , že právě v t o m se v n a p r o s t é j e d n o t ě 

setkává b ib le s vědou, n i c m é n ě v b ib l i to bylo n a p s á n o m n o 

h e m dříve: „ P ř e d e v š í m střež a c h r a ň své s rdce, vždyť z n ě h o 

vychází ž ivot." 

A teď uvedu pár smělých tvrzení vycháze j íc ích z toho, o č e m 

je tu řeč. Můj duchovní učitel Larry Napier mi tyto zásadní 

pravdy, které z m ě n í celý život, sdělil před dvaceti lety, tedy dřív, 

než byly vědecky potvrzeny. Č í m víc j s e m se učil a o s o b n ě to 

vše prožíval, t ím víc j s e m si uvědomoval, že je to pravda. Můj 

život se t ím navždycky změni l . Děkuj i Larrymu, že byl ke m n ě 

tak laskavý, protože právě díky n ě m u se o tyto věci teď m o h u 

poděli t i s vámi. D o u f á m , že budou mít p o d o b n ý vliv i na váš 

život. A tohle j s o u ty zásadní pravdy: 

Jste t ím, k ý m jste ve svém srdci . M ů ž e t e l idem říkat: „To 

j s e m já a v to věř ím, to dělám a to h o d l á m udělat," ale t ím, kým 

skutečně j s te, j s te ve svém srdci, protože když se hlava s t řetne se 

s rdcem, srdce vyhrává. 
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Č e m u věř í te ve svém srdci, t o m u věř í te doopravdy. P ř í b ě h 

0 t o m , j a k j s m e se s T r a c e y shodli na svých vědomých názorech, 

ale o rok pozděj i j s m e se chtěli rozvést, ukazuje, nakol ik naše 

n e v ě d o m é názory ovlivňují většinu n a š e h o života. Č e m u věříte 

ve svém srdci, t o m u věříte doopravdy. 

Co je ve v a š e m srdc i , určuje, v jaké s i tuac i j s te . J a k m i 

le se akt ivuje n á z o r o v ý sys tém z a l o ž e n ý na s t i m u l u a reak

ci, d o s t a n e t e se zpět do doby, kdy o n a b o l e s t n á v z p o m í n k a 

vznik la . Když bylo o n é ženě z Wall S t r e e t k o l e m t ř i c e t i a m ě l a 

dost v y s o k o u p o z i c i na M a n h a t t a n u , m o c k r á t v p r ů b ě h u 

d n e j í bylo p o u h ý c h pět, p r o t o ž e se reakt ivova la v z p o m í n k a 

na p ř í h o d u s n a n u k e m . A opravdu se c í t i la , j a k o by j í bylo 

pět let. M ě l a p o c i t b e z m o c i , z lost i , m é n ě c e n n o s t i a ř íka la si: 

„Já tuhle prác i n e z v l á d n u , " přes tože na n i m ě l a d o s t a t e č n o u 

kval i f ikaci a v š i c h n i v č e t n ě j í s i t o h o byli v ě d o m i . N i c m é n ě 

t o h l e n e b y l a ta rea l i ta , j a k o u prožívala . J a k m i l e se oživí ně

která z t ě c h t o b o l e s t n ý c h v z p o m í n e k , o c i t n e t e se t a m , kde j s t e 

už kdysi byli. Když n a s t a n e u r č i t á s i tuace, vrát í te se do doby, 

kdy se s ta lo n ě c o p o d o b n é h o , a znovu prožíváte s t í m s p o j e n é 

p o c i t y a e m o c e . 

Co je ve v a š e m srdci, určuje, jak jednáte . V ě d o m ě s i 

d o k á ž e m e dělat úžasné plány. A m á m e i s c h o p n o s t je usku

tečni t . Ale p o k u d j s o u s těmi č i n n o s t m i a záleži tostmi spoje

ny boles tné vzpomínky, b u d e m e na ně reagovat, ať c h c e m e , 

n e b o n e c h c e m e , a j e d n a t na základě názorů spojených s t ěmi to 

v z p o m í n k a m i tak dlouho, než se n á m je podař í vyléčit. Jestl iže 

n e j e d n á m e tak, j a k b y c h o m chtěli, n e b o to n e d ě l á m e tak často, 

j a k b y c h o m chtěli, takže n e j s m e s c h o p n i uskutečnit v životě to, 

po č e m toužíme, pak je ja sné, že se reaktivovaly bo les tné vzpo

mínky, j ež nás nutí dělat něco, co dělat n e c h c e m e . A to platí 

1 o n e ž á d o u c í c h m y š l e n k á c h a p o c i t e c h . 
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Srdce je n a p r o g r a m o v á n o k o c h r a n ě . H l a v n í m ú k o l e m 

srdce je chráni t vás, abyste neprožíval i n e p ř í j e m n é a m o ž n á 

i fatální věci, a předevš ím zabránit tomu, aby se n ě c o takového 

opakovalo. P r o t o v konfl iktu hlavy a srdce vítězí srdce, protože 

srdce je n a p r o g r a m o v á n o k o c h r a n ě . Využívá k t o m u stresovou 

reakci těla. Pokud se tato reakce dostaví ve chvíli, kdy by se 

dostavit neměla , z a č n e m e mít obavy, ačkol i k t o m u není žádný 

důvod. Střetne-l i se hlava se s r d c e m a srdce vyhraje t ím způso

b e m , že to negat ivně ovlivní naše zdraví n e b o kar iéru či vztahy 

n e b o n á m to brání v poc i tu klidu, je to z p ů s o b e n o t ím, že srdce 

má obavy. M o ž n á v ě d o m ě strach ani n e c í t í m e , ale ve skutečnos

ti rezonuje v naš ich b u ň k á c h . 

Co je ve v a š e m srdci, to určuje vaše priority. Zeptáte-l i se 

stovky lidí, j a k stanovují ve svém životě priority, nejspíš v á m 

vš ichni odpovědí, že se o t o m , co je důležité a co je t řeba udě

lat, nejdřív rozhoduj í na základě r a c i o n á l n í h o a l o g i c k é h o pro

z k o u m á n í faktů a okolnost í . Pravdou však je , že ve skutečnost i 

dáváte pr ior i tu tomu, co je pro vás c e n n é , a onu h o d n o t u určuje 

vaše srdce. Z n a m e n á to snad, že j s m e pouzí robot i a že racio

nální a logický pohled na život n e m á smysl? S a m o z ř e j m ě že ne ! 

Je to j e d e n faktor v c e l é m procesu, a p o k u d se srdce shoduje 

s r a c i o n á l n í m m y š l e n í m , pak není žádný problém. O v š e m jak

mile b u n ě č n á p a m ě ť předloží názor založený na s trachu, př imě

je nás to zkoumat týž rac ioná ln í fakt, ale vzápětí není zaručeno, 

že dospě jeme k l o g i c k é m u či v h o d n é m u závěru. 

Z Á K O N I T O S T I SRDCE 

Když bylo m é m u synovi H a r r y m u dvanáct let, viděl film Čelis

ti. ( D o d n e s s m a n ž e l k o u diskutujeme o t o m , zda to byl dobrý 

nápad.) Harry o d m a l i č k a miloval vodu. Když mu byly dva roky, 

byli j s m e uprostřed zimy v j e d n o m hotelu. A H a r r y k n a š e m u 
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úžasu skoči l do bazénu. Stalo se to někol ikrát na různých mís

tech a v různou dobu. H a r r y plave j a k o ryba - a je mu úplně 

j e d n o , zda je to rybník, j e z e r o n e b o o c e á n . Prostě to miluje. 

Po zhlédnutí Čelistí j s e m se H a r r y h o zeptal, jest l i by si nechtě l 

j í t zaplavat do jezera . Z j e h o oč í a tváře se dalo vyčíst, j a k o té 

m o ž n o s t i uvažuje, tak j a k o když pětatř icet i le tý člověk uvažuje 

o p lacení daní. Po chvíli se rozhodl a řekl, že by radši zůstal 

d o m a a hrál si s legem. 

Když j s m e se H a r r y h o vyptával, zda j e h o r o z h o d n u t í 

neovl ivni l film Čelisti, odpověděl : „Určitě ne . " Prostě ho j e n 

o h r o m n ě zaujala představa, že postaví ně jaké budovy z lega. 

A j e h o argumenty byly naprosto přesvědčivé. Zeptal j s e m se ho, 

jes t l i by mu nevadilo, kdybych s n í m provedl test, abych zjistil, 

zda má na ten film ně jakou n e p ř í j e m n o u b u n ě č n o u v z p o m í n 

ku. H a r r y asi čtyři m i n u t y prováděl léčebný kód a víte, j a k to 

dopadlo? Za p o u h é čtyři minuty se j e h o prior i ty úplně změ

nily! J e h o rac ioná ln í , logické myšlení se úplně změni lo . H a r r y 

usoudil, že si může stavět z lega kdykoli j indy, a rozhodl se, že si 

půjde zaplavat do j e z e r a - „Tak kdy už p ů j d e m e ? " 

A to se nestává j e n dvanáct i le tým dětem. Stává se to každé

mu z nás v j a k é m k o l i věku. To, co považu jeme za r a c i o n á l n í 

a log ické rozhodnut í za ložené na pravdě, bývá ve lmi často nevě

d o m á rac ional izace h o d n o t a priorit za ložených na destruktiv

n í c h v z p o m í n k á c h srdce. 

Tento proces je t é m ě ř vždy nevědomý, a to do chvíle, než se 

rozhlédnete k o l e m sebe, objevíte tyto v z p o m í n k y a vyléčíte j e . 

Někdy se z n ich po vyléčení s tanou v ě d o m é vzpomínky, protože 

srdce má pocit , že už je n e m u s í chráni t , ale větš inou j s o u tyto 

věci nevědomé. P r o t o někdy vyjedu na svou manželku a vzápě

t í s i pomys l ím: „ P r o č j s e m to uděla l?" J ím, když n e m á m hlad. 

Nevyř íd ím telefonáty, které by určitě přispěly k tomu, abych měl 
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v práci j e š tě větší úspěch. D á l si h l e d á m výmluvy a den za d n e m 

si ř íkám, co bych měl udělat. A t řeba i začnu lhát m a n ž e l c e n e b o 

zaměstnavatel i , ačkol i v ím, že bych to n e m ě l dělat. Za v š e c h n o 

m o h o u bo les tné v z p o m í n k y u ložené v srdci, které j s o u reakti-

vovány a potřebuj í vyléčit. 

A c h c e m e - l i vyléčit destruktivní v z p o m í n k y srdce, je jedi

n o u m o ž n o s t í milovat z p l n é h o srdce a prožívat život podle 

svých představ. 

S P O J E N Í SRDCE A TĚLA 

A teď bych rád řekl další důležitou věc. V p o s l e d n í c h čtyřech 

ta jemstvích j s m e mluvil i o t o m , co by se dalo označi t za nefy-

zické jevy, tedy o v z p o m í n k á c h , názorech, č i n e c h a myš lenkách. 

P r o s í m , m ě j t e stále na pamět i 1. tajemství říkající, že vzpo

mínky, názory a p r o b l é m y srdce ovládají fyziologii těla. M y l n é 

názory podní t í s t resovou reakci těla ve chvíli, kdy by n e m ě l a být 

aktivní. Jakmi le se to stane, výs ledkem bývá vznik t é m ě ř všech 

známých n e m o c í a c h o r o b . Stresová reakce uzavírá buňky, vypí

ná i m u n i t n í systém a výs ledkem j s o u všechny m o ž n é zdravotní 

problémy, j aké si d o k á ž e m e představit. Fyzické i nefyzické pro

b l é m y p r a m e n í ze srdce a z těch b u n ě č n ý c h v z p o m í n e k , které 

vytvářejí destruktivní energet ické frekvence vyvolávající v těle 

s tresovou reakci ve chvíli, kdy to není žádoucí . 

Takže tady to je : 1. tajemství je propojeno se 7. tajemstvím. 

Jsme přesvědčeni, že tyto věci dosud nikdo nepojímal t ímto způso

bem. Jsou to nové pohledy a nové objevy týkající se fungování těla, 

mysli a srdce. Věříme, že pokud při jmete tyto informace a pravdy 

a vyléčíte záležitosti srdce, vyléčíte i své buněčné vzpomínky a zba

víte se stresu, takže budete v životě m o c t dělat vše, o čem jste kdy 

snili, a budete úspěšní ve vztazích i v práci, budete podávat vrcho

lové výkony a preventivně se věnovat svému zdraví a zbavíte se 

1 7 8 

LÉČEBNÝ KÓD 

zdravotních problémů a budete mít dobré vztahy se svou rodinou. 

Věříme, že se zlepší celý váš život, jakmile pochopíte, jak to celé 

funguje, a využijete léčebné kódy k vyléčení zdroje všech prob

lémů - srdečních záležitostí i destruktivních a bolestných buněč

ných vzpomínek srdce, jež obsahují mylné názory a postoje. 

Vítejte v n o v é m životě. 

Z o n ě c h sedmi tajemství vyplývají dvě následující pravdy: 

1 . Jakmi le vyléčíte stres, vyléčíte své problémy. J inak to 

nejde. Shoduj í se na t o m úplně vš ichni, včetně federální 

vlády, t radiční i a l ternativní medicíny, výsledků dvace

t i letého výzkumu a dvaceti m i l i o n ů webových stránek. 

To prostě nelze obejít; chcete- l i se d l o u h o d o b ě a trvale 

zbavit problémů, musí te se zbavit stresu. 

2 . J a k m i l e vy léč í te vzpomínky, vy léč í te s tres . Podle 

výzkumu lékařské fakulty J ihozápadní univerzity a lékař

ské fakulty Stanfordské univerzity nejsou jevy, j ež v těle 

vyvolávají stresovou reakci, ni jak náhodné. Jsou to naše 

mylné názory, naše destruktivní b u n ě č n é vzpomínky, 

které j sou zakódovány a uloženy v srdci, v mysli - tedy 

v tom, č e m u se v bibli říká srdce. 

JE V Š E , CO PRÁVĚ D Ě L Á T E , O P R A V D U F U N K Č N Í ? 

Z t ě c h t o dvou závěrů vyplývá j e d n a otázka: Řídíte se jimi? 

Zvládáte tyto věci při všem, co v současné d o b ě děláte n e b o se 

snažíte dělat, léčit, řešit n e b o zvládat? (Je úplně j e d n o , j a k é slo

vo použi jete.) Léčí te stres? Léčí te b u n ě č n é vzpomínky, j e ž vyvo

lávají stres? Pokud ne, pak je šance na trvalé a úplně vyléčení 

všech vašich p r o b l é m ů opravdu velmi malá. 

P r o č je to tak? Jestl iže tyto dvě věci neděláte, snažíte se řešit 

p r o b l é m y t ím, že se zaměřujete na j e j i c h symptomy. J inak řeče

no, snažíte se zbavit bolest i , ale nezabýváte se j e j í m zdro jem. 
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Představte si, že vás opakovaně bolí b ř i c h o a vy si pořád 

berete Advil n e b o Tylenol, abyste bolest utišili. V duchu si říká

te: „Takhle by mě to přeci n e m ě l o b o l e t " a s trach vám našeptá

vá: „ M o ž n á je to rakovina n e b o ně jaký p r o b l é m se ž l u č n í k e m 

n e b o střevy n e b o vřed n e b o n ě c o p o d o b n é h o . " Ale m í s t o abyste 

se t ím p o ř á d n ě zabývali a zjistili, v č e m je prob lém, a vyléčili 

ho, dál užíváte Tylenol a Advil a pot lačujete bolest . 

V š i c h n i v íme, že zdravotní p r o b l é m nevyléčí te p o u h ý m 

o d s t r a n ě n í m bolest i , s te jně j a k o se nezbavíte ž ivotních problé

mů t ím, že je budete ně jak zvládat n e b o se vám podař í v n í m a t 

je pozi t ivnějš ím z p ů s o b e m . Musí te vyléčit j e j i ch zdroj . A právě 

to dělá léčebný kód. 

D A L E K O S Á H L É Ú Č I N K Y 

J s m e přesvědčeni, že L é č e b n é kódy* j s o u přesně to, co největší 

mozky naší doby předpovídaly j a k o b u d o u c n o s t medicíny. Mají 

však m n o h e m větší záběr než m e d i c í n a . Léčí p r o b l é m y se vzta

hy, duševní zdravotní prob lémy i otázky z a m ě s t n á n í a v rcholo

vých výkonů - prostě vše, na co si v z p o m e n e t e - protože všech

no má jeden j e d i n ý zdroj, a t ím je stres vyvolávající v n e v ě d o m é 

mysli destruktivní a boles tné b u n ě č n é vzpomínky. 

Nedávno j s m e pořádal i s e m i n á ř v j e d n o m velkém m ě s t ě 

na S t ř e d n í m západě. T o h o večera za m n o u j a k o první přišel 

j e d e n pán, který začal provádět m e t o d u léčebných kódů před 

sedmi měsíc i . Jeho p r o b l é m e m nebyly poci ty n e b o názory n e b o 

negativní myšlení, a lespoň ne v ě d o m ě . J e h o p r o b l é m e m bylo 

kongest ivní s rdeční selhání spo jené s vysokým k r e v n í m t lakem, 

j e h o srdeční sval pracoval na pouhých dvacet p r o c e n t a také ho 

trápily otoky a spousta dalších zdravotních prob lémů, které j s o u 

s t ím vším spojeny. S e d m m ě s í c ů cviči l l éčebné kódy a myslel 

si, že to v podstatě n e n í k n i č e m u . D e n před naš ím s e m i n á ř e m 
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byl na pravidelné r o č n í prohl ídce u svého kardiologa. Ten pro

vedl n á r o č n é testy a pak se podrbal na hlavě a řekl: „Ať děláte 

cokol i , pokračuj te v t o m . " Ten pán měl naprosto n o r m á l n í tlak, 

o toky zmizely a k o n t r a k c e s rdečního svalu se zvýšily na padesát 

procent . Lékař mu vysadil léky a řekl, že výsledky testů j s o u 

v podstatě neuvěři te lné. 

P o d o b n ý c h př íběhů m á m e stovky stran. Některé uvádí

me v této knize a na ostatní se můžete podívat na naší webo

vé s t ránce ( w w w . t h e h e a l i n g c o d e b o o k . c o m ) . M n o h é provádě

né testy zjišťují energet ické frekvence j a k o například u právě 

uvedeného případu. Jakmi le se tyto frekvence změní , z m ě n í se 

výsledky testů. Když se z m ě n í výsledky testů, doktoř i se drbou 

na hlavě a říkají: „To n e n í m o ž n é " a „Ať děláte cokol i , pokračuj te 

v t o m . " Vyléčení těla je nás ledek vyléčení energet ického problé

mu. Jakmi le se vyléčí z m a t e n é a negativní e m o c e a destruktiv

ní myš lenkové vzorce spo jené s urč i tým p r o b l é m e m , je č lověk 

s c h o p e n vidět pravdu a frekvence j e h o b u n ě k j s o u opět zdravé 

a vyvážené. 

Teď znáte všech s e d m tajemství. D o u f á m , že už chápete, 

p roč máte problémy, j aké máte, a že také doufáte, že se dají vylé

čit. Ale nic se n e s m í p o n e c h a t n á h o d ě . A proto nyní s p o j í m e 

všech s e d m tajemství do pěti kroků, j e ž v á m u m o ž n í d o s á h n o u t 

takových výsledků, po jakých v životě toužíte. 

http://www.thehealingcodebook.com
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G o o d i n g se naučí hrát s rdcem a Crui se mu díky t o m u může 

„ukázat prachy". 

Toto je velmi výstižné shrnutí obsahu celé této knihy. Naučí-

te-li se žít podle svého srdce, získáte výsledky, po n i c h ž v životě 

toužíte. 

D o u f á m e , že teď už je vám ja sné, že problémy, s te jně j a k o 

j e j i ch řešení, p r a m e n í ze srdce. Jak to v š e c h n o prakt icky spojit 

dohromady, aby to nebyla p o u h á teorie, j ež sice zní dobře a dává 

smysl, ale nezpůsobí trvalé z m ě n y ve vašem životě? Vyzkoušej

me s i j e d n o malé cv ičení od Walta D i s n e y h o . 

Walt D i s n e y byl génius a na t o m se s h o d n o u snad vš ichni . 

Byl to génius v m n o h a oblas tech: v a n i m a c i , kreslení, byznysu 

a v dalších sférách. D i s n e y vymyslel pro svou spo lečnos t pro

ces, který nazval „obrázkový s c é n á ř " a který se dnes používá 

na c e l é m světě vče tně A m e r i k y v církvích, malých f i rmách, fil

m e c h , v umění , prostě všude, kde je to m o ž n é . Já o s o b n ě j s e m 

se obrázkový s c é n á ř nauči l používat tak, že j s e m úplně povoli l 

uzdu fantazii a zapisoval v šechno, co mě napadalo ve spoji tos

ti s urči tým t é m a t e m , o n ě m ž j s e m přemýšlel . A byl bych rád, 

kdybyste tak začali i vy. Uvolněte svou mysl. N e c h t e duši snít 

o t o m , j aký bude od této chvíle váš život. 

Teď s i zapište, po č e m toužíte, co potřebujete, co hledá

te a chcete a vyžadujete atd. Snažte se být co ne jkonkré tně j š í 

a neklaďte si žádné limity. V n í m e j t e se všemi smysly a prožívej

te to. Nechte se unášet inspirací . 

V Ý S L E D K Y 

A teď tak t r o c h u h o d í m zpátečku a s tanovím v á m dva limity. 

T ě m i l imity j s o u pravda a láska. Podívejte se na všechno, co 

j s te napsali, a zkoumej te , zda se to shoduje s požadavky pravdy 

a lásky. Pokud ne, tak to vyškrtněte. 
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Každý člověk to vidí j inak. Například Bili Gates, než se stal 

t ím Bi l lem G a t e s e m , j a k é h o z n á m e dnes, začínal j a k o obyče j

ný člověk, ne j a k o miliardář. N e m ě l j s e m m o ž n o s t zeptat se 

ho na tuto věc, ale m o ž n á , když uvolnil svou fantazii, viděl se 

j a k o miliardář, takže pro něj se j e h o sny shodovaly s požadavky 

pravdy a lásky. A zároveň m á m poci t , že k d y b y c h o m se vráti

li v čase t r o c h u nazpátek a zeptali se M a t k y Terezy, když byla 

m l a d á jept iška, zda by se chtěla stát mi l iardářkou, nejspíš by 

řekla: „Ani n á h o d o u . To není mé poslání . K n ě č e m u takové

mu n e j s e m povolána." Pro ni se život mil iardáře neshodova l 

s požadavky pravdy a lásky. 

Je mi j a sné , že s i nejspíš říkáte: „Jak p o z n á m , co právě mě 

př inese pravdivé a láskyplné výsledky?" M o ž n á se v á m m o j e 

odpověď nebude líbit, ale je to ta j ed iná, j a k o u vám m o h u dát, 

a je pravdivá. Vy to poznáte. M o ž n á to bude trvat den, m o ž n á 

týden n e b o šest měs íců . Ale budete-l i vytrvale hledat pravdu 

v lásce, na leznete odpověď na tyto otázky. Jakmi le se zbavíte 

destrukt ivních b u n ě č n ý c h v z p o m í n e k uložených v srdci, uvi

díte v š e c h n o naprosto j a sně . U v ě d o m t e si, že naše destruktiv

ní v z p o m í n k y nás nutí věřit tomu, co n e n í pravda, a probouz í 

v nás s t rach ve chvíli, kdy se není č e h o bát, a že aktivují s treso

vou reakci těla. Takže j a k m i l e tyto b u n ě č n é v z p o m í n k y vyléčíte, 

uvidíte smysl svého života tak j a s n ě j a k o nikdy předt ím. 

Je to celoživotní ces ta a m n o h é z t ě c h t o věcí už víte. Tohle 

j s o u například výsledky, jakých chc i d o s á h n o u t j á : C h c i být 

ten nej lepší manžel , j a k ý dokážu být; t o u ž í m být pro H a r r y h o 

a G e o r g e t í m nej láskyplnějš ím o t c e m ; chc i , aby vš ichni kl ienti , 

s n i m i ž pracuji, ode m n e odcházel i ne jen zdraví, ale i s p o c i t e m , 

že o ně m á m u p ř í m n ý zájem. To j s o u ty nejdůležitějš í výsledky 

m é h o života a n e m u s í m nad t ím ani d l o u h o přemýšlet. Na jed

n o m seminář i j s e m slyšel, že lidé považují za smysl svého života 
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různé věci, ale j a k m i l e j s o u j i m kladeny zásadní otázky, vš ichni 

odpovídají úplně ste jně: chtěj í lásku, štěstí a klid. Potvrdil j s e m 

si to p r ů z k u m e m u vlastních kl ientů, když j s e m se j i c h ptal, co 

chtěj í , a pak j s m e šli stále hlouběj i , a b y c h o m se dostal i k jád

ru toho, co skutečně chtěj í . A došli j s m e k t ě m t o t ř e m v ě c e m . 

M n o z í lidé si s a m o z ř e j m ě neuvědomují , že ve skutečnost i chtějí 

právě tohle, ale to je úplně j i n á věc a opět jde j e n a pouze o pro

b lémy srdce. 

SÍLA P Ř E S V Ě D Č E N Í 

Chcete- l i výsledky, musí te mít dost sil. Vysavač nefunguje, když 

nezapoj í te šňůru do zásuvky, a ani auto nejede, p o k u d n e m á 

benzín, a člověk, který nejí, nefunguje, j a k má. A ste jně tak 

n e m ů ž e t e d o s á h n o u t žádoucích výsledků bez dostatku sil. Č í m 

víc sil, t í m lepší výsledky. 

Před m n o h a lety ukonči ly S p o j e n é státy velkou válku t ím, 

že svrhly na J a p o n s k o dvě a tomové bomby. Válka tak skonči la, 

protože na světě nebyla j i n á zbraň, j ež by měla sílu a tomové 

bomby. Byl to obrovský posun ve z b r o j n í m průmyslu a ti, kteří 

tuto zbraň neměl i , vypadli ze soutěže. J a p o n c i to věděli, a tak 

se radši vzdali, než aby byli úplně zn ičeni . Od té doby se m n o 

hé další země snaží objevit, př ípadně ukrást tajemství a tomové 

síly, ale S p o j e n é státy ho získaly j a k o první. 

Na objevu a tomové t e c h n o l o g i e je úžasné, že síla se v pod

statě nevytváří, ale uvolňuje. J inak řečeno, síla, j ež v roce 

1 9 4 5 srovnala se zemí ona dvě města, tam po celou dobu byla 

v p o d o b ě část ic zvaných atomy. Tajemství spočívalo v ob jevení 

způsobu, j a k je m o ž n o rozložit a t o m a uvolnit sílu skrytou uv

nitř. U v o l n ě n í o n é síly bylo s a m o z ř e j m ě n e s m í r n ě destruktivní. 

Jaderné e lektrárny využívají s te jnou sílu k m n o h e m konstruk

t ivnějš ím ú č e l ů m . S í l a j e dostupná k j a k é m u k o l i účelu; o tázkou 
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je vždy je j í využití. Ničivé využití j a d e r n é síly n á m ukázalo, j a k 

se dá využívat k d o b r ý m ú č e l ů m - k dodávání energie do d o m ů 

a d o k o n c e i j a k o p o h o n vozidel. 

Ve vašem srdci je ukryta úžasná síla, j ež může být konstruk

tivní, n e b o destruktivní. M ů ž e vám bránit v dosažení žádou

cích cílů a vztahů a vytvářet n e m o c i a různé zdravotní problé

my. N e b o vám m ů ž e p o m á h a t při dosahování skvělých věcí, 

při vytváření úžasných vztahů a upevňovat vaše zdraví. M á t e 

všechny nástroje a zdroje, j a k é potřebujete k dosažení výsledků, 

které j s te si právě zapsali. Stačí j e n uvolnit tuto sílu. 

Jak to máte udělat? Síla se uvolní díky přesvědčení. 

Jasnou ukázkou síly přesvědčení je jev, j e n ž je v m e d i c í n ě 

z n á m j a k o „placebo efekt". Člověk dos tane cukrovou pilulku 

s t ím, že jde o nový zázračný lék, který vyřeší jakýkol i zdravotní 

prob lém. Úžasné na t o m všem j e , že m n o z í lidé skutečně dosáh

nou žádoucího výsledku, aniž by brali n ě c o j i n é h o , co by m o h 

lo j e j i c h p r o b l é m vyřešit. J inak řečeno, p r o b l é m vyřeší cukrová 

pilulka! C e l o n á r o d n í průzkum zveře jněný v roce 2 0 0 8 ukázal, 

že polovina lékařů přiznává, že někdy předepsal i různé druhy 

placeba. Průzkumy provedené v Dánsku, Izraeli, Br i táni i , Švéd

sku a na N o v é m Zélandu měly p o d o b n é výsledky. 2 6 O d h l é d n e -

me-l i od etiky, proč vlastně doktoři předepisují cukrové pilul

ky? Protože p lacebo funguje! 

A tady je další důkaz síly přesvědčení : druhá s trana p lacebo 

efektu nazývaná „ n o c e b o efekt". I ten lékaři dobře znají a vědí, 

že k n ě m u dojde, když dají l idem p lacebo a upozorní je , že může 

mít negativní účinky. A lidé opravdu ty negativní úč inky cí t í ! 

„Při k l in ických zkouškách antidepresiv trpěli vedle jš ími ú č i n k y 

M „Haif of Doctors Routinely Prescribe Placebos" (Polovina lékařů běžné pře
depisuje placebo), The New York Times, 23. říjen 2008 (http://www.nyti-
mes.com/2008/10/24/health/24placebo.html?ref=health). 
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i účastníc i , kteří dostali cukrové pilulky. Měl i např ík lad gast-

rointes t inální problémy, pokud je výzkumníc i upozorni l i , že 

je velmi pravděpodobné, že by se n ě c o takového m o h l o proje

vit," uvádí časopis Time ve slavné Studii bolest i , což byl projekt 

vedený italskou n e u r o l o ž k o u M a r t i n o u Amanziovou. 2 7 

Bylo zajímavé, že pacient i , kteří dostal i p lacebo, měl i sym

ptomy p o d o b n é vedlejš ím ú č i n k ů m léků, a to j e n proto, že si 

mysleli, že je berou. „Pacient i , kteří brali cukrové pilulky, hlá

sili n o c e b o efekty odpovídaj ící léku, o n ě m ž se domníval i , že 

ho spolkli . Ž á d n ý z pacientů, kteří si mysleli, že b e r o u N S A I D 

n e b o triptan, nehlási l , že by měl prob lémy s pamět í n e b o svě

d ě n í m , ale ti, kteří se domníval i , že užívají ant ikonvulzivní léky, 

tyto př íznaky uváděli. Ste jně tak lidé ze skupiny, j íž bylo ozná

m e n o , že dostává N S A I D , hlásili, že mají vedlejší př íznaky j a k o 

například žaludeční pot íže a sucho v ústech." 

Nedávno j s e m se dos lechl o výzkumu, při n ě m ž o s o b y trpící 

c h r o n i c k o u bolest í dostaly p lacebo a bylo j i m ř e č e n o , že je to 

úžasná nová forma morf ia, j ež je doslova zázračně zbaví bolest i . 

A s a m o z ř e j m ě u m n o h a lidí bolest zmizela. O t o m t o jevu exis

tují t is íce z á z n a m ů po c e l é m světě. V t o m t o výzkumu se však 

objevila j e d n a další věc, o níž j s e m dosud neslyšel. Vědci pro

nikli do těla, aby zjistili, co se v lastně děje s l idmi, kteří si vzali 

p lacebo, j ež ods t rani lo bolest . A to, co zjistili, bylo ohromuj í

cí. Tělo s a m o vytvoři lo vysoký stupeň p ř í r o d n í h o ekvivalentu 

morf ia, a proto bolest zmizela. Jak je to m o ž n é ? To nikdo neví. 

V í m e j e n to, že výzkumy p lacebo efektu trvající přes padesát 

let bez j e d i n é h o st ínu p o c h y b n o s t í prokázaly, že tělo a mysl 

dokážou dělat věci, j aké my považu jeme za n e m o ž n é . Co je 

„The Flip Side of Placebos: The Nocebo Effect" (Druhá stranaplaceba: Noce
bo efekt), John Cloud, Time, 13. říjen 2009 (http://www.time.com/time/ 
health/article/0,8599,1929869,00.htmlNid=sphere-inline-sidebar). 
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p ř í č i n o u těchto p o z o r u h o d n ý c h výsledků? Člověk t o m u prostě 

věří. Podle mě neexistuj í lepší příklady toho, j a k víra uvolňuje 

sílu k dosažení žádoucích výsledků, než je právě „ n o c e b o efekt". 

A nyní bych chtěl postoupit o kousek dál. Tyto výsledky 

ne j sou spojeny j e n s cukrovými pi lulkami a c h e m i c k ý m i pro

cesy probíha j íc ími v těle. Týká se to i myšlení, poci tů a j e d n á 

ní. V z p o m í n á t e si na příběh o č í n s k é m žákovi karate z ta jem

ství nazvaného „Já věř ím"? Ten mladík, j e n ž rozbil c ihly tak, 

j a k to nikdy nedokázal žádný mistr, prožíval o p a č n é úč inky 

p lacebo efektu. P l a c e b o je nevelká síla uvolněná díky vašemu 

přesvědčení, ale vzhledem k tomu, že věříte lži, n e m o h o u být 

výsledky trvalé. Ten žák karate věřil v ce lou pravdu - v s topro

c e n t n í pravdu bez špetky pochybnos t í , s t rachu n e b o nejistoty. 

A díky své víře dokázal cosi zázračného a dalo by se říct doslova 

n e m o ž n é h o . V t o m je rozdíl mezi prož íváním života založené

ho na destrukt ivních b u n ě č n ý c h v z p o m í n k á c h obsahuj íc ích lež 

a prož íváním života za loženého na víře v pravdu. 

P Ř E K V A P I V Á P R A V D A 0 A F I R M A C Í C H 

Nyní bych se rád na chvíli zastavil u toho, č e m u se říká af i rmace. 

B ě h e m někol ika deseti letí a hlavně pos ledních dvacet let je svět 

sebezdokonalování doslova zavalen a f i rmacemi . M n o z í „ g u m 

ové" zbohatl i na tom, že lidi učí, že úplně stačí věřit a d o s t a n o u 

vše, co chtěj í , a že j i m správná af i rmace zázračně př inese nové 

auto, mi l iony dolarů, celoživotní lásku n e b o fyzické uzdravení. 

P r o b l é m e m je , že to t é m ě ř nikdy nevyjde. Slušní lidé utrá

cejí t is íce dolarů a m a r n í část svého života na m e t o d ě založené 

na p lacebo efektu a pohybují se v b l u d n é m kruhu, což má 

za nás ledek rozčarování a plýtvání penězi a časem. 

Dva roky j s e m testoval a f i rmace založené na tvrzení „Řek

ni, co chceš , a dostaneš to". Prováděl j s e m s l idmi testy H R V 
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(lékařský test na stres), při n ě m ž měli říkat a f i rmace typu „ M o j e 

nové auto se ke m n ě už blíží" n e b o „ M á rakovina se už léčí". 

Co myslíte, že se stalo? T é m ě ř pokaždé test ukázal, že pro

nášení a f i rmací vyvolává v l idech další stres. A pamatuj te si, že 

stres je p ř í č i n o u všech špatných věcí, j aké se v životě stávají. Byl 

j s e m nadšený, když byly zveřejněny výsledky testů provedených 

v r o c e 2 0 0 9 na kanadské Univerzi tě W a t e r l o o a zaměřených 

právě na af j rmace. Ti tulky o t o m t o výzkumu se objevi ly v tisku 

na ce lém světě. Výsledky uváděly, že v případě většiny lidí tyto 

typy af i rmací ne jenže nefungují, ale p ř í m o věci zhoršují. 

Z t o h o důvodu j s e m už m n o h o let z a s t á n c e m toho, č e m u 

ř í k á m „tvrzení z a m ě ř e n á na pravdu". Jsou pozit ivní, ale j s o u to 

věci, j i m ž skutečně věř íme. Takže namís to tvrzení „ M á rakovi

na se už léčí", k te rému ve skutečnost i nevěř íme, tvrzení zaměře

né na pravdu říká: „Chci, aby se má rakovina vyléčila, věř ím, že 

to jde, a žádám B o h a , ať mi p o m ů ž e . " Když lidé při tes tech H R V 

pronášej í tvrzení z a m ě ř e n á na pravdu, hladina stresu klesne. 

V č e m je rozdíl? Je to stejný rozdíl j a k o mezi p l a c e b e m a n ě č í m 

reálným. J e d n o m u tvrzení věříte a je pozitivní. D r u h é m u tvrze

ní nevěří te - takže svému srdci lžete. 

P Ř E S V Ě D Č E N Í A C H O V Á N Í 

Vždycky děláme to, č e m u věř íme, a všechno, co dě láme, dělá

me proto, že t o m u věř íme. Pokud děláte něco, co vlastně dělat 

nechcete , může za to mylné přesvědčení. Chcete- l i změni t 

nežádoucí chování , musíte z m ě n i t své přesvědčení. P l a c e b o 

efekt je t o h o n á z o r n ý m př ík ladem, ale bohužel m u s í m říct, že je 

tu ješ tě další p r o b l é m . V š e o b e c n ě platná pravda o p lacebo efek

tu říká, že tyto vytoužené výsledky nebývají trvalé. C o ž zna

m e n á , že poznáte pouhý záblesk toho, po č e m ve svém životě 

toužíte, ale n e n í to trvalé světlo. Právě proto může být p lacebo 
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efekt ve skutečnost i h o d n ě škodlivý. Lidé utrácej í r o č n ě stami

l iony dolarů j e n proto, že n ě c o zní zajímavě. Když to vyzkouší, 

myslí si, že j i m to bude k n ě č e m u dobré, ale n e d o s á h n o u t ím 

trvalé změny. Po urči tou dobu však mají poci t , že o n a pilul

ka n e b o určité programy byly př ínosné, a tak to zkoušejí další 

měs íc a další rok a čekají, že se v j e j i ch životě n ě c o změní , aniž 

by tam byla energie, j ež by to m o h l a způsobit . 

P r o č ne jsou úč inky p laceba trvalé? Když se nad t ím zamys

líte, je to naprosto j a sné : protože lidé nevěří v pravdu. Věří, že 

cukrová pilulka je zázračný lék. A přestože t o m u věří, není to 

pravda. Výsledky m o h o u být trvalé j e n v případě, že je tu trvalý 

zdroj síly. 

Pokud zapojíte vysavač do zásuvky na pouhých tř icet vteřin, 

nevyluxujete celý k o b e r e c . Musí te ho nechat zapnutý po ce lou 

dobu. A trvalá síla je založena na víře v ce lou pravdu. Je překva

pivé, že každá víra uvolňuje urči tou sílu. A ačkol i to vypadá dost 

divně, síla se uvolňuje i při lhaní. Proto je lhaní tak n e b e z p e č 

né. Když j s m e n e m o c n í n e b o m á m e prob lém, není těžké nechat 

se zlákat špetkou síly n e b o chutí výsledku, po n ě m ž t o u ž í m e . 

C h y t n e m e se t o h o a n e c h á m e se za táhnout do t e m n é jámy. Lež 

nás pohlt í . Jak se z té j á m y d o s t a n e m e ? T í m , že o d m í t n e m e lež 

a p ř i j m e m e pravdu, ce lou pravdu a nic než pravdu. N e n í to tak 

snadné, j a k to vypadá, protože j a k m i l e př i j ímáte lež, vyvolává 

to ve vás zmatek. A o t o m je další pasáž knihy. 

V Ě Ř T E V P R A V D U A Z M Ě Ň T E R E A L I T U 

Na kvantové fyzice ( j aderná síla je p r o p o j e n a s kvantovou fyzi

k o u ) je zajímavé, že se realita m ě n í podle úhlu pohledu. J inak 

ř e č e n o , vy sami m ě n í t e fyzický vzhled část ic a fyzickou realitu 

j e n t ím, j a k se na tyto d r o b n é část ice díváte a j a k je pozorujete . 

Ú h e l pohledu je dán t ím, č e m u věříte. V této knize neustá le 
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opakujeme, že j a k m i l e se začnete dívat na vlastní život z pohle

du pravdy a lásky, úplně to z m ě n í vaši realitu a výsledky. 

Víra v pravdu a lásku uvolní energii , j ež přináší výsledky... 

ty nejlepší výsledky... naprosto úžasné výsledky. M á m e na mysli 

výsledky týkající se zdraví, prosperity, o s o b n í c h vztahů, poci

tu spokojenost i a s a m o z ř e j m ě lásky, štěstí a klidu. Takže jaké 

budou vaše výsledky? Na tuto otázku znáte odpověď pouze vy 

a B ů h . Já nev ím, zda j s te Bili Gates , n e b o M a t k a Tereza. M o ž n á 

to nevíte ani vy sami. Ale j a k m i l e pročis t í te své srdce, budete 

znát své poslání a svůj osud. 

Nakol ik věříte v pravdu a lásku? Na začátku t o h o všeho je . . . 

P R A V D A . Ale chcete- l i se k ní dostat, musí te se občas prodírat 

lesem lží. 

Z M A T E K JE P Ř E K Á Ž K O U NA CESTĚ K P R A V D Ě 

K r o k e m číslo j e d n a by m ě l o být vyléčení destrukt ivních vzpo

m í n e k uložených v srdci. P r o č ? Protože vás nutí věřit tomu, co 

není pravda. Jak se t o m u říká? Z m a t e k . Co je výs ledkem zmat

ku? Vydáte se na špatnou cestu. Víra v pravdu přináší pocit, 

že „vím, že to je správné!" Ale p o k u d věř íme n ě č e m u , co není 

pravda, j s m e zmateni a nev íme, j a k ý m s m ě r e m se m á m e vydat. 

Z m a t e k způsobuje tři věci. První z nich j s o u b u n ě č n é vzpo

mínky, j ež j s o u navzájem v rozepři . J inak řečeno, určité hlasy 

z minulos t i vám říkají, co máte dělat, ale př i tom vám říkají víc 

různých věcí na jednou. Za druhé je to konflikt mezi v ě d o m o u 

a n e v ě d o m o u myslí (já t o m u ř í k á m hlava a srdce - viz 7. ta jem

ství, Když se hlava s třetne se s r d c e m ) . Třetí p ř í č i n o u zmatku 

je pocit otupělost i způsobený s t resem (viz 1. ta jemství) . Stres 

ut lumuje rac ioná ln í myšlení n e b o ho p ř í m o vypne. Devadesát 

p r o c e n t lidí žije v urč i tém stupni stresu, a proto je j e j i c h schop

nost správně a j a s n ě myslet výrazně snížena a u t lumena. 
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M á t e právě teď poci t , že j s te zmateni? Pokud ano, j a k á 

z těchto tří příčin se u vás projevuje? U m n o h ý c h lidí to bývají 

všechny tři zároveň. 

V našem domě m á m e obrovskou knihovnu, kterou si mí rodi

če nechali přivézt lodí z Hongkongu. Zabírá celou zeď v našem 

obývacím pokoji. Lidé, kteří k n á m chodí na návštěvu, většinou 

vědí, že se zaj ímám o psychologii, a tak se podívají na knihy 

na policích a řeknou: „No páni, vy jste přečetl spoustu knih ! " A já 

j i m musím upřímně říct, že j s e m z celé knihovny nepřečetl ani 

tři knihy. Tracey za těch dvanáct let, kdy se zoufale snažila zbavit 

depresí, přečetla všechny a ještě m n o h é další. B ě h e m těch let j s e m 

vídal, jak Tracey čte nějakou knihu nebo poslouchá nahrávku 

přednášky, a byl j s e m nadšený představou, že třeba zrovna to by 

m o h l o vnést pravdu do je j ího srdce a rozbít pouta je j ích depresí. 

A b ě h e m těch let se n e j m é n ě pětsetkrát stalo, že když j s e m 

se j í zeptal, j aká je ta k n i h a a zda se z ní n ě c o dozvěděla, odpo

věď zněla pokaždé ste jně. Byla to tři slova: „Já to nechápu." 

M o c k r á t j s e m j i žádal, ať mi to objasní . Z n a m e n á to snad, že 

t o m u nerozumíš? Tracey na to vždycky odpověděla: „ S a m o z ř e j 

mě, že t o m u r o z u m í m . Přečet la j s e m ten odstavec čtyř ikrát -

můžu ho odříkat nazpaměť. Ale prostě to nechápu. Tohle můj 

život n e z m ě n í . " To j s o u slova ženy s IQ 1 2 9 ! B ě h e m prvních 

dvanácti let manžels tv í to pro mě byla vždycky velká záhada, 

protože m n o h é z toho, co Tracey předkládala své mysli, byly 

úžasné a skvělé pravdy. Čet la m o u d r á slova od největš ích mysli

telů naší doby i nadčasovou m o u d r o s t z bible, od Matky Terezy 

a dalších. Jak to m o h l a n e p o c h o p i t ? P r o č to na ni ni jak neza-

působi lo? Proč to neaplikovala na svůj život? V š e c h n o to přece 

m o h l a využít! Proč to neviděla? 

Jakmi le j s e m se dozvěděl pravdy obsažené v knize, kte

rou právě držíte v ruce, tak j s e m to pochopi l . P ř í č i n o u byla 
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n e s c h o p n o s t vidět pravdu. V š e c h n y nepravdy a lži u ložené v j e

j í m srdci (a pamatuj te si, že když se hlava s třetne se s rdcem, 

srdce vyhrává) vyvolávaly tak velký zmatek, že pravdu prostě 

nechápala . Měla v srdci i ně jaké pravdivé názory? S a m o z ř e j m ě ! 

A bylo j i c h h o d n ě . Ale přesně tak to je , když se ve vašem srdci 

s t řetnou pravdy a lži ( j imž do určité míry věří te) . Na j i s té úrov

ni vypadá oboj í j a k o pravda. A to je př íč inou poc i tu zmatení . Je 

m o ž n é , že vám j e d n a alternativa vyhovuje víc než ta druhá, ale 

pořád je to z m a t e n é a ne jasné. 

TEST N A U R Č E N I V Y R O V N A N O S T I 

Jaký je rozhoduj íc í test na s tanovení m í r y zmatku? Je to m í r a 

vyrovnanost i nebol i absence zmatku. Pokud j s e m v souladu 

s urč i tým n á z o r e m či p r ů b ě h e m akce, z n a m e n á to, že věř ím 

v pravdu a lásku. Jestl iže j s e m nešťastný, smutný, nejistý, váhavý 

a m á m svíravý poci t v hrudi či žaludku, pak m á m v srdci něco, 

co podle mě omezuje m o u s c h o p n o s t věřit v ce lou a skutečnou 

pravdu. J inak řečeno, nevěř ím v pravdu a lásku a n e d o s á h n u 

výsledků, po n i c h ž toužím. 

Ještě bych rád řekl j e d n u věc týkající se stavu vyrovnanost i , 

0 n ě m ž je tu řeč. M n o z í lidé si ho pletou s dvěma j i n ý m i stavy. 

P r v n í m je poci t štěstí a spokojenost i p r a m e n í c í z toho, že „věci 

j d o u tak, j a k chci". To není stav vyrovnanost i . J sou to j e n pří

znivé okolnost i . Jak poznáte, o co skutečně jde? Jste vyrovnaní 

1 ve chvíli, kdy se s i tuace obrátí proti vám, n e b o p o d l e h n e t e 

zmatku, depresi a úzkosti? Opravdová vyrovnanost není závislá 

na vnějš ích o k o l n o s t e c h . 

Tou druhou věcí, kterou lidé zaměňuj í se stavem vyrovna

nosti , je pocit j i s té otupělost i . „Necí t ím zmatek, n e c í t í m úzkost, 

n e m á m strach, n e c í t í m bolest... n e c í t í m vůbec n i c ! " Ani to n e n í 

stav vyrovnanost i . Větš inou to z n a m e n á , že destruktivní b u n ě č -
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né v z p o m í n k y j s o u tak silné, že srdce vypnulo s c h o p n o s t n ě c o 

cítit, abyste m o h l i přežít, protože vše, co cít íte, vám způsobuje 

n e s m í r n o u bolest. 

SÍLA Ú P L N É P R A V D Y 

Chcete- l i d o s á h n o u t těch výsledků, j a k é j s e m vám slíbil 

na začátku této knihy, musí te věřit v pravdu. 

Když j s e m byl malý, viděl j s e m film, který mě doslo

va okouzli l . Byl to j e d e n z nej lepších filmů, j aké j s e m v t o m 

o b d o b í svého života viděl. Rychle j s e m běžel d o m ů a pak j s e m 

popadl do ruky rozevřený deštník a skoči l ze střechy. Kdepak, 

nechtě l j s e m spáchat sebevraždu. Prostě j s e m j e n viděl film 

Mary Poppinsová. Když j s e m sledoval, j a k Julie Andrewsová letí 

v z d u c h e m se svým deš tn íkem, věřil j s e m , že to také dokážu. 

C h c e t e důkaz, že j s e m t o m u opravdu věřil? Skoči l j s e m ze stře

chy! V š e c h n o děláme, protože t o m u věř íme. Kdybych nevěřil, 

že se mi nic nestane, tak bych určitě neskoči l . U p ř í m n ě j s e m 

věřil, že s d e š t n í k e m opravdu pole t ím, ale neletěl j s e m vzdu

c h e m tak, j a k j s e m s i představoval. Chcete- l i d o s á h n o u t žádou

c í c h výsledků, musíte věřit v pravdu. 

Říkáte si: „Tak m o m e n t , energie se přeci uvolňuje, když 

v n ě c o věř íme, d o k o n c e i když to n e n í pravda. Tak v č e m je 

síla př íběhu o skákání ze s t řechy?" Za prvé, ta síla je v srdci. 

Ve chvíli, kdy j s e m skoči l ze střechy, j s e m se cítil j a k o S u p e r m a n 

- a to j s e m nebral žádné drogy. Byl j s e m silný a volný a nadše

ný... v t o m se skrývá síla! A za druhé j d e o to, že j s e m skoči l . 

Když postavíte na s třechu do řady sto dětí s te jně s tarých j a k o 

tehdy já a řeknete j i m , ať skočí, kol ik myslíte, že j i c h oprav

du skočí? Nejspíš ani j e d n o ! I když vytáhnete peněženku n e b o 

b o n b o n y n e b o video a budete je uplácet, s te jně asi neskočí . C h c i 

t ím ukázat, že musí te mít obrovskou sílu, chcete-l i dítě př imět, 
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aby j e d n a l o t řeba j e n t r o c h u prot i svému inst inktu a udělalo 

něco, co mu velí j e h o srdce. To je ta energie a výsledek. Problé

m e m je , že já tehdy nedosáhl ž á d o u c í h o výsledku a s a m o z ř e j m ě 

to nebylo nic trvalého. 

Takže tu byla t r o c h a pravdy říkající, že j s e m šel do kina 

a viděl, j a k někdo letí s d e š t n í k e m vzduchem, ale ušlo mi, že 

létání ze s t řechy odporuje j a s n ě d a n é m u a n e ú p r o s n é m u pří

r o d n í m u zákonu zvanému gravitace. Kdybych m í s t o toho, že 

j s e m přiběhl d o m ů a okamži tě skoči l ze střechy, shromáždi l 

víc in formací a poznal ce lou pravdu, mysl ím, že bych tehdy 

neskoči l . P r o č bych to neudělal? Vyhledal bych si v encyklo

pedii hesla létání a gravitace a padání. A určitě bych se zeptal 

rodičů na j e j i c h názor, a kdybych byl h o d n ě zoufalý, asi bych 

šel i za svým starš ím b r a t r e m . M o ž n á bych se příšt í den ve škol

ce zeptal učitelky, zda viděla ten film a co si myslí o skákání 

ze střechy. Teď už je vám to j a sné . Měl bych v srdci dostatek 

nových a pravdivých informací , takže by tam nebyla žádná lež 

a potenc iá ln í m o ž n o s t , že bych si m o h l ošklivě ublížit. 

C H Y B Ě J Í C Í P R V E K 

M o ž n á j s te už zjistili, že tu j e š tě pořád n ě c o chybí. Tak si to 

pro jedeme. Za prvé p o t ř e b u j e m e vědět, j akých výsledků c h c e 

me dosáhnout . Za druhé v íme, že k t o m u p o t ř e b u j e m e urči tou 

sílu. Za třetí je tu přesvědčení uvolňující energii . A za čtvrté je 

to fakt, že c h c e m e - l i d o s á h n o u t žádoucích výsledků, m u s í m e 

věřit v pravdu. Takže co ješ tě chybí? Je to o b s a ž e n o v o n ě c h 

t řech slovech, která říkávala Tracey. V z p o m í n á t e si na ně? „Já 

to nechápu." J inak řečeno, m ů ž e m e znát pravdu p o t ř e b n o u 

k dosažení s tanovených výsledků, a přesto to n e m u s í m í t žád

n o u sílu. Přesně tak na t o m byla T r a c e y až do ja ra 2 0 0 1 . To je 

ta nejdůležitějš í věc z celé knihy. M n o z í lidé mají větší přístup 
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k pravdě než kdykoli předt ím, a to především díky internetu. 

C o ž by m o h l o znamenat , že i výsledky b u d o u lepší a trvalej

ší, ovšem nic takového se neděje. A také ži jeme h o d n ě d louho 

a v některých př ípadech déle než kdy předt ím. A zároveň j s m e 

n e m o c n ě j š í a n e m o c n ě j š í . 

Včera večer mi volal j e d e n pán, j e h o ž dítě m n o h o let zápa

sí s a s tmatem. Vyprávěl mi, že s t í m t o p r o b l é m e m bojuje hod

ně dětí ze třídy, do níž c h o d í j e h o syn, a není to prý otázka 

j e d n é třídy, ale v podstatě celé školy. M o ž n á víte, že před urči

tou d o b o u se as tma vyskytovalo ve lmi zřídka. D n e s je to zcela 

b ě ž n á věc. Před lety t é m ě ř nikdo neslyšel, že existuje cosi j a k o 

A D D a A D H D . - 8 D n e s je to hlavní p r o b l é m ve všech školách 

na c e l é m světě. V r o c e 1971 vyhlásil prezident Richard N i x o n 

válku rakovině. V té době byla v A m e r i c e rakovina j a k o př íč ina 

ú m r t í na o s m é m až devátém místě . V r o c e 2 0 0 9 to byla druhá 

hlavní př íč ina ú m r t í v A m e r i c e (po s rdečních c h o r o b á c h ) . Tuto 

válku prohráváme a nejde j e n o fyzická o n e m o c n ě n í . Něko

lik let vzrůstá p o č e t případů duševních c h o r o b . Nedávno mi 

j e d n a paní říkala, že t é m ě ř všechny ženy navštěvující b ib l ické 

hodiny berou nějaké léky proti depres ím a úzkos tným stavům. 

A Val ium je dnes nejvíc předepisovaný lék v dě j inách medicíny. 

Vztahy j s o u natol ik nezávazné, že by se to před lety považovalo 

za společenské st igma. 

Jak je to m o ž n é , když m e d i c í n a učini la takový p o k r o k ? Teď 

už by vám to m ě l o být j a s n é - protože tento p o k r o k n e m á nic 

s p o l e č n é h o s e zdro jem d a n é h o prob lému. O n í m zdro jem j s o u 

destruktivní b u n ě č n é vzpomínky. S p o l e č n o s t nás d e n n ě v tele

vizi, f i lmech, časopisech a n o v i n á c h zaplavuje negat ivními věc

mi, ale my si to větš inou vůbec n e u v ě d o m u j e m e . 

2a ADD, ADHD - poruchy pozornosti s hyper aktivitou, hyperaktivita, impul-
zivita projevující se u dětí. (Pozn. překl.) 
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Nedávno j s e m viděl reklamu na j e d e n film a text, který měl 

člověka př imět, aby se na něj šel podívat, zněl: „Sex, vražda, 

zrada a k lam." Co vy na to? Přesně tyto věci vytvářejí b u n ě č 

né vzpomínky, j ež vám brání v dosažení vytoužených výsledků 

a vedou ke vzniku n e m o c í . Pozit ivní film v nás m ů ž e vyvolat 

léčivé, zdravé a pravdivé vzpomínky, ste jně j a k o n á m negativní 

film může h o d n ě uškodit. 

Ale vraťme se zpátky k tomu, co tu ješ tě chybí. K l í č e m 

k uvěření pravdě je P O C H O P E N Í . 

P O C H O P E N Í A CELÁ P R A V D A 

V z p o m í n á t e s i na výzkum vedený dr. B r u c e m L i p t o n e m 

z lékařské fakulty Stanfordské univerzity, j e n ž potvrdi l , že 

s t o p r o c e n t n í p ř í č i n o u stresu z p ů s o b u j í c í h o ně jaké zdravotní 

pot íže j e mylný názor? C o j e mylný názor? Z n a m e n á to, ž e 

v ě ř í m e n ě č e m u , c o n e n í pravda. M n o h e m přesnějš í b y bylo 

nazývat to „ n e p o c h o p e n í pravdy". V každé des t rukt ivní vzpo

m í n c e je špetka pravdy. Má k l ientka z 5. ta jemství , k terá byla 

znás i lněna, si v souvis lost i se z n á s i l n ě n í m vybavovala spoustu 

věcí, které byly pravdivé. V l a s t n ě převážná větš ina t o h o , co s i 

pamatova la , byla pravda. M y l n ý byl j e j í výklad t o h o , co pro ni 

o s o b n ě z n á s i l n ě n í z n a m e n á , tedy p o s t o j e typu „ j s e m m é n ě 

c e n n á ; už n ikdy n e b u d u mít p o c i t b e z p e č í ; už n ikdy mě ostat

ní n e b u d o u v n í m a t t a k j a k o dřív". P r o s t ě se podívala na fakta 

a na pravdu o t o m , co se jí stalo, a dospě la k m y l n é m u závěru. 

N e p o c h o p i l a pravdu. V p ř í b ě h u o n a n u k u byla vě t š ina toho, 

č e m u o n a p ř í j e m n á žena věři la, pravda. Její m a t k a j í řekla, že 

n e d o s t a n e n a n u k , ale je j í sestře ho dala. M a t k a j í řekla, že až 

se p o ř á d n ě naobědvá, tak ho d o s t a n e taky, ale o n a si to špat

ně vyloži la, n e p o c h o p i l a to a dospě la k m y l n é m u závěru. Jej í 

závěr byl p o d o b n ý závěru z n á s i l n ě n é ženy: „ N i k d o mě n e m á 
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rád; j s e m m é n ě c e n n á ; j s e m ně jaká divná." A v ž ivotech o b o u 

žen chybě la energ ie a o d h o d l á n í n ě č e h o d o s á h n o u t . U znási l

n ě n é ženy to bylo j e š tě výraznějš í , ale v pods ta tě šlo o s te jné 

n á z o r y a posto je . 

Jak v případě T r a c e y a j e j í ch depresí, tak u znás i lněné ženy 

a ženy z př íběhu o nanuku platí, že j a k m i l e odstrani ly ze svého 

srdce lži, byly s c h o p n y p o c h o p i t pravdu. Získaly víru, a t ím se 

uvolni la energie a v šechny od té doby dosahuj í toho, č e h o chtěj í 

dosáhnout . 

Na první p o h l e d by se m o h l o zdát, že objevi t c e l o u pravdu 

o urč i té záležitost i j e š t ě dřív, než vidíte k o n k r é t n í výsledky, je 

t é m ě ř n e m o ž n ý úkol. N e p r o p a d e j t e zoufalství; n e n í to až tak 

těžké. M á m e - l i re lat ivně čis té srdce, v ě t š i n o u p o z n á m e prav

du, j e ž j e tam skryta, j a k m i l e j i v i d í m e n e b o s lyš íme. R e z o 

nuje s n á m i a c í t í m e j i v n e j h l u b š í m c e n t r u toho, k ý m j s m e . 

Je to t ím, že uvni t ř m á m e m e c h a n i s m u s zvaný „vědomí". J e h o 

j e d i n ý m ú č e l e m je p o m á h a t n á m nalézt tyto pravdy. Pokud 

je však v srdci příl iš m n o h o lží s p o j e n ý c h s d a n o u záležitost í , 

hlas v ě d o m í j e u t l u m e n ý n e b o p ř i n e j m e n š í m z m a t e n ý sváry 

a s p o r y j i n ý c h hlasů. Ř e š e n í m je zbavit se m y l n ý c h n á z o r ů , j ež 

j s o u u loženy v naš ich b u n ě č n ý c h v z p o m í n k á c h a u c h o v á v á n y 

v srdci . 

Ještě nedávno to byla v podstatě p o u h á teorie . Lidé m a r n i 

li celé roky poradens tv ím či terapiemi a stejně j a k o T r a c e y si 

kupovali různé knihy a příručky, ale větš inou to n e z n a m e n a l o 

příliš velký př ínos . Je to t ím, že j s m e se snažili léčit b u n ě č n é 

v z p o m í n k y prostředky, které je n e d o k á ž o u vyléčit. Od roku 

2 0 0 1 n á m objev léčebných kódů poskytl naprosto j e d n o d u c h o u 

metodu, jež trvale a předvídatelně léčí zdroj a n e z a m ě ř u j e se 

na p o u h é symptomy. V další kapitole se o léčebných kódech 

dozvíte m n o h e m víc. 
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CO V Y P A D Á JAKO Z Á Z R A K JE P R O S T Ě JEN N O V Ý OBJEV 

Dovol te n á m zopakovat slova sv. Augustina: „Zázraky se neděj í 

v rozporu s př í rodou, ale pouze v rozporu s t ím, co o ní v íme." 

Přestože je už d l o u h o známo, že destruktivní energet ické 

vzorce způsobují stres a zdravotní problémy, s o u č a s n á medic í

na udělala velmi m á l o pro to, aby tyto vzorce rozluštila. D ů v o 

dem, proč j s te se dosud o těchto pravdách nedozvěděli , je fakt, 

že zat ím nikdo neobjevi l spolehlivý, konzis tentní , předvída

telný a funkční způsob, j a k ý m se dají destruktivní energet ické 

vzorce změni t na zdravé vzorce. A navíc snaha o n ě c o takové

ho nezapadá do paradigmatu t radiční m o d e r n í medicíny, j ež j e 

z a m ě ř e n a na b i o c h e m i c k o u léčbu, nikol i na prevenci č i léčbu 

využívající b ioenergi i . 

Podle fyziky je k vyrušení j e d n é frekvence zapotřebí odpo

vídající o p a č n á frekvence. L é č e b n ý kód tedy může fungovat 

pouze v případě, že cosi objeví dané n e v ě d o m é v z p o m í n k y 

a cosi určí j e j i c h frekvenci a cosi vytvoří odpovídaj ící o p a č n o u 

frekvenci. C o ž se opravdu děje! 

A o n o to n e j e n funguje, ale zdá se, že to funguje t é m ě ř 

s t o p r o c e n t n ě . Na j e d n é k o n f e r e n c i v M e x i k u 142 ze 142 l idí, 

k teř í používa l i l é č e b n ý k ó d n a v z p o m í n k u , j e ž m ě l a n a j e j i c h 

život n e j n i č i v ě j š í d o p a d , v y l é č i l o tu to v z p o m í n k u z h ledi s

ka d e s í t k o v é h o h o d n o t í c í h o m ě ř í t k a na 0 n e b o na 1. Tyto 

výs ledky j a s n ě ukazuj í , že j s m e se trefi l i do s y s t é m u , j e h o ž 

c í l e m je léči t . P o k u d se v p ř í r o d ě n ě c o děje na devadesát 

devět p r o c e n t ze sta, n e n í t ř e b a už to dál z k o u m a t . V í m e , že 

když u p u s t í m e n ě j a k ý p ř e d m ě t , vždycky s p a d n e dolů, a bylo 

n á m t o j a s n é d á v n o p ř e d t í m , n e ž j s m e p o c h o p i l i nev id i te l

n o u sílu g rav i tace . 

O n o to ne jen funguje, ale má to trvalé účinky. Už j s m e tu 

uvedli, že testy variabil i ty srdeční frekvence ukázaly, že lidé 
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po cv ičení l é č e b n é h o kódu byli i nadále ve vyváženém stavu. 

Když to p o r o v n á m e s energet ickými systémy využívajícími čak-

ry a m e r i d i á n y (akupunkturní body) , ukázalo se díky tes tům 

HRV, že lidé používající obě metody dokážou okamži tě dostat 

svůj a u t o n o m n í nervový systém do vyváženého stavu (asi 7 z 10 

v případě mer id iánů a 8 z 10 v případě léčebných k ó d ů ) . Ale 

po čtyř iadvacet i h o d i n á c h byli v t o m t o stavu pouze 2 z 10 ze 

skupiny mer id iánů, z a t í m c o ze skupiny léčebných kódů to bylo 

více než 7 z 10. Zjisti l i j s m e , že p o d o b n ý c h výsledků nebylo 

dosud nikdy dosaženo. 

Na základě v lastních zkušenost í a výzkumu věř íme, že léče

ní destrukt ivních energet ických vzorců je přesně to, co dělá 

léčebný kód. A m á m e pro vás ješ tě lepší zprávu! Léčebný kód 

funguje, aniž byste si museli vědomě vybavovat nepříjemné vzpo

mínky, názory, myšlenky a pocity, které je třeba vyléčit. 

L é č e b n ý kód - j e n ž funguje výlučně na základě destruktiv

ních v z p o m í n e k uložených v srdci - dokáže vyléčit stres a myl

né názory tvořící základ fyzických i nefyzických p r o b l é m ů 

v životě. 

M o ž n á j s m e to ješ tě nedokázal i ob jasni t v plné šíři, ale věří

me, že opravdu z n á m e podstatu zdánlivě zázračné léčivé ener

gie, k níž se d o s t a n e m e právě díky l é č e b n é m u kódu. 

CO JE ONA Ú Ž A S N Á LÉČIVÁ E N E R G I E ? 

V č i r é m b í l é m svět le j s o u o b s a ž e n y v š e c h n y b a r v y a s te j

ně t a k j s o u dle n a š e h o n á z o r u v č i ré lá sce o b s a ž e n y v š e c h 

ny k l a d n é v l a s t n o s t i ( o d v a h a , pravda, v ě r n o s t , rados t , kl id, 

t rpě l ivos t atd.) 

Jsme přesvědčeni, že energetická frekvence čiré lásky dokáže 

vyléčit cokoli - a že je to jediná síla, jež to dokáže. V ibrační frek

vence lásky je t ím nejvyšš ím léčivým zdrojem. 
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JAKÉ JSOU V Ě D E C K É Z Á K L A D Y TÉTO T E O R I E ? 

B ě h e m někol ika pos ledních let dokázalo pár j e d i n c ů separovat 

a změřit frekvence lásky a os ta tn ích k ladných vlastnost í . Frek

vence lásky j s o u uloženy v každé láskyplné v z p o m í n c e n a š e h o 

srdce. P o d á m e vám o t o m jasný důkaz. 

Vybavte si tu ne j radostně j š í láskyplnou v z p o m í n k u ze své

ho života. Chvíl i v ní spoč iňte se zavřenýma o č i m a a znovu ji 

oživujte. Co cít íte? Cít í te se dobře? Neprožíváte a lespoň do urči

té míry onu p ř í j e m n o u událost - přestože se to stalo t řeba už 

h o d n ě dávno? P r o č to tak je? 

Jakmi le si vybavíte a oživíte ně jakou láskyplnou vzpomínku, 

začne být tělu vysí lána frekvence lásky maj ící odpovídaj ící fyzi

o log ické léčivé účinky. Už j s m e tu uvedli, že Inst i tut H e a r t M a t h 

zveřejnil studii ukazující, že aktivace t o h o t o typu pozi t ivních 

v z p o m í n e k má skutečně léčivé úč inky na p o š k o z e n é D N A . 3 2 

Naše láskyplné v z p o m í n k y vysílají do ce lého těla léči

vé frekvence a stejně tak i boles tné, destruktivní a zkres lené 

v z p o m í n k y vysílají frekvence, j ež j s o u p ř í č i n o u vzniku n e m o c í 

a c h o r o b . Podle výzkumu vedeného dr. L i p t o n e m tyto destruk

tivní v z p o m í n k y vysílají tělu signál, j e n ž nás nutí v n í m a t danou 

situaci j a k o urči tou hrozbu, ačkol i to ve skutečnost i není prav

da. A právě to udržuje naše tělo ve s t resovém stavu. Zkuste udě

lat j e š tě j eden malý e x p e r i m e n t . Vybavte s i vzpomínku, která je 

pro vás h o d n ě boles tná, a vn ímej te své pocity. Budete-l i na tu 

věc myslet h o d n ě dlouho, budete se cítit špatně a navíc doslova 

přesunete své buňky do „ s e b e o b r a n n é h o m ó d u " a váš nervový 

systém zaujme postoj typu „útok, n e b o útěk". 

Vaše n e v ě d o m á mysl se naneštěst í dokáže na tyto destruk

tivní výjevy zaměřovat, aniž byste o t o m věděli. Když se to sta-

iJ Viz www.heartmath.com. 
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ne, má to na fyziologii vašeho těla stejně ničivé účinky j a k o 

v ě d o m é negativní v z p o m í n k y a představy. M n o z í lidé neustále 

žijí s t ímto „ p r o c e s e m vytváření n e m o c í " a uvědomí si to až 

ve chvíli, kdy j s o u těžce n e m o c n í . Zdro j naš ich p r o b l é m ů je 

z devadesáti procent nevědomý, a proto je obt ížné zaměři t se 

v ě d o m ě na př íč inu naš ich fyzických, e m o c i o n á l n í c h a dušev

ních obtíží . 

D o b r o u zprávou je , že klíč k léčení problémů v jejich zákla

du se nachází v lidském srdci, nikol i někde venku m i m o nás. 

P r o t o úplně stačí poznat sílu láskyplných zdrojů skrytých v srd

ci a využívat je k léčení destrukt ivních představ v e d o u c í c h 

ke vzniku n e m o c í . 

P R O Č SE N E M Ů Ž E T E S A M I LÉČIT? 

P r o č se n e m ů ž e t e sami léčit, když máte vlastní láskyplné zdroje, 

j ež vysílají své léčivé signály? 

T í m se v r a c í m e k 5. tajemství. P r o b l é m spočívá v t o m , že 

existují j i s té v z p o m í n k y n e b o představy, k terým je b r á n ě n o 

v př i j ímání ú č i n k u léčivých frekvencí, j ež j s o u vysílány c e l ý m 

tě lem. M o h o u to být skryté n e b o pot lačované vzpomínky, j a k 

o t o m mluví psychologie, ale m o h o u to být i vzpomínky, j i c h ž 

j s m e s i p lně vědomi. Je to stejné, j a k o kdyby mysl k o l e m t ě c h t o 

v z p o m í n e k postavila pevnost n e b o o b r a n n o u zeď. Dělá to pro

to, aby nás uchráni la před opětovným prožíváním n ě č e h o , co 

n á m h o d n ě ublížilo. Mysl je přesvědčena, že pokud n e b u d e m e 

bděl í a stále na stráži, m o h l i b y c h o m znovu trpět. Na takové 

o c h r a n ě není nic zlého, ale t ím, že mysl hl ídá destruktivní před

stavy, může zároveň bránit n a š i m v n i t ř n í m zdrojům ve vn ímá

ní a léčení takových vzpomínek. Proto je t řeba objevit způsob, 

j a k ý m je m o ž n o začlenit léčivé frekvence do představ, které 

způsobují p rob lém a odmíta j í při j ímat léčivou energii . 
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Přesně to dělá léčebný kód. Z a m ě ř u j e se na láskyplné 

a pozit ivní zdroje nacháze j íc í se v c e l é m těle a pak prostřed

n i c t v í m prstů vysílá tyto frekvence do čtyř léčivých center, aby 

se energet ický vzorec změni l z negativní představy v pozit ivní, 

a to i v případě v z p o m í n e k a výjevů, které mysl ochraňu je . 

Lidé n á m velmi často líčí, že když začali cvičit léčebný kód, 

měli poci t , j a k o by se n e p ř í j e m n é v z p o m í n k y doslova rozply

nuly a s n i m i zmizely i fyzické symptomy. J s e m přesvědčený, 

že přesně tohle předvídali takoví lékaři j a k o dr. W i l l i a m Tiller, 

který řekl: „ B u d o u c n o s t medic íny je za ložena na ovládání ener

gie proudící v tě le." 

A nyní vám nabíz íme m o ž n o s t vyzkoušet l éčebný kód. 

N e c h ť z m ě n í váš život, tak j a k o z m ě n i l život n á m a m n o h a dal

š ím l idem! 

S P O R T A V R C H O L O V É V Ý K O N Y 

jako profesionální sportovec jsem často býval na titulních strán

kách různých časopisů a novin a v různých pořadech. Z domova 

jsem odešel hodně brzy s cílem stát se světově uznávaným profe

sionálním sportovcem - což se mi také podařilo. Vyzkoušel jsem 

různé psychologické metody zaměřené na vrcholové výkony a nav

štěvoval ty nejlépe placené doktory v New Yorku a Los Angeles. 

Všichni se vás jen snaží naučit, jak máte „zvládat", co vás ome

zuje, nebo to ignorovat pomocí určitých mentálních triků - které 

většinou nefungují a vyžadují hodně velké úsilí. Léčebný kód fun

guje úplně jinak: Zaměřuje se na zdroj toho, co je pro vás překážkou 

nebo limitem, a dodává vám sílu k využívání vlastních schopností 

na maximum! A úžasné na tom všem je, že léčebný kód je rychlá 

a snadná záležitost a nevyžaduje téměř žádné úsilí. Doslova vás 

naprogramuje na dosahování úspěchů! Michael , Los Angeles 
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P R O H L Á Š E N Í & I N F O R M O V A N Ý S O U H L A S 

Léčebný kód a Okamžitý účinek j sou systémy u r č e n é výhrad

ně k i n f o r m a č n í m a vzdě lávac ím ú č e l ů m . Jejich c í lem není 

s t a n o v o v a t d iagnózu, předepisovat léky n e b o léčit fyzické 

n e m o c i č i duševní poruchy. F D A t u t o in formac i nijak nevy

h o d n o t i l a a my si na ni n e č i n í m e žádné nároky. 

Výpovědi lidí představuj í š i rokou škálu výsledků, kte

ré j sou p r o t u t o věc typické. Výsledky se m o h o u lišit pod le 

použ ívání systému a odhod lán í . Osoby, které ty to výpovědi 

učinily, za to nedosta ly ž á d n o u f inanční č i j inou o d m ě n u . 

V š e c h n y t e c h n i k y léčebných kódů - vče tně univerzá lního 

l é č e b n é h o kódu a cv ičení nazvaného „okamži tý účinek", j e ž 

j s o u uvedeny v této knize - j s o u techniky, které můžete pro

vádět sami. Jej ich c í lem je relaxace, o m e z e n í stresu a vyvážení 

b ioenerget ických systémů a j e j i c h ú č e l e m není nahrazovat 

lékařskou péči . Tyto t e c h n i k y je t řeba provádět výhradně tak, 

j a k je zde uvedeno; č tenář i by však měl i své zdravotní pot íže 

konzultovat s lékaři a specialisty. L é č e b n ý k ó d se zaměřuje 

na to, co Š a l a m o u n před více než t ř e m i t i s íc i le t ími nazval „srd

ce, z n ě h o ž vychází život". Žádný kód na fyzickou či m e n t á l n í 

c h o r o b u neexistuje; v šechny léčebné kódy se zaměřuj í pouze 

na duchovní záležitosti srdce. Jakmi le se ty vyléčí, sníží se úro

veň fyziologického stresu a zlepší se funkce i m u n i t n í h o systé

mu. I m u n i t n í systém je s c h o p e n vyléčit t é m ě ř všechno, pokud 

mu v t o m nebrání stres. L é č e b n é kódy se s t o p r o c e n t n ě zaměřuj í 

na záležitosti srdce - a to zcela výhradně. 

L é č e b n ý kód N E N Í žádný typ poradenstv í či terapie. Je to 

apl ikace l é č e b n é h o postupu o b j e v e n é h o v roce 2 0 0 1 , s n í m ž se 

veře jnost poprvé seznámi la v roce 2 0 0 4 . V š e c h n y léčebné k ó d y 

se soustředí pouze na destruktivní obrazy a výjevy u ložené 
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v srdci (tedy na v z p o m í n k y ) a používat se mají j e n tak, jak je zde 

uvedeno. O b č a s n é n e b o vágní používání t o h o t o kódu léčebný 

proces zpomaluje. Zároveň n i k o m u nerad ím, aby přerušil svou 

léčbu n e b o se vyhýbal návštěvám lékařů či psychologů. 

Teorie a praxe léčebných kódů je založena na zkušenostech. 

Po objevení systému léčebných kódů v roce 2 0 0 1 j s m e rok a půl 

prováděli různé testy a dalš ího půldruhého roku j s m e strávili 

sestavováním metody, kterou může každý provádět sám d o m a . 

Je to naprosto j e d i n e č n á věc. D o s u d j s m e nepoznal i n ikoho, 

kdo by řekl, že se s n ě č í m takovým už někdy setkal. 

Podle Paula Harrise, P h D , je to „ jediná oblast týkající se 

léčení, v níž se za ce lou dobu neobjevi l j ed iný případ, kdy by 

n ě k o m u uškodila". Uvedené výroky a naše výsledky j s o u odra

zem vlastních zkušenost í , n i c m é n ě výsledky n e m ů ž e m e niko

mu zaručit. Budete-l i léčebný kód cvičit zodpovědně, určitě 

brzy sami poznáte, že se zlepší záležitosti týkající se vašeho 

srdce a zdraví, a m e t o d a „ o k a m ž i t é h o ú č i n k u " zaručeně sníží 

úroveň stresu. 

Tato k n i h a a metody, jež obsahuje, nemaj í za cíl nahradi t 

rady a léčbu lékaře n e b o j i n é h o o d b o r n í k a z oblast i medicíny. 

I n f o r m a c e a názory, které j s m e tu uvedli, j s o u přesné a r o z u m n é 

a j s o u založeny na znalostech, zkušenostech a výzkumu autorů. 

Čtenář i , kteří své prob lémy nekonzultuj í s odborníky, se vysta

vují riziku a m o h o u ohrozi t svůj zdravotní stav. 

Používání zde uvedených techn ik je za loženo na t o m 

to prohlášení , k teré jste četl i a pochop i l i a souhlasi l i s j eho 

o b s a h e m , č í m ž j s m e dospěl i k i n f o r m o v a n é m u souhlasu. 

DESATA K A P I T O L A 

Š E S T I M I N U T O V Ý „ U N I V E R Z Á L N Í LÉČEBNÝ KÓD" 

Ú s t ř e d n í m t é m a t e m této knihy j s o u l é č e b n é kódy, které j s e m 

objevi l v roce 2 0 0 1 a j s o u základem všeho, co zde uvádíme. 

B ě h e m práce s t i s íc i k l i enty a při p r e z e n t a c í c h a t e s t e c h 

j s m e dospě l i k závěru, že ex is tu je j e d e n l é č e b n ý k ó d , k terý 

z jevně úč inku je t é m ě ř n a v š e c h n o , n a skoro každý p r o b l é m . 

Je to ne j spíš t ím, že akt ivuje v š e c h n a č tyř i léč ivá c e n t r a , takže 

j e t o j akýs i „ m i s t r o v s k ý k ó d " u m o ž ň u j í c í l é č b u v š e c h typů 

s tresu. 

Naučit se tento léčebný kód zabere j e n pár minut, ale j e h o 

účinky trvají po celý život! 

Měj te na paměti , že j í m můžete působit i na j i n é lidi 

a d o k o n c e i na d o m á c í zvířata. Stačí řídit se našimi pokyny! 

PÁR S L O V O M O D L I T B Ě 

S o u č á s t í l é č e b n é h o k ó d u j e i m o d l i t b a . M o d l i t b a pat ř í m e z i 

n e j v í c e z k o u m a n é p r a k t i k y v m e d i c í n ě . N e u s t á l e se potvr

zuje, že m o d l i t b a p o m á h á lidi léči t - d o k o n c e i tehdy, když 

s e m o d l i t b a n e t ý k á p ř í m o j i c h , ale n ě k o h o j i n é h o . M o d l i t b a 
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p r o m n e bývala vždy n a p r o s t ý základ, a to i v d o b ě , kdy j s e m 

j e š t ě n e z n a l l é č e b n ý k ó d . L é č e b n ý k ó d j e p o u h ý p r o s t ř e d e k , 

ú ž a s n ý n o v ý „ š r o u b o v á k " , j e n ž d o k á ž e , c o žádný š r o u b o v á k 

p ř e d t í m n e d o k á z a l . A p ř e s t o j e to p o ř á d j e n š r o u b o v á k . N e j -

důlež i tě j š í je váš vz tah s B o h e m , a to bez o h l e d u na vaši pra

xi . P r o t o vás n a l é h a v ě ž á d á m e , ať se z a m ě ř u j e t e p ř e d e v š í m 

na m o d l i t b u a l é č e b n ý k ó d se s t a n e s o u č á s t í c e l é h o p r o c e s u . 

( J e d e n můj k l i e n t ř íká, že l é č e b n ý k ó d „dodává m o d l i t b ě ste-

roidy".) 

JAK P R O V Á D Ě T U N I V E R Z Á L N Í L É Č E B N Ý KÓD 

Čtyři cv ičební poz ice provádějte v pořadí, v j a k é m j s o u zde uve

deny, a „prozařujte" léčivá cent ra uvo lněnými prsty ( jako kdyby 

k o n e č k y prstů byly malé baterky spo jené d o h r o m a d y ) asi pět 

šest c e n t i m e t r ů od těla. Není podsta tné, zda j s o u prsty napjaty 

n e b o p o k r č e n y (řiďte se t ím, co vám víc vyhovuje), ale vždy 

musí míř i t na oblast k o l e m léčivého centra . 

M í t prsty pět až šest c e n t i m e t r ů od těla bývá často m n o 

h e m účinně j š í než se j i m i dotýkat p ř í m o léčivých center. K o l e m 

vstupu do léčivého cent ra tak vzniká energet ické pole u m o ž ň u 

j í c í tělu automat icky vytvářet pozit ivní, či negativní energet ic

ký vzorec potřebný k léčení . D ů v o d této zvýšené ú č i n n o s t i mě 

napadl, když j s e m měl s e m i n á ř v O k l a h o m a City. Jeden pán mi 

řekl, že mít prsty kousek od těla je naprosto logické: funguje to 

j a k o zapalovací svíčka. Ne j sem žádný m e c h a n i k , ale on mi řekl, 

že zapalovací svíčka se vůbec nedotýká kovu. Mezi e lektr ickým 

o b l o u k e m , který vytvoří svíčka, a kovem je mezera . A dále řekl, 

že není-l i o n a m e z e r a dos ta tečně velká, tak to nefunguje. Není 

tam dost velké napětí . A totéž platí o l é č e b n é m kódu. Jsou-li 

prsty kousek od těla, vzniká polarita, j ež v d a n é m o k a m ž i k u 

dodává výrazně větší sílu. 
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Č T Y Ř I L É Č I V Á C E N T R A 

K o ř e n nosu: Mezi k o ř e n e m nosu a s t ředem o b o č í , kdyby se 

o b ě o b o č í spojila dohromady. 

A d a m o v o u jablko: P ř í m o nad o h r y z k e m . 

Čelist: Po o b o u s t ranách hlavy u spodní části dolní čelisti . 

Spánky: Po o b o u s t ranách hlavy asi j e d e n a půl c e n t i m e t r u 

nad spánky a j e d e n a půl c e n t i m e t r u dozadu. 

Při působení na čtyři léčivá centra mají ruce normální pozici 

a odpočinkovou pozici, s výjimkou Adamova jablka neboli ohryz

ku, pro nějž je normální pozicí pozice odpočinková. Při odpočin

kových pozicích spočívají ruce na těle, aby bylo cvičení příjem

nější. Jak už j s m e tu uvedli, při normáln ích pozicích j sou konečky 

prstů asi pět až šest cent imetrů od těla a léčivých center. Při odpo

činkových pozicích směřují konečky prstů vzhůru od léčivého 

centra v rozsahu pěti až sedmi cent imetrů pod nebo vedle centra. 

Když provádíte o d p o č i n k o v é pozice, přidejte ke cv iče

ní kódu pár minut navíc. Pokud j s o u ruce při delším cv ičení 

unaveny, vyzkoušejte o d p o č i n k o v é pozice n e b o podepřete ruce 

polš tářem, př ípadně opřete lokty o stůl. L é č e n í p r o b í h á dál, 

i když se r u c e na chvíli odchýl í od c e n t r a . Váš z á m ě r uzdra

vit se je m n o h e m důležitější než s n a h a o d o k o n a l o s t a přesné 

d o d r ž o v á n í poz ic rukou. 

Když přemýšlíte o určité záležitosti či problému, je dobré 

určit, nakol ik při t o m máte nepř í j emný poci t , p o m o c í s tupnice 

od 0 do 10 ( 1 0 je nejvíc nepř í j emný poci t ) a až p o t o m začít 

provádět léčebný kód. Je to nejlepší způsob s tanovení pokroku, 

protože přesně sami vnímáte, j a k se n e p ř í j e m n ý pocit pos tupně 

snižuje, až dosáhne stupně 0 n e b o 1. 

Toto cv ičení provádějte na k l i d n é m místě v soukromí, kde 

se můžete uvolnit a n ikdo vás nebude rušit. 
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Zde je postup: 

1. Určete si, nakol ik je daná záležitost pro vás n e p ř í j e m n á 

podle s tupnice od 0 do 10, p ř i č e m ž 10 je nejvíce bolest

ný poci t . 

2. Identif ikujte pocity a m y l n é názory týkající se oné 

záležitosti . 

3. Vyhledávání vzpomínek: Vybavte si chvíli, kdy j s te se 

v životě cítili stejně, i když okolnos t i byly odl išné. Hle

dáte stejný typ pocitu. Není třeba příliš o t o m hloubat 

- stačí na o k a m ž i k se zeptat, zda j s te se někdy v životě 

cítil i s te jně, j a k o v této chvíli. H l e d á m e p o d o b n é poci

ty, nikoli p o d o b n é okolnost i . Pokud cít í te úzkost kvůli 

vyšetření, které vás brzy čeká, ptejte se, zda j s te cítili 

p o d o b n o u úzkost, když j s te byli mladší, ale vůbec to 

n e m u s e l o být spo jeno s ně jakým vyšet řením. Vraťte se 

k nejranějš í v z p o m í n c e , která vyplave na povrch, a na tu 

se při léčení zaměřte nejdříve. 

4. O h o d n o ť t e onu ranou v z p o m í n k u podle s tupnice od 0 

do 10. M o ž n á se vám vybaví víc p o d o b n ý c h vzpomínek. 

Stanovte si tu nepůsobivějš í a nejdávnější a na té pracuj

te nejdřív. Je třeba přesně určit, co vás právě teď trápí, 

protože s t imulem byla ně jaká nevy léčená v z p o m í n k a . 

Čas to se stává, že j a k m i l e vyléčíte dávnou a h o d n ě sil

nou vzpomínku, vyléčí se zároveň i další vzpomínky, 

které j s o u k této základní v z p o m í n c e „připojeny". 

5. Říkej te si modl i tbu z a m ě ř e n o u na léčení a vložte do ní 

všechno, co j s te odhal i l i („vzpomínka z doby, kdy mi 

byly čtyři roky, mé obavy, má bolest hlavy" a p o d o b n ě ) . 

„Přej i si, ať všechny vědomé i nevědomé negativní představy, 

nezdravé názory, destruktivní buněčné vzpomínky a všechny 
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fyzické problémy spojené s [váš problém 

či urč i tá záležitost] jsou nalezeny, otevřeny a vyléčeny t ím, že 

m n e prostoupí světlo, život a láska Boží . A též si přeji, ať se 

úč innost této léčby zvýší stonásobně, př ípadně i víc." ( T í m tělu 

říkáte, že léčba je prioritou.) 

6 . K a ž d á p o z i c e l é č e b n é h o k ó d u trvá asi 30 v teř in . O p a 

kujte p ř i t o m „tvrzení z a m ě ř e n é na pravdu" týka j íc í se 

u r č i t é h o m y l n é h o n á z o r u n e b o dané zá lež i tos t i . Při 

provádění l é č e b n é h o k ó d u se n e z a m ě ř u j t e na negativ

ní věci, ale j e n na ty pozi t ivní . Než s k o n č í t e , mus í te 

udělat v š e c h n y čtyř i p o z i c e ( v ě t š i n o u se n ě k o l i k r á t 

o p a k u j í ) . T o t o c v i č e n í p r o v á d ě j t e n e j m é n ě 6 m i n u t . 

N ě k o l i k r á t p r o j d ě t e v šemi č t y ř m i p o z i c e m i a až 

p o t o m c v i č e n í u k o n č e t e . Nevadí , bude-l i trvat o n ě c o 

déle, h lavně v př ípadě, že j s t e daný p r o b l é m v y h o d n o 

tili č í s l e m vyšš ím než 5 n e b o 6. 6 m i n u t je p o d l e nás 

m i n i m u m . 

( P r v n í poz ice ) K o ř e n nosu: Mezi k o ř e n e m nosu a s t ředem 

o b o č í , kdyby se o b ě o b o č í spojila dohromady. 

H l a v n í 1 . p o z i c e O d p o č i n e k 
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( D r u h á poz ice ) A d a m o v o u jablko: P ř í m o nad o h r y z k e m . 

(Třet í p o z i c e ) Čelist i : Po o b o u s t ranách hlavy u spodní části 

dolní čelisti . 

H l a v n í 3 . p o z i c e O d p o č i n e k 
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( Č t v r t á poz ice ) Spánky: Po o b o u s t ranách hlavy asi j e d e n a půl 

c e n t i m e t r u nad spánky a j e d e n a půl c e n t i m e t r u dozadu. 

H l a v n í 4 . p o z i c e 

O d p o č i n e k 

7. Po provedení l é č e b n é h o kódu znovu vyhodnoťte danou 

záležitost. Dos tane- l i se nejs i lnějš í a ne j ranějš í vzpo

m í n k a na stupeň 0 n e b o 1, můžete přejít k další vzpo

m í n c e či problému, který vás nejvíc trápí. 
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Z A M Ě Ř E N Í K Ó D U N A N Ě K O H O J I N É H O 

Cvičení l é č e b n é h o kódu můžete provádět i v prospěch n ě k o h o 

j i n é h o . Stačí říkat modl i tbu typu: 

„Pře j i si, ať všechny v ě d o m é i n e v ě d o m é negat ivní před

stavy, nezdravé názory, destrukt ivn í b u n ě č n é v z p o m í n k y 

a všechny fyzické prob lémy spojené s 

[prob lém či u r č i t á zálež i tost oné blízké osoby] j sou naleze

ny, o tevřeny a vy léčeny t ím, že [ jméno 

dotyčné osoby] prostoupí světlo, život a láska Boží. A též si pře

ji, ať se úč innost této léčby zvýší stonásobně, př ípadně i víc." 

I toto cv ičení provádějte na svém těle. Když skončí te , řekně

te: „Posí lám s láskou úč inky této léčby [ j m é n o dotyčné o s o b y ] . 

D o p o r u č u j e m e , abyste léčebný kód prováděl i t ř i k r á t den

ně. Chcete- l i , můžete to dělat i častěj i , protože pak j s o u ú č i n k y 

rychlejší . Výsledky se dostaví i v případě, že budete cviči t j e n 

j e d n o u denně, což v á m vřele d o p o r u č u j e m e . A můžete cvičit 

déle než 6 minut . Klíčem je vytrvalost. Ideální je cvičit 6 m i n u t 

tř ikrát i .vícekrát denně, protože pak j s o u výsledky nejlepší. 

OTÁZKY T Ý K A J Í C Í SE L É Č E B N É H O K Ó D U 

Co m o h u očekávat, až začnu provádět svůj léčebný kód? 

Jakmi le začnete s c v i č e n í m l é č e b n é h o kódu, pocí t í te z m ě n y 

či posun ve dvou hlavních oblastech, j i m i ž j sou: 

1. Obraz, výjev nebo vzpomínka, na kterou se zaměřujete . 

2. Fyzický a nefyz ickýprob lém vyvolaný touto vzpomínkou. 

Z m ě n y p o d o b y vzpomínky: Měj te na paměti , že léčebný 

kód léčí pouze urči tý obraz v srdci, ale neodst raňuje obrazy 

a výjevy z pamět i . To z n a m e n á , že zmizí e m o c i o n á l n í náboj spo

j e n ý se v z p o m í n k o u , ale nezmizí je j í p o d o b a . M n o z í lidé líčí, že 

když cvičí léčebný kód, obraz či výjev, na který se zaměřují , se 
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postupně vytrácí a často bývá obt ížné si ho vybavit a soustředit 

se na ně j . A také říkají, že j a k m i l e se v z p o m í n k a vyléčí, j a k o 

by daný obraz ztratil svou energii a přestal je ovládat. Čas to 

to bývá spo jeno s p o c i t e m klidu a vyřešením prob lému. Sami 

poznáte, že p o d o b a obrazu je vyléčena, protože prožijete n ě c o 

z toho, co j s m e tu právě popsali . 

Z m ě n y věci, jež vás t ráp í nejvíc: Jakmi le se vyléčí daný 

obraz, začnete pozorovat z m ě n y i v dalších záležitostech, j ež vás 

trápí. Je však důležité pochopi t , že s urč i tým p r o b l é m e m m ů ž e 

být spojen pouze j e d e n obraz či výjev, z a t í m c o s j i n ý m i problé

my m ů ž e být spo jeno takových obrazů m n o h e m víc. Takže když 

d o k o n č í t e práci na j e d n o m obrazu, ale věc, j ež vás trápí nejvíc, 

se n e z m ě n í , nedej te se t ím odradit . Pokračuj te v p r o c e s u a dál 

pracujte na d a n é m obrazu, protože váš i m u n i t n í systém je scho

pen daný problém vyléčit. 

Na naš ich seminář ích, při n i c h ž u č í m e lidi používat l éčebný 

kód, často s lýcháme, že z m ě n a nastala už b ě h e m j e d n o h o šes-

t i m i n u t o v é h o sezení. Závažné zdravotní problémy, j a k o napří

klad rakovina, s a m o z ř e j m ě vyžadují více šes t iminutových seze

ní. Takže když ř íkáme, že „šest m i n u t vyléčí každý problém", je 

to p o d o b n é , j a k o kdybyste řekli: „Když j s te nachlazeni , vezměte 

si v i tamín C na povzbuzení i m u n i t n í h o systému." Každý ví, že 

to n e z n a m e n á : „Vezměte si j e d e n v i tamín C a už nikdy nebude

te nastydlí." Z n a m e n á to, že když budete často užívat v i tamín 

C, nebudete tak často nachlazeni . Přesně tak funguje léčivý kód 

- funguje, pokud se mu věnujete pravidelně. 

Co když mám pocit, že nečiním příliš velký pokrok? 

Máte-l i pocit , že se snažíte, ale n e č i n í t e příliš velký pokrok, 

zaměřte se na situaci, v níž vznikl daný p r o b l é m a objevi ly se 

fyzické či nefyzické symptomy. Například když vás trápí migré-
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na a j s te v depresi, zaměřte se na dobu, kdy se začaly projevovat 

poci ty bolest i a depresí. 

Pokud provedete pětkrát ce lou sestavu l é č e b n é h o kódu, 

a přesto máte poci t , že se na stupnici od 0 do 10 n ic nezmě

nilo, podívejte se znovu na o n e n obraz či výjev. M ů ž e to být 

n ě c o mezi ne j raně j š ím a současným výjevem n e b o p ř í m o n ě c o 

z př í tomnost i . Nezaměřu j te se na h o d n ě ranou vzpomínku, ale 

soustřeďte se tento výjev. 

D á l e se můžete pokusit vrátit do doby krátce předt ím, než 

se p r o b l é m objevil ( t řeba dva roky p ř e d t í m ) . O b č a s se stane, 

že zjistíte, že j s te v té d o b ě prožili ně jaký šok či t r a u m a n e b o 

h o d n ě e m o c i o n á l n ě n á r o č n o u situaci. Z a m ě ř u j t e se na ni tak 

dlouho, dokud se vaše e m o c e a názory nevyléčí . 

Pokud máte poci t , že se stále n ic n e m ě n í , může to být způ

s o b e n o t ím, že je k vašemu s o u č a s n é m u p r o b l é m u př ipo jena 

ješ tě další záležitost. Pracuj te dál na dané věci a na t o m , co vás 

nejvíc trápí, dokud nenas tane prů lom. (V následující kapitole 

bude řeč o metodě, j ež vám p o m ů ž e přesně určit, o j aký j d e pro

b l é m . Je to uži tečné právě v případě, když máte pocit , že neč in í

te příliš velké pokroky. Čas to se stává, že považujete za důležité 

něco, co není s k u t e č n o u podstatou problému.) 

Co když se po cvičení léčebného kódu cítím hůř než předtím? 

N e p ř í j e m n é p o c i t y po provádění této l éčebné m e t o d y se obje

vují u 1 z 10 lidí. Netýká se to však j e n léčebných kódů. V medi

c íně je to dobře z n á m ý jev zvaný H e r x h e i m e r o v a reakce. Říká se 

t o m u reakce, protože je to důkaz, že se opravdu léčíte. Z n a m e n á 

to, že se z vašeho tě lesného systému odstraňuj í fyzické toxiny 

a negativní pocity. 

Když léčíte destruktivní b u n ě č n é vzpomínky a mylné názo

ry způsobující problémy, sníží se úroveň stresu v těle. Násled-
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k e m t o h o začne n e u r o i m u n i t n í systém léčit fyziologii těla. 

B ě h e m t o h o t o procesu se stává, že z těla odcházej í toxiny, viry 

a bakter ie . N á s l e d k e m t o h o se můžete cítit hůř až do chvíle, 

kdy je detox ikace d o k o n č e n a . V p r ů b ě h u detoxikace se z a č n o u 

projevovat symptomy. D o b r é je pít h o d n ě vody, protože to tělu 

u m o ž n í rychlej i se zbavit toxinů. 

Je důleži té m í t na p a m ě t i , že to, co c í t í te , není daný pro

blém - vy cítíte léčebný proces týkající se daného problému! Je 

to j e d n a z n e j ú ž a s n ě j š í c h věcí , j a k é m ů ž e t e z fyz io log ické

h o h l e d i s k a prožívat . N i c m é n ě t o m ů ž e být dos t n e p ř í j e m n é . 

M e z i b ě ž n é r e a k c e n a l é č e n í , j a k é uváděj í naši k l ient i , pa t ř í 

b o l e s t hlavy, únava a n e g a t i v n ě j š í v n í m á n í p r o b l é m u , k t e r ý 

se snaž í vy léči t . N e n í to pravidlo, ale v š e o b e c n ě plat í , že č í m 

víc ve teše m á t e v těle č i s rdci , t í m víc t o h o m u s í t e v y h a z o 

vat. E m o c i o n á l n í p r o b l é m y bývají b ě ž n o u s o u č á s t í l é č e b n ý c h 

r e a k c í . 

L é č e b n é reakce j s o u zcela př i rozený jev. Tak např ík lad 

chř ipku si běžně spo ju jeme s h o r e č k o u , n a c h l a z e n í m , bolest

mi v krku atd. To však není s a m o t n á chř ipka; v š e c h n o j s o u to 

l é č e b n é reakce těla a i m u n i t n í h o systému, j ež se snaží odstra

nit viry, které ho ohrožuj í . Chř ipka je s a m o t n ý vir. Prožíváte-li 

ně jakou l é č e b n o u reakci, není t řeba se znepokojovat , protože to 

z n a m e n á , že těla začalo j e d n a t a léčí destruktivní obrazy a stres, 

který vyvolávají ve vaší fyziologii. 

Léčebná reakce je důkaz, že činíte pokrok! Jakmile je proces 

pročišťování u konce, tato reakce ustane. 

Mám dál provádět léčebný kód, pokud se dostaví léčebná reakce? 

Ano. I v případě, že cítíte l é č e b n o u reakci, pokračuj te v prová

dění l é č e b n é h o kódu, ale zaměřte se na z m í r n ě n í n e p ř í j e m n é h o 

poci tu, který tato reakce vyvolává. 

2 3 7 



L É Č E B N Ý K O D 

Samozřejmě platí, že máte-li příznaky, které se vám jeví jako 

symptom nějaké nemoci nebo zranění, vyhledejte příslušnou 

lékařskou pomoc. 

Podle Paula Harrise, PhD, je energetická medic ína jed inou 

oblastí léčení, v níž se dosud neobjevil jediný případ, kdy by něko

mu uškodila. A navíc je tu důkaz, že někteří lidé vnímají léčebné 

reakce jako skvělou součást léčby, nikoli j ako symptom problémů. 

V průběhu léčení je běžné, že člověk prožívá různé a z n a č n ě 

kolísaj ící e m o c i o n á l n í reakce. Bývají dny, kdy si ř íkáte: „Je to 

zázrak" n e b o „Tak dobře j s e m se necí t i l už m n o h o let," a dru

h é h o dne máte náhle stejný pocit , j a k o když j s te s l éčbou začali . 

I to je zcela n o r m á l n í . Snažte se být b ě h e m ce lého procesu hod

ně trpěliví. V š e c h n o má svůj čas. Pamatuj te si, že se nejspíše 

zbavujete obrovské h r o m a d y staré veteše. 

Příklad: Měl i j s m e dva kl ienty s t ředního věku, kteří asi pat

náct let trpěli m i g r é n o u . U j e d n o h o se vyléčila do týdne a boles

ti hlavy se už nikdy nevrátily, z a t í m c o d r u h é m u trvalo celý rok, 

než se migrény úplně zbavil. P r o č je to tak rozdílné, přestože 

j d e o stejný prob lém? Protože oni neměli stejný problém! Měl i 

pouze stejné příznaky. L é č e b n ý k ó d léčí duševní zdroj problé

mu, j í m ž j s o u vždy destruktivní b u n ě č n é v z p o m í n k y a obrazy 

a mylné názory, nikoli fyzické symptomy, n e m o c i a choroby. Ti 

dva muži měli s ice s te jné symptomy, ale zdrojem je j ich problé

mů byly naprosto j i n é obrazy. 

Mám přestat brát léky? Má jejich užívání nějaký vliv na léčeb

ný kód? 

V ž á d n é m případě! L é č e b n é kódy nemaj í nahradi t to, co právě 

užíváte. Je to doplněk j iných léčebných postupů. L é č e b n ý kód 

funguje, i když se svůj p r o b l é m snažíte vyřešit i ně jakým j i n ý m 

způsobem. Nikdy nevysazujte léky bez konzul tace se lékařem. 
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Mám ukončit dosavadní léčbu a věnovat se jen léčebným 

kódům? 

To u r č i t ě n e ! L é č e b n ý k ó d je d o p l n ě k l é č b y a s t r a d i č n í léč

b o u n e n í v r o z p o r u . J s m e přesvědčeni , že je d o b r é p ř i j í m a t 

l é č b u z e všech d o s t u p n ý c h zdrojů. N i k d y n e u k o n č u j t e n e b o 

n e p ř e r u š u j t e d o s a v a d n í l éčbu, aniž byste se poradi l i se svým 

l é k a ř e m . 

Jak poznám, zda to funguje? 

V š i m n e t e si, že j s te m n o h e m klidnější a uvolněnějš í . A m o ž n á 

také zjistíte, že to, co vás h o d n ě trápilo, už není tak velký pro

b l é m . N e b o začnete vnímat, že se n ě c o m ě n í . Nej lepš ím způ

s o b e m , j a k s i uvědomíte, zda probíhaj í ně jaké změny, je vést 

s i záznamy podle s tupnice stanovující intenzitu d a n é h o obrazu 

n e b o výjevu, na který se zaměřujete . Jakmi le se čís lo snižuje, 

z n a m e n á to, že k ó d funguje. Další m o ž n o s t i najdete na naší 

webové s t ránce ( w w w . t h e h e a l i n g c o d e b o o k . c o m ) . 

Za jak dlouho se dostaví výsledky? 

D o b a léčení je u každého člověka j i n á . Je to t ím, že zdánlivě 

s te jné prob lémy (obavy, bolest i hlavy atd.) bývají způsobeny 

různými des t rukt ivními v z p o m í n k a m i , které j s o u u každého 

j e d i n c e úplně j i n é , j a k j s m e právě n á z o r n ě ukázali na př íkladu 

s m i g r é n o u . 

Co když mě během sezení někdo vyruší? 

Pokud j s te při provádění l é č e b n é h o kódu vyrušeni, můžete poté 

pokračovat dál, ale pouze v případě, že j s te byli vyrušeni j e n 

j e d n o u . Jestl iže se to stane podruhé, začněte provádět ce lou 

p r o c e d u r u od začátku. 
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Je třeba sledovat při provádění kódu hodiny? 

Snažte se dělat každou pozici tak d louho, aby to odpovídalo cel

kovému času s t a n o v e n é m u pro každý k ó d ( n e j m é n ě 6 m i n u t ) . 

Zároveň se však nedej te h o d i n a m i rušit. Nejdůležitě jš í je vaše 

o d h o d l á n í léčit se a j e h o ú č i n e k na dané vzpomínky. Pokud 

používáte tvrzení z a m ě ř e n á na pravdu, můžete si zjistit, j a k 

d louho vám to zabere, a pak to používat j a k o „časový m ě ř i č " 

s tanovuj ící časové rozpětí trvající př ibl ižně 30 vteřin. 

Jak velký časový odstup by měl být mezi jednotlivými sezeními? 

Nejlepší je rozplánovat si cv ičení tak, abyste je prováděli v prů

b ě h u ce lého dne. Lepší je dělat to vždy ve s te jnou dobu a postup

ně a žádnou pozici nevynechávat . 

Je důležité dělat každou pozici přesně podle obrázku nebo 

popisu? 

Snažte se provádět pozice tak, j a k je to popsáno n e b o znázorně

no na obrázku. N i c m é n ě úplně stačí, když se t o m u alespoň při

blížíte. Nejdůležitějším faktorem úspěchu je odhodlání vyléčit se. 

Působí léčebný kód i na problémy, na něž se přímo nezaměřuji? 

Toto cv ičení je p ř í n o s e m i m i m o r á m e c toho, na co se v dané 

d o b ě soustředíte, protože j e d e n obraz či výjev může mít vliv 

na někol ik různých problémů. 

Občas mám pocit, jako by se ve mně odehrávala bitva. Co to 

znamená? 

My tomu ř íkáme vědomý konflikt. Pokud něco ve vašem životě 

naruší vás názorový systém, ale vy nejste o c h o t n i to při jmout, 

protože je vám to př í jemné nebo to splňuje určité vaše požadavky 

(například j ídlo, drogy nebo a lkohol) , pak je právě to věc, na níž 
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se musíte zaměřit nejdřív. Stává se, že když se lidé neléčí tak rych

le, j a k očekávali, je to způsobeno právě vědomým konfliktem. 

Pokračovat v t o m , o č e m víte, že to není dobré, a přesto to 

dál děláte, spadá v r á m c i systému léčebných kódů do kategorie 

nazvané „škodlivé č innost i " . (Víc o t o m v následující kapitole.) 

Patří to mezi překážky léčení a bývá to nejsložitějš í oblast léč

by. N i c m é n ě pokud léčíte další záležitosti spojené s daným pro

b l é m e m , určitě nas tane změna. O d s t r a n ě n í překážek vytvoře

ných škodlivými č i n n o s t m i a v ě d o m ý m i konfl ikty závisí na vaší 

o c h o t ě změni t se a vydat se dětskými krůčky t ímto s m ě r e m . Pak 

se z a č n o u léčit v šechny oblast i vašeho života a volba správných 

a př ínosných č i n n o s t í bude stále snazší. 

Všímám si, že mnohé věci se mění k lepšímu ještě dřív, než je 

odstraněn hlavní problém. Čím to je? 

Je to t ím, že s p r o b l é m e m , j e n ž vás trápí nejvíc, bývají spoje

ny i m n o h é další věci, které se m o h o u z m ě n i t před v y l é č e n í m 

hlavního problému. Tělo si s a m o stanoví pr ior i ty a určí, co je 

t řeba dělat pro vyléčení zdroje prob lému, nikoli pouhých symp

t o m ů . Pokud t o m u t o procesu bráníte, stává se, že se p r o b l é m 

znovu vrátí. Větš ina věcí v l idském životě je navzájem propoje

na, takže vlastně p r a c u j e m e na více záleži tostech zároveň. Má-l i 

se vyléčit zdroj prob lému, musí se vyléčit i os tatní věci. 

Od chvíle, co dělám léčebný kód, vidím věci jinak, a to i ty, 

na které se přímo nezaměřuji. Čím to je? 

Vaše tělo automat icky vyhledává a léčí obrazy a názory spojené 

s vaš ím p r o b l é m e m či urči tou záležitostí. Lidé n á m často říka

j í , že poté, co začali cvičit léčebný k ó d a prošli ce lým proce

sem, viděli věci úplně j i n a k než předt ím. Z m ě n i l se ne jen daný 

obraz, ale celkový úhel pohledu na svět. 
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Příklad: V z p o m í n á t e si na oběť znási lnění, o níž j s m e mluvili 

v páté kapitole? Když j s m e se jí ptali, co cítila k nási lníkovi před 

prováděním léčebných kódů, odpověděla: „Chtěla j s e m vzít puš

ku a ustřelit mu hlavu!" Pak cviči la pár dní léčebné kódy a cosi 

se změni lo. Řekla, že když si na t o h o muže vzpomněla, bylo j í ho 

líto a soucít i la s n í m a n a k o n e c byla schopna mu odpustit. Její 

obraz se změni l a krátce poté se je j í problémy vyléčily. 

Jak se mohu napojit na pozitivní prožitky ze svého života? 

Zkuste se při provádění l é č e b n é h o kódu zaměřovat na „láskypl

né výjevy". Ztotožňuj te se s n i m i t ím, že budete myslet na lidi, 

kteří vás mají rádi. M o h o u to být lidé z minulos t i či p ř í t o m n o s t i , 

přátelé, č lenové rodiny a k l idně i mi lované zvířátko. A do t o h o 

s e z n a m u můžete přidat i B o h a a Ježíše. Představujte si, j a k vás 

obklopuj í a milují ti, kteří j s o u na vašem „seznamu lásky" -

a vše, co si představujete, je pravda. M ů ž e t e si je představovat 

pos tupně j a k o j e d n o t l i v c e n e b o j a k o ce lou skupinu. Uvolněte 

se a vychutnávej te si př í jemný poci t , když se j e j i ch láska dotýká 

vašeho srdce. Pokud si takový obraz nedokážete vybavit, před

stavujte si, že j s te mi lováni tak, j a k byste chtěli být milováni . 

U p o z o r n ě n í : Někteř í lidé mají negativní představy o l idech, 

kteří by je měl i milovat, ale nedávají svou lásku příliš najevo. 

Tyto lidi do své představy nezahrnuj te, protože by to m o h l o 

nepříznivě ovlivnit léčbu. Představujte si pouze ty, j e j i c h ž láska 

zahřívá vaše srdce. 

Mohou mi léčebné kódy nějak uškodit? 

Ještě j e d n o u tu u v e d e m e výrok dr. Paula Harr i se , světově 

pros lu lého o d b o r n í k a na a l ternat ivní m e d i c í n u : „Je to j e d i n á 

oblast léčení , v níž se dosud neobjev i l j e d i n ý případ, kdy by 

n ě k o m u uškodi la ." L é č e b n é kódy j s m e prováděli s m n o h a lid-
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mi a n e v í m e o j e d i n é m člověku, j e m u ž by toto cv ičení j a k ý m 

koli z p ů s o b e m ublíži lo. 

Je to stejné jako...? 

L é č e b n é kódy m o ž n á vypadají p o d o b n ě j a k o věci, o n i c h ž j s te 

slyšeli n e b o je zkoušeli předt ím, ale j e j i ch podstata je úplně 

j i n á . Tento systém nevychází z č ínské medicíny, čaker ani z aku

punktury. L é č e b n é kódy j s o u svou podstatou a z p ů s o b e m cviče

ní zcela j e d i n e č n ý systém, přestože j e h o základem je s te jně j a k o 

v případě os ta tních léčebných systémů práce s energií . 

Co když si nedokážu vybavit žádný obraz z dávné minulosti? 

Vy nemus í te vědět, na j aký obraz se zaměřujete, ale vaše srdce 

to ví vždycky. Vaše srdce se automat icky spojí se všemi obrazy 

a výjevy, které se vztahují k d a n é m u prob lému. Větš inou cít íte, 

že se tyto obrazy léčí, aniž byste se na ně v ě d o m ě zaměřoval i . 

Co když nemám žádné vzpomínky na rané dětství? 

Někteř í lidé mají b loky způsobené urč i tými traumaty. T r a u m a je 

zážitek, j e n ž znekl idňuje srdce člověka v j a k é m k o l i věku. O b č a s 

se tato v z p o m í n k a vynoří až po někol ika c v i č e n í c h l é č e b n é h o 

kódu. K ó d y fungují na n e v ě d o m é úrovni, a proto n e n í nutné, 

abyste o d a n é m obrazu věděli vědomě. 

Mí rodiče na mě byli vždycky hodní. Jak mohou mít nějakou 

spojitost s mým problémem? 

Je skvělé, když máte dobrý vztah s rodiči . O b č a s se ale stává, že 

n e v ě d o m á mysl neinterpretuje j i s té události s te jně j a k o v ě d o m á 

mysl. A proto mívá dospělý člověk poci t , že určité věci, na něž 

si vzpomíná, nebyly tak důležité, ale v pěti letech byly naprosto 

zásadní. V z p o m e ň t e si na př íběh o nanuku! 
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Může to pomoct odstranit bolesti hlavy (nebo jiné fyzické pro

blémy)? 

Jsou-li vaším p r o b l é m e m bolest i hlavy, pak se srdce zaměří 

na obraz, j e n ž je spojen s b o l e s t m i hlavy. Jakmile se ten obraz 

vyléčí, tělo se zbaví stresu a bolest i hlavy ustoupí, protože tělo 

začne fungovat tak, j a k má. (Pamatu j te si, že léčebný k ó d nepů

sobí p ř í m o na bolest i hlavy ani na j i n é fyzické problémy, ale j e n 

na destruktivní obrazy.) 

Nezabírá to. Bolesti hlavy sice ustoupily, ale pořád mám rakovinu. 

Pamatujte si, že pracujete s obrazy. J sem rád, že vás přestala 

bolet hlava, a doufám, že brzy se vyléčí i rakovina. Ale stále 

se zaměřuj te j e n na obrazy v srdci. D o u f á m e , že cít í te vděč

nost za to, že vás už nebol í hlava a že budete dál p o m o c í kódu 

odstraňovat z těla stres. Až pak bude mít tělo m o ž n o s t využívat 

energi i na léčení rakoviny. 

Co když budu provádět léčebné kódy jen dvakrát denně a niko

li třikrát, což je podle vás optimální? Bude to stejně účinné? 

L é č e b n ý kód je vždycky účinný. Pokud mu věnujete m é n ě času, 

bude celý proces j e n delší a pomale jš í . 

Co když jeden den vynechám? 

Snažte se nevynechávat ani den, protože důslednost je důleži

tou p o d m í n k o u ce lého procesu. Pokud j e d e n den vynecháte 

cv ičení , cv ičte h n e d další den a snažte se, abyste kód prováděli 

pravidelně každý den. Ale ani v t o m případě se léčba nepřeruší . 

Co když léčebný kód přestane fungovat? 

Z vlastní zkušenost i v íme, že kódy fungují vždycky. O b č a s 

můžete mít pocit , že se nic n e m ě n í n e b o že to nejde tak rychle, 
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j a k j s te si představovali. Vaše p o c i t y ale n e m u s í přesně vysti

hovat průběh l é č e b n é h o procesu. M á m e m n o h o výpovědí lidí, 

kteří se uzdravili někol ik týdnů či m ě s í c ů po p o s l e d n í m cv ičení 

l é č e b n é h o kódu. 

CO KDYŽ SE P R O B L É M NELÉČÍ? 

Pokud cvičí te svůj léčebný k ó d poct ivě tř ikrát denně, př ípadně 

i častěj i , a držíte se uvedených pokynů, a přesto necít í te, že se 

léčí p rob lém, na který se soustředíte, nejspíš se v duchu ptáte, 

j a k je to m o ž n é , č í m to asi j e? 

Vysvětlení musíte hledat nejprve ve svém srdci. Buďte k sobě 

u p ř í m n í a zjistěte, zda n á h o d o u neprožíváte vědomý konflikt, 

0 n ě m ž j s m e tu před chvíli mluvili. Právě ten bývá hlavní pří

č i n o u zpomalení procesu. V ě d o m ý konfl ikt m ů ž e zahrnovat 

cokol i od škodlivých č i n n o s t í až po špatné stravování. M ů ž e 

se to týkat i č innost i , kterou provádí n ě k d o jiný, a vy j s te se 

rozhodli , že do ní budete zapojeni, j a k o je například setrvává

ní v nezdravém vztahu. A léčbu zpomaluje i neustálé vytváření 

destrukt ivních obrazů a stresu, který je zapotřebí vyléčit. 

J sou některé věci ve vašem životě v rozporu s vaš imi zása

d a m i ? V š i c h n i m á m e nějaký v ě d o m ý konflikt. Zjistili j s m e , že 

1 když děláte j e n d r o b o u č k é krůčky ke způsobu života, j aký je 

podle vás správný, větš inou to odstraňuje vědomý konflikt, j e n ž 

bývá p ř í č i n o u z p o m a l e n í l é č e b n é h o procesu. Nemá-l i cviče

ní l é č e b n é h o kódu takové výsledky, j a k é j s te s i představovali, 

zaměřte se na vědomý konfl ikt a s tanovte si ho j a k o pr ior i tu při 

další práci s k ó d e m . 

D á l e je t řeba zjistit, j a k tuto m e t o d u provádíte. Vybrali j s te 

si t iché a kl idné m í s t o a v h o d n o u chvíli? Je vaše mysl n a s m ě 

rována na př í j emné a pozit ivní myš lenky a obrazy, například 

na pozit ivní tvrzení z a m ě ř e n é na pravdu nebo na láskyplné 
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výjevy? Věnujete cv ičení tol ik času, kol ik je třeba, a opakujete 

ho tak, j a k máte? Provádíte cv ičení pravidelně každý den? 

Je n á m jasné, že většina zde uvedených výpovědí mluví 

0 rychlém pokroku, náhlých z m ě n á c h a o t é m ě ř zázračných 

výsledcích léčení fyzických i e m o c i o n á l n í c h prob lémů. Lidé 

n á m píší, protože j s o u nadšeni a vděční za metodu, jež je tak 

rychle vyléčila. M é n ě emai lů líčí postupný proces, ale v š i m n ě t e 

si pros ím, že i taková svědectví zde uvádíme. 

P r o č neprožívají vš ichni zázračné vyléčení? V h o d n ě j š í by 

bylo zeptat se, j a k je m o ž n é , že vš ichni skutečně prožívají léčeb

ný proces. Léčebný kód není zaměřený na fyzické problémy. 

A není ani zaměřený p ř í m o na e m o c i o n á l n í problémy. L é č e b n ý 

kód je zaměřený pouze na záležitosti srdce shrnuté do dvanác

ti kategori í obsažených v systému hledání p r o b l é m ů srdce (viz 

další kapitola n e b o na w w w . t h e h e a l i n g c o d e b o o k . c o m ) . Př ipadá 

n á m úžasné, že při léčení duševních prob lémů se zároveň řeší 

1 m n o h é fyzické a e m o c i o n á l n í problémy. 

Př ík lad dvou kl ientů t rpíc ích m i g r é n o u je d o k o n a l o u ukáz

kou toho, j a k rozdí lný bývá průběh léčení . První muž se migré

ny zbavil za týden a d r u h é m u to trvalo celý rok. Rozdí l spočíval 

v t o m , že druhý m u ž měl n e v ě d o m é problémy a mylné názo

ry, j ež byly navzájem propojeny s migrénou. První muž měl 

s m i g r é n o u spo jeno pouze pár j e d n o d u š š í c h záležitostí. Fyzické 

problémy j s o u symptomem skrytých duševních problémů. Ne

j s o u to skutečné problémy. 

Jakmi le j s te schopni určit, nakol ik se při cv ičení léčebných 

kódů snížila úroveň stresu, pak je j a sné , že léčebný proces 

opravdu probíhá. M n o z í kl ienti s i všímají drobných, n i c m é n ě 

zásadních z m ě n v přístupu k l idem a životu. V rušné dopravě se 

nerozči luj í , netrápí se kvůli urči tým l idem či s i tuacím, lépe spí. 

Tyto změny bývají čas to postupné a člověk je v n í m á j a k o cosi 
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n o r m á l n í h o a p ř i r o z e n é h o (a o n o to takové opravdu j e ) a velmi 

rychle z a p o m e n e , j a k dřív bývalo v š e c h n o ú m o r n é . Větš inou se 

neprojevuje vůbec nic negativního, tedy pokud to n á h o d o u ne-

st imuluje nějaká myšlenka. V n í m á n í t ě c h t o drobných z m ě n vás 

povzbudí, když potřebujete zjistit, zda č iní te pokrok. 

Je dobré si svůj postup zaznamenávat, abyste měli přehled 

o svém vývoji. I když se váš hlavní prob lém neléčí tak rychle, 

j a k byste chtěli, už s a m o zjištění, že nastaly drobné změny, vás 

povzbudí a přesvědčí o tom, že léčebný proces přeci jen probíhá. 

Jeden klient n á m řekl: „Cvičím léčebné kódy už dva roky. 

V š e c h n y mé prob lémy ješ tě nejsou vyléčeny, ale pos tupně se 

uzdravují v podstatě všechny oblast i m é h o života: fyzická, e m o 

cionální , duševní, mé vztahy a kariéra. Č a s t o se mi stává, že 

když začnu cvičit léčebný kód, vzápětí zapomenu, co mě vlastně 

trápilo, přestože j s e m t o m u dal na s tupnici důležitosti čís lo 9 

n e b o 10! L é č e b n ý proces bývá někdy dost n e n á p a d n ý a j i n d y 

h o d n ě výrazný, ale vždycky j d e do hloubky." 

Používáním l é č e b n é h o kódu se léčí různé životní problémy, 

a to ne jen fyzické, ale i p r o b l é m y se vztahy, ú s p ě c h e m či vrcho

lovými výkony. D o u f á m e , že sami zjistíte, j a k je systém popsaný 

v této knize j e d n o d u c h ý a účinný, což je důkazem toho, že je to 

opravdová realita. 

V další kapitole vám představíme p o m ů c k u , j ež je určena 

ke s tanovení záležitostí srdce a výrazně vám p o m ů ž e při prová

dění l é č e b n é h o kódu. 

http://www.thehealingcodebook.com

